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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

 

Zápisnica 

z XXVI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 

zo dňa 19. novembra 2024 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice 

Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke Magistrátu mesta Košice. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Polaček, primátor mesta: Dobré ráno prajem všetkým, prosím, zaujmite miesta na rokovanie, 

aby sme mohli začať. Vážené poslankyne, vážení poslanci, ctení hostia, kolegovia, médiá, 

otváram XXVI. zasadnutie mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých vítam.  

V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia pána hlavného kontrolóra Pavla Galla. 

Prosím prezentujete sa. Konštatujem, že bolo prezentovaných 40 poslancov, čo je 

nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme teda uznášaniaschopní. 

- - - 
 

Návrhová komisia 
 

p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci prejdime teda k programu 

zasadnutia, ktoré ste dostali v pozvánke. Najprv poprosím predsedov poslaneckých 

klubov, aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči. Pán poslanec 

Ihnát.  
 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo, pán primátor, ja navrhujem pani poslankyňu 

Zemkovú. Ďakujem. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké návrhy. Pani námestníčka, nech sa 

páči. 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme pána poslanca Bernarda Berbericha.   
 

p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte nejaké návrhy? V prípade ak nie, ďakujem pekne za návrhy. 

Konštatujem, že navrhovaných do návrhovej komisie bola pani poslankyňa Zemková, 

pán poslanec Berberich. Prosím, hlasujme o tomto návrhu. 
 

Hlasovanie č. 1 -  za: 40, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 

p. Polaček, primátor mesta: Oznamujem, že na XXVI. zasadnutí mestského zastupiteľstva 

návrhová komisia bude pracovať v zložení: pani poslankyňa Zemková a pán poslanec 

Berberich. Zároveň žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta  

vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrhy  

k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne tejto návrhovej komisii 

po ústnej informácii prítomných poslancov.  

- - - 
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Overovatelia zápisnice:  PhDr. Róbert Schwarcz  

Ing. Lucia Iľaščíková, PhD., ING-PAED IGIP  

- - - 
 

K programu zasadnutia  

 

p. Polaček, primátor mesta: Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol uvedený  

v pozvánke. Prosím vaše návrhy, ktoré sa môžu týkať vypustenia bodov. Nech sa páči, 

otváram rozpravu. Nik sa nehlási. Ďakujem pekne. Uzatváram. Teraz pristúpime  

k hlasovaniu o vypustení bodov v prípade, že je takáto žiadosť. Nech sa páči. Ďakujem 

pekne, nikto sa nehlási ani v tejto časti na pozvánky, preto nasleduje tretia časť a to je 

zmena poradia bodov. Pán poslanec Lörinc.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dobré ráno. Len malá oprava pán primátor,  

2-krát ste povedali, že vypustenie, ale k pointe. Zmena poradia bodov, ja by som navrhol 

kolegom drobnú zmenu v poradí bodov 7 a 6. 7 je Návrh zmeny štatútu - prerozdelenie 

výnosu dane z príjmu pre MČ a ten nasleduje po bode 6 Návrh programového rozpočtu 

mesta Košice na rok 2025. Keďže tá zmena štatútu má vplyv na rozpočet, myslím si, že 

by bolo dobré, keby sa hlasovalo o nej ako prvej. Čiže navrhol by som len zmenu, že bod 

7 pôjde pred bodom 6. To znamená, bod 7 dať na bod 5/1 a išli by sme teda v poradí 5, 

5/1 a 6 bude Návrh programového rozpočtu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: To je skôr filozofická otázka, čo bolo skôr, či vajce alebo kura. 

Nech sa páči. Sú ešte nejaké doplňujúce? Teda návrhy na zmeny poradia, aby som to 

vysvetlil. Ak nie, ďakujem pekne, budeme teda v tejto časti hlasovať o návrhu pána 

poslanca Lörinca, ktorý navrhuje zámenu bodov 7 a 6. Áno, navzájom ich otočiť. Áno, 

ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 12 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Teraz pristúpime k hlasovaniu 

zverejneného návrhu programu, ako celku so zmenou, ktorá bola prijatá. Nech sa páči, 

hlasujeme o programe. Najprv program, potom doplnenie.  

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 40, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. A teraz v prípade, že máte záujem doplniť 

návrh k materiálom, návrh k pozvánke, nech sa páči. Otváram rozpravu. Pani poslankyňa 

Blaškovičová, nech sa páči. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne, dávam návrh na doplnenie bodu 8/1. Ten 

bod sa bude nazývať Správa o možnostiach trvalého odstránenia komunistických 

symbolov a premiestnenie pamätníka na Námestí osloboditeľov.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Jedná sa o bod, ktorý je v súlade aj s názorom 

mesta, čiže sme sa o tom rozprávali. Sú nejaké ešte doplňujúce požiadavky. Jedná sa  

o bod 8.1 Správa o odstránení trvalých symbolov v rámci pamätníka na Námestí 

osloboditeľov. Ak nie, uzatvára rozpravu a poprosím vás hlasovať za tento návrh, teda 

návrh pani poslankyne Blaškovičovej v bode 8.1. 
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Hlasovanie č. 4 -  za: 37, proti: 3, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Poprosím organizačné, aby aktualizovali 

pozvánku a následne aj zverejnili na webovom sídle mesta. Ďakujem pekne, budeme 

pokračovať teda nasledujúcimi bodmi. 

- - - 
 

Bod č. 1 

Slovo pre verejnosť 

 

p. Polaček, primátor mesta: K bodu č. 1, je bod Slovo pre verejnosť, ktorý bude prerokovaný 

bezprostredne po bode programu, ktorý je uzavretý, ako prvý, po 12-tej hod. v zmysle  

§ 36 a) rokovacieho poriadku MZ. 

- - - 
 

Bod č. 2 

Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  

na vymedzenom území mesta Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Teraz pristúpime k bodu č. 2, ktorým je návrh zmeny VZN mesta 

Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta 

Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Procedurálny návrh má pán poslanec Vasok, 

nech sa páči. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Milí kolegovia, kolegyne, prednášam vám 

procedurálny návrh na určenie tajného hlasovania a spôsobu jeho vykonania. Poprosím 

dlhší čas, aby som vám mohol to celé prečítať. V prvom bode všetky hlasovania  

pri bodoch o zmene VZN mesta Košice budú tajné, vrátane pozmeňujúcich návrhov.  

Po 2) tajné hlasovanie sa uskutoční v rámci jedného súvislého bloku až po ukončení 

rozpravy ku všetkým príslušným bodom, po 3) najprv sa uskutoční spoločné tajné 

hlasovanie o pozmeňujúcich návrhoch, ktoré boli predložené v rámci rozpravy  

k príslušným bodom, poslanec pre každý jednotlivý pozmeňujúci návrh krížikom  

v rámčeku vyznačí, či je za alebo proti. Ak nič nevyznačí, považuje sa to za zdržanie 

hlasovania. V prípade prijatia navzájom vylučujúcich sa pozmeňujúcich návrhov sa 

nebude prihliadať na neskoršie podaný návrh, po 4) po oboznámení sa výsledkom tajného 

hlasovania o pozmeňujúcich návrhov sa uskutoční spoločné tajné hlasovanie a  

o konečných návrhoch uznesenia v znení schválených pozmeňujúcich návrhov, ak boli 

schválené. Poslanec pre každý jednotlivý návrh uznesenia krížikom v rámčeku vyznačí, 

či je za alebo proti. Ak nič nevyznačí, považuje sa to za zdržanie hlasovania. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Počuli ste procedurálny návrh. Nech sa páči, 

hlasujeme o procedurálnom návrhu týkajúci sa tajného hlasovania v rámci všeobecne 

záväzných nariadení. 

 

Hlasovanie č. 5 -  za: 25, proti: 16, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh bol prijatý. V rozprave pokračuje pani 

poslankyňa Zemková. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja si 
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dovolím v zmysle záverov legislatívno-právnej komisie predložiť doplňujúci návrh  

k predmetnému VZN a to z dôvodu, že aj keď neboli síce žiadne pripomienky k tomuto 

návrhu VZN doručené, odborné útvary MMK pripravili ohľadom sprecizovania 

dotknutého ustanovenia VZN tak, aby bol jednoznačne určený nárok na zľavu pre osobu 

so závažným zdravotným postihnutím dolných končatín len na jedno vozidlo, ktoré sama 

užíva, to jesť nie aj na ďalšie vozidlo pre rodinných príslušníkov, tým ale nie sú dotknuté 

ďalšie ostatné ustanovenia o zľavách a znie: V § 27 ods. 5 znie: „Prevádzkovateľ vydá 

žiadateľovi jednu rezidentskú kartu so zľavou uvedenou v prílohe č. 3 bez ohľadu  

na poradie rezidentskej karty v prípade splnenia nasledovných podmienok: a) žiadateľ je 

osobou so závažným zdravotným postihnutím dolných končatín, b) žiadateľ je držiteľom 

parkovacieho preukazu, c) žiadateľ je držiteľom vodičského preukazu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Kolegyne, kolegovia, prijali sme teraz procedurálny návrh, 35 rokov 

demokracie za nami a my sa hanbíme alebo bojíme sa vyjadriť svoj názor. Ja si myslím, 

že hlasovanie o tom procedurálnom návrhu ukázalo, kto asi ako bude hlasovať aj  

o VZN-kách. Možno tak, ako tie komunistické symboly teraz čerstvo pribudli. Obávam 

sa, že aj tá demokracia naša na Slovensku nejak pokulháva a bojíme sa alebo hanbíme sa.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Dobrý deň všetkým. Ja len v krátkosti. No vieš Vlado, to je len  

o takých pózach, ako prísť na námestie na 35. výročie, nechať sa vyfotiť a potom odísť 

preč. Ja by som len chcel vedieť od predkladateľa, čo je také chúlostivé na zmenách VZN 

o dočasnom parkovaní, že musíme o tom hlasovať tajne a zároveň by som bol rád, keby 

vzhľadom na to, že ten procedurálny návrh bol pomerne rozsiahly a týka sa spôsobu 

hlasovania, aby nám bol predložený aj nejakým spôsobom písomne, aby som teda 

pochopil, že ako mám hlasovať, na čo sa to vzťahuje, ako to bude prebiehať, pretože  

v opačnom prípade je to pre mňa zmätočné, čiže by som bol rád, keby sme ho dostali 

písomne a možno aby sme sa vedeli na chvíľu aj poradiť, aby bola vyhlásená aj 5 min. 

prestávka. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem povedať, že som toho názoru, že je 

to hanba, že toto bolo odhlasované práve v období, kedy máme 35 rokov demokracie. 

Sám som hlasoval viackrát za veľmi ťažké uznesenia o zvyšovaní daní a bol som terčom 

kritiky a rôznych vyhrážok, čiže chápem, že je ťažké hlasovať a sám som povedal, že my 

nie sme zmrzlinári a potrebujeme prijímať aj ťažké rozhodnutia, ale takto ohýbať 

demokraciu je podľa mňa, kolegovia, proste nestotožňujem sa s tým vôbec a chcem sa 

voči tomu ohradiť a zároveň ten spôsob, už aj keď bolo tajné hlasovanie, mohli sme 

hlasovať kľudne elektronicky. Ten spôsob, ktorý ste zaviedli, že teraz ručne hlasovať, je 

zbytočná obštrukcia a komplikácia.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vasok, nech sa páči. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Poprosil by som právne, aby to preposlali každému 

poslancovi, celý procedurálny návrh tak, ako som to predniesol alebo fyzicky to 

rozmnožíme a vám to rozdáme. A áno, možno daktorí chcú hlasovať, možno daktorí 
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nechcú. Takto to bude umožnené každému, nech sa svojvoľne rozhodne a vlastným 

svedomím zahlasuje tak, ako chce. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz.  

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Pán poslanec Vasok 

pokojne nám to prepošlite tak, ako vám to poslali. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nikto nikomu nebráni hlasovať, čiže každý môže 

slobodne hlasovať. My sme skladali nejaký poslanecký sľub, len nerozumiem, prečo 

máme aj o parkovaní hlasovať ako nejakej chúlostivej veci, čiže nerozumiem tomu  

a pokiaľ si za tým stojíte a dokážete obhájiť tie návrhy, ktoré ste prijali, tak potom aký je 

problém, aby sa to odhlasovalo verejne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No minule ste nám 

zakázali predložiť materiál. Dneska nám zakazujete slobodne hlasovať. No myslím si, 

pán primátor, že je to vaša vizitka. Tak nech sa páči, poslanci, robte ako uznáte za vhodné, 

ale myslím si, že ste pošľapali všetky hodnoty 17. novembra, o ktoré sme sa usilovali. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela 

pripomenúť všetkým pánom poslancom, ktorí tu majú plné ústa demokracie aj to, že 

demokracia znamená rešpektovať názor väčšiny a v hlasovaní sa názor väčšiny ukázal. 

Poprosím vás, aby ste to dôstojne rešpektovali. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vasok. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán poslanec Matoušek, nič sme nezakázali, 

diskusie sú otvorené, diskutovať o témach sa dá a každý má dovolené hlasovať. Nikto to 

nemá zakázané.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berberich. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Pán kolega Matoušek, 

kto vám zakázal slobodne hlasovať? Ukážte mi ho prstom, bol by som to rád videl, kto  

z tých kto hlasoval za to uznesenie, za ten procedurálny návrh, vám zakázal slobodne 

hlasovať? To nemyslíte vážne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán Matoušek si robí poriadok vo svojom klube a pán poslanec 

Ténai pokračuje. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Dobré ráno prajem všetkým, dámy  

a páni, ja by som chcel poprosiť všetkých, ktorí sa hlásia do diskusie, aby diskutovali  

k predmetným témam a to, že bol nejaký pozmeňujúci návrh a bol nejaký procedurálny 
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návrh, ako máme hlasovať, aj toto je názor väčšiny, takže prebehlo demokratické 

hlasovanie, takže tí, ktorí si beriete demokraciu na ústa  spred 35 rokov, zamyslite sa 

koľko máte rokov, takže asi toľko k tomu. Takže poprosím diskutujme k témam. 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Dobrý deň všetkým. Tak  

v prvom rade sa chcem vyjadriť k tomu, čo tu bolo povedané, že je pošliapavaná 

demokracia a bolo 35 rokov od vlastne pádu starého režimu a vlastne ja som aj to 

zaregistroval, že ľudia na námestiach tiež nerešpektovali väčšinový názor, teda 

demokratické voľby ani nie rok predtým a kričali miesto toho, aby spomínali na 89. rok, 

kričali: Dosť bolo Fica. Čiže tí predstavitelia hlavne z toho spektra, tiež sa pozrite  

na svoje kroky a nepozerajte len na kroky druhých, ale hlavne na svoje kroky a aké 

filozofie razíte a keď sa vrátime rok spätne k tajnému hlasovaniu, tak to boli práve statusy 

členov niektorých členov Košického klubu, ktorí v podstate zastrašovali poslancov.  

Ja nemám dnes problém hlasovať aj verejne, však máme mandát obyvateľov na to a oni 

nám vystavia vizitku, ale samozrejme rozumiem niekoho, že nechce byť podrobovaný 

internetovým lynčom. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. No k tej demokracii len toľko... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ja vás poprosím k demokracii sa už veľa porozprávalo, 

poďme sa rozprávať o bode č. 2, ktorým je návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241  

o dočasnom parkovaní. Držme sa, prosím, témy. Od tejto chvíle budem odoberať hlasy. 

Myslím, že k tejto téme bolo teraz, pardon, slovo. K tejto téme bolo povedané dosť. Téma 

je VZN mesta Košice č. 241.  

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Bolo by všetko v poriadku, keby každý hlasoval podľa vedomia  

a svedomia, nie podľa benefitov, ktoré mu za to boli sľúbené. Ďakujem pekne. O tom by 

bola demokracia. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky. 

 

p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Dobrý deň prajem 

všetkým alebo dobré ráno. Poprosil by som kolegov poslancov, aby sme sa vrátil k bodu 

návrh zmeny VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  

na vymedzenom území mesta Košíc a nie o 17. novembri, ktorý ja si samozrejme ctím, 

ale nie je to téma. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ja by som sa chcel opýtať v návrhu VZN je časť v článku 1 v § 40a 

ods. 2 a teraz citujem, to je 3. bod. „V § 40a ods. 2 sa slová „31. december 2024“ 

nahrádzajú slovami „30. jún 2025“ a na konci sa pripája veta, ktorá znie: „V 

prevádzkovom poriadku možno túto dobu predĺžiť.“. Bol by som rád, keby sme sa 

počúvali. Z dôvodovej správy mi nie je zrejmé, prečo sa táto zmena navrhuje, prečo je 

potrebné to posunúť, resp. ešte umožniť v prevádzkovom poriadku, teda mimo 
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rozhodovania zastupiteľstva umožniť v podstate prevádzkovateľovi možno zase tú dobu 

posúvať ďalej. Čiže chcel by som dostať na toto odpoveď. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Po skončení diskutujúcich sa kolegovia pripravia, 

vám zodpovedajú otázku pán poslanec. Pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Myslím si, že je škoda papiera, aby sme 

hlasovali teraz predpotopne na papieriky a procedúra znie, aby sa hlasovalo elektronicky.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, neviem, čo je elektronicky. Nejaké obštrukčné, 

obštrukčné sa to volá. 

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 18, proti: 5, zdržali sa: 14 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh neprešiel, budeme pokračovať. Do diskusie pán 

poslanec Špak, nech sa páči. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem, dobrý deň, kolegyne, kolegovia, predmetný bod sme  

na Komisii dopravy a výstavby prešli a bol schválený, bol odporúčaný ho schváliť  

a prerokovať. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá, ešte tá odpoveď. Odpovie 

pán riaditeľ, pretože kolega, ktorý spracoval návrh je na pojednávaní, čiže pán riaditeľ, 

nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Skúsim ja. Čo sa týka vlastne týchto tohto VZN, ktoré hovorí  

o parkovaní, kolegovia vlastne vychytávajú body, ktoré im vyskočili z každodennej praxe 

a z podnetov občanov z jednotlivých lokalít. Čiže je to také, aby som povedal, 

vyprecizovávanie jednotlivých ustanovení a čo sa týka vlastne toho prevádzkového 

poriadku, ono to umožňuje práve to, že jednotlivé potom závorové parkoviská vieme 

manažovať v individuálnych prevádzkových poriadkoch, čiže z toho dôvodu je tam 

vlastne ten odkaz, aby jednotlivé parkoviská mohli mať rozdielny režim bez ohľadu  

na to, ako je celkové VZN-ko. Dáva to variabilitu, iný režim je napr. pri amfiteátri, a iný 

je napr. pri cintoríne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Bod č. 2 sme uzavreli, diskusia bola uzavretá. Budeme 

pokračovať bodom č. 3. Hlasovanie bude následne po bode č. 5. My ešte poprosíme, 

samozrejme organizačné, aby to vedelo následne vysvetliť, rozdať, ako to bude vyzerať 

a samozrejme aj nejakú inštruktáž budeme musieť následne urobiť. Pán poslanec 

Berberich z návrhovej komisie, nejaký problém? Nech sa páči. Počúvam. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcel 

skonštatovať, že návrhová komisia k predmetnému bodu obdržala jeden pozmeňujúci 

návrh od pani poslankyne Zemkovej, ktorý vyplynul z komisie. Ten bude potom zaradený 

do hlasovania, čiže k bodu č. 2 máme jeden pozmeňujúci návrh. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  

- - - 
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Bod č. 3 

Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady  

a drobné stavebné odpady za území mesta Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 3, bod č. 2 je dočasne uzavretý, hlasovanie bude 

spoločné po bode č. 5. Nasleduje bod č. 3, ktorým je návrh zmien VZN mesta Košice  

č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území 

mesta Košice. Je to téma, o ktorej sme mnoho diskutovali. Otváram rozpravu. Ak budú 

nejaké otázky, rád odpoviem. Pán poslanec Vasok, nech sa páči. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Dobrý deň. Rád by som predniesol návrh pozmeňujúci k návrhu  

na zmenu VZN č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území mesta Košice. Článok I bod 4 § 6 ods. 2 písm. b) sa slovo „40 %“ 

nahrádza slovom „50 %“. Odôvodnenie: pre osoby s ŤZP sa navrhuje ponechať pôvodnú 

zľavu 50 %. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemková. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Ja si 

dovolím opäť závery legislatívno-právnej komisie, kde bolo jednomyseľne schválené, 

aby v čl. 1 bod 3 znel: V § 6 ods. 2 písm. a) sa slovo „25 %“ nahrádza slovom „15 %“  

a pôvodná suma tých 50 % vlastne zostáva zachovaná. Komisia pri prerokovaní zmeny 

VZN odsúhlasila tieto zmeny, odsúhlasila aj zmenu týkajúcu sa ŤZP, ale tu predložil už 

pán kolega Vasok. Takže toto je záver legislatívno-právnej komisie. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Ďakujem pekne. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán predsedajúci, kolegyne, kolegovia,  

ku koncu roka pravidelne prichádzajú zastupiteľstvá, zdražovanie, zvyšovanie cien, 

čohokoľvek, poplatkov, daní. Ešte v čerstvej pamäti máme, neviem či rok alebo dva 

nazad, kedy toto zastupiteľstvo odhlasovalo na niekoľkýkrát zvýšenie daní  

z nehnuteľností, poplatky za odpad, nebolo to nikdy na prvýkrát, stále to bolo  

o presvedčení nejakých poslancov. Veľmi dobre si pamätáme, keď bol prísľub, neviem 

či je to rok alebo dva naspäť, čas letí, že pán primátor doplatí MČ to, čo doplatiť má. 

Prijalo sa uznesenie, zvýšili sa poplatky. Pán primátor to urobil, ale svojím spôsobom, 

urobil tak, že v rámci svojej kompetencie, ktorú má, znížil v rozpočte to, čo majú dostať 

MČ, tým pádom sľub splnený. Minulý rok takto sme tu sedeli niekoľkokrát, opäť 

zvyšovali poplatky za odpad. Musíme zvýšiť, pretože sa znížia služby. Nepamätáme si 

to, ako to dopadlo? Dopadlo to veľmi dobre, v úvodzovkách. Zvýšili sa poplatky,  

na druhý rok sa služby znížili a dodatočne sa VZN-kom to zlegalizovalo. Ja neviem, teraz 

tu opäť máme materiál, kde ideme zvýšiť poplatky. Možno aj to tajné hlasovanie 

naznačuje, že či opäť tam nebolo niekomu niečo sľúbené. Neviem, možnože nie, možno 

sa mýlim. Neviem akú fintu teraz vedenie mesta na nás pripravilo alebo na tých, ktorí 

zahlasujú za, ale ja jednoznačne budem proti zvýšeniu ďalšiemu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán primátor. Ja som zareagoval  

na svojho poslaneckého kolegu pána Saxu iba v kontexte, keď spomínal MČ a hovoril  

o tom, že im nebolo zaplatené to, čo im bolo sľúbené. Ja sa chcem opýtať opačnú otázku, 
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keď bol prijatý mechanizmus rozdeľovania FAST CARE-u, teda peniaze za odídencov  

z Ukrajiny, tak MČ deklarovali skoro všetky, že dajú mestu 10 %. Niektoré mali aj 

uznesenia a potom ich rušili. A mňa naozaj zaujíma, keď sa tak bavíme o dodržaní slova, 

že v konečnom dôsledku, ktorá MČ teda dala tých 10 % z balíčka mestu? Pripomínam, 

že MČ Košice - Staré Mesto dostalo od štátu 1,5 mil. Dala? Dal niekto? Nepočujem nič. 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa.  

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Pred vyše rokom, keď sme riešili túto tému, tak som komunikoval  

s pani vedúcou, už teraz bývalou vedúcou referátu daní, pani Molekovou, a navrhol som 

2 v podstate také možnosti. Jedna sa týka kontroly, druhá sa týkala nejakým spôsobom, 

poviem to takto, že postihnutia aj tých ľudí, ktorí v rámci systému sú nepostihnuteľní,  

v oboch prípadoch záujem neprejavila. Bolo to tak, že nedá sa. A nevidím v materiáli 

informáciu za ten rok, o aký počet sa nám podarilo znížiť počet osôb, ktoré poplatok  

za odpad neplatia, pretože potom my všetci ostatní na to doplácame a potom sú ešte taký 

experti, ako ja, ktorí chodia a zbierajú odpad po meste, ako dobrovoľníci a vidia, že to 

nie je lepšie, ale naopak, že je to miestami aj horšie viď napr. bytovka vo vlastníctve 

mesta, kde sú sociálne byty na Popradskej. Aj napriek tomu, že je to v našom vlastníctve, 

že tam máme nájomcov, tak to okolie vyzerá tak, ako vyzerá a sociálne oddelenie si vraj 

s nimi nevie poradiť. Chcel by som sa opýtať, je jedna z tých vecí, ktoré som navrhoval 

minulý rok. V § 103 zákona o miestnych daniach a poplatku za komunálny odpad je  

v ods. 5 ustanovenie, ktoré prečítam: obec môže ustanoviť VZN, že jedným z kritérií  

pre oslobodenie alebo zníženie miestnej dane, miestneho poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady bude vykonávanie dobrovoľníckej činnosti podľa osobitného 

predpisu, tam sa odkazuje na zákon o dobrovoľníctve v prospech obce na podporu plnenia 

jej úloh. A toto bol jeden z mojich návrhov, že teda ak máme nejakú množinu osôb, ktoré 

sú povedzme, že dlhodobo nezamestnané a sú v rámci toho nášho sociálneho systému 

niekde zaradení, tak aby títo ľudia sa podieľali aspoň na chode toho mesta, na tých 

nákladoch aspoň tak, že budú v podstate vykonávať dobrovoľnícku činnosť nad rámec 

možno toho, čo je cez Úrad práce a budú v podstate prospešné v MČ, budú pracovať 

možno pre správu mestskej zelene. Ja by som sa chcel opýtať, či sme sa týmto niekedy 

zaoberali a ak nie, tak že prečo, lebo ja si myslím, že toto je cesta, ako určitú skupinu 

ľudí, ktorá skôr je príťažou pre sociálny systém, zapojiť do toho fungovania. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, faktická. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja kvitujem činnosť 

kolegu pána poslanca Karaffu v oblasti zlepšovania životného prostredia, ja by som len 

nespájal dve veci a to je cena poplatku a to, že do akej miery dokážeme udržiavať čistotu 

okolo napr. tejto bytovky. Za druhé, reálne každý bývajúci v našom sociálnom bývaní  

a to jedno, že či je to v nejakej MČ alebo nejakej inej bytovej jednotky na území mesta 

Košice, každý si musí plniť povinnosť a zaplatiť poplatok za odpad a všetky zároveň aj 

poplatky voči mestu Košice. A za tretie, prosím, nehovorme, že tu je nejaká neuveriteľne 

veľká skupina neplatičov. Je tu možnože veľká skupina osôb, o ktorej vzhľadom  

na chýbajúce dáta na strane mesta a nechcem sa púšťať do toho, ako sme spolupracovali 

medzi mestom a MČ. Vzhľadom na tieto chýbajúce dáta ich nevieme identifikovať,  

resp., mali sme problém sa dopracovať k ich aktuálnom statusu, ale dáta z tých, ktoré 

doteraz čistíme, ukazujú, že tá skupina neplatičov nie je taká vysoká, ako niekto tuná sa 

snažil predať verejnosti. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň kolegovia, pán poslanec Djordjevič sa pýtal  

a teda nebolo mu odpovedané, čo sa týka FAST CARE-u. Áno, pán poslanec, máš pravdu, 

na MČ bolo poukázané z FAST CARE-u 6,5 mil. EUR, schválili sme si teda po veľmi 

ťažkých rokovaniach, že na mesto Košice sa posunie 10 %. Boli MČ, ktoré mali 

uznesenia, boli MČ, ktoré požiadali. Jazero bola jedna z tých MČ, ktorá si schválila 

takéhoto uznesenie a požiadali sme mesto Košice. Myslím, že 27. alebo koncom 

decembra o vykonanie týchto úkonov, následne zo strany mesta tento úkon nebol 

zrealizovaný, pretože došlo k istým udalostiam, čiže kde väčšina MČ, teda odmietla 

poukázať finančné prostriedky. Treba ale naozaj povedať v skutočnosti pravdu, že  

so 6,5 mil. MČ predtým nepočítali a mnohí ste sedeli aj v rámci účtovníctva a keby sme 

mali zdokladovať teda oprávnenosť týchto výdavkov teda, že či tá MČ vykonala toľko 

aktivít v rámci Ukrajiny, asi vieme koľko bije, ale boli takto to poukázané finančné 

prostriedky. Ale vráťme sa k bodu programu a to je teda, venujme sa odpadom. Ja by som 

chcela poprosiť aj vedenie mesta, aby teda naozaj to životné prostredie, environmentálna 

politika, teda zvýšila sa informovanosť obyvateľov v tejto téme aj v občasníku  

V SKRATKE, čiže nech na pravidelnej báze, či už ukladanie odpadu ku kontajnerom  

a všetko, čo s tým súvisí, informovanie o zberných dvoroch, pretože v meste máme  

5 zberných dvorov a všetko, čo mesto v súvislosti s nakladaním odpadom s odpadom robí, 

aby tieto veci boli publikované a títo obyvatelia naši teda boli edukovaní, pretože naozaj 

v MČ sa trápime s odpadom pohodeným pri kontajneroviskách a nerobí to dobrú vizitku 

alebo aj v meste. Čo sa týka, určite asi ste zaznamenali, že v jednotlivých MČ sa začali 

inštalovať polopodzemné kontajneroviská. Opäť je to jeden z cieľov v odpadovom 

hospodárstve, zvyšovania kvality s nakladaním s odpadmi, ktoré sme si v zastupiteľstve 

schválili a teda všetci viete, že tento spôsob, čiže všetky metódy, ktoré sú inovatívne stoja 

o niečo viac ako tie, ktoré sú zastaralé, čiže aj nakladanie s odpadmi týmto spôsobom, 

určitým spôsobom zaťaží ten rozpočet, legislatívu každý ovláda. Už minulý rok, keď sa 

hlasovalo veľmi veľakrát k odpadom, veľmi ťažko sa hľadala politicky alebo prieniky, či 

o koľko eur sa - každý vedel a vystupovali sme k tomu zastupiteľstvo veľa, že každé jedno 

euro znamená takmer 250 tisíc a 250 tisíc sú napr. náklady za prevádzku 1 zberného 

dvora. Už minulý rok sme to vedeli a jednoducho sa to rešpektovalo, že tie finančné 

prostriedky, ktoré sa vyberú nepostačia na všetky služby, ktoré sú zakontrahované. 

Poprosím 6 min., už sa nebudem viackrát hlásiť. Ktoré sú objednané a určite aj vtedy sa 

skloňovalo, že práve, že ak chceme - koľko vyberiem, toľko služieb si objednám - tak sa 

vedelo, že je to veľmi nešťastné riešenie, že z toho rozsahu a kvality služieb sa bude 

uberať, či nádoby tie čierne a komunálny odpad, či VKK a toto všetko v dôvodových 

správach bolo, aj napriek tomu sa schválil, áno, pretože ak je pravda, tu nikto nechce a tu 

nikto nesedí preto, aby úmyselne chcel zaťažovať peňaženky daňových poplatníkov. 

Možno trvalo stáť pred úradom vlády, ísť štrajkovať a vlastne zabojovať, aby nebola 

vyššia DPH. Je tu určitá miera inflácie a toto sú všetko faktory, ktoré ovplyvňujú 

množstvo položiek a nielen v odpadom hospodárstve, ale aj v ďalších kapitolách 

rozpočtu, čiže je to len na nás, aký rozsah služieb si chceme objednať, tak isto ako si 

objednávame elektrinu v elektrárňach energie, tak je to, že aký rozsah si chceš 

nakontrahovať a toto je potrebné zaplatiť, čiže je tu diskusia koľko služieb v rámci 

odpadového hospodárstva chceme zabezpečiť pre našich obyvateľov. Ja som 

presvedčená, že čistota, poriadok, bezpečnosť je základ a pilier, na ktorom máme stavať 

v našom meste. Borili sme sa tento rok. Ja poviem rovnako, ja som sa ako v rámci tých 

10 rokoch starostovania vrátila dozadu, čiže odpadová politika v meste Košice bola dobre 

nastavená a poďme dopredu, čiže nezaťahujte ručnú brzdu, neuberajme z rozsahu a čo sa 
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týka dát MČ, je pravda, MČ boli vyzvané, komunikovali aj s Ministerstvom vnútra, aby 

dodali tieto dáta, dodali to len časť malých MČ. Ja som avizovala, že MČ Nad jazerom  

a už ďalšie MČ sa pridávajú k tomu, aby teda to množstvo alebo tie určité dáta za tých, 

ktorí si túto povinnosť neplnia, boli identifikovaní, čiže ja verím, že v priebehu pár už 

dní, tieto dáta mesto Košice aj za jazero bude mať. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len možnože doplním, pani poslankyňa.  

My sme v roku 24-tom teda v tomto roku, i na základe požiadavky z minulého roku, keď 

sme sa o odpadoch rozprávali, optimalizovali, optimalizovali, znižovali sme vývozy, 

niekde sme odobrali kontajnery, urobili opatrenia a následne sme ich museli vrátiť, 

pretože nevôľa obyvateľov bola taká, že kontajnery boli preplňované v niektorých 

častiach a jednoducho museli sme sa vrátiť naspäť k tomuto systému. Na druhej strane  

v rámci optimalizácie sme urobili množstvo krokov, ktoré finančné prostriedky riešia, ale 

musíme si uvedomiť, že my sme si konsolidáciu verejných financií v tomto štáte 

nevymysleli a musíme reagovať na DPH, musíme reagovať na infláciu, musíme reagovať 

na všetko to, čo nám proste krajina pripravila a tieto služby jednoducho budú drahšie. 

Zároveň, čo sa týka diskusie o odpadoch, pripravujeme aj do nášho mesačníka článok  

o tom, že tí, ktorí neplatia za odpad, neplatia dane, im odoberáme vodičáky, chceme  

o tom informovať obyvateľov, aby chápali, že neujdú, keď ich nájdeme, tak jednoducho 

ich to bude stáť vodičský preukaz a budú musieť prísť na ten úrad si vyplatiť, aby potom 

so štátom mohli ďalej pokračovať, čiže určite aj takúto štatistiku chceme cez mesačník  

V SKRATKE odovzdať obyvateľom, odovzdať aké zmeny robíme, pripravujeme, 

zároveň v rámci optimalizácie sa nám podarila v minulom roku, v tomto roku úžasná vec, 

zvýšila sa nám návštevnosť zberných dvorov. To znamená, ľudia nám reagujú na to, že 

ten zberný dvor tu je, ten zberný dvor dostáva odpad už vytriedený, opäť nám znižuje 

náklady, lebo je to už dotriedené, preto vlastne potrebujeme pristúpiť k tomu, aby sme na 

území mesta hľadali ďalší priestor na nový zberný dvor, na úpravu aj otváracích hodiny, 

aby sme vyšli, čo najviac k dispozícii ľuďom, ktorí chcú, vážia si životné prostredie  

a chcú sa zapájať aj týmto spôsobom. No a úžasná vec, polopodzemné kontajnery, 

prechádzame ich, postupne sa osádzajú, ľudia na to reagujú dobre, vidia kvalitu verejného 

priestoru, vidia zmeny, samozrejme všetko toto jednoducho na konci bude nám 

vyúčtované, ale ja si myslím, že sme sa opäť posunuli tak, ako sme si to minulý rok želali, 

ako minulý rok sa viedli diskusie, tak si myslím, že i pán riaditeľ, i kolegovia urobili 

maximum a treba im poďakovať. Samozrejme nie všetko je ideálne, nie všetko je vždycky 

100 %. Toto je práca s obyvateľmi, práca s každou jednou bytovkou, práca s každým 

jedným kontajnerom. Smetie, žiaľ je ho veľa, sme konzumná spoločnosť, ale tieto veci 

určite kto chce, vidí. Nech sa páči, pán poslanec Saxa, nasleduje pán poslanec Špak  

s faktickou. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem. Chcel by som reagovať na pani kolegyňu. Opätovne 

pripomínam to, že sme zvýšili ceny, teraz plánujeme znova, znížili sme služby. 

Podzemné, polopodzemné kontajnery. Ja verím, že je to všetko fajn, ale čo s tým majú 

obyvatelia malých MČ, aké výhody majú z tohto zvýšenia? Zobrali sme malým MČ 

objemný zber, ktorý bol raz mesačne. Na sídlisku, áno, možno budú raz polopodzemné, 

podzemné kontajnery, ale obyvatelia malých MČ, väčšina rodinná zástavba, majú 110- 

120 litrové nádoby, komfort im nezvýšime, len im to zdražíme.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, možno keby ste sa v Krásnej menej zaoberali 

odtrhnutím Krásnej, by ste vedeli, čo sa deje aj v Krásnej na území odpadov, aj na vašom 

miestnom úrade. Pán riaditeľ vysvetlí, čo pre malé MČ máme pripravené a čo sa v tejto 
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chvíli deje. Nech sa páči, pán riaditeľ. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel pochváliť naozaj kolegov  

zo životného prostredia, ktorí vlastne tento rok spravili kusisko roboty práve na oblasti 

komunálnych odpadov a drobných stavebných odpadov. Zároveň spravili kus roboty 

práve preto, aby sme sa ako mesto posunuli v tom hodnotení stupňa vytriedenosti odpadu, 

kde tým, že mesto malo po meste nekontrolovane rozmiestnené veľké množstvo VKK, 

tak dochádzalo k tomu, že v rámci týchto VKK sme produkovali odpad, ktorý nebol 

vytriedený, častokrát bol tak by som povedal znehodnotený, že nebolo možné ho použiť 

ani na energetické zhodnotenie v rámci spaľovne. Čiže museli sme ho skládkovať, čo ten 

najhorší spôsob uloženia odpadu. A aby som sa vrátil k tej záležitosti, ktorá rieši 

povedzme aj menšie MČ. Áno, tuná vlastne tá koncentrácia polopodzemných kontajnerov 

nie je celkom logická, pretože vlastne predlžuje výrazne dostupnosť danej služby  

pre obyvateľov. Je pravda, že aj v niektorých veľkých MČ sa objavil nesúhlas ľudí  

s vybudovaním takéhoto kontajneroviska polopodzemného, pretože mali pocit, že sa im 

to kontajnerovisko vzdiali od ich bytovho domu. Okej, je to ich názor, môžu sa takto 

vyjadriť, je to takáto alternatíva. V prípade MČ je, alebo malých MČ,  ale netýka sa to 

len MČ, je odkomunikované, že v rámci skvalitnenia služieb pre tých občanov je záujem 

v spolupráci s MČ v rámci ich technických dvorov, ktoré majú umiestniť VKK, ktoré by 

boli práve určené povedzme na drobný stavebný odpad, na zelený odpad, resp. iný typ 

obalov, áno, tak aby sme im vedeli vlastne vytvoriť aj takúto službu na, by som povedal, 

celoročné umiestnenie takýchto odpadov s tým ale, že naozaj to musí byť v spolupráci  

s MČ a tak, aby vlastne tento, nejaký by som povedal, miesto pre uloženie takýchto 

odpadov bolo pod kontrolou a pod zámkom, áno, tak, aby nedochádzalo k jeho 

kontaminácii a hlavne zneužívaním povedzme živnostníkov a firiem tým, že tam budú 

dávať takýto odpad a v rámci tej diskusie, ktorá bola, čo mesto robí vlastne  

pre identifikáciu prípadných neplatičov. Ja som to spomínal na všetkých komisiách,  

na ktorých som sa zúčastnil, na RS, na MR s tým, že vlastne spomínal som vlastne projekt, 

ktorý sme rozbehli so 7 malými MČ, ktoré nám poskytli údaje zo svojich softwarov. 

Nebolo to z REGOB-u, ale poskytli nám zo svojich softwarov, ktoré ako MČ používajú, 

na základe toho sme dostali takmer 6 tis. údajov, ktoré sme dokázali analyzovať, 

identifikovať, roztriedili sme, čo boli, dá sa povedať osoby, ktoré už sú po smrti, osoby, 

ktoré sú dlhodobo v zahraničí, osoby, ktoré sa dlhodobo zdržiavajú mimo mesta, čo sú 

povedzme študenti. Bola tam značná skupina osôb, ktoré sú registrované na miestnom 

úrade, ale zároveň bola tam aj skupina osôb, ktoré sme vyzvali k tomu, aby preukázali 

splnenie svojich zákonných povinností to, že vlastne sme ich nedokázali identifikovať 

ešte neznamená, že nemajú splnené svoje povinnosti, takže vlastne niektorí to preukázali, 

niektorí zistili, že na túto skutočnosť pozabudli, čiže vlastne v takomto prípade to 

doúčtovanie tých odpadov bolo nielen o tie 3 roky, ale bolo aj viac na základe dohody 

vlastne s tým daným subjektom. Zároveň sme využili databázy v rámci parkovacích 

kariet, áno, ktoré sa využili, kde takisto sme dokázali identifikovať časť občanov, ktorí 

neboli prihlásení na odpad, ale to, čo je najpodstatnejšie je, že po 14. rokoch sa nám 

podarilo získať inicializačnú dávku v rámci REGOB-u – Registra obyvateľstva. Táto 

dávka nám bola Ministerstvom vnútra odovzdaná minulý piatok, hneď v pondelok vlastne 

sa rozbehol proces integrácie týchto dát do našich účtovných softwarov do Heliosu, 

Norisu. Čiže vlastne toto sú veci, na ktorých pracujeme a dneska môžem povedať, že  

na základe tohto si môžeme povedať, že v priebehu budúceho roka budú chodiť vlastne 

výzvy občanom práve takým, ktorí nie sú registrovaní, takže svojím spôsobom aj toto je 

vlastne odkaz občanom. Pozor. Kto nie ste registrovaný na odpad, tejto svojej povinnosti 

proste sa nevyhnete a dodatočne budete dohľadaný a je naozaj vhodnejšie sa prihlásiť 
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sám, splniť si túto povinnosť, ako potom platiť sankcie, ktoré sú s tým spojené. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap, nech sa páči. 

 

p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Vážený pán primátor, kolegyne, kolegovia, ja chcem 

ešte poukázať na správu hlavného kontrolóra pána Galla, ktorý nás upozornil, že táto 

suma, ktorá je v súčasnosti, je de facto porušením zákona. Mesto Košice dopláca aj  

v súčasnosti pomaly 2 mil. EUR práve na komunálny odpad. Keď si to zrátame túto sumu 

od roku 2019, tak sme doplatili viac ako 11 mil. EUR a keď to chceme dať do súladu  

s odporúčaním NKÚ, tak toto navýšenie bude práve v sume pre budúci rok na nulu, aby 

to bolo vyrovnané. Takže možno aj nad tých sa treba zamyslieť, aké sú čísla a aké je aj 

usmernenie NKÚ. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Ešte pán riaditeľ.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja si chcem ešte dovoliť poukázať na jednu podstatnú skutočnosť.  

V minulých rokoch vzhľadom na to, že nakladanie s komunálnym odpadom a drobnými 

stavebnými odpadmi bolo nedostatočné financované, mesto si neplnilo svoje zákonné 

povinnosti vo veci odstraňovania čiernych skládok, ktoré vlastne sú identifikované  

a rozhodnutia sú na základe rozhodnutí Okresného úradu, ktorý nás vlastne zaviaže 

odstrániť skládky, ktoré ich vytvorenie má neznámeho vlastníka. Je to naša zákonná 

povinnosť. Posledné roky sme si túto povinnosť vôbec neplnili. Svojím spôsobom mávali 

sme len takú nejakú symbolickú sumu a uvedený krok nám umožní a je tuná aj 

rozhodnutie prokuratúry, ktorá nás upozorňuje na nedodržiavanie tejto našej zákonnej 

povinnosti, čiže vlastne tento krok, ktorý vyrovná náklady na komunálny odpad, nám 

umožní si opätovne plniť aj túto zákonnú povinnosť, ktorá nám vyplýva z týchto 

rozhodnutí Okresného úradu. Na území sa nachádza niekoľko čiernych skládok, áno, 

ktorých odstránenie nás bude stáť niekoľko 100 tis EUR. Bavíme sa o tomto a sú to čierne 

skládky, ktoré sú rozmiestnené po území celého mesta. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám ako poslanec 2 pozmeňujúce návrhy  

k tomuto bodu, čiže pozmeňujúci návrh k bodu 3 – Návrh zmien VZN mesta Košice  

č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území 

mesta Košice. Navrhovaná zmena: V § 4 sadzba poplatku. Sadzba poplatku  

je: a) 0,1561 EUR na osobu a kalendárny deň pre poplatníka podľa § 2 ods. 2 písm. a) 

tohto nariadenia, b) 0,0410 EUR za 1 l odpadu pre poplatníka podľa § 2 ods. 2 písm. b)  

a c) a pre poplatníka podľa § 3 písm. b) tohto nariadenia. To je prvý pozmeňovací návrh. 

A druhý  pozmeňovací návrh. Takisto je k bodu 3 – Návrh zmien VZN mesta Košice  

o miestnom poplatku za komunálne odpady. Navrhovaná zmena: V § 4 sadzba poplatku: 

V § 6 ods. 2 písm. a) bude uvedené slovo „25 %“ a taktiež bude uvedené slovo „50 %“. 

Ďakujem. Tieto pozmeňujúce návrhy predkladám návrhovej komisii. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai, nech sa páči. Faktická. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán poslanec Fedoročko, ja by som Vás chcel 

poprosiť, ak by bolo možné, to vyčísliť na ročnú sadzbu, koľko bude, ak ma sledujete pán 

poslanec Fedoročko. Chvíľočku. Ročná sadzba aká bude na obyvateľa, by som vás 

poprosil. A ďalšia vec. Vyčísliť, aký to bude mať dopad na rozpočet naplánovaný 
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rozpočet na rok 2025, ktorý plánujeme prijať. To znamená, aby sme vedeli aj dôsledky 

týchto pozmeňujúcich návrhov, tohto vášho pozmeňujúceho návrhu, aký to bude mať 

dopad na rozpočet 2025. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za prednesenie tohto blesku z čistého 

neba, ktorý po 10. dňoch roboty prišiel teraz tu asi pred 12 sekundami. Ja neviem určite 

v tejto veci teraz hlasovať, pán Fedoročko, lebo doteraz sme fungovali normálne 

minimálne na Sídlisku Ťahanovce, že som videl veci dopredu, že som to počul, ale toto 

takto streliť spod pása pri tak závažnom hlasovaní, to sa nedá ani čítať teraz, resp. dajme 

si prestávku 1,5 hod., nech tam ekonomické to pripraví, nech od vás dostaneme nejaký 

podklad, ale toto si nerobme kolegovia. Prosím. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Od odpadu malé MČ, čo sa vyjadril kolega 

Saxa, má pravdu, nemám tam žiaden polopodzemný kontajner. Obyvatelia malých MČ 

sú byty, ale čo sa dá pre obyvateľov malých MČ, pán primátor a pán riaditeľ, urobiť, tak 

ako je to inde v košickom okolí, je vhodné a bolo by potrebné zabezpečiť váženie odpadu. 

Pri rodinných domoch to je možné, každý dom má svoju kuka nádobu. Bolo by to  

pre nás, pre malé MČ aj obyvateľov spravodlivejšie. Ja separujem, druhí neseparujú  

a nevidím dôvod, prečo by som sa mal na to skladať. Takže ak to funguje v košickom 

okolí – váženie, mohlo by to aj na malé MČ fungovať. A druhá vec je otázka na pána 

riaditeľa, keďže vieme, že minulého roku sme zvyšovali odpad a mnohé MČ alebo mesto 

žiadalo MČ o akúsi databázu, chcelo zistiť, kto platí a kto neplatí za odpad a kto je 

prihlásený. Ja sa chcem opýtať, ktoré veľké MČ túto databázu mestu nedodali. Ďakujem 

pán riaditeľ.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pán riaditeľ aj k jednej, aj k druhej otázke. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Odpoviem najprv na tú prvú otázočku, čo sa týka vlastne malých MČ, 

to som zabudol aj povedať v prípade pána poslanca Saxu. Máme aj pre malé MČ 

pripravený projekt pre zlepšenie služieb pre individuálnu bytovú výstavbu IBV. 

Kolegovia finalizujú projekt, ktorý by sa mal spustiť v I. polroku budúceho roka, kde 

bude zabezpečená individualizácia každého prihláseného subjektu na komunálny odpad. 

To znamená, že vlastne tak ako dneska si obyvatelia IBV vedia vybrať frekvenciu vývozu, 

môže mať týždňovú, dvojtýždňovú, tak vlastne cez digitalizáciu GPS súradnice  

a podobne, pred každým vývozom bude, dá sa povedať, to zvozové auto vedieť presne, 

komu má vyviesť, komu nemá vyviesť, aby sa nestávalo to, že niekto sa prihlási na 

dvojtýždňový a vyloží pri každom tom, čiže toto je ten projekt, ktorý vlastne ide v rámci 

digitalizácie, ktorú zavádzame a ďalšími pridanými hodnotami by mali byť následne 

potom práve táto záležitosť, ktorá hovorí aj o nejakom tom vážení a prípadných ďalších 

službách, ktoré by mali na to nadväzovať, ale prvý projekt práve tej digitalizácie  

a individualizácie, ktorý by mal byť vlastne spustený. Ja verím, že už v I. kvartáli,  

ale pre istotu hovorím, že I. polrok roku 2025. Veci sú na to pripravené. Ide o to, aby sa 

spravili vlastne opäť integrácie do Heliosu so všetkými náležitosťami. Predpripravené to 

je. A čo sa týka tých MČ, mali sme spoluprácu len s vybranými malými MČ, ale túto vec 

sme si vyriešili práve tým, že sme sa dohodli s Ministerstvom vnútra a podarilo sa nám 

získať tu inicializačnú dávku REGOB-u, to znamená, že vlastne po integrácii týchto dát 
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všetky aktualizácie, ktoré sú realizované v rámci REGOB-u automaticky budú 

aktualizované aj v databázach mesta Košice, čiže po 14. rokoch sa nám podarilo vyriešiť 

tento zásadný problém, ktoré malo mesto Košice.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, pán poslanec Saxa, faktické. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Len pre dovysvetlenie, že REGOB je databáza 

Ministerstva vnútra, kde podľa nášho štatútu prekvapivo mali prístup len MČ a tieto dáta 

sú chránené osobné údaje, čiže bol problém legislatívny, poviem tak, že sprístupniť tieto 

dáta kvôli ochrane osobných údajov. V meste Bratislava to mali dlhodobo tak vyriešené, 

že jednoducho Magistrát mesta Bratislava mal prístup do REGOB-u. Teraz pán riaditeľ 

povedal, že sa to podarilo získať už aj mestu Košice, tým pádom je to skvelé, že sa to 

podarilo a problém je vyriešený, lebo mesto bude mať priamy prístup do REGOB-u, tak 

ako malo mesto Bratislava dlhé roky.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Len malá pripomienka. Ten inicializačný súbor sa musí spracovať, 

nahrať a musím a uvidíme, či obsahuje očakávané dáta. To budeme vidieť, keď ho 

dostaneme do systému. Čiže je tu pred nami výzva. Pán riaditeľ včera podpisoval 

dokumenty, aby sme tieto dáta ochránili a zároveň dostali do našich systémov a mohli ich 

porovnať. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Reagujem na pána riaditeľa. Ešte sa ho chcem 

opýtať, teda lebo povedal, že v tom roku 2025 sa nejakým spôsobom sprehľadní, sprísni, 

zistíme, kto, kde, ako vykladá nádobu a presne za to zaplatí, ale keby vedel ešte pán 

riaditeľ presnejšie povedať, ten benefit, čo začal, alebo ste spomínali, čo sa týka toho 

stavebného odpadu a podobne, že kedy bude zavedený a v akej forme v tých malých MČ.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: My sme pripravení to spustiť hneď, je to vlastne o spolupráci s malými 

MČ, čiže vlastne s jednotlivými starostami. Kolegovia zo životného prostredia si 

doťahujú detaily, kde bude ten kontajner umiestnený, ako sa tam umiestni, áno, čo sa  

a ako bude fungovať ten režim. Dá sa povedať, že my sme si to vyskúšali už v priebehu 

roku 2024, týkalo sa to hlavne zeleného odpadu, kde sme v spolupráci s MČ pristavovali 

vlastne kontajnery na zelený odpad a na základe dobrých skúseností z tejto spolupráce  

s MČ ideme vlastne ten počet alebo tú, tie typy kontajnerov rozšíriť, áno, čiže je to 

samozrejme o aj o iniciatíve toho starostu konkrétnej MČ a o podmienkach či MČ má 

miesto, kde vie takýto kontajner pristaviť a zabezpečiť, dá sa povedať, aby nebol zneužitý. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá pre túto chvíľu. Poprosím 

návrhovú komisiu, aby informovala o návrhoch.  

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Návrhová komisia 

v tomto bode obdržala 4 pozmeňujúce návrhy od pána poslanca Vasoka, od poslankyne 

Zemkovej a 2 od pána poslanca Fedoročka.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. 

- - - 
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Bod č. 4 

Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 4, ktorým je Návrh zmien VZN 

mesta Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie. Nech sa páči, otváram rozpravu  

k tejto téme. Pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som sa vyjadriť k tomu, k tejto 

zmene VZN, ktorá vlastne popisuje zdvihnutie tohto poplatku z 3 EUR za prenocovaného 

za noc na 3,70. Z 2,50 na 3,70. Pardon. Jednak nehovoriac o tom, že to navýšenie je 

zjavne neúmerné a je pomerne vysoké. V Bratislave momentálne, a to teda nejdem 

hovoriť o tom, že Bratislava má úplne iný zásah, čo sa týka toho, že akí ľudia tam vedia 

prísť a kvôli čomu tam chodia. Bratislava má mentálne nastavené 3 EUR-á s tým, že  

v centre, v najužšom centre je to 3,50. Takže my sa dostávame samozrejme opäť, čo sa 

týka daní a poplatku v Košiciach, už tradične, na špičku Slovenska, nehovoriac o tom, že 

v porovnateľných mestách v zahraničí, ktoré sú možno turisticky ešte atraktívnejšie, sme 

na možno polovičných cenách, čo ma trošku mrzí, lebo samozrejme, že to môže ovplyvniť 

aj to, koľko ľudí a ako dlho prespí v Košiciach a ako dlho budú chodiť možno obedovať 

v reštauráciách, ktoré sú v Košiciach a možno do barov, ktoré sú v Košiciach. Ja by som 

možno povedal to, že v posledné roky nám tu v Košiciach pribudlo množstvo špičkových 

reštaurácií a špičkových podnikov a som veľmi rád za to, akú úroveň gastronómie  

v Košiciach máme a ja by som chcel, aby sme podporovali týchto ľudí a nie im hádzali 

polená pod nohy. To už myslím si, že majú dosť od našej vlády, napriek teda zníženej 

DPH-čke na niektoré veci, napr. gastro. Je tam zavedenie transakčnej dane, to zdvihnutie 

DPH-čky na iné veci, napr. na nápoje, nealkoholické nápoje celkom výrazne. A my im 

ideme ešte teda pridať do balíčka to, že turistickému ruchu odjeme minimálne teda tým, 

že návštevnosť alebo teda ten bod návštevnosti bude ďaleko menší, než by mohol byť  

v prípade, že budeme mať nastavenú daň nižšie. Už vidím teda aj tie titulky, že opäť 

Košice vedú vo výške dani za ubytovanie. Nie som z toho rád, budem určite hlasovať 

proti tomuto uzneseniu a bol by som rád, každý, kto si možno váži tunajších 

podnikateľov, ktorí sa odvážili a nebáli sa tu začať podnikať aj napriek tomu, že ten sektor 

je mimoriadne, mimoriadne náročný, aby sme ich podporili aj tým, že miesta daň  

z ubytovania bude úmerná. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, nechcem vám zasahovať do vášho 

podnikania, ale len zvážte, či náhodou nemáte oznámiť konflikt záujmov. Nie som si istý, 

neberte to ako provokáciu, len aby sme si splnili zákonom stanovené veci. Pán poslanec 

Babušík, nech sa páči. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa rád opýtal predkladateľa postupu  

pri tajnom hlasovaní, prečo mu tento materiál bol spracovaný na MMK včera 12:21 a to 

pani Angelovičovou Katarínou, čo vyplýva z metadát, ktoré sú zverejnené v danom 

dokumente a naposledy to upravil pán Takáč Stanislav. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec konzultoval tak, ako aj mnohí z vás. Ja som  

napr. viem, že raz aj pani Adamčíkovú stretol, dávno, rok, dva, tri dozadu. Išla na právne, 

aby si nejakú vec odkonzultovala. Kto chce mať správne urobené veci, tak sa proste pýta. 

Ideme pranierovať poslanca za to, že konzultuje, že sa spýtal, že proste diskutuje?  

Mnohí z vás, i vy v Košickom klube, ste právne oddelenie a právne oddelenie kýva 

hlavou. Áno, niekoľkokrát poprosili o konzultáciu, či majú správne urobené veci.  
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Čo na tom vidíte zlé? Pán poslanec Vasok. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán poslanec Babušík reagujem na vás. Ako každý 

viete, nie som právnik, čiže keď potrebujem s niečím pomôcť a pri takom zložitom 

hlasovaní, tak som požiadal právne oddelenie, aby mi to pomohli celkovo naformulovať, 

aby to bolo správne, aby nikto z vás sa do toho nemohol obuť, ako budeme hlasovať, aby 

nikto z vás to nespochybňoval. Áno, tento dokument oni si stiahli do svojho počítača  

a tam sme to spoločne opravovali. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za Dobšinského ľudové rozprávky. Čo sa 

týka tohto VZN-ka, ktoré prejednávame. Ja naozaj cestujem veľa a viem porovnať tie 

poplatky za ubytovanie. Toto je už naozaj podľa mňa neúmerne veľa, toto zvýšenie, 

hlavne v kontexte toho porovnania, ale aj v kontexte relatívnom, keďže sme zvyšovali 

tento poplatok nedávno. Ale chcem sa vyjadriť hlavne k následkom alebo následnému 

prerozdeleniu týchto peňazí pre Visit Košice. Keďže som aj zástupcom členských 

organizácií i som aj členom dozornej rady a v návrhu rozpočtu, ktorý vlastne súvisí v tejto 

položke s týmto poplatkom, je uvedené, že časť týchto prostriedkov 300 alebo 350 tis. 

pôjde na priamu podporu podujatí. Viete, že ja sa dlho snažím bojovať za to, aby podpora 

podujatí bola transparentná, aby sa mohol uchádzať každý, aby o tom rozhodoval niekto, 

kto má nejaký prehľad o týchto veciach. Vo Visit Košice sa podarilo zrušiť grantový 

program, ktorý tam fungoval v predošlom období, kde bolo 30 alebo 40, myslím, že  

30 alebo 40 tis. EUR, ktoré sa rozdeľovali medzi členské organizácie na podujatia a sme 

to považovali za veľký úspech. Visit Košice išlo cestou podpory podujatí marketingovým 

spôsobom a formou určitej takejto marketingovej podpory a propagácie a už minulý rok 

sme urobili ten krok, že sme tam dali peniaze, ktoré boli určené na konkrétne podujatia. 

Tento rok je to podobným spôsobom násobne vyššie, sú tam určené nejaké podujatia, ale 

je tam uvedené napr. a tak ďalej. Čiže neviem, kto bude určovať v konečnom dôsledku, 

ktoré podujatia budú podporené a zase to je výber nejakých podujatí. Nehovorím, že 

všetkých, ale niektorých, ktoré sú na základe určitých sympatií, spriaznených vecí  

a podobne. Bola tu filozofia, že mali by sme podporovať podujatia, keďže Visit Košice 

je organizácia cestovného ruchu, ktoré budú generovať prostriedky do cestovného ruchu, 

no v tom návrhu podujatí sú podujatia, ktoré nemajú s týmto kritériom absolútne nič 

spoločné a okrem toho v rozpočte je niekoľko 100 tis. EUR všelijakým možným 

spôsobom zašitých, kde je naplánovaná priama podpora podujatí podľa ľubovôle vedenia 

mesta a toto je ďalších 300 alebo 350 tis., ktoré sa k tomu pridali. Čiže mám veľký 

problém aj s týmto textom podporiť tento bod. Vďaka. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, reaguje na pána poslanca Schwarcza, nech 

sa páči.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Prosím vás, opravte si 

technicky, že sa nedá na vás reagovať. Neviem sa na vás prihlásiť, keď niečo hovoríte, to 

znamená, že neviem na vás faktickou poznámkou reagovať. Máte technický problém,  

v minulosti sa to dalo. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Faktická na faktických sa nikdy nedáva.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. A to nie je faktická. Vy ste sa ma opýtali, či 
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nemám zareagovať na stred záujmov možný a teda... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Chcel by som sa vyjadriť, že áno, máte pravdu, 

že podnikám aj ja v tomto sektore, preto mám o tom nejaké informácie a mám aj 

informácie od ľudí, ktorí sú napojení na sektor cestovného ruchu v rámci Košíc, ale nie 

veľmi dobre vám našepkali vaši poradcovia, pretože v minulom bode, čo sa týka poplatku 

za odpad, ani vy ste nenahlasovali, že ste v strede záujmov, ani nikto v tejto sále. 

Predpokladám, že to nebudú robiť ani pri ďalších poplatkoch, ktoré budeme dvíhať  

a ktoré platíme. Pokiaľ to beriete, že je to možný stred záujmov, nech sa páči, nech toto 

moje vyhlásenie je týmto oznámením, ale myslím si, že v tomto nemáte pravdu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec nemôžete oznámiť, že ľudia, ktorí platia za odpad sú 

v konflikte záujmov? Ale ak máte v živnosti, podnikáte, ja vám neradím, ja vám len 

vravím, zvážte, či náhodu to nemáte oznámiť. Neberte to ako v zlom, ani neprovokujem, 

ale občas sa snažím upozorniť kolegov, aby im to neušlo. Tak je to na vás, je to vaše 

svedomie, vaše povinnosti, nie moje. Pán poslanec Karabin. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Kolegovia, možno niektorí nesledujete, 

pozeráte do telefónov, čo ideme schvaľovať. Ideme schvaľovať najväčšiu daň nie  

v Košiciach, najväčšiu daň na Slovensku. My sme takí smutní rekordéri najväčší, 

najdrahšie parkovné, najdrahšia daň z nehnuteľností, najväčší poplatok za rozvoj, už nám 

naozaj chýba len najväčší poplatok za cestovný ruch. Ako mi povedal člen, môjho 

bývalého klubu, však z cudzieho krv netečie, druhý to zaplatí. No tak možno na ďalší rok 

to zaplatí ten cudzí, ten návštevník, ktorý tu príde na zápas, na hokej, na majstrovstvá, 

futbal, to je úplne jedno, ale čo ten domáci, ako my chceme prilákať niekoho  

zo Slovenska, aby prišiel do Košíc? Tým, že zarežem 4-člennú rodinu 14-timi EUR-ami, 

14,5 EUR-ami za jednu noc za ubytovanie? 3,70? Kolegovia, ja viac ako rok cestujem  

po Slovensku, často. Minulý týždeň som urobil 2 tis. km. Za mesiac som prespal  

v 4 rôznych hoteloch, rôznych mestách, tak len také porovnanie. Trnava – 2 éčka.  

Žilina – 2 éčka. Prešov – 1,50. Poprad – 2,50. Bardejov – máme tam 2,50.  

Bardejov – 2 EUR-á. Štiavnica – 1 EUR-o. Takto, Bratislava po zvýšení má 3 EUR-á,  

po zvýšení. To je pravda, išli hore. Všetky MČ okrem jednej, staré mesto tam má 3,50. 

Bavíme sa o Bratislave. A potom sa bavíme o Košiciach. Ideme to dať na 3,50. Ja sa 

pýtam, čo za ten rok išlo hore z 2,50 na 3,70? O 50 %. Mlieko, maslo, rožky, nafta.  

Čo išlo hore, kolegovia? Toto nie je normálne, my takto neprilákame ľudí, aby tu prišli 

prenocovať, skôr tu prídu tí, ktorí tu musia prísť a tí tu prenocujú až jednu noc. Až jednu 

noc, lebo prečo by prišli do Košíc. Čo tu také máme? Máme tu tak maratón. Fajn, super 

podujatie. Príde kvantum ľudí. Sú tu majstrovstvá. Príde plno ľudí, ale čo ten cudzí  

zo stredného Slovenska, západného Slovenska, prečo by prišiel tu do Košíc k nám, aby 

tu bol vlastne ubytovaný? Ak príde nedajbože na aute, parkuje na Kováčskej, zaplatí  

3 éčka ešte na hodinu k tomu. Úžasné, takto sa nerobí marketing. O Visite, v ktorom bolo 

tam 12 ľudí, dnes sú 3 ľudia. Ja ľutujem pani Podolákovú a 2 zamestnankyne. Fakt ich 

ľutujem. Takto sa fungovať naozaj nedá. Kolegovia, ja som sprievodca cestovného ruchu 

vyštudovaný, takto nemôžeme robiť reklamu, že zarežeme, povieme, že to zaplatí niekto 

druhý. Zarežeme podnikateľov ale de facto prídeme aj my o príjmy. Na ďalší rok budú 

vysoké vďaka majstrovstvám, ale čo potom. Do nekonečna budeme zdražovať. Ideme 

letné terasy zdražieť, ideme zdražieť takú, takú daň. Fajn, len si myslím, že toto, pán 

primátor, nie je správna cesta. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec ďakujem pekne za tú, za ten set 

otázok, skúsim zareagovať, aj odpovedať. Po prvé, so sekciou hotelierov som sa ja stretol. 

Je dôležité, aby ste vedeli, že som navrhol, informoval som o tom niektorých poslancov, 

vie o tom aj pán námestník, bol na tomto stretnutí. V prípade, že by táto daň spôsobila  

v hotelierskom sektore problém, sme dohodnutí, že v apríli sa stretávame, zhodnotíme  

I. kvartál, porovnáme s inými rokmi a keby tam nastal obrovský prepad, problém, ktorý 

budeme vidieť, budeme ho vedieť identifikovať, vrátime sa, aby sme túto daň upravili 

naspäť. Prečo túto daň vlastne zvyšujeme? Prosím, vráťme sa do leta tohto roku, keď sme 

otvorili tému financovania Visit Košice, kedy tá diskusia tu bola veľmi dlhá a jedni 

chápali, že proste, keď raz nie je z čoho, tak je problém a druhí vyčítali, prečo 

nedodržiavame akúsi dohodu, zmluvu, myslím, že to je štatút Visitu, nie som si istý, kde 

to je presne napísané, aby sme polovicu z príjmov z hotelierstva dávali práve tejto 

agentúre, ktorá má svoje poslanie, ktorá je založená na základe zákona a má význam aj 

kvôli eurofondom, kedy je oprávnený jediný čerpať a mohol by som tie výhody asi aj 

vymenovať. Minulý rok sme na zastupiteľstve schválili pre Visit členské, ktoré ale 

nerešpektuje ani nekorešponduje s dohodou, ktorú tu máme, aby sme túto dohodu naplnili 

a nemuseli sa k tejto téme vracať tak, ako to bolo v lete. Tak jeden z dôvodov  

a argumentov je, aby sme zvýšili túto cenu, aby sme si túto povinnosť v mieri, v pokoji 

vedeli s Visitom vysporiadať. Zároveň Visit správne prichádza s návrhom, že 

jednoducho, ak spoločensko-aktívne medzinárodné podujatia prebehnú cez túto 

spoločnosť a bude ona tým spoluorganizátorom, tak dokáže následne získavať ďalšie 

zdroje zo štátu, lebo proste si plní svoje poslanie, čiže snažíme sa zároveň rozdeliť túto 

dotáciu na členské, ktoré je naozaj na to, aby mohli fungovať a členské, ktoré bude o tom, 

aby do Košíc doniesli ďalších turistov, ďalšie rodiny, aby Košice bolo zaujímavou 

destináciou. To znamená, chceme podporiť medzinárodné podujatia, ktoré môžu byť, ale 

aj nemusia v Košiciach, pretože dnes si treba aj za organizovanie podujatia v našom meste 

priplatiť vo všeobecnosti na Slovensku. Tie federácie, ak chcú získať v rámci Európy 

nejaké podujatie, aj oni si tú licenciu musia kúpiť a teda hľadajú partnerov, ako by 

spoločne vedeli fungovať. Čiže, na tomto je postavená časť filozofie, že časť členského 

pôjde vlastne tým, aby sme dostali ľudí do mesta, do hotelov, aby tu boli. Nie je to len  

o maratóne, je to o ďalších podujatiach, ktoré aj v textovej časti rozpočtu sú spísané. 

Zároveň aj z dlhodobého pohľadu budúci rok, marec, apríl bude olympijské centrum 

postavené, v lete ho sprevádzkujeme. Opäť chceme, aby tu niekoľkokrát do roka boli 

medzinárodné podujatia. Diskutujeme s federáciou malého futbalu, ktorá vie do Košíc 

doniesť Ligu majstrov. Ligu majstrov, ale tiež majú také veľké poplatky, že jednoducho 

hľadajú partnera, ktorý by čiastočne im pomohol a tie podujatia, ktoré tu vieme doniesť, 

nie sú jednodňové. Minimálne športovcov nosia v stovkách a zároveň to neni len, pardon, 

mi teraz ušla ešte jedna myšlienka, podujatiach. Čiže my sme si to nastavili tak, že vlastne 

z tejto sumy, ktorú ideme vybrať, polovica ide do Visitu a druhá polovica, a tu si treba 

tiež uvedomiť, ak chceme, aby sa tu turisti dobre cítili, aj im potrebujeme vytvoriť servis, 

aj oni využívajú našu dopravnú infraštruktúru, aj oni chodia dopravným podnikom, ale 

vy dobre viete, že cena lístka síce stojí 1 EUR-o pre návštevníka, pre cestujúceho, ale ona 

stojí štandardne cez naše dotácie skoro 3 EUR-á, 2,70. Sú tu služby, bezpečnosť, Hlavná. 

Ak chceme byť atraktívni, tak jednoducho druhú časť peňazí chceme dávať  

do bezpečnosti a atraktivity, ktorá úzko súvisí aj s návštevnosťou nášho mesta. Aby sa tu 

každý cítil dobre. Čiže takto sme to aj hotelierom vysvetlili. Aj podnikateľom, ktorí sú na 

Hlavnej a dohoda platí, že ak by to malo mať negatívny účinok, ktorý jednoducho budeme 

vedieť namerať, tak sa v apríli k tejto téme vrátime. To sú možnože také základné 

pohnútky, ak by boli nejaké otázky, samozrejme, rád ešte doplním. Pán poslanec Saxa. 
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p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Reagujem na svojho predrečníka 

pána Karabina. Pán poslanec, vymenoval si slovenské mestá, kde koľko, ako to stojí tá 

daň, poplatok, ale pozrime sa na európske mestá. Praha. Nie je to turistická destinácia? 

50 korún, to sú 2 EUR-á. Košice – 3,70? Výborne, a ani v Prahe nemajú metro, nemajú 

dopravu, nepotrebujú to spolufinancovať?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Neviem, skončili ste? Neviem vás očami nájsť. Môžem 

pokračovať? Pán poslanec, dopravný podnik Praha je jeden z mála dopravných podnikov 

v Európe, hlavne sa to deje v hlavných mestách, ktorý má zisk. Londýn, Paríž, Praha. 

Tieto dopravné podniky vytvárajú zisk. Vďaka tomu, že tam chodí množstvo turistov. 

Čiže tá samospráva má zdroj, aby ich mohla podporiť. U nás my podporujeme z daní 

našich obyvateľov, našich verejných peňazí, ktoré máme prioritne pre našich občanov, aj 

tých, ktorí tu prichádzajú. Samozrejme, môžeme sa škriepiť, ako by mal správne ten 

pomer vyzerať. Určite sa nebránime a tú podporu treba, ak chceme, aby sme boli 

atraktívni. Ale na Slovensku to nefunguje tak, ako v Maďarsku, Poľsku, kde tá 

samospráva má rôzne regionálne podporné dane, jednoducho povedané, aj z predaného 

piva, má nejaké promile a teda úplne inak sa díva na podporu podnikateľa, lebo vie, že 

keď ho bude podporovať, získava dodatočné zdroje z iných daní. Na Slovensku nám naša 

legislatíva dáva len daň za ubytovanie. Jednoducho, ja súhlasím, tento systém nie je  

v poriadku. Ale ak sme organizovali napr. majstrovstvá sveta v hokeji v 2019. Mesto to 

stálo 1 mil. EUR, aby sme boli zaujímaví, atraktívni, podporili turizmus, potešili Fínov, 

aby to bolo dobré, aby to bolo bezpečné a hlavne, aby tu všetci vypili veľa piva, keď to 

zjednoduším, ale naspäť sa nám to nijak nevráti, jedine cez daň za ubytovanie. Iný nástroj 

samospráva na Slovensku nemá. Čiže, súhlasím, systém nie je v poriadku, systém je zle 

nastavený, lebo ak by sme vedeli aktívne pristúpiť k tomu, aby sme súťažili ako 

samosprávy nad sebou, aby sme súťažili a bojovali o podnikateľov, ktorého ho viem 

podporiť, lebo následne dostávam vyššiu podielovú daň, lebo mám vyššie regionálne 

HDP a podobne, tak vtedy by pohľad na podporu vyzeral úplne inak, ale nám štát tento 

nástroj nedal. Nám dal nástroj v rámci hotelierstva a využívame tie nástroje, ktoré máme, 

ale ja sa pýtam, prečo Košičania, aj keď sme hrdí lokálpatrioti a milujeme svoje mesto, 

tešíme sa z každého turistu, majú finančne turistov podporovať? Prečo my, títo ľudia, im 

majú vytvárať podmienky? Proste máme to tu zle nastavené, ale nie v samospráve, ale 

niekde vyššie. Pán poslanec Saxa. Mate procedurálny návrh. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Áno, mám procedurálny návrh. Dávam procedúru, aby v prípade, ak 

rozpráva predsedajúci, bol riadne prihlásený do diskusie. Ak to technicky možné nie je, 

aby bolo umožnené reagovať na neho faktickými pripomienkami. Ďakujem. Nech sa páči, 

pardon. Nech sa páči, môžete hlasovať.  

 

Hlasovanie č. 7 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 12 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. Pán poslanec Fedoročko má tiež procedurálny 

návrh. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Nie. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak. Pán Kundrát a Gibóda reagujú 

na pána Saxu. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Nie, nie, nie, na pána poslanca Karabina.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ospravedlňujem sa. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Normálny vstup. Na neho som reagoval. Možno ho nepoteším, ale my 

sme včera dokonca diskutovali o tom, že budú situácie, kedy chceme ten poplatok 

zdvihnúť na 10 EUR, v určitú dobu. Napríklad to znamená počas konania majstrovstiev 

a tak ďalej. Lebo je to predajné podľa mňa napríklad. Ak sa pozrieme na to, že človek 

niekam cestuje, dá si nejaké kávičky, kolu v meste a stojí ho to 10 EUR, tak nejaké euro 

naviac pri dvoch na 3,50 je smiešna vec. A on si nedá len kávičku, dá si aj iné veci. 

Napríklad aj slovo dovolenka je od slova dovoliť si, takže toto by som rád obhajoval  

z inej strany, to znamená, že ten poplatok pre tých turistov nemám s tým vôbec problém 

pri tomto nastavení čo je teraz v tom návrhu zmien VZN.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte jedna veľká akcia je Euro, futbal, ktorý takisto 

cez Visit ide a tam tá podpora je a to bude tiež niekoľko dní. Pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Reagujem tiež na kolegu 

Karabina, takže áno, ja súhlasím, že toto opatrenie zaťaží len podnikateľov, len tak, ako 

pán primátor vysvetlil, že tým, že mesto nemá nič z podnikateľov, tak potrebujeme im 

ubrať, ja s týmto postojom nesúhlasím, ale chcel som poukázať ešte na jednu vec.  

V rozpočte máme príjem za dane z ubytovania 1,5 mil. a máme dokonca napísané, že 

rozpočet 2024 bol 1 mil., pričom už teraz je výber cez 1,2 mil. a my to ideme zvýšiť  

o 50 %. To znamená, že mne to nesedí. Ako my pokiaľ zvýšime poplatok na 3,70, stavil 

by som sa, že ten výber bude nad 2 mil. Nie 1,5 mil. Takže máte tam trošíčku nesúlad  

a myslím si, že to zvyšujeme dosť radikálne na to, že chceme vybrať 1,5 mil. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Áno, ale existujú tu aj obavy, že 

ten výber bude nižší, sám ste to povedal pán poslanec, takže musíme byť konzervatívni  

v našich odhadoch do rozpočtu. Myslím si, že to ocení každý zodpovedne zmýšľajúci 

poslanec. Ja chcem len upozorniť na inú vec. Pán poslanec Karabin, aj pre kolegov, aby 

tu nevzniklo nejaké nedorozumenie, keď hovoríme o tom, že koľko zaplatí rodina,  

napr. 4-členná, 2 rodičia, 2 deti, ktoré prídu na jednu noc do Košíc, tak to nebude 4-krát 

tento poplatok, lebo každý mladý človek minimálne do 18 po predložení študentského 

preukazu do 26. roku života, je oslobodený od tohto poplatku. Je to v našom VZN-ku už 

dlhé roky. To znamená, všetci mladí ľudia, všetky rodiny s deťmi sú zvýhodnené. To 

znamená, ak navštevujú Košice kvôli ZOO, kvôli iným aktivitám a atraktivita, tá rodina 

zaplatí iba za dospelé osoby. Len toto som chcel upozorniť. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Toto je pripomienka, ktorú si mnohí možno 

neuvedomili. Pán poslanec Babušík. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Ja som chcel reagovať ešte na vás, pán primátor, ale 

vzhľadom k tomu, že ste neboli v rámci diskusie, tak som nevedel, musel som sa prihlásiť 

normálne. Ak mi teda dovolíte, ja len v skratke pripomeniem, čo ste spomenuli na RS, 

kde ste povedali, že pri tomto poplatku turisti chcú mať čisté mesto, tak si musia zaplatiť, 

ale ja sa pýtam, nechceme to čisté mať my, ako obyvatelia mesta, turisti ho majú mať 

čisté? A druhá vec, ak mi teda dovolíte k pánovi Vasokovi. Ja nespochybňujem, ak sa 

niekto chce poradiť, ale čudujem sa veľmi, ak je tam autor úplne niekto iný, ako keby to 

predkladali vaši námestníci, tak nepoviem ani slovo. Ale bol som sám svedkom včerajšej 
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diskusie, keď ste si vymieňali na spoločnom stretnutí medzi občanmi pri rozlúčení 

informáciu, ešte ti to prepošlem, ešte si zavoláme, ešte sa dohodneme a tak ďalej. Takže 

z toho dôvodu spochybňujem to, čo bolo predložené a kto to vypracoval. Ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, viete, ja neriadim trhovisko, ja riadim mesto. Pán 

námestník k čistote vám to vysvetlí, aby nevznikali nejaké predpojatosti. Pán námestník, 

nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem. Len zareagujem, že pán 

Vasok je členom nejakého klubu, takže keď prebieha nejaká komunikácia, tak ako aj  

u vás, tak aj u nás. To je po prvé. Po druhé. Pán poslanec ku čistote. Budeme mať budúci 

rok Majstrovstvá Európy vo futbale. Už iba toto jedno veľké podujatie a máme ich 

niekoľko potom, maratón, máme Art film, máme ďalšie podujatia, ktoré v tomto meste 

prinášajú kopec pohybu ľudí, tak kolegovia, ktorí majú na starosti čistotu v meste pre nás 

prerátali, že v porovnaní alebo v aktualizácii oproti majstrovstvám sveta v hokeji sa 

bavíme niekde o sume okolo 50 – 60 tis. navyše náklady na dočisťovanie mesta po tom 

množstve návštevníkov, ktoré očakávame v priebehu tohto podujatia v mesta.  

To znamená, že to je ďalší náklad z nákladu cirka 700 tis. EUR, ktoré musíme zaplatiť, 

resp. dať dokopy, aby sme toto podujatie usporiadali a privítali v tomto meste. Toto si 

nemyslím, že má ísť na výrub z daní Košičanov.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja sa vrátim opäť k tomu rozdeleniu tých 

prostriedkov na jednotlivé podujatia. Nedostal som odpoveď, kto o tom rozhodne.  

Ja chcem požiadať, aby o určení týchto prostriedkov rozhodovalo valné zhromaždenie 

Visit Košice, keďže to pôjde do rozpočtu Visit Košice, aby to nebolo určené odtiaľto, 

keďže Visit Košice disponuje dátami, ktoré podujatia ako ovplyvňujú prenocovania,  

resp. konzum v reštauráciách a skutočne sú tam vymenované podujatia. Nechcem ich 

teraz ja nahlas menovať, aby som sa nedotkol ich organizátorov, ktoré nemajú  

z prenocovaniami ani s konzumom absolútne nič spoločné, ale že absolútne. Ďakujem 

pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Jedná sa najmä o medzinárodné podujatia. Pán námestník, nech sa 

páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Bude sa, ale ako člen dozornej rady 

to určite viete, bude sa postupovať v zmysle štatútu organizácie a teda aj valným 

zhromaždením tak, ako to bolo mimochodom, pán poslanec, aj v minulosti. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djoredjevič.  

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Aby som bol 

objektívny, lebo operuje sa tu na oboch stranách informáciou, že budú významné 

podujatia. Samozrejme, ako bol spomenutý, Fín, čiže niekto zo západnej Európy, kto bude 

ubytovaný v štvorhviezdičkovom hoteli v Košiciach niekde na Hlavnej a či zaplatí  

120 alebo 123,70 nezabolí a sú aj ubytovne alebo zariadenia ubytovacie, ja neviem, 

poviem v Šaci, aby sme teraz už po vzore pána Ihnáta si teraz veľmi dávam pozor, aby 

som nepropagoval nejaké konkrétne zariadenia. Napr. v Šaci sú ubytovacie zariadenia  

a nie každý zamestnávateľ poskytne a teraz niekto tu príde do Košíc na nejakú 2-týždňovú 
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prácu sezónnu a sú ubytovacie zariadenia, ktoré mali 15 EUR za noc ako za prenocovanie 

a tak bude 19, už to tam bude oveľa väčší rozdiel hej, že toto si uvedomíme, že niekde to 

môže mať vplyv na ten stav ubytovania. Iba toľko som chcel. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Čiže v podstate áno, vypočul som si tu 

mnoho názorov, prečo je dôležité zvýšiť tento poplatok a ak to majú zaplatiť turisti, ktorí 

prídu na plánované veľké podujatia, ako budú majstrovstvá a podobne, no tak povedzme 

to nahlas a odsúhlasme si to na rok 2025 rovno nie 3,70 ale 5 EUR alebo ako povedal pán 

Špak 10 EUR, vieme, že za to zaplatia turisti, budeme z toho mať niekoľko 100 tis., 

možno niekoľko miliónov do mestského rozpočtu a vieme, že to je presne preto, lebo  

na ďalší rok sa tu budú konať XY takýchto veľkých podujatí. Ale mňa mrzí, keď tu 

počujem niektorých kolegov, ktorí tvrdia, že to nie je problém, veď to nezaplatia 

Košičania, ale akosi si neuvedomujú to, že my máme ako mesto vytvárať podmienky  

na rozvoj podnikania a turistického ruchu a nie takto ho zarezávať z dlhodobého hľadiska. 

To vaši partneri v oblasti cestovného ruchu s týmto navýšením všetci súhlasia pán 

viceprimátor? To je o tom, lebo mali sme mať aj komisiu, mali sme o tom diskutovať. 

Jednoducho, ja neviem o tom, že by s tým partneri cestovného ruchu súhlasili, že to je 

dobrý krok. Potom to môžeme urobiť inač, stanovme si konkrétne obdobie, počas ktorého 

bude tento poplatok vyšší, lebo tu bude viac turistov, pretože tu budú nejaké majstrovstvá 

a dajte do VZN-ka, že áno, od júna do augusta bude poplatok nie 3,70, nie 2,50, ale bude 

5 a potom bude nejaký nový. Ja vážne nechcem, aby bolo mesto Košice vnímané ako 

rekordmanom vo výške daní a poplatkov, bohužiaľ, v tom negatívnom zmysle. 

Rozmýšľajme trošku ďalej, ako len to krátkodobo, že ako by sme naplnili kasu mesta, ale 

rozmýšľajme, akým spôsobom podporíme rozvoj turistického ruchu a cestovného ruchu 

v tomto meste. Vďaka. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som zareagoval 

na pána poslanca Fedoročka a doplnil ho, lebo som si uvedomil, že možno som aj ja  

v konflikte záujmov, ale že sa to nedotkne len obyvateľov iných miest, že prídu do Košíc, 

ale možnože kolegovia vy sa v iných sférach pohybujete, ale sú tu ľudia, ktorí organizujú 

podujatia a ktorí zabezpečujú ubytovanie pre hostí, ktorých pozývajú do Košíc. Ja ročne 

zaplatím 500 osobonocí pre účinkujúcich hercov a podobne v košických hoteloch, čiže sa 

to dotkne aj podnikateľov, ktorí sú tu v Košiciach a ktorí možno organizujú kongresy 

alebo iné podujatia. To je jedna vec a druhá vec. Áno, možno keď ide rodina, tak sa jej to 

dotkne pri 2 dospelých, ale opäť sú tu skupiny, či už dospelých nejakých skupín turistov 

a podobne a keď príde autobus turistov, tak 3 noci to už nie je 7,50, ani 2,50, takže skúste 

to v tom kontexte širšom. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja to vnímam v širšom, pán poslanec, ja som si myslel, že to robíte 

preto, aby ste svoje podujatia pretlačili, ale teraz som pochopil, že to robíte preto, aby ste 

ušetrili. Pani námestníčka má procedurálny návrh. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ja si myslím, že sa točíme 

dookola. Myslím si, že názor sme si už urobili a okrem iného, namiesto predmetnej veci 

riešime všetko možné. Dávam návrh na okamžité ukončenie diskusie, aj so všetkými 

prihlásenými.  
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p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme, nech sa páči. Ukončenie diskusie, hlasujeme, 

procedurálny návrh pani námestníčky.  

 

Hlasovanie č. 8 -  za: 16, proti: 12, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. Pokračuje pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

Faktická. Pán poslanec Saxa, pardon, prepáčte, som sa dole pozrel, ospravedlňujem sa. 

Najprv pán poslanec Saxa, nasleduje pán poslanec Krcho a potom pán poslanec Špak.  

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Opätovne ďakujem za slovo. Pán poslanec 

Fedoročko povedal si, že mesto by malo ako nejaký rozvoj alebo podporovať 

podnikateľov v podnikaní. Pán primátor na druhú stranu povedal, že na rozdiel od Prahy 

alebo iných miest až tak veľa tých podnikateľov nemá. No ja skúsim ho vyviesť z omylu. 

Chcete podnikať v Košiciach? Zaplatíte poplatok za rozvoj pri stavbe najvyšší  

na Slovensku. Daň z nehnuteľností jedna z top daní. Poplatok za odpad, ktorý teraz 

zvýšime, poplatok za terasy, ktorý plánujeme zvýšiť, daň z ubytovania, takže mesto 

Košice nemá nič z podnikateľov pán poslanec.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. Technikov poprosím, nech dopraská platňa. 

Skúste pán poslanec teraz. Už ide k vám technik, sekundičku. Skúste pána Krcha prepojiť 

na pána Špaka, ak to vieme takto a skúste pán poslanec cez pána poslanca.  

 

p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Raz, dva... Ďakujem veľmi pekne. Ja by som to  

v tomto bode trošku upresnil, keď sa bavíme o dani za ubytovanie. Kolegovia niektorí 

hovorili, niekto zaplatí 120 EUR, potom to bude 123,70. Nie je to pravda. O 1,20 

zvyšujeme, lebo tá daň tu v Košiciach už je. Čiže mylne prepočítavať 3,50, 3,70 krát 2, 

pretože doteraz máme 2,50, čiže je to 1,20 naviac. A mňa by ešte zaujímalo. V roku 2022 

sme prijali zmenu VZN-ka, kde sme zvýšili z 1,50 na 2,50. Disponuje mesto Košice,  

resp. Visit nejakou analýzou, čo spôsobilo navýšenie tejto dane z ubytovania o euro, čo 

sa týka ubytovania? Bol nejaký úbytok? Alebo naopak narástol počet záujemcov  

o ubytovanie v meste Košice? Či disponujeme takouto informáciou, pretože tu sa straší, 

že nebude mesto Košice medzi mestami, ktoré sú najviac navštevované, ale naopak, že 

bude úbytok. Čiže mňa zaujíma aj tá analýza za posledné obdobie 2 rokov, dá sa povedať, 

pretože tá posledná bola od roku 2023 od januára.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Poprosím technikov, nech zapoja pána 

námestníka, aby za Visit vedel vysvetliť.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne. Podľa informácií, ktoré máme, my  

od odznenia tých najradikálnejších opatrení, ktoré sa týkali počas obdobia COVID-u, 

stále rastieme, čo sa týka počtu prenocovaní, už sme prekonali aj rok 2019, ktorý bol 

predtým najrekordnejší v histórii mesta. Čo sa týka zbieraných údajov, to znamená, že 

tentoraz sme zaznamenali aj po tomto náraste dane v rámci tohto roku. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No samozrejme, ako v každých 

mestách, kde sa zdvíhalo, kde sa nezdvíhalo, takže ten rast je. Otázka je, že o koľko rastie, 

hej, lebo pokiaľ by sme nezdvihli, je možné, že bude rásť ďaleko dynamickejšie, ale  

na to dáta nemáme a len na to poukážem, to čo ste vravel pán primátor, resp. pán 
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námestník predtým, že vlastne v tej sume v rozpočte na 2025 sa predpokladá znížený, 

resp. sa počíta s tým, že sa ten záujem zníži. Tak to je pre mňa asi smerodajné. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Keďže som nevedel reagovať 

na pána primátora aj napriek procedurálnemu návrhu, poprosím pán primátor, vyprosím 

si takéto obvinenia, ktoré tu dávaš o pretláčaní akcií a ušetrení, lebo klameš. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja som len dobre počúval, čo bolo povedané, ja som to len 

zopakoval vašimi slovami, že keď sem donesiete 5 tis. ubytovaní, že vás to bude stáť veľa 

peňazí. Toto ste povedali. Takže kto tu klame? Kto vystrája? Kto zase znevažuje? Pán 

poslanec Matoušek, nech sa páči. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dovolil by som si prečítať názor Komory 

hotelierov. Chápeme a vážime si záujem mesta získať dodatočné finančné prostriedky  

na financovanie významných kultúrnych, športových a spoločensky podujatí a projektov, 

ktoré prispievajú k rozvoju turizmu a návštevnosti Košíc, ako je uvedené v materiáloch 

na zasadnutie MZ, sme však presvedčení, že takto výrazné zvýšenie dane môže mať, 

môže negatívne ovplyvniť atraktivitu mesta, ako turistickej destinácie a ohroziť 

konkurencieschopnosť Košíc. Naše hlavné argumenty sú: strata konkurencieschopnosti 

pre porovnanie mesta, ako Grác, majú sadzbu 2,50 a Zürich 3,50. Výrazné zvýšenie by 

mohlo odradiť potenciálnych návštevníkov, ktorí sú citliví na cenové zmeny, najmä keď 

môžu uprednostniť iné destinácie s výhodnejšími podmienkami a lepšou dostupnosťou. 

Ohrozenie výberu dane - radikálne zvýšenie dane môže mať opačný efekt, než sa očakáva. 

Vysoká daň môže odradiť tak voľnočasovú leisure, ako aj konferenčnú korporátnu 

klientelu, čo môže viesť k poklesu obsadenosti ubytovacích zariadení a k zníženie 

samotného výberu dane. Ďalšie - riešenie šedej ekonomiky - navrhujeme prioritne sa 

zamerať na riešenie šedej ekonomiky. Po vzore Bratislavy sme už predložili návrh  

na spoluprácu s rezervačnými platformami. Sme pripravení poskytnúť mestu Košice 

maximálnu súčinnosť pri uzatváraní obdobných dohôd, aby sa daň efektívne vyberala aj 

subjektov mimo oficiálnych kanálov. Tento postup by mestu umožnil získať dodatočné 

príjmy bez prenosu zvýšenej záťaže na legálne pôsobiace subjekty a zachoval by 

spravodlivosť a transparentnosť systému. Potreba dialógu a odbornej spolupráce: sme 

presvedčení, že zmeny v daňových podmienkach, ktoré majú takýto významný dopad, si 

vyžadujú dôkladný dialóg a spoluprácu s profesijnými združeniami. Naša komora je 

platformou práve pre túto komunikáciu, aby podobné zmeny nemohli byť zavádzané 

plynulo a s ohľadom na ekonomické fakty, ktoré môžu ovplyvniť nielen ubytovacie 

zariadenia, ale aj samostatný rozpočet a atraktivitu mesta. Chcem doplniť ešte jednu 

informáciu, že toto VZN-ko môžeme schvaľovať aj v priebehu roka. Nie sme odkázaní, 

že ho musíme schváliť teraz. To znamená, môžeme upravovať tieto sadzby aj v priebehu 

roka. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len chcem zopakovať, čo som povedal.  

S hoteliermi som sa stretol. Platí, že apríli sa stretneme a budeme na základe dát 

porovnávať, akú zmenu v rámci ubytovaní hotelieri zaznamenali. Pán poslanec Kundrát 

má, nemá. Pán poslanec Špak a pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Skúste sa ich pán primátor 

potom opýtať, že či naozaj im klesli zisky, lebo DPH budú mať 5 %. Takže toto je jedna 
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vec. Druhá vec, že som teraz počul, asi to výrazné zvýšenie a tie veci, čo teraz kolega 

čítal. Neviem, či bol písaný ten list predtým a zistili, že ide len o 1,20 alebo to je naozaj 

ešte aktuálny ten list, lebo to nepovažujem za výrazné zvýšenie, 1,20. Ale ešte k 

predrečníkom, lebo mi jednu faktickú ste mi vzali, keď som to dal pánovi Krchovi.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Áno, áno, máte pravdu. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak tam som chcel povedať jednu vec, že sú možno 

veci, kedy chce byť človek lacný, lacnejší a najlacnejší, ale ja sa vôbec nehanbím, že toto 

mesto je aké je a môže si to dovoliť a vôbec nemám pocit, ako predrečníci spomínali, že 

čo tu je v tých Košiciach. No je to malá Viedeň, ako je to mesto, ktoré si zaslúži zaplatiť 

za ubytovanie. A zaplatiť za to, že tu môžu stráviť ten čas, takže ako nevidím problém 

byť aj drahší a možno aj najdrahší. Prečo nie?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja len chcem zareagovať na skutočnosť, že tuná bolo spomínané vlastne, 

čo sa týka riešenia databáz, respektíve informáciou o ubytovávaní návštevníkov mesta 

Košice cez alternatívne alebo dá sa povedať zdieľané služby. V tejto veci vlastne mesto 

Košice komunikuje priamo s Ministerstvom financií, pretože dneska nadväzujeme na 

smernicu DAC 7, ktorá bola prijatá vlastne a ktorá bola implementovaná do zákona  

č. 442/2012 o medzinárodnej spolupráci a spolupráci pri správe daní a jedná sa práve  

o zdieľanie informácií o ubytovaní cez tieto alternatívne zdieľané služby, čo sa týka 

ubytovania. Táto komunikácia na úrovni Ministerstva financií, resp. finančného 

riaditeľstva je rozbehnutá. Dá sa povedať tieto alternatívne platformy sa teraz bránia 

nejakým individuálnym podpisom s mestami a podobne práve preto, lebo táto smernica 

im dala záväzky, ktoré si musia splniť priamo voči jednotlivým ministerstvám financií 

jednotlivých krajín, áno a v podstate máme tuná aj odpoveď priamo od finančného 

riaditeľstva. Je to dlhší list, ale ja sa vlastne zameriam na tú záverečnú časť, ktorá hovorí, 

že zdieľanie a využívanie údajov z automatickej výmeny informácií podlieha prísnym 

pravidlám. Na základe platnej legislatívy máme za to, že informácie o nehnuteľnostiach, 

ktoré boli prenajímané prostredníctvom digitálnych platforiem majú byť obciam, ako 

správcom dane poskytnuté, čiže Ministerstvo financií, resp. finančné riaditeľstvo 

potvrdzuje túto skutočnosť a zároveň potvrdzuje, že v súčasnosti pracujeme na hľadaní 

spôsobu, ako tieto informácie obciam poskytnúť, v akom rozsahu a ako technicky 

zabezpečiť bezpečnosť a ochranu poskytnutých údajov. Čiže vlastne my máme túto 

diskusiu s finančným riaditeľstvom rozbehnutú, nastavujeme si to, predpokladáme, že  

po skončení vlastne kalendárneho roka Ministerstvo financií, resp. finančné riaditeľstvo 

zabezpečí pre jednotlivé samosprávy podklady, na základe ktorých budeme vedieť 

vyhodnotiť aj tieto digitálne platformy, ktoré si myslíme, že majú významný podiel aj  

v rámci poskytovania ubytovania na území mesta Košice. Čiže toto je tiež vec, ktorá je 

rozpracovaná, je v štádiu, keď prebieha výmena informácií medzi príslušným odborným 

referátom a finančným riaditeľstvom. Toto je vec, ktorú riešime aj na úrovni samospráv, 

čiže Únie miest a ZMOS-u, takže vlastne toto je vlastne komplexné riešenie, ktoré bude 

obsahovať vlastne komunikáciu so samosprávou v rámci celého Slovenska. Preto vlastne 

dneska nie je priestor, resp. tieto digitálne platformy ani nejavia záujem podpisovať 

separátne zmluvy s jednotlivými samosprávami, takže vlastne my sa musíme prispôsobiť 

práve tejto smernici, ktorá je prijatá. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja len doplním, že na stretnutí, ktoré prebehlo 
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so zástupcom komory hotelov a penziónov v rámci Visit Košice som ja osobne vyslovil 

vôľu, resp. naozaj ochotu, ak nájdeme tie správne dvere i za týmito platformami ísť aj 

osobne, opätovne sa snažiť dosiahnuť nejaké osobné ujednanie, ale ako prečítal pán 

riaditeľ, bohužiaľ aktuálny stav je teraz taký, že tieto platformy napriek tomu, že sme 

chceli postupovať podľa vzoru Bratislavy a aj komunikácie, ktorú nám oni preposlali, tak 

tieto platformy dnes s nami nechcú rozprávať, pretože pre nich je riešenie štát, v zákone, 

načo sa budeme obťažovať, takýchto miest po Európe je XY tisíc, to znamená, že 

nemôžeme s každým uzatvárať samostatnú dohodu v rámci toho. Nech sa páči, 

procedurálny návrh, pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Napriek teda schválenej procedúre, že nedá 

sa technicky reagovať na predsedajúceho, takže keď by sa to podarilo vyriešiť, bolo by 

fajn.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ja neviem, ako nie procedúra a ja osobne, či 

to bola na mňa. Nech sa páči. Faktická, pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán predsedajúci. Budem 

reagovať na vás, lebo na vás som sa prihlásil s faktickou. Práve to, čo ste vy teraz 

povedali, že je tu možnosť a priestor už, získavate tie dáta od Ministerstva financií a tak 

ako povedal pán Kundrát, že už je tu výber, ktorý je na úrovni 1,3 mil. EUR. Si nemyslím 

si, že je teraz nutné, aby sme zvyšovali tento daný poplatok, keď vieme, že pomocou 

prístupu k tým databázam vieme si získať z tej šedej ekonomiky zhruba tých  

200 tis. EUR, ktoré hovorili, hovorili aj komora hotelierov. To znamená, viete veľmi 

dobre, že aj komora hotelierov vám predostrela aj návrh na to, že suma, ktorá by bola  

pre nich prijateľná v rámci toho bodu je 3 EUR, čiže skúsme zvážiť to, že či by sme 

neprerušili tento bod v rokovaní a vrátili sa k nemu, môžeme sa vrátiť hocikedy k nemu. 

To znamená, sú tu faktory, ktoré som prečítal za túto komoru. Máme tuná výber, ktorý sa 

pohybuje na úrovni 1,2 mil. EUR a 1,3 mil. EUR už teraz vieme a máme tu možnosť 

získať peniaze zo šedej ekonomiky. Ďakujem pekne.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec tento váš názor a prístup je podobný, ako 

bol v odpadovom hospodárstve. Chcete, aby sme nezvyšovali poplatok, lebo nájdeme  

za vás 30 tis. neplatičov. Bohužiaľ, nedostali sme databázu, na základe ktorej by sme 

identifikovali 30 tis. neplatičov dnes tu máme prísľuby od štátu, že hľadá spôsob, ako si 

splniť svoju povinnosť voči obciam, ale dnes nevie ako tento spôsob naplní a môže to byť 

v januári budúceho roku, môže to byť v polke budúceho roku a podľa informácií, ktoré 

ja mám z ministerstva, je to pre nich veľký problém, ako tieto dáta spracovať  

a sprostredkovať pre nás. Čiže každopádne dnes sme v situácii, že máme určitý Dataset  

a na základe neho pracujeme a nevytvárajme si dieru v rozpočte na základe vašej 

pomyselnej matematiky, ktorá sa opiera o niečo, čo dnes mesto nemá k dispozícii. Ja fakt 

tak vás prosím, lebo ja som dostal informáciu, že na jednej komisii ste tento návrh mesta 

podporili, čiže ja nerozumiem, že raz sa rozprávate pred niektorými ľuďmi takto a potom 

sa rozprávate inak. Čiže ja by som bol rád, keby ste boli aj vy trošku, ako predseda 

finančnej komisie, konzistentný vo svojich názoroch na dlhodobú udržateľnosť 

financovania mesta Košice, lebo tu hájime záujmy mesta Košice, nie iba podnikateľov, 

nie iba obyvateľov, ale to, aby sme my mali ako mesto z čoho fungovať. Ďakujem. Nech 

sa páči, pán Kundrát s procedúrou. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Hej, ja vysvetlím to, čo som vravel vo svojej procedúre počas 



28 

rokovania v tej procedúre, ktorú navrhoval kolega Matoušek, sme odsúhlasili, že  

na predsedajúceho sa bude dať môcť reagovať faktickou poznámkou. To bol 

procedurálny návrh, ale technicky to stále nie je zabezpečené, takže som chcel poprosiť, 

aby ste sa na to vedeli pozrieť, aby sme vedeli aplikovať ten procedurálny návrh. To je 

to, čo som rozprával aj v tom predchádzajúcom príspevku, lebo ani na teba pán námestník 

sa teraz nedalo reagovať a to, čo si povedal. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja rozumiem pán poslanec, boli to už viacerí preverovať, 

nikto z nás nie je IT-čkár a kolegovia hovoria, že to technicky teraz nie je možné. 

Ďakujem. Nech sa páči, pán poslanec Karabin. Ale rieši sa to. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne, budem asi rýchly. Kolegovia, Komisia cestovného 

ruchu a regionálneho rozvoja nebola funkčná, nebola uznášania schopná, čiže tam sme to 

nemohli prijať, pretože sme tam boli 2 poslanci plus 3. poslanec bol pán námestník. Druhá 

vec. Visit mal 12 ľudí, dnes má 3 ľudí. Okej, vieme, šetria sa peniaze a tak ďalej. Robia 

dievčatá, čo môžu. Čo je ale neprijateľné pre mňa a ma to mrzí, že sú tam poslanci, ktorí 

sú delegovaní za mesto Košice, tu za mnou sedia, ale nechodia na Visit. Tak hádam by 

trebalo tomu Visitu pomôcť, ale nie tým, že tam chodiť nebudem, ako je rok dlhý.  

Ku kolegovi Krchovi, keď hovoril, že bol prírastok, úbytok. Ja som bol minulý týždeň, 

kolegovia, na odbornej konferencii OOCR a KOCR. Áno, poviem otvorene, bol prírastok. 

Košický kraj bol na prvom mieste, druhý bol v tesnom závese Banskobystrický, ktorý 

vybral peniažky z daní. Mám tú tabuľku, mám graf. To sme ale mali dostať ako poslanci. 

Nedostali sme. Ale nie preto, že by to napĺňali tí vlastne, ktorých chceme. To sú ti 

jednorazoví turisti, ktorí tu prespia jednu noc kvôli nejakým majstrovstvám. To je všetko, 

ináč tie hotely sú poloprázdne štvrtok, piatok, sobota, nedeľa. Pondelok, utorok, streda – 

firemná klientela. Takto to funguje kolegovia. Skúste sa spýtať niekedy v hoteloch.  

No a posledná vec. Úsmevné, že my sme taká malá Viedeň, kolega Špak vravel.  

Ja súhlasím, že sme taká malá, malá, maličká, taká, že až žiadna. Tak ja neviem, či bol aj 

v iných mestách, len vo Viedni a v Košiciach kolega, asi nie. Neviem. A ja si neviem 

predstaviť, aby zvýšil vo svojom zariadení služby od 01.01. o 50 %, povedal, že je to  

o 50 % - 1,20 € . No ale to 1,20 € kolega je 50 %. Skúste vy ako tu o 50 % zvýšiť svoje 

služby a uvidíte dosah na zákazníkov. Skúste prevádzkovať hotel, skúste prevádzkovať 

letnú terasu. Už sme im minulého roku zvýšili a zase ideme zo 60 na 90 centov. Zase  

o 50 %. Toto nie je normálne a takto biznis model nefunguje. Neverím, že keď vy zvýšite 

ceny o 50 %, že vám tržby pôjdu o 50 % hore. Neverím, ak áno, skúste to vo svojom 

podnikaní.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa. Nech sa páči. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. V zmysle rokovacieho poriadku § 23 bod 1  

do rozpravy sa poslanci prihlasujú hlasovacím zariadením, v prípade jeho nefunkčnosti 

zdvihnutím ruky. Dal som procedurálny návrh, ktorý prešiel, aby sme mohli reagovať  

na predsedajúceho, resp. toho, kto vedie diskusiu, takže poprosím § 23 bod 1 hovorí, že 

ak hlasovacie zariadenie nie je v poriadku, čo v tomto prípade nespĺňa to, čo potrebujeme, 

je možnosť sa do rozpravy prihlásiť zdvihnutím ruky. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: A váš procedurálny návrh? Pán poslanec Špak pokračuje faktickou. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som tu spomínal napríklad tú 5 % DPH, takže ak 

napr. pri ubytovaní za 60 EUR v meste stúpne o 1,20 € poplatok za to  
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ubytovanie 60 EUR-ové, tak naozaj to  nie moc nad 50 % dvíhanie ceny ubytovania.  

Po druhé, ak hotelier - teraz dám jednoduchšie prepočet - má 100 EUR-ové ubytovanie  

a bude platiť 5 % DPH, tak má automaticky dvihne zisk o 18 %, čo je 18 EUR. On tých 

1,50 € ani nemusí tomu zákazníkovi ukázať v cene ubytovania. Takže skúste si tieto 

základné veci prepočítať. Ďalšia vec, ak príde niekto na ubytovací preukaz, prepláca mu 

to ten ubytovaní preukaz. Je to tam celé zahrnuté, vedia to tam schovať, vedia to urobiť, 

vykompenzovať, takže toto sú veci, ktoré áno chápem, že keď tu príde 300 robotníkov 

bývať, tak to nemusí byť sranda, áno, toto už sú náklady, ktoré môžu dvihnúť firme 

nákladovosť, ale turista, ktorý ku nám príde? Verím, že tu nechodia turisti, ktorí nemajú 

1,20, lebo ja takých turistov ani nechcem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. Ďakujem veľmi pekne.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Na kolegu Karabina 

reagujem. Lebo áno, komunikovať, že navýšenie ide o 1,20 je rovnaký marketingový trik, 

ako keď vám banka komunikuje koľko splátka bude úveru na deň, hej, to je úplne 

rovnaké. Treba si byť vedomý, že teda áno, ako správne povedal pán kolega, je to 

navýšenie o 50 % a tá suma 3,70 je na osobu na noc. To znamená, že keď prídu 3 osoby 

sa ubytovať na 5 dní, ide o 55 EUR, ktoré nenechá človek potom už v meste, ale zaplatí 

ho na dani, hej, preto hovoríme o tom, že ideme frontálnym útokom na podnikateľov, aj 

čo sa týka terás, aj čo sa týka ubytovania. Len toľko. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja si myslím, že asi podľa vašej rétoriky, by sme 

mali kompenzovať aj transakčnú daň podnikateľom. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Tak keď som 

bol prvýkrát objektívny, musím byť aj tentokrát objektívny. Pán Karabin povedal, že cena 

ubytovania sa zdvihne o 50 %, ale tak to povedal, čiže tu ide o zavádzanie a pán Kundrát 

mu ešte drukuje, ale naozaj človek, ktorý sa príde ubytovať, on nepozerá na to koľko je 

daň, ako môže si to na bločku pozrieť, ale zaujíma ho výsledná suma naozaj a nie 60, 

Miro, 60 sú v centre penzióny, hotely sú 100, aj 120 EUR na Hlavnej ulici, hej, čiže 

presne pán Karabin zo 120 EUR, keď sa bavíme o navýšení 1,20, tak sa bavíme o 1,5 %, 

čiže bavíme sa o 1 % alebo 1,5 %, nie 50 %, sa tu normálne kolegovia, však teraz tu 

nemeňme, ja neviem zákony malej násobilky, preboha, však správajme sa ako vecne  

a nezavádzajte prosím.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap, nech sa páči. 

 

p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Počúvam tu kolegov. Dostávame sa prakticky do dvoch 

rovín. Prvá rovina je v tom, že daň pôjde od 01.01. na úroveň 5 %, čo je určite benefit  

pre ubytovateľov. Na druhej strane sa bude dvíhať táto miestna daň za ubytovanie. Ja som 

si pozrel v krátkej chvíli v krajinách Európskej únie sa pohybujú tieto sumy na úrovni  

5,7-8,30 v priemere. Sú mestá, ktoré sú atraktívnejšie a tam táto suma je až 2-násobná 

oproti sume 8,30. Tak túto daň samozrejme zaplatí človek, ktorý príde do Košíc, neplatí 

to Košičan a to, keď tu chceme získať ľudí na viac prenocovaní, podľa mňa nezávislý  

od práve tohto poplatku miestnej dane, ale od atraktivity mesta a organizovania podujatí, 

ktoré tu budú. Ja si myslím, reálny pohľad je zatraktívniť mesto a to, čo tu máme, lebo  

na konci dňa, keď si človek preberá ubytovanie, pozrie si jednu sumu a určite neštuduje 

miestnu dať za ubytovanie. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho procedurálny, nech sa páči. Pán poslanec Špak 

sa obetuje opäť. Môžeme cez jeho mikrofón? Skúsme prípadne vymeniť celú tú. 

 

p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dávam procedurálny návrh na ukončenie diskusie  

v tomto bode vrátane všetkých, čo sú prihlásení z dôvodu, že si myslím, že bolo povedané 

toho už dosť a už sa opakujeme poniektorí. Takže návrh ukončenie diskusie bez možnosti 

tých, ktorí sú prihlásení. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 9 -  za: 23, proti: 10, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh prijatý bol, ak teda správne rozumiem, je definitívne 

ukončená diskusia a poprosím návrhovú komisiu, aby zrekapitulovala návrhy, aké sú.  

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Napriek 

enormnému množstvu príspevkov a kope kritiky nedostala návrhová komisia žiaden nový 

návrh, takže sa bude hlasovať iba o pôvodnom návrhu. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Bod 4 sme vyčerpali.  

- - - 
 

Bod č. 5 

Návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 5, ktorým je návrh zmien VZN mesta Košice  

č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva. Otváram rozpravu. Nech sa páči, pán 

poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dovolil by som si prečítať stanovisko 

Profesnej komory reštaurácií, vinoték a barov k návrhu zmien VZN mesta Košice č. 248. 

Profesná komora reštaurácií, vinoték a barov týmto vyjadruje svoje stanovisko k návrhu 

zmien VZN mesta Košice č. 248, ktorým sa zvyšuje sadzba dane za užívanie verejného 

priestranstva, konkrétne za umiestnenie zariadenia na poskytovanie služieb vrátane 

vonkajšieho sedenia. Tu chcem podotknúť, že už predchádzajúcom období bolo o 100 % 

zvýšené aj tieto poplatky a teraz ideme zvyšovať zase tieto dané poplatky. Chápeme 

zámer mesta získať dodatočné prostriedky na rozvoj verejných priestorov a zabezpečenie 

ich údržby. Sme si vedomí dôležitosti udržiavania esteticky a funkčne hodnotného 

mestského prostredia, ktoré obohacujú život miestnych obyvateľov a jeho návštevníkov. 

Obávame sa však, že takéto zvýšenie sadzby dane môže negatívne zasiahnuť nielen 

samotné prevádzky, ale atraktivitu mesta ako destinácie pre gastronómiu a spoločenský 

život. Naše hlavné argumenty sú - neprimerané náklady pre podnikateľov, ekonomický 

dopad na prevádzky, zvýšené náklady na terasy, sa pridávajú k rastúcim nákladom  

na suroviny, personál poplatky za odpad a ďalšie faktory, ako napr. očakávané zvýšenie 

poplatkov za zber a likvidáciu komunálneho odpadu, zvýšenie DPH na alkoholické 

nápoje a nealkoholické nápoje, zavedenie dane z bankových transakcií, predpokladaný 

pokles tržieb a ziskovosť v roku 2025 v dôsledku zmeny spotrebiteľského správania, 

nižších reálnych príjmov a zhoršenej kúpyschopnosti obyvateľov. Dopad na ceny  

pre obyvateľov a návštevníkov. Akékoľvek zvýšenie nákladov pre podnikateľov vedie  

k rastu cien, ktorý pocítia Košičania, aj turisti, to môže spôsobiť zníženie atraktivity Košíc 
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ako destinácie a oslabiť konkurencieschopnosť miestnych podnikov. 4) Zníženie 

financovania cestovného ruchu, obmedzenie rozpočtu oblastnej organizácie Visit Košice, 

ktorá už 16 rokov úspešne funguje a buduje značku Košíc, ako destinácie pre leisure  

a mais turizmus by znamenalo stagnáciu alebo pokles návštevnosti mesta. 5) Riziko 

zamestnanosti - zvýšené náklady a znížené tržby môžu viesť k znižovaniu pracovných 

miest v sektore hospitality, čo bude mať negatívny dopad na miestnu ekonomiku  

a zamestnanosť. Sme presvedčení, že takéto významné zmeny v daňových podmienkach 

by mali byť predmetom dôkladného dialógu s profesijnými združeniami. Naša komora je 

pripravená aktívne sa zapojiť do diskusie a hľadá riešenia, ktoré vyvážia potreby mesta  

a možnosti podnikateľov. Ďakujeme za pozornosť.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu 

o návrh na uznesenia, a teda o rekapituláciu uznesení, ak vás môžem poprosiť. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Čiže ani v tomto bode návrhová 

komisia neobdržala žiaden pozmeňujúci ani doplňujúci návrh a teda poprosíme, pán 

primátor, aby ste stanovili postup, ako sa bude hlasovať a teda ako budeme postupovať  

v tom ďalšom, v ďalších krokoch. 

- - - 

 

Voľba členov do hlasovacej komisie 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Bod č. 5 sme pre túto chvíľu zavreli.  

Ja vám - ešte ma kolegyne poprosili o jednu informáciu pred prípravou naplnenia 

procedurálneho návrhu, kde je potrebné, aby sme odsúhlasili hlasovaciu komisiu, ktorá 

bude mať, alebo volebnú, ale hlasovaciu, je jedno, ako ju nazveme, ktorej úlohou bude 

dohliadnuť na priebeh, sčítať hlasy, následne informovať návrhovú komisiu, aby mohla 

následne prijať rozhodnutie. Preto vás chcem poprosiť, aby sme predtým, ako vyhlásim 

prestávku, ktorú ja navrhujem 20 min., ale ak máme pocit, že treba viac, povedzme si. 

Organizačné oddelenie požiadalo 20 min., aby mohlo spísať ešte všetky tieto návrhy, aby 

bol jeden hlasovací lístok, ktorý bude komplexný a bude riešiť všetky pozmeňujúce 

návrhy. A zároveň, aby pripravili aj druhý hlasovací lístok, ktorý potom, keď budú 

pripravené výsledky mohli ho nastaviť tak, aby sa mohlo hlasovať už následne  

o VZN ako celkoch. Čiže prosím v tejto chvíli predsedov poslaneckých klubov, aby 

navrhli svojich zástupcov do tejto hlasovacej komisie, ktorá bude dohliadať na priebeh 

hlasovania, tajného hlasovania. Nech sa páči, pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem za slovo pán primátor, ja navrhujem pani poslankyňu 

Zemkovú.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. Pani námestníčka. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme pána poslanca Petra Múdreho.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ste uzavrel diskusiu a odovzdal slovo návrhovej komisii, čiže 

nechápem ako toto môže vôbec prebehnúť. A hlásil sa pán poslanec Seman. Ale dobre, 

to nech si riešia iní. Za náš poslanecký klub navrhujeme pani poslankyňu Slivenskú. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Berberich.  

 

p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som si dovolil navrhnúť kolegu 

Ténaia.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Za klub Starostovia a nezávislí by som rada navrhla pána 

poslanca Viliama Knapa. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Knap. Čiže len zhrniem, jedna sa v tejto sekunde  

o 5 návrhov. Sú ešte nejaké návrhy smerom ku hlasovacej komisii? Čiže návrhy sú: pán 

poslanec Múdry, pán poslanec Ténai, pani poslankyňa Slivenská, pani poslankyňa 

Zemková a pán poslanec Knap. Pán poslanec Seman, môžem dať hlasovať a potom vám 

dám slovo k procedurálnej. Neviem vás už očami nájsť. Kde mám pozrieť len. Aha, 

procedurálny pred hlasovaním? Nech sa páči. 

 

p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ešte vlastne pred ukončením diskusie som stlačil tú 

procedúru a po týchto 2 hod. by som rád dal šancu poslancom, ktorí možno zmenili názor 

a chcú hlasovať verejne a nie v tajnom hlasovaní. Takže rád by som dal možnosť hlasovať 

procedurálne o verejnom hlasovaní. Vo všetkých bodoch. Pardon, o všetkých bodoch. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pardon, nech sa páči, hlasujte o návrhu pána poslanca Semana,  

o zrušení tajného hlasovania alebo k prinavráteniu sa k inému typu.  

 

Hlasovanie č. 10 -  za: 15, proti: 6, zdržali sa: 11 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh pán poslanec nebol prijatý. Teraz budeme hlasovať  

o volebnej, resp. hlasovacej komisii v zložení pán poslanec Múdry, pán poslanec Ténai, 

pani poslankyňa Zemková, pani poslankyňa Slivenská, pán poslanec Knap, nech sa páči. 

Hlasujeme o tejto komisii. 

 

Hlasovanie č. 11 -  za: 32, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: V diskusii som ešte videl kolegov poslancov, pána poslanca 

Lörinca, nech sa páči. Bod nie je žiaden otvorený, riešime vlastne len procesné záležitosti. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Áno. K veci som sa chcel prihlásiť a chcel som nominovať ešte pána 

Horenského, keďže iné kluby nominovali viacero zástupcov. A ste mi v tom zabránili. 

Som sa tu domáhal toho.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Prepáčte, síce ste boli prihlásený, ste namietali proces, ale mohli 

ste meno vysloviť. Pán poslanec, ja s tým problém nemám. Je všeobecný súhlas? Dám 

hlasovať? Nech sa páči. Ešte doplníme komisiu hlasovaciu o pána poslanca. Dobre, len 

dorozprávam. Čiže doplníme komisiu, resp. bude hlasovanie aj o pánovi poslancovi 

Horenskom. Pani poslankyňa Kovačevičová má nejaký návrh?  

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Tak keď je takýto veľký záujem, aj z nášho klubu má ešte 

jeden záujem, pán Miroslav Špak, takže aby bolo naraz hlasovanie, pán Špak a pán 

Horenský. 
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p. Polaček, primátor mesta: Dobre, čiže ja to všetko zrekapitulujem. Prosím, počúvajme sa 

navzájom, nech z toho nie je kabaret. Hlasovaciu, resp. volebnú komisiu teda doplníme  

o pána poslanca Špaka a Horenského. Teda po schválení bude pracovať v 7-člennom 

zložení. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 12 -  za: 40, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Teda táto komisia bude pracovať v zložení pán poslanec Múdry, 

pán poslanec Ténai, pani poslankyňa Zemková, pani poslankyňa Slivenská a pán poslanec 

Knap, pán poslanec Špak a pán poslanec Horenský. V tejto chvíli organizačné oddelenie 

pripraví hlasovacie lístky. Potrebujeme na to 20 min., čiže budeme sa vidieť o 11-tej hod. 

s tým, že pred hlasovaním organizačné oddelenie vysvetlí proces, hlasovacia komisia 

zaujme svoju úlohu a prebehne akt hlasovania v prvom kole, ktorý sa bude týkať 

pozmeňovacích návrhov k VZN. Vidíme sa 11:00. 

 

---po prestávke--- 

 

Organizačné pokyny k 1. časti tajného hlasovania  

 

p. Polaček, primátor mesta: Na úvod by som poprosil členov tej hlasovacej alebo volebnej 

komisie, aby pristúpili tu, do prvého radu, aby sme sa spolu z inštruovali, aby ste mohli 

od prvej chvíle uplatniť. Čiže budeme pokračovať. Opakujem teda, že tu hlasovaciu 

komisiu zastupujú pán poslanec Múdry, pán poslanec Ténai, pani poslankyňa Zemková, 

pani poslankyňa Slivenská, pán poslanec Knap, pán poslanec Špak a pán poslanec 

Horenský. Takisto poprosím aj návrhovú komisiu, aby zaujala svoje miesta. Aha, pardon. 

Je teda pred nami časť, keby budeme spoločne hlasovať spoločným tajným hlasovaním  

v bodoch 2, 3, 4 a 5. Organizačné oddelenie na základe procedurálneho návrhu pripravilo 

hlasovací hárok, ktorý v prvom momente rieši tú prvú časť hlasovania, ktorý súvisí  

s pozmeňovacími návrhmi. Na hlasovacom lístku sú vyznačené, o aké hlasovanie ide, 

teda o ktorý bod, kto dal pozmeňujúci návrh, je tam vycitovaná hlavná časť toho 

pozmeňovacieho návrhu, aby bolo jednoznačné, o čo ide a zároveň meno predkladateľa. 

Hlasuje sa na tomto hlasovacom lístku buď za alebo proti. Ak sa chcete zdržať, 

nehlasujete. Ak sa nechcete zúčastniť hlasovania, neprevezmete hlasovací lístok. Tieto 

4 základné pravidlá, teraz hlasovacia komisia skontroluje hlasovacie lístky, či nie sú nejak 

označené, či sú všetky rovnaké a či texty korešpondujú s návrhom. Hlasovacia komisia 

by si mohla ešte zvoliť medzi sebou hovorcu alebo predsedu, ktorý ich zastúpi, aby mohol 

verejne vyhlásiť či hlasovacie lístky obdržali, či ich sčítali. Čiže poprosím zástupcu 

hlasovacej komisie, aby oznámil, koľko je hlasovacích lístkov, či splnili základné veci. 

Poprosím technikov, aby zapojili ten mikrofón, ktorý je tu po tej mojej pravej strane. Je 

potrebné od organizačného oddelenia ešte raz informovať spôsob alebo je všetkým 

známy? Poprosím predsedu návrhovej alebo hlasovacej, pardon, hlasovacej komisie, aby 

oznámil základné informácie. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Dobrý deň ešte raz všetkým. Kolegovia 

ma poverili, aby som bol hovorca alebo podpredseda tej hlasovacej alebo volebnej 

komisie. Komisia obdržala 41 hlasovacích lístkov, sú obojstranné, kde sú uvedené,  

na ktorých týchto hlasovacích lístkoch sú uvedené pozmeňujúce návrhy. Najprv budeme 

hlasovať o pozmeňujúcich návrhoch. Tieto komisia vyhodnotí a následne budeme, 

dostanete ďalší hlasovací lístok a budeme hlasovať o VZN štyroch. Teraz na tomto 

hlasovacom lístku je 5 pozmeňujúcich návrhov. Tým, že nemáme obálky, tak poprosíme 
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všetkých, aby po hlasovaní zložili a vložili do urny, ktorá je za mnou tuná hore, takže 

budete pristupovať po jednom, my si vás budeme značiť, každý dostane hlasovací lístok. 

Na hlasovacom lístku je uvedené za a proti. U nás sa v podstate zaprezentujete.  

To znamená, zúčastňujete sa hlasovania. Ak chcete hlasovať za, zaškrtnete krížikom  

pri „za“. Ak chcete hlasovať proti, zaškrtnete pri „proti“. Nie je možnosť zdržal sa. Tým, 

že nezaškrtnete ani jedno, ako keby ste sa zdržali - bude vnímané pri vyhodnotení. Dobre? 

Ak sú nejaké otázky, pokúsime sa to aj s právnym oddelením mesta prekonzultovať.  

Čiže vyškrtáte, nezabudnete ani na druhú stranu, zložíte a do urny. Každému je jasné?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán predseda, môžeme teda zahájiť hlasovanie alebo ešte. Nech sa 

páči, ešte prezenčku dotiahneme. Po odštartovaní sa vedenie vzdiali, aby táto časť 

priestoru bola pre vás slobodná a komfortná.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Dobre. Ešte organizačné pokyny.  

V podstate prichádzate smerom ku nám, tu ako stojím, u kolegýň alebo kolegov sa 

zaprezentujete, podpíšete prezenčku, dostanete hlasovací lístok, postupujete ďalej 

smerom ku pultu, tam je urna, vhodíte do urny, po druhej strane odchádzate vlastne. 

Takže dostaneme o chvíľočku prezenčku a vyzveme vás na hlasovanie. Čiže, ak by ešte 

tu bola - ešte jedna poznámka. Ak by ešte niektorí mali pochybnosti o tom, je tam kamera 

umiestnená, práve sme tu kameru zatvorili, čiže keďže sa bude hlasovať, budete škrtať 

vlastne za pultom, aby náhodou kamera vás nenasnímala, hej, aby ste mali to intímne 

prostredie. Ešte prosím, ja poprosím, keďže máme prezemčku, ja poprosím kolegyňu 

Beátu Zemkovú, aby išla prvá. Aby ste sledovali vlastne, čiže príde, prídete sem  

ku volebnej alebo hlasovacej komisii, vyznačí sa, že ste prevzali hlasovací lístok, čiže 

krúžok, podpis, prevzala hlasovací lístok, ide hore za pult. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Hlasovanie je spustené. Nech sa páči. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Hlasovanie je spustené, takže sledujte 

pani Zemkovú a takto môžete postupne všetci prichádzať.  

 

---tajné hlasovanie--- 
 

Vyhlásenie výsledkov 1. časti tajného hlasovania 
 

p. Polaček, primátor mesta: Prezentujte sa, aby sme mohli pokračovať. Pán predseda ešte, 

počkať. Ešte sa budeme prezentovať, aby sme boli všetci.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: A musíme ísť na miesta a sem alebo si 

nás manuálne napočítate, že sme tu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale ešte musím, aby som mal usadených poslancov. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: A teraz pôjdeme s tými papiermi tam a 

naspäť? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Prosím, zaujmite miesta. Prvá časť hlasovania je za nami. Poprosím 

predsedu komisie hlasovacej, aby informoval o výsledku hlasovania, následne, aby mi 

odovzdal hlavný dokument, aby som mohol procedurálne, tak ako máme v rokovacom 

poriadku ešte raz ohlásiť výsledky hlasovania následne.  
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p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Ďakujem. Čiže vážené kolegyne, vážení 

kolegovia, prečítam zápisnicu hlasovacej komisie Mestského zastupiteľstva v Košiciach 

o výsledkoch spoločného tajného hlasovania k pozmeňujúcim návrhom k zmenám VZN 

mesta Košice k bodu č. 2 Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní 

motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice, a k bodu č. 3 Návrh zmien 

VZN mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území mesta Košice zo dňa 19. novembra 2024. Hlasovacia komisia 

Mestského zastupiteľstva v Košiciach v zložení František Ténai, Zuzana Slivenská, 

Miroslav Špak, Peter Múdry, Marián Horenský, Viliam Knap, Beáta Zemková predkladá 

nasledovnú zápisnicou o priebehu a výsledkoch tajného hlasovania č. 1-5. Volieb sa 

zúčastnilo 41 poslancov zo 41 poslancov MZ. Bolo vydaných 41 hlasovacích lístkov, 

prijatých bolo 41 hlasovacích lístkov z toho 41 platných hlasovacích lístkov  

a 0 neplatných hlasovacích lístkov. K bodu č. 2 Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 

o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice. Tajné 

hlasovanie číslo 1. Návrh pozmeňujúceho návrhu, predkladateľ - pani Zemková, 

poslanecký klub - Nezaradená. V § 27 ods. 5 znie: „(5) Prevádzkovateľ vydá žiadateľovi 

jednu rezidentskú kartu so zľavou uvedenou v prílohe č. 3 bez ohľadu na poradie 

rezidentskej karty v prípade splnenia nasledovných podmienok: a) žiadateľ je osobou  

so závažným zdravotným postihnutím dolných končatín, b) žiadateľ je držiteľom 

parkovacieho preukazu, c) žiadateľ je držiteľom vodičského preukazu. Návrh získal 

nasledovný počet platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 13 -  za: 27, proti: 8, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Okej, konštatujem, že v bode č. 2 návrh zmeny VZN mesta Košice 

č. 242 pozmeňovací návrh pani poslankyni Zemkovej je platný a uznesenie schválené. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: K bodu č. 3 Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

na území mesta Košice. Tajné hlasovanie č. 2. Návrh pozmeňujúceho návrhu, 

predkladateľ pán Vasok, poslanecký klub - Spolupráca pre Košice. Čl. I bod 4 § 6 ods. 2 

písm. b) sa slovo „40 %“ nahrádza slovom „50 %“. Návrh získal nasledovný počet 

platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 14 -  za: 28, proti: 8, zdržali sa: 4, neplatný hlas: 1  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Konštatujem, že pozmeňujúci návrh pána poslanca 

Vasoka bol schválený. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie:  K bodu č. 3 Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

na území mesta Košice, tajné hlasovanie č. 3, návrh pozmeňujúceho návrhu predkladateľ 

pani Zemková, poslanecký klub – Nezaradená. Čl. I bod 3 znie: V § 6 ods. 2 písm. a) sa 

slovo „25 %“ nahrádza slovom „15 %“. Návrh získal nasledovný počet platných hlasov.  

 

Hlasovanie č. 15 -  za: 11, proti: 24, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Konštatujem, že návrh pani poslankyne Zemkovej 

prijatý nebol. 
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p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie:  K bodu č. 3 Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

na území mesta Košice, tajné hlasovanie č. 4, návrh pozmeňujúceho návrhu  

predkladateľ pán Fedoročko, poslanecký klub - Košický klub. V § 4 Sadzba poplatku  

je: za a) 0,1561 EUR na osobu za kalendárny deň pre poplatníka podľa § 2 ods. 2  

písm. a) tohto nariadenia, b) 0,0410 EUR za 1 liter odpadu pre poplatníka podľa § 2 ods. 

2 písm. b) a c) a pre poplatníka podľa § 3 písm. b) tohto nariadenia. Návrh získal 

nasledovný počet platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 16 -  za: 13, proti: 22, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Konštatujem, že návrh pána poslanca Fedoročka 

prijatý nebol.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie:  K bodu č. 3 Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

na území mesta Košice, tajné hlasovanie č. 5, návrh pozmeňujúceho návrhu predkladateľ 

pán Fedoročko, poslanecký klub - Košický klub. V § 6 ods. 2 písm. a) bude uvedené slovo 

„25 %“ a taktiež bude uvedené slovo „50 %“. Návrh získal nasledovný počet platných 

hlasov.  

 

Hlasovanie č. 17 -  za: 13, proti: 22, zdržali sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Konštatujem, že aj v bode 3 návrh zmien VZN 

mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku, návrh pána poslanca Fedoročka prijatý nebol. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Hlasovacia komisia konštatuje, že 

hlasovanie prebehlo v súlade s § 33 rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva  

v Košiciach dňa 19.11.2024, podpísaní členovia komisie: František Ténai, Zuzana 

Slivenská, Miroslav Špak, Peter Múdry, Marián Horenský, Viliam Knap, Beáta Zemková.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne komisii za prvú časť hlasovania. Teraz pristúpime 

po krátkej 5 min., organizačné oddelenie. Krátkej 5 min. prestávke ku hlasovaniu 

druhému, ktorým je hlasovanie, počkajte, je hlasovanie už o samotných VZN, kde je 

potrebná 3/5 väčšina prítomných poslancov. Organizačné oddelenie v tejto chvíli dokonči 

hlasovací lístok, pretože v hlasovacom lístku treba vyznačiť, či ide o pôvodný návrh alebo 

o návrh v súlade s prijatými zmenami alebo prijatými návrhmi. Vyhlasujem 5 min. 

prestávku, následne opäť predseda komisie vysvetlí, ako sa bude hlasovať, čo je  

na hlasovacom lístku a budeme pokračovať. 

 

---po prestávke--- 

 

Organizačné pokyny k 2. časti tajného hlasovania  

 

p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, páni poslanci, hlasovacia komisia obdrží 

v tejto chvíli hlasovacie lístky, poprosím členov komisie hlasovacej, je vás 7, aby ste 

spoločne urobili úkony, ktoré sú vám predpísané, zrátať lístky, skontrolovať ich, či sú  

v poriadku a následne pán predseda bude informovať o nasledujúcej časti a priebehu 

hlasovania. Vážené kolegyne, kolegovia, poslanci, ja by som sa chcel opýtať, prosím, 

trošku mi venujte pozornosť, do Slovo pre občana sa nám nikto neprihlásil, čiže tento bod 
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dnes nebude a ja sa len chcem spýtať, či po hlasovaní prestávku vyhlásime alebo ešte 

chvíľku pôjde a tak vyhlásime, aký je nejaký všeobecný návrh a keď dáme ešte pol 

hodinku, trištvrte hodiny. Hneď po hlasovaní? Hlasovacie komisia má najväčšie právo 

dneska hlasovať. Dobre. 60 min., 45 min. Dobre, takže ak súhlasíte, nebudeme hlasovať, 

potom ako skončí táto časť hlasovania, pán predseda Ténai vyhlási výsledky, ja ich 

potvrdím a následne vyhlásime 60 min. prestávku, že predpokladáme, že keď je teraz 

niekedy 12:45, tak niekedy okolo tej 14:00-14:30 budeme pokračovať. To si povieme, 

keď ukončíme. Áno, čiže následne bude vyhlásená prestávka 60 min. po tomto hlasovaní. 

Poprosím teda hlasovaciu komisiu, pán predseda komisie, pán poslanec Ténai prosím 

informujte o tom, aké úkony ste urobili a čo kolegov čaká. Nech sa páči, máte slovo a 

následne hneď spúšťam hlasovanie, teda hlasujete následne. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Čiže vážené dámy, vážení páni, obdržali 

sme hlasovací lístok. Ak môžem poprosiť o pozornosť, je to dosť dôležité, budeme 

hlasovať o VZN. Na hlasovacom lístku. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ak môžem vás poprosiť, prosím, počúvajme sa, aby tých možno 

otázok následných bolo čo najmenej. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Čiže na hlasovacom lístku sú 4 možnosti, 

4 otázky, každá je opäť tak isto, ako pred chvíľočkou. Tým, že sme zvládli výborne  

to 1. kolo, poprosím vás aj to 2. kolo, aby sme tak isto dali, čiže budeme hlasovať o VZN. 

Hlasovacia komisia odsúhlasila hlasovacie lístky, čiže tým pádom spúšťame hlasovanie 

opäť teraz už priamo k VZN v znení, prípadne ku ktorým boli schválené pozmeňujúce 

návrhy, tak aj podľa predloženého návrhu, v znení pozmeňujúceho návrhu, ktorý bol 

odsúhlasený. To budete mať uvedené v každom jednom bode. Čiže poprosím vás tak, ako 

tu budete čakať, pozrite si hlasovací hárok, presne hlasovací lístok. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  

 

---tajné hlasovanie--- 

 

Vyhlásenie výsledkov 2. časti tajného hlasovania 

 

p. Polaček, primátor mesta: Aby mohla hlasovacia komisia pokračovať. Ďakujem pekne. 

Hlasovanie bolo ukončené, poprosím komisiu, aby postupne zverejnila výsledky. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Čiže dámy, páni, poprosím vás, poprosím 

vás, koho zaujímajú výsledky, tak prečítam zápisnicu hlasovacej komisie Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach o výsledkoch spoločného tajného hlasovania k návrhu 

uznesení k bodom č. 2 Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní 

motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice, k bodu č. 3 Návrh zmien VZN 

mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území mesta Košice, k bodu č. 4 Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229  

o miestnej dani za ubytovanie, k bodu č. 5 návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 o daní 

za užívanie verejného priestranstva zo dňa 19.11.2024. Hlasovacia komisia Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach v zložení: František Ténai, Zuzana Slivenská, Miroslav Špak, 

Peter Múdry, Marián Horenský, Viliam Knap, Beáta Zemková, predkladá nasledovnú 

zápisnicu o priebehu a výsledkoch tajného hlasovania č. 6-9. Volieb sa zúčastnilo  

41 poslancov zo 41 poslancov mestského zastupiteľstva. Bolo vydaných 41 hlasovacích 
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lístkov, bolo prijatých 41 hlasovacích lístkov. Bolo prijatých 41 hlasovacích lístkov,  

z toho 41 platných hlasovacích lístkov a 0 neplatných hlasovacích lístkov. K bodu  

č. 2 návrh zmien VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 

na vymedzenom území mesta Košice, tajné hlasovanie č. 6. Návrh uznesenia: Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta 

Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta 

Košice podľa predloženého návrhu v znení pozmeňujúceho návrhu: V § 27 ods. 5  

znie: „Prevádzkovateľ vydá žiadateľovi jednu rezidentskú kartu so zľavou uvedenou v 

prílohe č. 3 bez ohľadu na poradie rezidentskej karty v prípade splnenia nasledovných 

podmienok: a) žiadateľ je osobou so závažným zdravotným postihnutím dolných 

končatín, b) žiadateľ je držiteľom parkovacieho preukazu, c) žiadateľ je držiteľom 

vodičského preukazu. Návrh získal nasledovný počet platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 18 -  za: 35, proti: 5, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasovanie v bode č. 2 návrh zmeny VZN mesta 

Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta 

Košice bolo prijaté.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: K bodu č. 3 návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady  

na území mesta Košice, tajné hlasovanie č. 7, návrh uznesenia: Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131  

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta 

Košice podľa predloženého návrhu v znení pozmeňujúceho návrhu Čl. I bod 4 § 6 ods. 2 

písm. b) sa slovo „40 %“ nahrádza slovom „50 %“. Návrh získal nasledovný počet 

platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 19 -  za: 22, proti: 17, zdržali sa: 2 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 prijatý 

nebol.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: K bodu č. 4 návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie, tajné hlasovanie č. 8, návrh  

uznesenia: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice č. 229 o miestnej dane za ubytovanie podľa predloženého 

návrhu. Návrh získal nasledovný počet platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 20 -  za: 24, proti: 17, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229 prijatý nebol. 

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: K bodu č. 5 návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva, tajné hlasovanie č. 9, návrh 

uznesenia: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva podľa 

predloženého návrhu. Návrh získal nasledovný počet platných hlasov. 

 

Hlasovanie č. 21 -  za: 23, proti: 17, zdržal sa: 1 
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p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Hlasovacia komisia konštatuje...  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 prijatý nebol. 

Nech sa páči, pokračujte.  

 

p. Ténai, poslanec MZ a predseda hlasovacej komisie: Hlasovacia komisia konštatuje, že 

hlasovanie prebehlo v súlade s § 33 rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva  

v Košiciach 19.11.2024. Podpisy členov komisie v poradí: František Ténai, Zuzana 

Slivenská, Miroslav Špak, Peter Múdry, Marián Horenský, Viliam Knap, Beáta Zemková. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne komisii. Úlohu ste splnili, prosím, dokumenty 

odovzdajte oddeleniu organizačnému a dohodli sme sa, že 60 min. prestávka. Platí to? 

Takže vidíme sa 14:30 a budeme pokračovať bodom č. 5/1 návrh na zmenu Štatútu mesta 

Košice, nasleduje potom rozpočet.  

 

---po prestávke--- 

 

Bod č. 5/1 

Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice – prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské 

časti 

 

p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, budeme pokračovať 

v rokovaní, je pred nami ešte dosť bodov. Verím, že ste tu, zaujmite svoje miesta  

na rokovanie. Ďakujem pekne, ak ste zaujali svoje miesta na rokovanie, prosím 

prezentujete sa. Konštatujem, že prezentovaných je 24 poslancov, budeme pokračovať. 

Bodom 5/1 je Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice - prerozdelenie výnosu dane z príjmu 

pre MČ. Je to bod, ktorý mal pôvodné č. 7 a je presunutý pred bod, ktorým bol rozpočet. 

Materiál ste dostali. Bola o ňom dlhá diskusia na MR, v komisiách, i RS. Otváram 

diskusiu, nech sa páči. Pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem kolegovia. Tak ako som avizoval, budem predkladať nový 

materiál na zmenu štatútu, ktorý som vám všetkým poslal ešte 04.11. do vašich e-mailov. 

Vlastne predkladám presne tú istú kópiu tohto daného materiálu, ktorý vám bol zaslaný, 

myslím, že dosť zavčasu. Dovolím si prečítať dôvodovú správu k tomu danému materiálu. 

Takže do Štatútu mesta Košice sa zaviedol spôsob výpočtu prerozdelenia podielu  

z výnosu dane z príjmu fyzických osôb medzi mesto a jednotlivé MČ s cieľom stanoviť 

jednoznačný, transparentný a predvídateľný postup financovania mestských časti. V § 

41b štatútu určenie podielov z výnosu dane z príjmu fyzických osôb pre MČ v ods. 2  boli 

zadefinované % podielu pre MČ, ktoré pri schvaľovaní nepredpokladali zmenu 

kompetencií a spôsobu financovania MŠ zo strany štátu v roku 2025. Presun kompetencií 

z originálnych kompetencií na prenesený výkon štátnej správy pri MŠ si žiada aj zmenu 

výšky % podielu pre MČ, hlavne z dôvodu zníženia podielu obcí na výnose dane z príjmu 

fyzických osôb. Dovolím si predniesť návrh: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

§ 10 ods. 3 písm. a) a § 18 ods. 2 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 

neskorších predpisov schvaľuje zmenu Štatútu mesta Košice zmenou výšky 

percentuálneho podielu pre mestské časti nasledovne: V § 41b Určenie podielov z výnosu 

dane z príjmu fyzických osôb pre mestské časti ods. 2 Výška percentuálneho podielu 

 pre mestské časti je nasledovná: 12 % pre mestské časti: Západ, Dargovských hrdinov, 

Sever, Juh, Nad jazerom, Staré Mesto, Sídlisko Ťahanovce, 15 % pre mestskú časť  

Luník IX, 18 % pre mestskú časť Sídlisko KVP, 34 % pre mestské časti: Ťahanovce, 
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Myslava, Krásna, Šebastovce, Poľov, Pereš, Lorinčík, Šaca, Barca, Kavečany, Vyšné 

Opátske, Košická Nová Ves, Džungľa. Termín platnosti od 01.01.2025. Daný materiál 

doručím návrhovej komisii. Chcel by som doplniť ešte ďalšiu vec, z čoho vychádzali 

moje %. Vychádzali z predikcie pre rok 2024 a pre rok 2025, kde predikcia pre rok 2024 

bola stanovená na úrovni 1,7 mil. EUR a vlastne aj tieto % kopírujú hodnotu 17 mil. EUR 

pre MČ pre rok 2025. Ďakujem veľmi pekne. Idem predložiť materiál návrhovej komisii. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán predseda finančnej komisie. Ja som si vypočul váš návrh.  

Ak dobre viem, neprešiel na MR. Ak správne viem, na RS sa o ňom nerokovalo.  

Ak správne viem, na finančnej komisii, na všetkých som sa ja zúčastnil, sa o ňom 

nerokovalo. Povedzte mi, ako to máte vymyslené? Pán predseda finančnej komisie 

kľudne mi odpovedajte, vám otvorím rozpravu, aby sme si to vysvetlili. Ako to máte 

vymyslené, ako to máte s peniazmi. Koľko peňazí treba ešte špeciálne vymyslieť popri 

tom, že nám jednoducho v tejto chvíli vzniká nový deficit? Ste predseda finančnej 

komisie, ja si myslím, že starostovia by mali počuť, ale aj poslanci, ako to máte 

vymyslené, či je to len nejaká odplata, alebo máte aj viac slov k tomu. Nech sa páči. 

Prosím, hovorte.  

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja to mám vymyslené presne tak, ako vy. 

Tiež ste predložil návrh rozpočtu, ktorý momentálne nemáte krytý, lebo neprešli  

VZN-ká. To znamená, myslím si, že je to presne rovnaká situácia, ako je to pri tomto 

danom návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Plním vaše sny. Plním vaše sny. Čím horšie, tým lepšie. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Tento daný materiál bol predložený riadne na MR. Na vašu žiadosť 

bol stiahnutý, že budeme diskutovať. Vaša diskusia bola taká, že ste predniesli úplne nový 

materiál, ktorý ste s nikým neprediskutovali a rovno ho predložili. Z tohto dôvodu... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čo? Ešte raz. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Rýchlo rozprávate. Čo som stiahol? Kedy stiahol? Čo ste nevideli? 

Máte materiál spracovaný odbornými referátmi, ktorý bol štandardným spôsobom 

predložený na rokovanie. To, že som v dobrej viere vám ho doniesol na finančnú komisiu, 

to snáď nemyslíte vážne. Čiže ja sa len chcem spýtať, o koľkých peniazoch navyše sa 

bavíme týmto štatútom, lebo ste niečo prečítali, ale asi nikto nevie, či rozprávame  

o + 100 tis., + 500 tis., + 1 mil., či + 1,7 mil., či 1,9 mil. Prosím vás, skúsme si toto 

vysvetliť, aby poslanci chápali, že schválením takéhoto štatútu už deficit nebude  

v rozpočte 2, ale 4, 5. Toto je tá odpoveď, ktorú my potrebujeme počuť. Môžete, predseda 

finančnej komisie. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Bolo tam stanovené... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Neprešlo vám to na finančnej komisii. Vysvetlite mi, ako to máte 

vysvetlené. Vymyslené. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ako, ja to nemám vymyslené. Tak a ja.... 
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p. Polaček, primátor mesta: Ale ste predseda finančnej komisie? 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ja predkladám návrh teraz momentálne za náš klub, kde 

predkladám... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale nemôžete sa tváriť, že nie ste predseda finančnej komisie, však? 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ale ja sa tomu ani nebránim, že nie som predseda finančnej 

komisie. Ja som predložil návrh... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Zodpovednosť.  

 

p. Matoušek, poslanec MZ: ...za náš klub. Ja mám veľkú zodpovednosť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Za klub. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Hej.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Za Košičanov, za klub, za seba? 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Pán primátor, pán primátor.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie je toto diskusný príspevok. Diskutujeme takto voľne my dvaja 

teraz. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Pán primátor, pán primátor. Ja vám poviem jednu vec, skáčete mi 

do reči a myslím si, že nemá význam s vami komunikovať, keď takýmto spôsobom mi 

skáčete do reči. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale my, Košičania potrebujú tomu rozumieť.  

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Vzdávam sa svojho slova. Vzdávam sa svojho slova kvôli tomu, že 

nemám tu svoj priestor, aby som vedel vôbec vyjadriť nejaké svoje myšlienky. Sústavne 

mi skáčte do... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Na vaše myšlienky ste mali dosť času na MR, RS, finančnej 

komisii, v súkromných rozhovoroch, v debatách. Tvrdíte, že ste v dobrých číslach, tak 

nám ich povedzte. Musíme tomu rozumieť. Či? Má. Tam je stále zapísaný, len môže 

rozprávať koľko chce. Nemá pán poslanec Matoušek k tomu odpoveď. Ešte vám dám  

3 sekundy, či sa vyjadríte alebo nie. Aj dodatočné 2. Ďakujem pekne. S faktickými pán 

poslanec Djordjevič, pán poslanec Ihnát, pán poslanec Kundrát a pani poslankyňa 

Kovačevičová, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja som 

zareagoval na pána kolegu Matoušeka a síce nie v priamo kontexte, ale v kontexte toho, 

že sa bavíme o financiách a teda príjem pre MČ. Len chcem pripomenúť, že práve z toho 

klubu, myslím, že už je tomu rok, bola iniciatíva na redukciu MČ a teda na nejaké šetrenie 

a vlastne boli články, boli predkladatelia, svojich 5 min. slávy si užili a kde to stojí niekde 

alebo už počítate, idete zase rozdeľovať, vlastne toto vás zaujíma hlavne, tých, ktorých 

sa to týka. Nie, to teraz nie na pána Lörinca myslím, to myslím na všetkých. A čo s tou 
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redukciou? Nejaké PR už bolo, zrazu už NR SR chcela riešiť, už nedobre, poriešime si 

po svojom, teraz ticho, budeme tancovať, budú voľby, ďalšie 4 roky a tak ďalej. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán primátor.  

Ja sa vrátim k bodu rozdelenie výnosu dane z príjmu pre MČ. Ja si veľmi vážim ako toho, 

že pán Matoušek bojuje za MČ, naozaj veľká vďaka, pán Matoušek, len fakt je tu pravda, 

že pán primátor sa opýtal, že koľko to bude robiť, ako z rozpočtu mesta. To by zaujímalo 

aj mňa. No ako starosta MČ, keď sa pozerám na to a budem také poplašené, zbrklé, nejaké 

Facebook-ové vyjadrenia čítať potom večer, ako na Facebooku, tak chcem povedať, že 

jednoducho, či chcem, či nie, tak ako starosta MČ zároveň ako aj mestský poslanec sa 

musím správať trošku zodpovedne. Teraz sa neschválili VZN-ka, čiže peňazí niet. Ale 

mňa by naozaj ako pán Matoušek zaujímalo, povedzte to, odkiaľ tie peniaze sú, koľko to 

je peňazí, vyčíslite to, koľko to je pre MČ a ja naozaj prídem, si podám s vami ruku  

a pôjdeme na jedno pivko večer. Ale jednoducho povedzte to číslo, koľko to je MČ, mňa 

ako starostu to veľmi zaujíma. Zatiaľ som to nepočul. Vďaka. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor, ja 

rozumiem, že nemusíte súhlasiť s väčšinou vecí, ktoré sa tu predkladá alebo s niektorými 

vecami, ale držme prosím tú úroveň tej debaty aspoň tak, že si neskáčeme vzájomne  

do rečí. Máme nejaký rokovací poriadok, na základe ktorého máme rokovať. Nemyslím 

si, že to bolo dôstojné. Ďakujem predrečníkom. Spýtali sa, kolega môže - nemusí 

odpovedať, je to na ňom, ale toto, čo sa predviedlo, ja si nemyslím, že je to v poriadku. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale kto iný ako predseda finančnej komisie nám má dať odpovede? 

Vidíte tu väčšieho odborníka? Pýtam sa vás. Vidíte tu väčšieho odborníka ako predsedu 

finančnej komisie? Čiže kto iný má nám dať analýzu? Kto iný má to mať tak zmáknuté, 

aby to vysvetlil? Nie %, potrebujeme poznať absolútne čísla. Potrebujeme poznať, ako to 

vymyslíme. A ako to na konci dňa urobíme. Ale opakujem, predseda finančnej komisie  

o tom na finančnej komisii nakoniec nerokoval, na RS sa o tom nerokovalo a na MR to 

neprešlo. Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať priebežne, ako vlastne 

išli otázky na predrečníkov. Čiže, ak sa kolegovia pýtajú, že teda, aký je rozdiel teda 

oproti návrhu rozpočtu, ktorý aktuálne máme na stole a čo je počítané pre MČ v rámci 

DPF, tak je to + 1,5 mil., čiže pán Matoušek určite to myslí veľmi dobre, aj kolegovia, 

pretože zmenu štatútu predtým sme pripravovali, samozrejme spoločne. Možno  

pod tlakom, pod okolnosťami, ktoré vznikli v meste Košice a teda naozaj sme chceli 

zastabilizovať situáciu a nastaviť jasné pravidlá mesto Košice -  MČ. Vieme dobre, že aj 

prokurátor nám to vytkol a povedal, čo vy vlastne chcete, vy môžete 200-krát štrajkovať 

pred celým mestom, pred prokuratúrou, keď nemáte tieto jasné pravidlá uvedené v štatúte. 

Čiže následne sa stretla skupina ľudí – starostov, stretnutia boli aj na MČ Nad jazerom, 

ako predsedníčka RS. Chcem, možno poprosím preklopiť do diskusie, keď ma môžu 

kolegovia. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Prepnite pani... 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: A poprosím 6 min., aby som sa vyjadrila aj k týmto 

ukazovateľom a číslam. Sme deklarovali, že teda ak by zmenu štatútu, tak potom dajme 

tam jasný, zreteľný vzorec, nespochybniteľný a tou odpoveďou malo byť, že teda budú 

stanovené % a aby MČ, ja to stále tak používam, neviseli na šnúrkach od gatí primátora. 

Možno to znie škaredo, ale je to, s tým, že nebudú žiadne tranže, dotácie, proste nebude 

to nikto vyklopkávať. A naozaj to vychádzalo na 17,1 mil. EUR s tým, že účinnosť štatútu 

bola od marca, čiže najsilnejšie mesiace tam neboli dopočítané. To je fakt, toto sme 

schválili. Možno boli aj lepšie varianty, pretože určite dnes vieme a vedeli sme to aj vtedy, 

že najlepším spôsobom je daňovými mix, pretože v decembri 16. sme navýšili daň  

z nehnuteľností na 48 mil. Množstvo faktov, ukazovateľov, ktoré trebalo urobiť lepšie, 

čo dnes vieme a teda dali sme špecifický vzorec, percentuálne rozpočítaný, mestské časti 

sa tam našli a malo to mať progres. Malo to mať progres preto kolegovia, pretože daň  

z príjmov fyzických osôb samozrejme sa vyvíja a ide dopredu. Hej, čiže vieme, že aj  

v minulosti do mesta prišlo viac peňazí, ale MČ už nikdy na tom nemali nejaký podiel, 

čiže či prišlo 3 mil., 4, proste stále tam bola tá istá suma a nikto sa s ňou nedelil.  

No kolegovia, ale nikto nerátal s tým, že teda štát zavedie takýto balík konsolidačných, 

konsolidačného kokteilu jedu. Ja to nazývam jed, pretože je to jed na všetky mestá, obce, 

naprieč celým Slovenskom. V apríli, máji sa skloňovala, že DPH-čka nebude nikdy 

navýšená a DPH-čka je navýšená. A toto sa všade vlastne premietne do všetkých ďalších 

čísel a plus do toho vstúpili faktory, ako predprimárne vzdelávanie a teda vylúčená 

kompetencia na štát a teda čo je ešte stále rozpracované v rokovaniach, nie je to uzavreté 

a čuduj sa svetu, čo sa nám stalo. Stalo sa nám to, že na DPF pre mesto Košice  

zo 129 mil. je dnes 107,5 mil. A toto je východiskový bod, s ktorým aktuálne mesto 

Košice narába a treba dôjsť do nejakého spoločného konsenzu a dohody, ako to napočítať, 

ako dôjsť k nejakej dohode, aby to bolo akceptovateľné, ale teda, aby to bolo hlavne 

udržateľné, pretože mesto má ďalšie úlohy a povinnosti a teda nám do 129 chýba  

21 000 500. Na strane druhej, nie sú uzavreté veci, ktoré sa týkajú predprimárneho 

vzdelávania, čiže koľko peňazí v skutočnosti bude na tej druhej kope. To je jedna zásadná 

vec. Čiže ja ako predsedníčka RS som predložila návrh na vedenie mesta, že ak by sme 

to chceli napočítať presne do tých 17,1 mil., takže ten návrh išiel, on bol trošička odlišný 

od pána Matoušeka, on to mal pozaokrúhľované, ale bolo to identické. No len si teraz 

treba povedať v reálnosti, aké sú v skutočnosti možnosti mesta. Mali sme to aj na RS, 

samozrejme nikto nejde skákať meter 20 do výšky, že je s tým pokojný. Pred chvíľočkou 

sme zmietli zo stola nejakých 3 mil. Máme tu ďalšie veci, s ktorými sa budeme musieť 

vysporiadať, čiže prijať nejaké seriózne rozhodnutie v tejto situácii naozaj je potrebné.  

A pred chvíľočkou som povedala, že je to 1,5 mil., čiže toto treba v tom rozpočte zosekať, 

nájsť, komu tieto finančné prostriedky vezmeme. A preto ja si myslím, že prebehla aj 

komunikácia so starostami malých MČ a viacerí vlastne sa vyjadrili v tomto konečnom 

znení, že vzhľadom na to, v akom sa nachádzame mesto v ekonomickej situácii, ale aj 

štát, teda a sa to priamo prelína, budú nejakým spôsobom, nemôžem to nazvať komfortní, 

ale teda to navýšenie, ktoré je predložené mestom v podstate v jednotlivých položkách 

0,80 pre veľké MČ, 1,22 pre MČ Luník, potom 1,22 % pre MČ KVP a 3,50 % pre malé 

MČ. Nie že komfortný, ale dajme tomu udržateľný. Nikde nie je do kameňa vytesané, že 

štatút sa nemôže otvoriť. Ja si myslím, že toto je cesta, aby sme si nechali čas a kvalitne 

to prepracovali, či už na daňový mix, na ostatné veci a možno začali pracovať potom, ak 

schváli štát všetku tú legislatívu, ktorá priamo ovplyvňuje rozpočet mesta, poupravovali 

veci, ktoré sú. Ja aktuálne bola som presvedčená, kolegovia poviem úprimne, že možnože 

aj tento návrh podporím, pretože je identicky takmer, ale v tejto situácii, ako nám neprešli 

VZN-ka, má to priamy vplyv na tvorbu rozpočtu, návrh pána Matoušeka, ako ekonómka, 

nie ako starostka, ale ako mestská poslankyňa musím povedať, že nemôžem podporiť, 
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pretože ja úprimne neviem, komu, či kultúre, športovcom, či zeleni, či komu by trebalo 

zoškrtať tieto finančné prostriedky, čiže je to už potom vo vašich rukách, zobrať papier  

a myslím si, že priorita, pretože mesto zabezpečuje fungovanie DPMK, MsP, Správy 

mestskej zelene, sociálnych stredísk, ZOO, všetko to je nakladané v rozpočte, to je priama 

úmera a teda ak budeme sekať niekomu tieto finančné prostriedky, musíme zobrať. Máme 

tabuľku pred sebou, chcem povedať, že pre MČ je tam naprogramovaných 17 mil. EUR, 

je to vrátane poplatku za rozvoj dane za psa a plus finančných prostriedkov, ktoré boli  

v zmysle uznesenia ešte dopočítané. Chýbajú tam časť finančných prostriedkov pre veľké 

MČ, ale opäť sú to veci, ktoré si myslím, že sa dajú potom finančne vysporiadať, ak sa 

zmení určitá situácia a budú reálne veci na stole. Čiže z mojej strany aktuálne návrh pána 

Matoušeka nepodporím, pretože ja reálne neviem, komu finančné prostriedky by sme 

zobrali. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Nech sa páči. Sú 3 diskusné, faktické príspevky. Pán 

poslanec Špak, pán poslanec Lörinc a pani námestníčka. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja si asi dám samostatný 

príspevok potom do diskusie, lebo je to téma, ktorú málokedy rozoberáme a keď, tak 

maximálne na nejakých Facebook-och. Ale ja dám takú otázku možno MČ, máme tu aj 

starostu, nech povie koľko peňazí ide na výdavky verejnej správy v jeho MČ, kde 90 % 

sú platy zamestnancov včetne starostu a platy poslancov a prednostky atď., atď. a to číslo 

stačí zaokrúhliť na státisíce a potom nech povie koľko žiada od mesta peňazí na to, aby 

zabezpečoval službu ľuďom, ktorí to majú na tej ulici vidieť, že niečo dostanú na tú MČ. 

Tieto dve čísla keď dostanem potom ako odpoveď od pána starostu Ihnáta, tak 

rozoberieme ďalej. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Faktická poznámka. Ja chcem v úvode potvrdiť tie slová, 

ktoré potvrdila aj pani poslankyňa Kovačevičová. Lebo ja som s ňou vtedy sedel aj  

s pánom poslancom Vrchotom a starostom a to nastavenie už na minulý rok bolo tak, aby 

MČ mali istotu, lebo vychádzame z predpokladu, že je legitímne sa baviť o zlučovaní 

MČ, ale teraz tie MČ máme. Čiže proste musíme ich financovať. Keď sa príjme nejaký 

iný konsenzus, ja budem veľmi rád. My sme ako jediní predkladali a tí ľudia, ktorí teraz 

sa pýtajú, že kde sú návrhy, tak sa pýtajú, že či sme prišli. Vtedy ste si našli zástupné 

problémy a nechceli ste to podporiť, ale fajn, možno príde nejaký iný návrh. Chcem, ale 

povedať, že už vtedy to bolo nastavené na 17 mil. pre MČ pri rozpočte 291 mil.  

na príjmovej časti. Tohto roku máme rozpočet 307 mil. a mi prosím nehovorte 

ekonómovia, že z 307 mil. nenájdeme 17 mil. pre MČ, keď sme našli 19,2 mil.  

na magistrát. MMK ide hore o 2 mil., ale my tu sanujeme jeden a pol milióna pre mestské  

mil. pre MČ, kde tie peniaze, keby skončili v odmenách, tak poviem, že zlí starostovia, 

ale keď skončia na ulici, v chodníkoch, v zeleni a v údržbe, tak sú to predsa peniaze  

pre občanov mesta Košice. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, toto je faktická, nebudete môcť na mňa 

reagovať, aby sme si rozumeli. MČ dostanú v roku 2025 podľa návrhu rozpočtu  

17 mil. EUR. 17 mil. z rozpočtu, nie z vody, z rozpočtu. My dnes budeme mať ale na rok 

2025 bude náš príjem z podielových daní na úrovni 107 mil. EUR. Viete, aká je to úroveň 

pán poslanec? Je to úroveň z obdobia, kedy ste sa stali starostom, vtedy príjem MČ bol 

933 tis., lebo mesto malo podielovú daň 107 mil. EUR. Dnes je to o 1 mil. EUR viac, je 
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to 1,75 mil. Nemôže sa tvrdiť, že MČ by boli tí, ktorých mesto nejakým spôsobom 

nefinancuje i napriek názorovým rozdielom. Jedny majú pravdu raz, druhy majú pravdu 

druhýkrát. Toto nie je teraz o tom, ale dohodli sme sa, a to povedala pani starostka 

správne, ale bolo prokuratúrou povedané, že ak chcú byť príjmy stabilnejšie, treba tieto 

príjmy zakonzervovať alebo nastaviť § v štatúte. Kto si pamätá tieto diskusie, tuná nebol 

medzi nami rozpor s vedením a týmto názorom. Rozpor je v %, o koľkých peniazoch sa 

rozprávame, ale to, že to vyriešime v štatúte, to bola zhoda, čiže to chcem aj pani 

poslankyni Kovačevičovej povedať, toto sme sa dohodli, tu sa nejakým spôsobom 

neválčilo, či to dať alebo nedať do štatútu. Debata je vždycky, že koľko. Tá debata je 

úplne normálna, tá debata je asi správna, pretože ten život je taký, všetci máme pocit, že 

je málo, všetci máme pocit, že vieme urobiť a dokázať viac. A vieme to robiť skrz peniaze. 

Niečo vieme urobiť aj dobrovoľnícky, ale 99,99 % robíme cez peniaze. Ale ja som tuná 

predsedajúci a som sa nezastavil ešte. Čiže ja len chcem povedať toľko, že prosím, majme 

na pamäti, ako veci vznikali a ako sme sformovali tento názor, ale nastaviť %, keď mesto 

Košice dostane menej peňazí a nebude to o 22 mil. menej na MŠ, to bude ešte horšie. 

Jednoducho a zároveň mesto slušne povedalo, dajme o niečo viac. Ja viem, že to nie je 

strašne veľa, povedalo, podeľme sa ešte aj o peniaze na transferoch a dokopy je to viac, 

teda je to 17 mil. EUR. Ešte tu nie sú iné, v tých stĺpčekoch poznáte tu farebnú tabuľku, 

vraj boli v médiách, ja som to nevidel. Nemôžeme sa tváriť, že dostavajú MČ 15 mil.  

Nie, to je spolu na všetkých opatreniach v rámci našich príjmov i na iných úrovniach  

v hodnote 17 mil. Zmizli faktické, jak sa to stalo? Pán poslanec Vrchota. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Pekný dobrý deň kolegovia. Mali sme už dnes Slovo pre verejnosť? 

No možnože skúsim teda ja svoj príspevok. Pán primátor ja všetkému rozumiem. Ak by 

nevstúpil štát do toho, že sa bude iným spôsobom financovať predprimárne vzdelávanie, 

to znamená, MŠ, tak by sme išli podľa toho vzorca, ktorý bol schválený v tomto roku  

na začiatku roka. Tým pádom by nedochádzalo k nejakým % zmenám. My sme sa mali 

možnosť rozhodnúť alebo resp. sa ešte budeme rozhodovať o tom, či tieto financie 

zachováme a zakonzervujeme, ako podiel z podielových daní na úrovni roka 2024,  

aj pre rok 2025 alebo či budeme napriek tým zmenám, ktoré sa udiali, zachovávať to %, 

ktoré bolo začiatkom tohto roka nastavené. To, že tých je menej peňazí z dane z príjmu 

fyzických osôb a že je to miesto 130 mil. alebo 129 mil., 107 mil., znamená akurát to, že 

ten zvyšok je financovaný iným spôsobom a je financovaný cez účelový transfer na práve 

MŠ. Rozumiem aj tomu, že štát dofinancováva samosprávy a že je tu ochota a vôľa, mesto 

sa o tieto financie s MČ v zmysle možno toho vzorca aj rozdelí. Na druhú stranu bolo by 

lepšie, ak by sme mali tieto čísla, ktoré sú alebo tie % sadzby v štatúte zaokrúhlené aspoň 

smerom nahor, nech to nie je 10,80 a 16 alebo 15 alebo takéto, proste čísla, ktoré sú  

za zlomkom, čiže aspoň aby to bolo normálne zaokrúhlené na celé čísla nahor.  

Ešte možno poviem krátko ku MČ, lebo samozrejme očakávam, že budeme počúvať zase 

reči o tom, ako sú nenažrané MČ. Aj u nás všetky veci, všetky tovary a služby, ktoré 

obstarávame, rastie im cena a naozaj tých 15, 16, 17 mil. EUR alebo 18, ktoré spomínal 

pán primátor, je naozaj, že 5 % z celkového rozpočtu mesta. Ak by napr. Košice boli  

v Čechách a fungovali v rámci českého spôsobu financovania samospráv, tak máme  

v rozpočte nie 300 ale 550 mil., čiže nejakých 250 mil. EUR a tých 18 mil. to určite 

nezachráni. To len aby som na margo povedal to. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta, ja vás pán poslanec nechcem nejakým spôsobom sa 

dotknúť, ale na jednej strane požadujete, aby vám bolo pridané, lebo konsolidačný balíček 

a inflácia a DPH a pri odpadoch akýmsi spôsobom to niektorí nechcú vidieť. Čiže pri MČ 

treba zvýšiť, treba sa baviť o DPH, treba sa baviť o nákladoch a pri odpadoch tie náklady 
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sú neviditeľné? Pani námestníčka má slovo. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo.  

Ja sa necítim byť odborník na ekonomiku a financie, ale zase čítať z tabuliek a čítať grafy 

viem. Ak MČ získali z podielových daní v roku 2023 pred schválením vzorca v štatúte 

11 973 756 EUR, následne po schválení toho vzorca prerozdelenia financií z podielových 

daní v roku 2024 to stúplo na 15 301 660 a po schválení návrhu, ktorý predkladá vedenie 

mesta dnes, by to malo byť 15 600 000,004 a tú narastajúcu tendenciu tu vidíme a to  

i napriek tomu, že ten príjem z podielových daní od štátu pre mesto kolesá, tak pán 

poslanec a pán starosta Vrchota, o tej nenažranosti MČ, nebudem to komentovať.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja som presvedčená, že ešte raz 

zopakujem, nikde nie je do kameňa vytesané, že k tomuto materiálu si opätovne 

nesadneme, neotvoríme ho. Kolegovia, ktorí prichádzali s návrhom, že treba tam 

zrealizovať daňový mix, čiže pretláčalo sa, aby bol vzorec, dnes sa ukázalo, že daňový 

mix je lepším riešením, pretože vychádza z rôznych hladín, teda čísel, ekonomiky, DPF 

s nami totálne zatočilo, zamávalo a teda mínus 21,5 mil. EUR je naozaj obrovský balík 

peňazí a ocitáme sa niekde úplne inde, ako kebyže na začiatku s tým, že teda netreba 

zabudnúť, že aktuálne sme vytvorili -4,5 mil. EUR, čiže opatrenia, VZN-ka neprešli, tu 

máme 1,5 mil. a ak schválime vlastne túto zmenu štatútu, ktorá je v pozmeňováku a treba 

si reálne povedať, teda z ktorých kapitol potom finančné prostriedky zoberieme a čo 

nebudeme v meste hlavne zabezpečovať.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem. Áno, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Ja málokedy som 

vstupoval dnes do takého príhovoru alebo rozhovoru alebo som bol nútený, bol som 

dokonca vyzvaný. Čo sa týka pána Vrchotu, súhlasím s ním, že len 5 % naozaj  

z celkových týchto prostriedkov a keby sme boli v Čechách, tak máme úplne iné peniaze, 

to je tiež pravda, ale no takto ako nejak nevieme ovplyvniť. To je jedná stránka veci. 

Druhá stránka veci k Romanovi Matouškovi. Ak mi preukáže vlastne, že z bodu  

A bagrom vie zobrať bagrom do bodu B, ako peniaze a odkiaľ ich zoberie vlastne a dá tie 

%, tak nemám problém potom možnože aj zahlasovať, ale mi to musí preukázať.  

No a poďme teraz ku pánovi Špakovi. Počkaj, počkaj, počkaj Miško. Pán Špak ma vyzval 

vlastne, aby som povedal, aké sú náklady MČ. Náklady všetkých MČ ako 22 MČ alebo 

veľkých MČ sú okolo 65 %, čiže tie náklady, réžia vlastne toho úradu je okolo 65 %, 

toľko máme prepočítané presne. To je tá jedna stránka veci. Druhá stránka veci je tá, že 

robí sa, ako maká sa na tých MČ. Ťahanovčania, keď ma teraz vidia v priamom prenose, 

tak musia, keď idú a naozaj nemajú by som povedal, ako pásku Jana Žižku z Trocnova 

na sebe, tak jednoducho musia vidieť, že niečo v tej MČ sa deje, robí sa. Chodníky sa 

robia, na Belehradskej teraz renovácia a revitalizácia toho územia vlastne prišla, lavičky 

sa robia. Len dnes, pán Špak, kôš vymenený, lavičky urobené, pozrite sa sem, tu to 

ukazujem občanom, čo mi posielajú moji zamestnanci vlastne, že čo sa urobilo. Tu ako 

nedá sa povedať, že tá MČ vôbec nerobí. Ja len sa zamýšľam nad tým, ja poviem rovno, 

mám 1:34. Pán poslanec Špak, nechcem útočiť, ako na vás, ako ste poslancom miestneho 

zastupiteľstva, ja vás musím rešpektovať tak, ako vy mňa musíte rešpektovať, ako 

zvoleného starostu MČ, ale povedať, že 427 EUR poberám z MČ a bojujem vlastne proti 

vedeniu MČ, proti celej MČ, ale s radosťou do vrecka zoberiem 427. To je náklad, 
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opakujem náklad 427 EUR na pána Špaka a nemá s tým problém, bude ohovárať MČ  

a špiniť, ako sa len dá. To je na zamyslenie sa. Ak som proti MČ, bojujem proti MČ, tak 

vzdám sa mandátu alebo vzdám sa aspoň odmien. Niekoľkokrát mal predložené  

na miestnom zastupiteľstve pán poslanec Špak papier na vzdanie sa poslaneckých 

odmien, odmietol to. Povedal, že lepšie poberať poslanecké odmeny, ako a má niečo  

vo vrecku ako vreckové. Takže ako chcem povedať, že je to na zamyslenie sa vlastne. 

Zopakujem mu to ešte raz, 65 % je náklad MČ, s mestom Košice spolupracujeme veľmi 

dobre a dá sa povedať vlastne, že keď už naozaj ani on sám, poprosím kolegov, ani on 

sám nevidí vlastne, že v tej MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce sa niečo robí, tak potom 

naozaj by bol Jan Žižka z Trocnova s tou páskou cez oko. Treba povedať MČ 

vysporiadava pozemky, to sa nikdy to nedialo, historicky teraz vysporiadávame pozemky 

na každom miestnom zastupiteľstve, vždy hlasujeme o 20., 30. kúpnych zmluvách, aby 

Ťahanovčania vedeli. Pán poslanec hlasuje zásadne proti, vždy proti, aby občania vedeli. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S procedurálnym návrhom, nech sa páči, sa zapojí 

pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Chcela by som dať procedurálny návrh, lebo si myslím, že 

je to veľmi nemiestne, aby sme sa takto škaredo naťahovali pred verejnosťou, pretože 

MČ majú svoj význam, vieme opodstatnenie, robia, ale nehandrkujme sa teda, dávam 

procedurálny návrh, aby sme ukončili diskusiu, prešli k hlasovaniu bez dobehnutia 

faktických, zrušiť všetkých prihlásených, aj s faktickými, aj v rozprave.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 22 -  za: 25, proti: 6, zdržali sa: 5 

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Pán poslanec Múdry, prosím, zapíšeme ho, že 

bol za, čiže nie je žiadne pokračovanie, je ukončená diskusia, dobre som rozumel, áno,  

v procedurálnom návrhu. Áno, čiže môžeme tabuľu vymazať, pani poslankyňa Zemková, 

ako návrhová komisia nech teda prečíta návrh na pozmeňujúci. To je pozmeňujúci alebo 

celkový? Návrh na pozmeňujúci návrh a zároveň nech pripomenie aj ten, ktorý je tým 

prvým.  

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

pozmeňujúci návrh pána poslanca Matoušeka. V prípade, ak by bol tento schválený, nie 

je potrebné hlasovať o pôvodnom, ak nie, bude sa potom hlasovať aj o pôvodnom. Tak si 

dovolím prečítať najskôr ten pozmeňujúci návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Štatútu mesta Košice zmenou 

výšky percentuálneho podielu pre mestské časti nasledovne. Určenie podielov z výnosu 

dane z príjmov fyzických osôb pre mestské časti, výška percentuálneho podielu  

pre mestské časti je nasledovná: 12 % pre mestské časti: Západ, Dargovských hrdinov, 

Sever, Juh, Nad jazerom, Staré Mesto, Sídlisko Ťahanovce, 15 % pre mestskú časť  

Luník IX, 18 % pre mestskú časť Sídlisko KVP, 34 % pre mestské časti Ťahanovce, 

Myslava, Krásna, Šebastovce, Poľov, Pereš, Lorinčík, Šaca, Barca, Kavečany, Vyšné 

Opátske, Košická Nová Ves, Džungľa. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za návrh. To znamená, návrhom je návrh pána 

poslanca Matouška, pozmeňujúci návrh, nech sa páči, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 23 -  za: 17, proti: 4, zdržali sa: 14 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Bol? Nebol. Ďakujem pekne. Budeme 

pokračovať bodom číslo. Pardon. Prepáčte, budeme teraz hlasovať o pôvodnom návrhu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Štatútu mesta Košice podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme o pôvodnom návrhu, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 24 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 10 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 

 

Bod č. 6 

Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2025 -2027 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 6, ktorým je Návrh programového 

rozpočtu mesta Košice na roky 2025-2027 Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

dovoľte, aby som tento návrh, ktorý prešiel finančnou komisiou, MR i RS, odkomentoval, 

odkomunikoval aj s pohľadom na neschválené VZN. Rozpočet mesta, iste rozumieme, že 

je jeden z najdôležitejších dokumentov a vychádza z prognóz, ktoré sú dnes na stole.  

Toto nie je ideálny rozpočet, ale na konci dňa, kedy by sme vôbec niekedy rokovali  

o ideálnom rozpočte, vždy je to o tom, či je dosť peňazí, či bude dosť peňazí a myslím si, 

že či to boli aj moji predchodcovia alebo predchodcovia predchodcov, vždy to je o tom, 

či vieme plniť sny Košičanov, či vieme veci riešiť a či vieme sa v niečom výraznom 

pohnúť. To tohto rozpočtu zasahuje najväčšia zmena a to je zákon, keď to zjednoduším, 

pomenujem tak po našom, zákonom o MŠ, ktorý z rozpočtu ukrojí sumu niečo cez viac 

ako 22 mil. EUR. Teda ak ste boli historicky zvyknutí v COVID-ovom období, že ten 

príjem mesta na úrovní podielových daní bol cez 130 mil. EUR, v tomto roku to bolo 129, 

pričom štát nám poslal menej, čiže budeme, nenaplníme príjmy, ktoré sme plánovali, 

bude to o 500 alebo 600 tis. EUR menej no a v roku 2025 to bude suma na úrovni  

107 mil. EUR. Na druhej strane sme sa snažili príjmovú časť rozpočtu nastaviť tak, aby 

sme mohli a my máme dnes len jednu jedinú výzvu, jeden jediný dôvod, prečo 

potrebujeme schváliť rozpočet a to je, lebo potrebujeme pracovať. Potrebujeme reagovať 

na eurofondy, potrebujeme reagovať na Plán obnovy a potrebujeme reagovať na Program 

Slovensko, kde v rámci UMR-u má mesto Košice a približne 40 obcí v našom UMR-i  

k dispozícii sumu okolo 130 mil. EUR. Teraz sa schvaľujú tieto, môžem všetkých vás 

trošku poprosiť, teraz v tomto období i naše strategické oddelenie i v rámci rôznych 

nástrojov i štátu určujeme ako ten náš región bude vyzerať, aké projekty v rámci tých 

plánov do Košíc donesieme. Schvaľuje sa to teraz, niečo december, niečo február a tak 

ďalej. Ak máme byť pripravení a máme naše projekty dať do zásobníkov a uchádzať sa  

o peniaze, ktoré sú mestu nastavené, ktoré sú určené pre nás, pre nikoho iného, tak 

potrebujeme reagovať, dokončiť, pripraviť projektové dokumentácie a uchádzať sa, aby 

nás nepredbehli naši vlastní, aby jednoducho možno obce na okolí neboli pripravenejšie, 

ale na druhej strane, aby sme o peniaze neprišli a toto je dôležité, aby nám tieto eurofondy 

jednoducho neboli prealokované na iné UMR-e, iné mestá a iných. Tí, čo chodíte na tieto 

stretnutia, rady, dobre viete, že mesto má ambíciu, poznáte projekty a viete, že sa o nich 
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uchádzame. Ak nezačneme pracovať a nebudeme mať finančné krytie na dokončenie 

niektorých projektov, na finančné krytie na to, aby sme mohli všetky tieto podklady 

dostatočne dobre nastaviť, tak jednoducho nám môže tento vlak utiecť. Pre nás je to 

kľúčové obdobie a preto sme urobili všetko pre to, aby rozpočet bol pripravený teraz  

v novembri, aby už november a december mohli kolegovia pracovať, aby sme nečakali 

do mája, ako to bol v tomto roku a aby sme sa mohli uchádzať a získať to, čo si myslíme, 

že nám patrí a samozrejme za tým sa skrýva to, že ľuďom Košičanom môžeme odovzdať 

produkty, služby, veci, ktoré tu chcú. Je to aj Plán obnovy, ktorý je pre nás vysoko 

dôležitý, pretože z Plánu obnovy, nechcem predbiehať, ale chceme získať nie niekoľko 

desiatok, ale omnoho viac, miliónov EUR či už na obnovu električkových tratí, náš 

dopravný podnik a pod. Aj tu sa očakáva, že bude mesto Košice pripravené, aby  

z programov tejto krajiny, ktorá v niektorých procesoch možno zlyháva, možno nemá 

dostatočne projekty napísané, aby mohli byť financie prealokované i na nás, ak budeme 

pripravení, ak budeme mať stavebné povolenia, ak budeme úspešnými žiadateľmi a len 

to všetko je, aby sme mali čas a sa na to mohli pripraviť. Pre Košice plánujeme investície 

za neuveriteľných 1,5 mld. EUR a to je to, čo nás motivuje, aby sme pripravili celé mesto 

na tieto aktivity. Je to viac ako je baterkáreň v Šuranoch, ako najväčšia investícia štátu, 

je to niekoľkokrát viac ako je Volvo v Košiciach. Čiže chcem vás poprosiť, aby sme 

rozpočet schválili i napriek VZN, ktorým sa budem musieť vysporiadať, ak chceme dať 

menej peňazí na odpad, budem sa s tým musieť zaoberať, aby sme nastavili zmeny.  

Ale aby sme mohli pracovať, je to pre nás dôležité. To je príjmová stránka, ktorú som 

spomínal a na tej výdavkovej sme sa snažili nastaviť procesy tak, aby sme odkopírovali 

najmä z minulého roku, ale aby sme podporili dopravu. Tá zhoda, tá debata, ktorá medzi 

nami bola je, že ak sme plánovali v minulosti 200 – 300 tis. EUR na opravu chodníkov, 

v tomto roku to bolo 600 tis., v tomto rozpočte je suma takmer 1 mil. EUR. V opravách 

ciest chceme pokračovať tempom, ktoré sme teraz na jeseň spustili a keď nechceme cesty 

opravovať na jeseň, potrebujeme začať robiť obstarávania a pripraviť teraz, aby sme stihli 

leto, letnú sezónu, kedy tej dopravy omnoho menej. Takto by som mohol pokračovať  

v rôznych programoch, veľká výzva nás čaká v rámci EURA futbalu, na ktorý sa 

potrebujeme pripraviť, kde máme záväzky aj voči futbalovému zväzu, ale aj voči tým, 

ktorí tu k nám chcú prísť, kde sa musíme postarať o to, aby nám lepšie fungovalo v danom 

čase, keď tu budú 10 tis. turistov, čistota, aby nám fungovali služby, aby nám 

nekolabovali naše mestské podniky, ktoré, keď to zjednoduším, omnoho viac nedostali. 

Nedostali ani viac, ani menej ako možno MČ. Každý jeden riaditeľ za nami bol, každý 

jeden sa snažil vysvetliť, prečo potrebuje viac tak, ako to robíte vy starostovia mnohí. 

Keby som mal z rýchlika tento rozpočet ešte predstaviť, tak určite nezabudnime, že  

v meste robíme schválenú obrovskú zmenu v rámci našej IT infraštruktúry, kedy dnes  

na pol Slovenska problém s kybernetickou bezpečnosťou, potrebujeme tieto obrovské 

projekty dotiahnuť, ktoré na konci budú generovať nižšie náklady, ale v tejto chvíli sme 

v časoch, kedy potrebujeme tieto peniaze doinvestovať, aby sme mali všetky licencie  

a všetko to, čo slúži na splnenie týchto úloh v poriadku. Venujeme sa elektronizácii 

verejnej správy, pripravujeme projekty, aby občania mali mesto na dosah v mobile, aby 

vedeli aktívne fungovať. Nevyhneme sa ale ani zimnej údržbe, čistote a týmto aktivitám, 

ktoré sú dôležité a ktoré nesmú upadať, Snažíme sa udržať mestskú políciu i napriek 

tomu, že v tomto roku prebehla veľká optimalizácia, snažíme sa riešiť sociálne služby 

tým, že postúpime opäť v zmysle našich uznesení aj v budovaní ďalšieho domu  

pre seniorov, tentokrát na Gerlachovskej, na Podhradovej v súlade s uznesením všetkých 

vás, ktoré reaguje na to, že KSK tieto služby plánuje otupovať, plánuje ich dávať menej 

a určite v rámci diskusii, ktorá sa vyvinie ešte vám bude môcť možno doplniť informácie, 

tie pekné veci, ktorých je tam pomerne hodne, ktoré chceme ďalej dokončovať, riešiť.  
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Je pred nami dokončenie plavárne – NOC. Máme ponuku, aby sme sa vrátili k telocvični 

na Považskej, riešime telocvičňu v Barci, pretože deti tam majú naozaj problém, riešime 

aj školstvo, vzdelávanie. Čiže verím, že každý i napriek tomu, že chce vždycky viac  

a viac a očakáva a na naozaj svoj názor na to, aby toho bolo viac, si nájde vždy niečo  

v tomto rozpočte, aby si povedal, že nám to zmysel dáva. Nech sa páči, rozprava je 

otvorená. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, vážený pán predsedajúci, kolegyne, kolegovia. 

Hľadal som v rozpočte v textovej časti nejakú zmienku o rekonštrukciu Ukrajinskej ulici 

alebo tak niečo pre Krásnu. Chcem sa informovať, či je to niekde len zamaskované, lebo 

som nenašiel alebo vlastne, aký je plán? Lebo toho roku bolo vyčlenených 120 tis. EUR, 

v interpelácii sa budem pýtať na čo boli použité, prípadne či boli použité a chcem sa 

opýtať teda tú MČ Krásna, Ukrajinskú ulicu. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. Potom zodpovieme naraz.  

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor za slovo. Ja sa chcem spýtať v tomto danom 

momente a v rámci predloženého materiálu, ktorý máme predložený, vlastne zisťujem, 

že nemáme krytie nastavené finančných prostriedkov tak, ako ste ho predkladali. Jedna 

vec. To je jedna vec. Zdá sa mi to ohýbanie zákona zase podľa vašich pravidiel, zase 

prejavujete svoj autokratický prístup k schvaľovaniu rozpočtu, tzn. ja, ja, ja, ja, ale to je 

vaša vizitka, ale tuná naozaj, vážení občania, ja si myslím, že tu dochádza naozaj  

ku kriveniu zákona z pohľadu pána primátora a obchádzania zákona v rámci nekrytia 

finančných prostriedkov. Momentálne neprešlo VZN-ko, neprešli tri VZN-ka, ktoré sú 

príjmovej časti navrhnuté ako navýšené v rámci tohto predkladaného rozpočtu. Za ďalšie, 

chýba mi správa kontrolóra k tejto danej správe, ktorú som doteraz neobdržal ako 

predseda finančnej komisie a domnievam sa, že prijatím tohto rozpočtu tak, ako je 

predložený, dôjde ku porušeniu zákona o rozpočtovaní pravidiel a tak. Toľko na úvod. 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Asi všetci vnímame, že teda prijatie 

VZN-iek zásadným spôsobom by ovplyvnilo určité kapitoly v rozpočte, zvlášť, čo sa týka 

nakladania s odpadom a potom ďalších vecí. Síce tieto finančné prostriedky mohli byť 

použité len v rámci danej služby, čiže každý vlastne je zodpovedný sám za seba. Myslím 

si, že nič tragické, nebude nikto skákať z okna, ani hádzať sa pod stôl, je to vyjadrenie 

demokratickej vôle väčšiny, že ako chcú, aby mesto Košice pokračovalo v rámci 

odpadového hospodárstva, čiže nastaviť aj to je výzva pre pána primátora, aby zosúladil 

veci so zákonom teda v rámci odpadového hospodárstva, aby tieto služby teda boli 

nastavené na danú cenovú hladinu a teda koľko sa vyzbiera, aby takéto služby boli 

zabezpečované v tomto rozsahu a teda aby táto ekonomika a tieto čísla potom aj týmto 

spôsobom sadli, čo mňa veľmi mrzí, pretože životné prostredie a všetky tie veci okolo 

toho majú byť na prvom mieste. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán poslanec, pán 

a ja si to dovolím povedať, že bohužiaľ predseda finančnej komisie. Myslím si, že viacerí, 

ktorí boli na jednom z predposledných rokovaní finančnej komisie so mnou zdieľajú tento 
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pohľad. Nemôžem zdieľať váš pohľad na to a váš nezodpovedný prístup k tomu, ako by 

malo fungovať toto mesto. Vy vlastne konštantne navrhujete za svoj klub obyvateľom 

tohto mesta, aby žili na dlh, aby za nich niekto imaginárne zaplatil, aby sa postarali MČ, 

aby sme vybrali peniaze niekde inde, aby sme vlastne nevychovávali obyvateľov k tomu, 

že služby niečo stoja. Vy ste dokonca zašli tak ďaleko, pán Matoušek, že váš kolega 

predložil návrh na zníženie poplatku za odpad oproti súčasnému platnému stavu.  

My dodávame vyšší komfort tak, ako vy ste chceli, tak ako vy ste si to želali. Bude to stáť 

ďalšie peniaze a váš poslanec navrhol zníženie poplatku za odpad. Toto je ten 

populizmus, ktorý vy tu ním drancuje toto mesto. Populizmus. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som v úvode svojej reči chcel poprosiť, 

aby mi bolo umožnené premietať na tabuli pre poslancov nejaké tabuľky. Počítač je 

zapnutý a je tam nastavená prezentácia, keby ste ma vedeli prepnúť, prosím. 

 

p. Polaček, primátor mesta: To ste nás mohli informovať, pán poslanec. Ja tam technikov 

nevidím. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Veď vás žiadam o to teraz. Keď chcete, môžem predložiť procedurálny 

návrh. Ale myslím, že je všeobecný súhlas, že poslancovi umožnite prezentovať niečo  

na tabuli.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Prezentujte. Poprosím najbližšie, aj keď budem na KSK, aby ste mi 

dovolili púšťať obrázky. Dobre? Verím, že ma podporíte v tom, aj keď tam obvinený 

Trnka to nemá rád. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Stačí len prepnúť monitor, prezentácia je pripravená. Čiže len zapnite, 

aby sa. Ďakujem veľmi pekne. Jeden klik, zrazu sa dá aj na meste Košice. Ďakujem veľmi 

pekne. Poslal som vám ráno o 7:00 uznesenie a myslím, že dovtedy ubehlo dosť veľa 

hodín, ktoré sa týka jednej časti a súčasťou rozpočtu je aj prerozdelenie peňazí ako 

doplatku za peniaze za Ukrajinu, ktoré mesto krátilo v minulom roku 1,4 mil.  

a 2-krát bolo prijaté uznesenie, aby som zopakoval tú históriu, že má to mesto doplatiť, 

pán primátor to odmietol, kvôli tomu sme v súdnom spore a v podstate je to posledné 

uznesenie, ktoré navrhoval Klub starostovia a nezávislí, znelo, že 50 % tejto sumy bude 

vyplatené v roku 2015 a 50 % v roku 2016. Pardon, 2025 a 2026. S prekvapením  

pri rozpočet som zistil, že ani táto dohoda neplatí a to je ten problém, že permanentne 

niekto si robí svojvôľu a odmieta akceptovať iný názor. A pre našu MČ to znamenalo 

najväčšie krátenie a to chcem poukázať na evidentnú neprávosť a myslím, že toto 

zastupiteľstvo by malo byť férové ku každému. Vybral som si niekoľko MČ napr. Sever, 

Staré Mesto dostal 1,5 mil., krátenie bolo 120 tis. Čiže mesto Košice si zobralo z tejto 

sumy 7,68 %. Keby som dostal 1,5 mil. na MČ a by ste mi krátili 100 tis., asi by som bol 

ticho. Ale ja, keď porovnám s Ťahanovcami a s Furčou, ktoré sú porovnateľné MČ  

s porovnateľným počtom obyvateľov, s porovnateľným príspevkom, im bolo krátené 36 

a 42 %,  MČ KVP 66 %. Čiže je tu evidentná neprávosť. Kým jednej MČ ste krátili 8 % 

a 12 %, tak nám ste krátili 66%. Druhá tabuľka zobrazuje to isté, aký vysoký podiel  

v podstate bol krátený. Čiže my máme existenčný problém a sme si museli zobrať  

220 tis. pôžičku, aby sme to vykryli kvôli tomu, že mesto Košice sa rozhodlo. Teraz sa 

rozhodlo tieto peniaze doplatiť, ale malým MČ 50 % toho nároku, ktorý bol na tento rok 

a veľkým MČ 25 % nároku. Čiže môj pozmeňujúci návrh znie, aby MČ bolo vyplatené 
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50 % tej sumy, čiže nie 58 tis., ale 110 tis. Určite potom si poviete, že bolo tu nesprávne 

uvedené pani viceprimátorkou, že klesajú príjmy mesta Košice. Mesto Košice v roku 

2018 malo prímy 89 mil. na podielových daniach, MČ z toho dostala 814 tis.,  

čo bol % podiel na konci 0,91. V rokoch 2021 a 2022, ako vidíte, sme mohli stúpať a MČ 

sa dostalo na % podiel 1,3. To znamená... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vám vypršal čas. Ale samozrejme ak chcete, tak ale 

vám tu napíšeme ako druhú diskusiu.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Áno. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Poprosím technikov, nech to spravia takto. Ale prosím, dodržujte 

pravidlá. Toto nie je celkom o nich. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Poprosím rovnako, ako pani poslankyňa Kovačevičová, aby mi boli 

spojené príspevky a poprosím 30 sekúnd, ktoré technici strávili jedným klikom, aby mi 

vrátili v čase. 2021 - 2022 sme sa dostali na 1,3, tzn. chod MČ KVP stojí mesto Košice 

1,3 % výdavkov. Ale ako môžte vidieť v roku 2023 a 2024, vraciame sa naspäť na 0,95  

a to je tým, že konečne sme sa dostali zmáhať a odvtedy sa pán primátor rozhodol, že 

bude robiť osobnú pomstu a bude sa mi mstiť cez príjmy MČ. Keď si pozveme, lebo bolo 

tu povedané, že koľko MČ dostala veľa peňazí a koľko my chceme a nikto nepovie, že 

historicky MČ majú najviac peňazí. To je to a), to je pravda, ale historicky aj MMK má 

najviac peňazí a to je to b), ktoré niektorí zamlčujú. MMK nás stál v roku 2019, 12 mil. 

Dnes máme v rozpočte 19,1 mil. Čiže za úradovania pána primátora nás stojí chod 

magistrátu 7 mil. viac a to je ten istý primátor, ktorý pred voľbami hlásal, že tu je 

prezamestnanosť a že vyhodí Rašiho ľudí, pričom MČ, bol tam skok v roku 2019, kedy 

boli vysoké dane, ale vtedy, keď si všimnete sa hýbeme okolo 950 tis. – 1 mil. Čiže MČ 

sa konštantne hýbe okolo 900 tis. – 1 mil., pričom MMK išiel hore o 7 mil. Takto vyzerajú 

príjmy a výdavky môjho úradu pod mojím vedením a takto vyzerajú výdavky úradu  

pod vedením pána Polačeka. Asi je evidentné, že kto ide hore, kto robí prezamestnanosť 

a kto nevie šetriť na sebe. Posledný graf, ešte si poviete, lebo veľakrát ste ma osočovali, 

že ja len bojujem za KVP, ale ja som bol zvolený občanmi Košíc za KVP a poviete, že 

však si to nejak vykry. Niektoré MČ si to dokážu napr. z daní za rozvoj, z poplatku  

za rozvoj. Napr. Jazero dostalo zhruba 150 tis. za posledné roky, Juh dokonca 500 tis., 

KVP dostalo za rok 2021 0 EUR, za rok 2022 0 EUR, za rok 2023 602 EUR, za rok 2024  

25 tis. EUR. Na rok 2025 máme prognózovaných 0 EUR. Čiže na KVP si to nemáme  

z akých príjmov vykryť, lebo na rozdiel od iných MČ nedostali sme 0,5 mil., ale zatiaľ 

sme dostali 26 tis. Čiže vzhľadom na to navrhujem, aby bola zmenená v tej tabuľke jedna 

suma a jedná sa o peniaze, ktoré tak či tak uznesením ste schválili, že by mali byť 

doplatené. Akurát nebude treba doplácanie MČ KVP 58 ale...  

 

p. Polaček, primátor mesta: Čas vám vypršal pán poslanec.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: 110 tis.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Do 3 min. by sa to malo stihnúť.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ale predkladám uznesenie. Vy sám ste ako poslanec bojoval za to, že 

nemôže byť prerušený poslanec,... 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: ...keď predkladá uznesenie. Nie pán primátor? Zabúdame dosť často. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale už ste skončili s prezentáciou, áno?  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Návrh na uznesenie. Návrh programového rozpočtu sa mení 

nasledovne. Ostávajú všetky čísla, v položke MČ Košice - Sídlisko KVP 110 521, čo činí 

100 % nároku z roku 2025 a na ďalšie roky ostáva nárok 110 521. Celkový nárok je  

221 042 a v 2. časti, v časti C, bodu c) návrhu na uznesenie sa navrhované znenie 

nahrádza novým znením nasledovne: po a) nevyhnutné aktualizované aktualizácie 

rozpočtovaných prostriedkov max. do výšky 2 mil. EUR z celkových príjmov, výdavkov 

a finančných operácii za rozpočtový rok s výnimkou podpoložky 111 003 Mestské časti, 

v príjmovej časti rozpočtu a v 3. časti, v tabuľkovej časti Programového rozpočtu na rok 

2025 sa upravujú príjmy a výdavky nasledovne: zníženie výdavkov v Programe 8, 

Podprogram 4: Marketing mesta, položka 1: Prezentácia a propagácia mesta zo sumy 

280 000 na sumu 240 000, po b) zníženie výdavkov v Programe 10: Podporná činnosť, 

Podprogram 1: Správa mestského úradu - MMK, položka 1: Mzdy zo sumy 10 515 000 

na sumu 10 503 055 EUR. Po c) zvýšenie podpoložky 111 003 Mestské časti, v príjmovej 

časti rozpočtu sumy 15 600 000 na sumu 15 651 945 EUR. Po d) zvýšenie výdavkov  

v Programe 7: Ostatné služby, Podprogram 5: Mestské časti, položka 1: Mestské časti -

uznesenie MZ č. 448 zo sumy 414 886 EUR na sumu 466 831 EUR. Záverom teda v bode 

2 vy v uznesení navrhujete, aby ste mohli hýbať 5 % rozpočtu z celkovej výšky, čo  

pri 300 mil. činí 15 mil. My navrhujeme alebo ja navrhujem to, čo bolo prijaté aj  

v minulom roku, že do 2 mil. ľubovoľne presúvate a nad 2 mil. je potrebné uznesenie 

zastupiteľstva. V 3. časti som na to našiel peniaze z marketingu a zo mzdy, položky mzdy, 

ale podotýkam, že položka mzdy je 10,5 mil. a ja som tam zobral 15 tis. EUR.  

Čiže myslím si, že si to ani nevšimnete pri tomto všetkom. Za seba poviem, že toto 

vnímam ako ďalší nedodržaný sľub, ktorý bol súčasťou dohôd. Ja som za to úplne  

a podporím akýkoľvek návrh, aby všetky MČ dostali tých 1,4 mil. a dostali už aj teraz 

polovicu tých peňazí a polovicu na budúci rok, ale keďže viem, že tu viacerí máte k tomu 

námietky a viacerí na mňa útočíte osobne, tak som sa rozhodol to riešiť len takto. Minule 

ste schválili 80 tis., ktoré sme chceli použiť na opravu strechy, do tej opravy strechy 

ideme tak či tak, ale tých 80 tis. pán primátor nepodpísal, čiže neboli vyplatené a nejedná 

sa teda o žiadne peniaze naviac. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Dobre. Je tu niekoľko faktických. Tak najprv pán námestník, nech 

sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ja by som sa len chcel opýtať, že 

či pán starosta nezabudol zarátať aj FAST CARE do príjmov, ktoré nám tu ukazoval.  

Že či to je tam zarátané alebo nie. Či to nepovažuje za príjem? Lebo my by sme to 

považovali za príjem, keby sme to vôbec dostali, ale aj veľmi aktívnym prispením pána 

starostu mesto z toho nemalo de facto nič. Takže či ste to vôbec zarátali do príjmu. 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Berberich. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Faktická poznámka. Ďakujem pekne  

za slovo. Áno, pán poslanec nám prezentoval nejaké čísla, áno, tak to jeho pohľad, tak dá 
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sa to aj tak, ale myslím si, že ja som niekde videl nejaký aj iný graf aj inú prezentáciu, 

neviem, čo už ju práve nevidíme a možno nám k tomu grafu, že sa niečo dozvieme aj 

viac, aby sme mali tú informáciu celkovú, aby sme si vedeli urobiť obraz. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai a medzitým som vám vysvietil graf, aby bolo 

jasné, kto tu čísla spletá a ako to vlastne vyzerá. Nech sa páči zatiaľ pán poslanec Ténai, 

potom vám to vysvetlím. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja by som poprosil ešte možnože, 

odznela tu na konci informácia o nejakej budove, ktorá bola v havarijnom stave, čo sme 

sa o tom bavili pred pár mesiacmi a odsúhlasilo sa nejaké peniaze a pán primátor odmietol 

podpísať. MČ KVP má nejaké mestské budovy v správe. Z týchto budov má nejaký 

príjem, takže poprosil by som, pán starosta, keby možnože aj tento príjem bol ukázaný, 

aký je za roky posledné 2022 alebo aj 2021, 2019 aj 2020, ale hlavne 2023, aby vedeli, 

aké sú príjmy z týchto prenájmov a koľko finančných prostriedkov bolo späť 

investovaných na opravu a údržbu tohto zvereného majetku mesta Košice, pretože  

na základe informácií, ktorými disponujeme, je to veľmi, veľmi málo. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje pán poslanec Schwarcz. Pán poslanec Schwarcz, nech sa 

páči. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja v tom kontexte, čo hovoril 

pán starosta alebo pán poslanec Lörinc, by som naozaj poukázal v rámci faktickej 

všeobecne na to, že to, čo som spomínal aj pred rokom, aj pred 2 rokmi, že opäť je tu 

veľká disproporcia v tom, že niekto aj napriek situácii, v ktorej sme, tak má naplnené 

svoje predpoklady, požiadavky, predstavy a opäť dostáva hojno a niekto to druhé. 

Jednoducho poukazujem na to už dlho, že keď je zlá situácia, tak by sme mali šetriť všetci, 

mali sme šetriť na všetkých frontoch a ak je dobrá situácia, tak by sme sa mali mať dobre 

všetci. Ale nie je možné, aby sa v rámci rozpočtu, ktorý je prezentovaný ako 

nevyhovujúci, opäť mal niekto viac a niekto šetril a niekde sa peniaze nájdu a niekde sa 

peniaze nenájdu. Neviem, dobre, beriem tak, že tých 16 sekúnd mi bolo ubratých, tak 

potom v rámci príspevku. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Do faktických sa nik nehlási. Pán riaditeľ chcel 

niečo povedať, či sa mi len zdalo? Keď nie, tak ma doplní. Iste si pamätáte, keď ste tu 

prijali uznesenie, že primátor nemôže si premietať na stenu, tak využívam to, že keď 

môžu poslanci, asi mohol by aj primátor. Chcel by som odkázať na celé Sídlisko KVP, 

všetkým poslancom, že prosím, už prestaňte plakať, prestať vymýšľať a prestaňte 

zhadzovať vinu za všetko, čo vám nevidí, za všetko, čo sa nedá, za všetko, čo vám 

nefunguje, na vedenie mesta a na mňa osobne. Prestaňte s tým, pretože to tak nedôstojné 

a naozaj sa nastavujem už tak, že budem musieť začať reagovať. Ja som posledné obdobie 

nereagoval, nerobil som to. Jednoducho, keď chce niekto klamať, byť demagógom a na 

cudzom chrbte jednoducho nadávať a svoje neschopnosti ukazovať a zhadzovať na iných, 

tak som to tak nechal. Ale prvé klamstvo je, že mesto má viac. Vidíte červenú čiaru, 

prosím vás. Tá červená čiara hovorí o trende podielových daní pre Košice. Ak to bolo  

v roku 2011 niekde na úrovni pod 70 mil. EUR a v tých najlepších rokoch to bolo naozaj 

130 mil. EUR, dnes je to 107. Vidíte trend ako za obdobia bývalého vedenia sme sa snažili 

alebo sa snažilo vedenie kopírovať trendy podielových daní plus mínus to nejako 

kopírovalo. Tá modrá sú príjmy pre MČ KVP. Červená - mesto trend a tu vidíte ako 

vznikali alebo stúpali príjmy MČ. Začalo to za pani Kyjevskej v roku 2011. Toto obdobie 



55 

som si vybral, 8 rokov obdobie pána Rašiho, 8 rokov moje alebo teda v tomto období 

sme, kedy začala MČ na sume 760 tis. ešte za pani starostky Kyjevskej, potom prichádza 

pán Halenár a v zlome, keď obdobie prichádza pána poslanca Lörinca a tohto vedenia, 

nastáva zlom. Prudký zlom, ale kompetencie MČ nepribudli. Nepribudli nové úlohy, len 

sme si povedali tu spoločne, lebo to rozhodnutie nie je moje, je rozhodnutie aj 

zastupiteľstva, že okej, ten nárek z KVP išiel taký veľký, že poďme im pomôcť. Všetci 

sme súhlasili, nikto to neskúmal, bolo to založené na dôvere pán poslanec. Na dôvere.  

Tu musíte vidieť trend a ja si myslím, že niektorí starostovia by teraz mali škrípať zubami, 

škrípať zubami, ako sme naozaj vyšli MČ v ústrety. Vidíte ako prudko rastie, ale príjmy 

mesta takto prudko nerastú. A čo je najlepšie v roku 2025 ten trend klesá a MČ KVP 

stúpa. Vytvárate dojem MČ KVP ako vám mesto nedáva, nechce dávať, ako vám ubližuje, 

ako vám robí zle, ako vy ste tí úbohí na KVP, ktorých mesto blokuje. Čo má povedať pán 

starosta Ihnát? Čo povedať aj pani starostka na Jazere, na Juhu? Tento trend nemá, nemá 

ho taký. Ale ja chcem týmto ukázať, že jednoducho nemôže a dnes sa to opäť ukázalo, že 

KVP vie len plakať, nadávať, hádzať sa o zem ako malé dieťa, lebo aj teraz ten návrh, 

pán poslanec, je o KVP. Dajte mne. Mne bolo ukrivdené. Opravujme sa, bolo ukrivdené 

všetkým. I mestu Košice. I mestu Košice. Jednoducho trendy, ktoré sme mali nastavené 

pred X rokmi, systém ako fungoval v tejto krajine, jednoducho už nie tým systémom, ako 

to bolo nastavené. Každý primátor, každý starosta z 2900 obcí jednoducho je na kolenách, 

ale robíme. Ja som aj tento rozpočet zostavil, všimli ste si, bez plaču, bez hádzania sa  

na zem, s veľkými ústupkami, s veľkým prosením, lebo máme pred sebou výzvy.  

Váš graf nehovorí o tom, ako kolegovia i ja sme vám podpísali uznesenia z UMR-u, aby 

ste mohli robiť, lebo keď nemáme peniaze zľava, poďme ich zobrať z eurofondov.  

KVP je lídrom, všetko sme vám schválili, pomáhame vám. Nikto nestojí KVP-čku 

v ceste. Ale my od rána do noci a to mi už hovoria aj iných starostovia, počúvame, ale 

ako vy na KVP, pán poslanec, vždy, keď niečo nejde, vždy, keď niečo nemáte, plačete, 

hádžete to na nás, ohovárate nás a to je strašné. Však ste starosta, robte prosím. Ja som 

vám nikdy nestal v ceste. Osobne som vás zoznámil so šéfom Fondu na podporu športu, 

aby ste stamaď čerpali a nezaťažovali mestskú kasu na Skate park. Nikdy ste mi 

nepoďakovali. A mohol by som takto pokračovať. Osobne som vás zoznamoval, osobne 

som volal a povedal, poďte, dajme si ešte tie 3 min., nech si vymeníte telefónne čísla. 

Jednoducho sme na jednej veľkej lodi, ktorá sa manévruje veľmi ťažko, ale na konci dňa 

máme všetci poslanie. Ale aby ste vytiahli grafy a presviedčali verejnosť, ako to je u vás 

zlé, tak prosím vás, nemáte pravdu. Pozrite sa na tento graf a poďte mi ho kľudne teraz 

spochybniť, poďte nám ho spochybniť. Nehovoríme o tom a ja sa už tomu nevraciam, 

sľúbil som to niektorým starostom, nevraciam sa k FAST CARE a to bola veľká krivda 

pre mesto. Nevraciam sa k uzneseniam ešte z predchádzajúceho volebného obdobia, som 

teraz, sa ma novinári pýtali, prečo mať taký malý rezervný fond? Pamätáte si tie 

uznesenia? Potrebujeme peniaze. Skadiaľ? Z rezervného fondu mesta. Ani k tomu sa 

nevraciam. Ani k tomu sa nevraciam a potom zrazu oportunisticky lákate médiá na to, že 

pozrite sa na to, aký on má malý rezervný fond. No však. Podstrkávate ľuďom názory, 

ktoré vy tu generuje, snažíte sa vytvoriť dojem, že toto mesto je brutálne zadlžené, pričom 

kraj, kde ste vo vedení, je o 10 % s väčším dlhom. Kolaborujete s obvineným Trnkom, 

snažíte sa robiť pre MČ i z tejto strany čo najviac, tam je všetko dovolené, tam nemáte 

problém, aby milióny odchádzali na marketing a mestu potrebujete zobrať vzduch. Mesto 

potrebujete zastaviť, aby nemohlo rozprávať, nemohlo sa pochváliť, nemohlo čerpať, 

nemohlo robiť projektové dokumentácie, lebo vtedy môžme na neho nadávať. Ja viem, 

že je to, pán poslanec, nepríjemné. Ani mne to nie je príjemné, ale prekročili ste rubikon 

tým, čo ste pred chvíľkou zverejnili, išli ste ako demagóg, ide vám to dobre, lebo som sa 

vám nikdy nepostavil a nikdy som vám neoponoval. Ja si svoju prácu robím dobre. Vaše 
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vedenie je obvinené na KSK už niekoľkokrát. Nie toto vedenie. Vytvárate dojem, že sa 

tu kradne, že sme podvodníci, ale podvodníci sú tam, kde vy pracujete. Na KSK. Tak si 

poďme merať. Čiže aby som sa vrátil k tomuto grafu, nie je pravdou, že MČ by bola 

nejakým spôsobom ukrátená na úkor iných MČ, ba dokonca, trendy, ktoré sú tu  

a porovnával som si napr. aj malú MČ, plánujem ísť do Krásnej, aby som to poslancom 

ukázal, že mám aj Krásnu namaľovanú, jednoducho to nie je takýto hop-skok, nazvem to 

takto. Nie je. Takže poďme si hovoriť pravdu. To je celé, čo ja chcem. Kritika je fajn, že 

si možnože nerozumieme, máme väčšie ambície, chceme dosiahnuť každý svoje a čo 

najviac a plniť sny ľuďom, toto je fajn, to je naším poslaním, to je naším cieľom.  

Ale dehonestovať, dehonestovať, dehonestovať, je niečo strašné. A nie je to len o mne. 

Treba vidieť za každým rozhodnutím tohto mesta stovky ľudí. A ešte jedno klamstvo, 

ktoré som zachytil nedávno, som si to nechal vytiahnuť, opäť sa predseda finančnej 

komisie, keď už mám slovo, to dokončím, nechal počuť, že tu pracuje 560 zamestnancov, 

ak sa povedal vám viac, tak sa ospravedlňujem. Nie je to pravda. Aj tie čísla k rozpočtu 

vám poviem, lebo sú asi dôležité, keď sa budeme rozprávať o rozpočte a vás to mnohých 

zaujíma. Si vyberiem čísla, sekundu. Mám to zrátané k 1. januáru 2024, takisto mám trend 

k 1. januáru 2025 a tak isto vám môžem povedať aj aktuálny stav zo včera.  

K 1. januáru 2024, keď ste nám vyčítali, že je tu prezamestnanosť, mnohí z vás, hlavne 

hore v Košickom klube, ste hovorili, že tu je 550, také čísla lietali. Bolo to 501. Veď čo 

by sme si 50 nepridali. K januáru 2025, procesy máme nastavené na 470 ľudí. Možno 

479, tu nám to ešte lieta, ale ideme dole. Aktuálny stav k 1. novembru, teda 10 dní dozadu, 

k 1. novembru 2024, má mesto Košice zamestnancov 498. Mimochodom je to menej ako 

zamestnancov MČ, keď to všetko zrátam. Mimochodom, keď už sme sa tu počuli o tom, 

že a to myslím, že povedal Košický klub pred sekundou, že aké veľké peniaze berie MMK 

na svojich zamestnancov, ak zrátam všetky MČ, tak je to väčšia suma na personálne 

záležitosti. Toto si poďme rozprávať. Toto poďme dávať do rozpočtu a poďme sa 

rozprávať o výkone. Poďme sa porozprávať o výkone, že tento úrad robí ročne viac ako 

milión registratúrnych operácií, rozhodnutí, záväzkov. Spolu MČ 60 tis. Nie je to môj 

príspevok o tom, aby som otvoril tému MČ. V žiadnom prípade nemám chuť, ani si 

nemyslím, že je to správne a v tejto chvíli, lebo s mnohými starostami prebieha veľmi 

seriózna debata, diskutujeme, rozmýšľame, kde vieme popustiť, čo by sme vedeli 

vylepšiť. Čiže určite toto nie je teraz o mestských častiach a nechcem ani túto tému 

otvárať, ale každopádne všetci si uvedomujeme, že aj tam je nejaká cesta, aby sme riešili 

naše budúce problémy, pretože nás štát stále finančne tlačí. Pán poslanec Matoušek, nech 

sa páči. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Pán demagóg, primátor Polaček. Ja vám vyvrátim ten graf veľmi 

jednoducho. Zase si spájate len veci, ktoré chcete vy. Spojíte čísla a pridajte k tomu grafu 

aj prenesenie výkonu štátnej správy a uvidíte ako sa ten graf zmení. Dovolím si prečítať, 

čo ovplyvnilo poviem pokles, ktorý ste vy prejavili v tom danom grafe. Presun 

kompetencií z originálnych kompetencií na prenesený výkon štátnej správy pri MŠ, to je 

to, čo ovplyvnilo ten vývoj tohto vášho grafu, ktorý ste len umelo vytiahol, ktorý 

nezodpovedá žiadnej realite. Čiže zase zavádzate a zavádzate demagógiu. Demagógiu 

zavádzate aj aj tým, že nie je možné na vás reagovať v príspevku, ktorý bol faktickou  

a trval cez 10 min. Tak aké sú tu pravidlá, keď ich nonstop porušujete a nonstop nám tu 

meníte veci a momentálne vidím ako ohýbate aj návrh rozpočtu, ktorý je momentálne 

nevyrovnaný a ktorý chcete na základe tohto schváliť, hej a potom dodatočne na základe 

kompetencie, kde žiadate splnomocnenie vo výške 5 % zase manipulovať s peniazmi ako 

vy len chcete. Veď je to do hory volajúce, že pána beka, ľudia spamätajme sa tu. Veď my 

mu dávame kompetencie, ktoré sú strašne vysoké a už sme sa raz popálili, že nás 
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domnievam okradol o naše peniaze v rámci MČ. Občania, pozrite sa na to, ako 

autokraticky aj so svojím viceprimátorom vedú to zastupiteľstvo. Pani viceprimátorka 

dobre, že nemáte ekonomické vzdelanie, lebo 12 mil. EUR v roku 2025,  

je už 17 mil. EUR. Asi vám nič nehovorí inflácia. Prepáčte, ale naštudujte si to. Tu je 

inflačná kalkulačku INEKO, ktorá jednoznačne hovorí, koľko bolo tisíc eur v roku 2018 

a koľko je tisíc eur roku 2025. Dal som si to prepočítať na 12 mil. EUR, 17,2 mil. EUR. 

Pán primátor, veľmi rád miešate aj jablká s hruškami. Je rozdiel miešať dane z príjmu 

fyzických osôb s daňami za psa a ostatnými daňami. Je rozdiel spočítať jabĺčka i hrušky 

dokopy, ale ja počítam len hruštičky, resp. len jablká samostatne. A vy rád zavádzate  

a počítate všetky tieto jablká, hrušky a čerešne dokopy a udávate to ako podiel pre MČ. 

Občania, nie je to vôbec pravda. Jablká sú jablká, hrušky sú hrušky a čerešne sú čerešne. 

Pán primátor ich dal do jedného košíka a povedal, že to bude 17 mil. EUR. Nie je to vôbec 

tak, ako to on prezentuje. My by sme mali dostať len tie jablká plný košík. Už 

jednoduchšie to neviem vysvetliť. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja vám len jednu vec poviem, pán poslanec, lebo vy ani so slivkami 

by ste to nedali. Spomeňte si, ako vy riadite so svojimi kamarátmi KSK a jeho 

zastupiteľstvo, ako tam a je tu niekoľko ľudí, ktorí mi to potvrdia, ani len slovo nedáte. 

Ani len dorozprávať nedáte. Jednoducho povedzte si pravdu. Vy rozprávate len to, čo 

vám vyhovuje. Nie ste ani demokratom, nie ste ani transparentný, vám ide len o jedno. 

Urobiť v tomto meste taký chaos, aby sme nemohli ľudí robiť šťastných, lebo na tejto 

vlne proste vy idete. Ste predseda finančnej komisie, vy neviete dať odpovede na otázky. 

Vy viete brať a nie dávať. Ak vám podnikanie takto funguje, začína vám rozumieť. Pán 

poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som chcel reagovať na všetky tie veci, lebo boli tu aj otázky  

na mňa a nemám s tým absolútne žiadny problém, ale bohužiaľ vy rozprávať a nenecháte 

na seba reagovať žiadnym diskusným príspevkom a nie ste zapojený do debaty. Bol tu už 

2-krát procedurálny návrh schválený demokratickou väčšinou a vy to ignorujete. Chcem, 

aby ľudia vedeli. Ja som jasne ukázal čísla a grafy, ktoré myslím, že hovoria za seba a to 

je asi všetko. Najväčšou prekážkou rozvoja Sídliska KVP, kde žijú Košičania, je primátor 

mesta Košice, to je s plnou vážnosťou a nechcem od vás nič výnimočné, len napr., aby 

sme dostali odpoveď na list do 30 dní. Chcem tak veľa? Lebo my čakáme mesiace dlhé 

na to, aby sme dostali list a nejaký podpis, že môžeme investovať svoje zdroje. A k pánovi 

Ténaiovi, ja sa nečudujem, že má také otázky, ani 211 si neprečítal, lebo tak asi riadi i 

MČ a tak to vyzerá, ale pán Ténai, 300 tis. príjem je vrátane energií, ktoré tvoria 200 tis. 

z toho, čo čítate. A keď chcete vidieť, ako zveľaďujeme MČ z tých peňazí, komunitná 

kaviareň, sme ju dostali ako búďu a teraz je tam 150 tis. investovaných a fungujúci 

sociálny podnik. Poďte sa pozrieť, možno sa dačo naučíte pre Sever. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem vám. Pán poslanec Saxa, ja len ste sa pýtali na tú 

Ukrajinskú. V textovej časti strana 41, máte tam aj časť Podprogram 4, strana 41,  

Program 4: Ostatná činnosť v doprave, tam nájdete odpovede na vaše otázky. Projektová 

dokumentácia a podobne. Pán poslanec Kundrát a pán poslanec Gibóda. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja len fakticky som chcel 

zareagovať na jednu vec z toho grafu, resp. z tých grafov, ktoré tu boli prezentované, lebo 

nie som žiadny odborník danej situácie na KVP, ani vlastne nechcem nejako zasahovať 

do vašich vzájomných vzťahov, avšak kým MČ KVP napriek tomu, že teda podľa toho 

posledného grafu, jej príjmy rástli, tak výdaj, to, čo dala na svoju samotnú správu, rástol 
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alebo možno bol približne rovnaký. Na druhej strane MMK stúpa výrazne každým rokom, 

hej aj napriek tomu, že teda ten graf je taký, aký je. Len na to som chcel. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nemáte pravdu. Každému stúpa. Pani námestníčka 

vám povedala základné veci. Ak MČ dokopy dostali v roku 2023 cca 12 mil., dnes je to 

17. Ak to bolo, pôjdeme len čisto na podielové dane, 15 300, dnes je to 15 600. Je to 

nejakých 2,7 - 8 % možno 6 prírastok, ale je to nejaký prírastok. Nie celkom pravdou to, 

keď tvrdíme, že mesto príde len o peniaze pre MŠ. Žiaľ, dnes už štát kalkuluje s tým, že 

peniaze, ktoré odoberie z podielových daní na riadenie škôl, pardon nie škôl, ale škôlok, 

mu nebude stačiť, ale my stále budeme a špekulujú, čo s tým, ale my stále budeme musieť 

z odobratých peňazí financovať tieto zariadenia. Nám nezoberú, nám zoberú časť peňazí, 

ktoré sme na to mali, ale už sa nikto nestará, kto nakŕmi jedálne, kto nakŕmi pani kuchárky 

ako to bude fungovať. Toto všetko bolo platené tí, ktorí majú školstvo, z týchto peňazí. 

Čiže nám tu záväzky ostali väčšie, nie je úplne jasné to, aby bolo férovo povedané, ako 

ten normatív bude od štátu presne vyzerať, lebo nielen, že zákon, ale ešte aj vyhláška je 

veľmi dôležitá ako bude reagovať, ale my sa musíme pripraviť na to, že jednoducho  

z týchto peňazí musíme riešiť aj tieto záväzky. Ono viete, keď sa povie jednoducho, že 

poďme zvýšiť mzdy, lebo je to vláda v rámci kolektívneho vyjednávania, tak to 

neznamená, že to aj štát zaplatí. Vždy sú tu zamestnanci najmä nie pedagogickí, ktorých 

už nevyrieši štát svojím transferom, svojím normatívom, ale ostáva to na pleciach 

samospráv. Toto všetko nám ostáva, ale peniaze nám boli zobrané. Čiže pozor, ak bude 

podielová daň 107,5 mil. EUR, to neznamená, že všetky záväzky nám na úseku MŠ nám 

zanikli. Proste poviem to rovno, sme škodoví. Ale poďme robiť, lebo čo iné nám ostáva. 

Teda nemôžme na všetkých frontoch chcieť viac a viac. To nejde. Pán riaditeľ možno 

chce ešte doplniť v rámci týchto informácií. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja chcem ešte otvoriť jednu podstatnú vec, lebo tu sa hovorí o takej 

mantre a veľmi radi sa niektorí používajú o tom, ako je MMK prezamestnaní a o koľko 

viac ľudí a podobné alebo už sa zabúda, že sme prijali konsenzus, aj tu na MZ sme 

rozhodli, že chceme riešiť mnohé nefunkčné veci, ktoré dlhodobo v tomto meste neboli 

riešené. Myslím, že ste si všetci všimli, že mesto prevzalo pod svoju kontrolu parkovanie 

a parkovaciu politiku v meste. Postavilo sa to na novej úrovni. Správa, správa vlastne dá 

sa povedať tej statickej dopravy je pod kontrolou mesta, je to významný príjem rozpočtu 

mesta, zároveň si myslíme, že vlastne týmto počinom sme dosiahli aj vyšší komfort, či už 

občanov mesta alebo návštevníkov mesta tak, aby keď idú do toho mesta, našli svoje 

parkovacie miesta, aby večer, keď idú zaparkovať v rezidentských lokalitách, mali svoje 

parkovacie miesta. To sú tie vlastne náklady, ktoré znamenali, že sme museli pod seba 

zobrať a vybudovať referát. Myslím si, že teraz registrujete všetci vo svojich MČ, že sa 

robia veľké investície do verejného osvetlenia. Práve to sú tie záležitosti, keď v minulosti 

túto záležitosť nikto v rámci mesta nespravoval, ale bolo tu treba vypracovať vlastne 

oddelenie, ktoré spravilo analýzy, ktoré pripravilo projekty, ktoré pripravilo zdroje 

financovania, áno, zabezpečilo, aby tie investície mohli dneska ísť a tá pridaná hodnota 

sa prejavuje v jednotlivých MČ, keď registrujete nárast kvality verejného osvetlenia. 

Dlhodobo boli športoviská v tomto meste zanedbané tak, že vlastne táto, tento náš 

majetok bol zverený tretím stranám, ktorý sa nám vrátil vyslovene vybývaný a práve 

mesto zabezpečilo finančné zdroje, aby sme mohli tento majetok rekonštruovať a vrátiť 

na to, aby tam naše deti, mládež mohla trénovať, aby tam mohli trénovať športové kluby, 

ktoré bohužiaľ museli chodiť svoje play off-ové zápasy hrať do Trebišova, pretože sme  

v meste nemali športovú halu, kde by mohli odohrať play off-ový zápas. A aj o tento 

majetok sa treba nejakým spôsobom starať. Vytvorili sme referát športu, ktorý nielenže 
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zabezpečuje športové aktivity v meste, ale zabezpečuje aj správu týchto objektov. A takto 

by som mohol pokračovať, máme tu na referát IT oddelenie, áno, ktoré postupne 

zabezpečuje transformáciu tohto mesta v rámci IT infraštruktúry. Zároveň postupne  

v rámci zdieľaných služieb sťahuje niektoré aktivity práve z mestských podnikov  

a organizácií tak, aby sme zabezpečili ich optimalizáciu a odborné vedenie a pripravili sa 

naozaj na 21. storočie, áno, kde sú požiadavky na kybernetickú bezpečnosť. My sa ideme 

a to budete o chvíľu schvaľovať projekty, kde sa ideme prihlásiť na tzv. digitálne dvojča 

mesta a to je práve vďaka tomu, že sme pripravení na tieto skutočnosti a spravili sme 

kusisko roboty práve odbornými referátmi tým, že sme ich museli vybudovať.  

Máte pred sebou rozpočet, ktorý počíta s príjmami na úrovni 40 mil. z eurofondov. To sú 

odborní pracovníci a tím, ktorý je dneska na strategickom oddelení, ktoré sme museli 

vybudovať, keď sme sa chceli uchádzať o eurofondy. Keď sme pred 6 rokmi začínali, tak 

mnohí ste nám vyčítali, že sa vôbec neuchádzame o eurofondové zdroje. Dnes tvoria 

základ kapitálových výdavkov tohto mesta. Bez nich by rozvoj mesta nebol zabezpečený. 

Predpokladám, že registrujete výnimočný počin, ktorý mesto tu dneska ide a to je vlastne 

príprava nového územného plánu. To je tiež o tom, že mesto muselo vybudovať nanovo 

ÚHA, dotiahnuť odborníkov, ktorí sú dneska garantami nového územného plánu. Mnohé 

mestá, nieže mnohé mestá, ostatné mestá sa pozerajú ako sme si nastavili pravidlá, žiadajú 

náš útvar o konzultácie, resp. o výmenu zamestnancov, ktorí by mohli im pomôcť  

s územnými plánmi a takto by som mohol pokračovať v ďalších a ďalších veciach a to sú 

práve tie veci, ktoré majú dopad na určité nákladové položky. Ak chceme zabezpečiť 

rozvoj tohto mesta, tak toto je tá cesta. Pritiahnuť odborníkov, pripraviť sa na nové výzvy 

a byť pripravení, keď je možnosť zabezpečiť externé zdroje financovania. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát má procedurálnej návrh? 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Áno. Procedurálny návrh. Tretíkrát vlastne opakujem tento 

procedurálny návrh. Pán primátor, nedá sa na vás reagovať, keď vy rečníte, je jedno 

akokoľvek dlho, máte na to právo. Doteraz bolo však pravidlom, že vieme sa na to 

prihlásiť aspoň faktickou poznámkou, pretože nás vyzývate, že na vás máme reagovať. 

Nedá sa to technicky zabezpečiť. Prešiel už procedurálny návrh. Neviem, či teda máme 

dať opätovne o tom hlasovať alebo je to nejako vyriešiteľné, bolo mi povedané, že sa  

na tom pracuje, ale prešlo niekoľko hodín, stále to nie je vyriešené. Môžeme to nejako 

vyriešiť alebo je to alebo chcete vôbec akože sa ste sa rozhodli, že nie je to prijateľné  

pre vás, takže sa to nebude robiť, však aj to je odpoveď, len môžete prosím povedať, či 

sa to nejako rieši alebo nie? Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Rieši sa to tým, že treba aktualizovať systém, ktorý nie je v našich 

rukách, čiže ho treba preprogramovať, ale kľudne mi môžete položiť otázku aj teraz. Nech 

sa páči. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Ja som nepotreboval položiť otázku. Ja, keď vy rozprávate, tak chcem 

na vás reagovať, to je celé. Bolo to možné na všetkých zastupiteľstvách doteraz, dnes to 

nie je možné. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Lebo fungujem v rovine faktickej a na faktickú sa nedá reagovať. 

Treba to doriešiť tu, ale dneska... 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Áno, lenže v rovine faktickej reagujete aj na faktickú. 
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p. Polaček, primátor mesta: Môžem vám sľúbiť, že ja už dnes rozprávať nebudem. Pán 

námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora: Faktická poznámka. No, mne zmizol z tohto zastupiteľstva 

predrečník, pán Matoušek, tak neviem, na koho budem reagovať. A, je tuná, schováva sa, 

dobre. Pán poslanec, to nie je otázka, pán poslanec, to nie je otázka hrušiek, jabĺčok, či 

iných produktov zo záhradky. My sme tu poslanci mesta v tomto zastupiteľstve a máme 

rozhodovať o celkovom finančnom a celkovom fungovaní mesta Košice. Občana vôbec 

nezaujíma to, že či ja za námestnícky plat sa hádam s vami za váš vicestarostovský plat 

alebo so starostom za jeho starostovský plat. Občana iba štve to, že mesto za dane, ktoré 

dostáva, nepodáva výkon. Ste mi zobrali čas, lebo som vás hľadal pán poslanec a potom 

ste mal vtipné poznámky. Tak ma prosím neoberajte o čas ďalej, lebo oberáte o čas 

vlastne svojím pôsobením v tomto zastupiteľstve všetkých Košičanov. Pán poslanec, 

mení sa situácia v tomto štáte, mení sa tlak na samosprávy a my sa, pán poslanec 

Matoušek, neprispôsobujeme tejto situácii, ale naopak, prispôsobujeme sa tomu, aby sme 

plnili bruchá MČ, aby váš pán starosta mohol vydávať svoje noviny, mohol vydávať svoje 

príspevky, mohol sa sám prezentovať. Ale keď sa má prezentovať mesto ako celok, tak 

to nie, lebo to už nie je on. To už je niekto iný. Ja chápem od koho to má, tento prístup, 

ale toto nie je zodpovedný prístup k obyvateľom. Prestaňte byť populisti páni a dámy  

v tom klube. Už sa začnite chovať zodpovedne. Tu nikto nezvyšuje dane z plezíru, ale 

robíme to preto, pretože to obyvatelia potrebujú. A je mi iba ľúto, že pán starosta Lörinc 

nie je na pozícii v kraji takej, aby musel zvyšovať niekomu dane, aby mal na všetky tie 

PR aktivity, ktorými srší kraj, na tie stotisícové dni kraja, na státisícové dni kraja po celom 

kraji. My tu nevieme dať 60 tis. na Vianoce a vy tu dávate státisíce EUR, státisíce, 

státisíce EUR na vyhadzovanie, na tvorenie PR pre vedenie kraja, v ktorom sedí aj pán 

Lörinc a na rozdiel od iných starostov si dáva malú domov do MČ na aktivity MČ. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Takmer 2 mil. EUR stáli...Pani zlatá. Pripraví sa 

pán poslanec Saxa, nech sa páči, ale chcel som povedať, že Župné dni stáli KSK takmer, 

podľa informácií, ktoré mám, aj keď mi nechcú dať všetky dáta, 2 mil. EUR. Nech sa 

páči. Takmer 2 mil. EUR. Nech sa páči pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Vážený pán primátor, len sa 

chcem uistiť, tá odpoveď, ktorá bola tzn. Ukrajinská ulica, by sa mohla schovať  

do položky, čo tak všeobecne znie, kapitálové výdavky 350 tis., z toho 300 tis. projektová 

dokumentácia a 50 tis. výkup pozemkov? Z tejto položky ste to rátali? 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, z tejto položky to máme prednastavené s tým, že sa pripravuje 

zadanie pre opis zákazky, áno, do-ukončujú sa posledné tie veci, pôjde to do obstarávania. 

Tá finálna cena bude až po samotnom obstaraní. Samozrejme mesto bude počítať s tým, 

keďže táto cesta má určité kvantifikáty, že teoreticky je to možné dodatočne potom 

preplatiť z eurofondov, ale v tomto okamihu my si musíme projektovú dokumentácia 

zaplatiť z vlastných zdrojov. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pardon, pretože doplním ešte otázku. Toho roku 

tam je alokovaných 120 tis., neviem nakoľko boli vyčerpané alebo či to niečo bolo 

čerpané, to bude aj predmet interpelácie. Takže možnože aj teraz keby sa to, lebo súvisí 

to s tou položkou, hej, že či to bude prenášať a preklápať alebo to jednoducho už prepadlo. 

A ďalšiu vec pán primátor. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ak môžem ešte k tejto veci, aby som uzavrel. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Už len dokončím otázku a pán primátor naznačil, 

že príde s niečím do Krásnej, tak možno keby doplnil toto, čo začal. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Plánujem budúci týždeň prísť do Krásnej. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: A k tým finančným proste, ono to nevie preplávať do budúceho roka. 

To čo sa dneska nevyčerpá, proste sa preklopí do rezervného fondu, áno, ale v rámci, 

v rámci rozpočtu sa budú pravdepodobne robiť presuny práve na položky, kde bude treba 

dofinancovať. Takže nebavme sa o tomto. Toto je nová položka, vychádzame z novej, 

zároveň a obstarávanie nám určí vlastne fázovanie aj samotných platieb za projektovú 

dokumentáciu, áno, pretože vlastne zvlášť je potom projektová dokumentácia pre územné 

konanie, zvlášť je potom projektová dokumentácia pre stavebné. Potom je inžiniering, 

áno a ďalšie. Čiže vlastne treba tam počítať, že tam je aj časový posun na vypracovanie 

tak rozsiahlej projektovej dokumentácie, áno. Čiže berme tak, že tam pravdepodobne 

nebude vlastne tá projektová dokumentácia spracovaná rozsahu pre stavebné konanie  

v priebehu jedného kalendárneho roka. To treba takto počítať. Ale to uvidíme  

po verejnom obstarávaní. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ešte máte pán poslanec Saxa? 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, teda už len z tých 120 tis. toho roku teda, 

keď vieme či niečo bolo použité alebo nebolo, lebo vravím z tejto položky, keď tu v tej 

položke píšeme, že zabezpečenie prípravy investičných akcií roky 2025 až 2027, 300 tis. 

je v podstate neviem, či aj na Ukrajinskú ulicu nie málo. Ďakujem. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: 300 tis. je na rok 2025, áno? Čiže bavíme sa o roku 2025, áno, tak. 

 Čiže treba si zobrať, že vlastne my máme pripravenú finančnú čiastku podľa toho ako 

budú pripravené vlastne zadania pre projektové dokumentácie a pod. Preto vlastne je tam, 

neni to presne zadefinovaný, na ktorý projekt, ale súvisí to s tým, aby tam bola určitá 

variabilita aj podľa toho ako sú projektanti pripravení, ako kvalitne je pripravená 

projektová dokumentácia. Pretože v poslednom období sa nám stávalo, že sme museli 

reklamovať projektové dokumentácie, museli sa dopracovať projektové dokumentácie, 

takže je tam určitý časový posun, áno, čo sa týka finalizácie, ale týmto má, ste v tejto 

brandži, takže viete, že s týmto majú problém mnohí obstarávatelia projektových 

dokumentácií, že sa musí dopracovávať, nakoľko sú tam skutočnosti, ktoré považujú sa 

ako vady alebo chyby. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Takže po hodine a pol sme sa dočkali. Prešli sme 

si všetko ohľadom KSK, ohľadom KVP, mali sme tu príhovory, na ktoré sa nedalo 

reagovať. Len sa chcem uistiť, že faktická stále trvá 1 min. alebo už je to zmenené  

na 3 min. ako má pán viceprimátor, aby aj ostatní kolegovia potom vedeli, ako majú 

reagovať. Ale vráťme sa naspäť k nášmu rozpočtu, ktorý teraz otvorený a o ktorom 

rokujeme. V rámci toho rozpočtu je jedna dôležitá vec, keď si pozriete pani poslankyne 

a páni poslanci ten návrh na uznesenie, tak je tam časť c), kde sa hovorí nasledovné.  

Časť c) splnomocňuje primátora mesta, písmeno c) na nevyhnutné aktualizácie 

rozpočtových prostriedkov max. do výšky 5 % z celkových príjmov, výdajov 
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a finančných operácií za rozpočtový rok. Čiže koľko je ten rozpočet? 300 mil.  +-? Koľko 

je tých 5 %? 15 mil. Ja si spomínam ako sme tu minulý rok diskutovali a veľmi vášnivo, 

niekoľko desiatok, možno aj niekoľko hodín o tom, že aká je tá suma toho limitu, kedy 

chceme ponechať voľné ruky pánovi primátorovi a sme sa bavili o 500 tis., o 1 mil.,  

o 1,5 mil., 2 mil., kde sme si nakoniec povedali, dobre, skúsime to s 2 mil. a uvidíme, 

akým spôsobom to bude fungovať, resp. nefungovať, ako často bude musieť pán primátor 

zvolávať mimoriadne zastupiteľstvá kvôli tomu, že potrebuje robiť nejaké presuny  

nad takúto sumu. Ja si nepamätám, žeby sme v tomto roku, aj keď máme dnes  

XXVI. zasadnutie, mali čo i len jedno zasadnutie, kde by bol dôvod zvolania tohto 

zasadnutia preto, aby sme museli urobiť takéto rozpočtové presuny na žiadosť primátora. 

Čiže ja sa pýtam pani poslankyne, páni poslanci, to vážne, vážne sa chceme vzdať takej 

kontrolnej funkcie MZ, kde vlastne je potrebný náš súhlas na to, aby mohol pán primátor 

svojvoľne presúvať finančné prostriedky v rozpočte mesta ako sa mu zachce? Či toto je 

jedna z vecí. Predkladám pozmeňujúci návrh k tomuto bodu Programový rozpočet mesta 

Košice na roky 2025 až 2027, kde mestské zastupiteľstvo schvaľuje zmenu v textovej 

časti C. splnomocnenie, odrážka c) text „do výšky 5 %“ s novým textom „do výšky  

max. 2 mil. EUR ročne“. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Prepáčte pán poslanec, aj kolegovia 

poslanci, ak ma budete vyrušovať, tak budem musieť asi rozprávať dlhšie aj vo faktickej. 

Nie je to mojím zámerom. Neviem či v dobrom alebo v zlom je to, že nesedíte pán 

poslanec Fedoročko aj v zastupiteľstve KSK, možno predseda mal, by mal z vás radosť. 

Ja vás chcem len upozorniť, že asi ste si zle čítali program dnešného zastupiteľstva.  

Bod č. 8 Splnomocnenie pre primátora na vykonanie zmien programu v rozpočte mesta 

Košice na rok 2024 v programe vzdelávanie a v programe ostatné služby. Ja neviem ako 

dáte tu k niečomu príspevok, ale zároveň program dnešného zastupiteľstva vyvracia vaše 

argumenty. Myslím si, že to je presne tak, ako ste dali návrh na zníženie poplatku  

za odpad. Toto je, toto je, toto je ten váš absurdný populizmus a tabuľky, ktoré 

nevychádzajú, pán poslanec. Zase vám to v tom Exceli nesadlo. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Fedoročko, len jedna drobnosť. Keby 

ste mi neokresali túto právomoc, tak peniaze z tých 2,4 mil. EUR, ktoré chceme aj v tomto 

bode schvaľovať pre starostov opäť dobrovoľne, by už dávno boli odídené. Len som tú 

právomoc nemal, lebo ste mi ju zobrali. Čiže musíme čakať, prešli možno 3 týždne a už 

mohlo sa s týmito peniazmi pracovať a netrebalo to schvaľovať. Takže to sú tie chvíle, 

kedy si povieme, že kde sú tie hranice samozrejme. Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja budem mať 1 komentár a 2 otázky k rozpočtu. 

Pán primátor, pamätáte si, ako posledné asi 2 alebo 3 zastupiteľstvá hovoríte o určitej 

forme dôvery medzi vami a poslaneckým zborom, však? 30. mája 2024 po niekoľkých 

pokusoch sme schválili rozpočet aj na základe toho, že bolo prijaté nejaké uznesenie, 

ktoré hovorilo o tom, že v roku 2025 a 2026 MČ dostanú to, čo im nebolo vyplatené. 

Potom príde rozpočet na rok 2025 a bez toho, aby ste možno informovali aj starostov 

veľkých častí, tak v podstate 2025 nie je tam tá čiastka, ktorá by mala byť, ale je len  

vo výške 53 %. Preto ako ja nevidím proste problém v tom, že zástupcovia jednotlivých 

MČ a urobil to zatiaľ len pán poslanec Lörinc, skúsil nájsť možno ďalšie finančné 

prostriedky, ktoré by mali vychádzať z toho, že tých 50 % za rok 2025 nájde v rozpočte 

a bude žiadať pre KVP, lebo vychádzame z 2-stupňovej samosprávy a bohužiaľ  



63 

status quo je, aký je. Ale to aj ďalším 7 starostom veľkých MČ nebránilo nájsť nejaké 

položky alebo financie a pokúsiť sa dať nejaký návrh na rozpočet a skúsiť hlasovať.  

Či to prejde alebo nie, to je druhá vec. A čo sa týka tých 2 otázok, v návrhu uznesenia, čo 

sa týka rozpočtu v bode 5 sú návrhy na uznesenie o poskytnutie dotácií pre 3 organizácie. 

Klub národnostných menšín,  Ekumenické spoločenstvo a Rada seniorov. Ja sa len chcem 

informovať, kto rozhodol, o tom rozhodol, že len týmto 3 organizáciám bude poskytnutá 

dotácia? Či neprišli aj iné žiadosti presne v oblasti kultúry a 2. otázka, čo sa týka rozpočtu. 

Keď som si prečítal celý rozpočet, na 4 miestach je zmienka o tom alebo zo 4 rôznych 

položiek by malo byť financované podujatie Majstrovstvá Európy do 21 rokov. Tu sa len 

chcem opýtať, vieme približnú výšku finančných prostriedkov, ktoré pôjdu z jednotlivých 

podprogramov cestovného ruchu podpory športu a mládeže alebo z výkonu funkcie 

primátora, námestníkov primátora, čo sa týka reprezentačných výdavkov a vonkajších 

vzťahov? Vieme povedať, koľko finančných prostriedkov z týchto 4 položiek pôjde? 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský, najprv začnem inak. Ja si myslím, že 

Košický klub by trebalo premenovať na demagogický klub. Čo vy na to? Samozrejme. 

Tú 1. otázku pán poslanec ešte aká bola? Ja si neviem po sebe tú poslednú poznámku  

po sebe prečítať, keď vás môžem poprosiť. Jedna bola tie 3 organizácie, druhé bolo UEFA 

a to prvé, čo som chcel. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: To bol iba komentár. 

 

p. Polaček, primátor mesta: A to bolo o čom? Bol dosť výrazný, lebo som si robil poznámky, 

len si ju neviem po sebe prečítať. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Tu som začal hovoriť o tej dôvere, ktorá sa stále nejakým... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Á, už, ďakujem. Slovo dôvera. To je to slovo, čo tu mám napísané. 

Viete pán poslanec Horenský, keby váš pán starosta nepohŕdal RS, na ktorú nie že nebol 

raz, desiatky-krát, ja neviem, či už môžeme hovoriť o rokoch, ale to nech hodnotia 

členovia rady, starostovia, tak by ste vedeli od prvej chvíle a je tu aj svedok pán poslanec 

Krcho, i pani starostka Súkeníková, že sme sa jednoducho tam rozprávali o tom, že aký 

kľúč a ako to spravíme pani starostka, predsedkyňa Kovačevičová informovala starostov 

o tom, že ideme pripraviť transfer zo sumy, ktorú mesto dostalo a že to proste budeme 

riešiť uzneseniami. Tak isto to bolo na MR povedané. Čiže keď mi tu hovoríte, že sme 

neinformovali, nerozprávali, tak proste rozprávali, informovali do týždňa a do dňa ako 

táto informácia a peniaze prišli na účte proste sa o tom verejne rozprávalo, ale bolo 

omnoho lepšie z vašej strany, nie konkrétne, ale vášho demagogického klubu a hádzať  

na interné informácie ako vám mesto ublížiť ide, ako mesto nechce dať a vy ste sa 

nespýtali. Ale nemuseli ste sa pýtať. Stačí chodiť na stretnutia. Stačí, keby medzi vami 

fungovala nejaká komunikácia. Chodí tam pán predseda finančnej komisie na RS, určite 

to mohol zachytiť. Ale nechcel, lebo je lepšie a vrátim sa k svojmu dlhému príspevku, je 

lepšie hádzať vinu na mesto, tvrdiť, že nespolupracuje, tvrdiť, že robíme všetkým zle  

a najmä KVP. To je ľahšie. Je ľahšie kritizovať ako sa popasovať s informáciami, ktoré 

tu boli dané a od prvej chvíle mesto nestálo v ceste ako tieto peniaze, ale povedali sme, 

že žiaľ metodický pokyn, ktorý máme z Ministerstva financií alebo vnútra, nie som si 

istý, hovorí o tom, že tieto peniaze sú dotáciou, transferom na konkrétny účel, ktoré má 

vyúčtovať mesto Košice a preto nemôžme z týchto peňazí priamo tento transfer posunúť 

na MČ, ale potrebujeme k tomu vytvoriť uznesenie. Čiže táto kritika opäť nepadla  
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na úrodné miesto, bola zbytočná, ale áno, demagogicky klub má úlohu útočiť, vytvárať 

dojem zlého mesta. Prečo sme vybrali tie 3 organizácie, pretože to takto tu funguje, 

neviem, 5 rokov, 10 rokov, proste vždy Ekuména, Národnostné menšiny a Rada seniorov, 

boli 3 organizácie, ktoré vždy mali garanciu financovania v uznesení MZ. Je to roky 

rokúce, neviem povedať, či 10 alebo 8, fakt neviem, ale je to dlhodobá vec. V minulosti 

to bolo viac, dnes je to myslím, že 3-krát po 8 tis. EUR. A pýtate sa na UEFA, to asi by 

mal vám povedať pán námestník, lebo dnes už vám o tom raz rozprával, ale ja chápem, 

že demagogicky klub to nechcel počuť a chcete to počuť ešte raz. Ja si to strašne vážim, 

lebo chceme o tom rozprávať, lebo je to informácia pre nás všetkých, však na konci dňa 

to ide z nášho rozpočtu, čiže, áno máte pravdu, táto položka je v niekoľkých miestach  

v rámci rozpočtu, od čistoty od toho, že mestu vznikajú ako štatutárnemu mestu 

protokolárne úlohy na úrovni medzinárodných vzťahov a zväzov, ktoré tu prídu, až  

po ďalšie technikálie, o ktorých vám vie najlepšie povedať pán námestník, aj po rôzne 

financovania priamo týchto podujatí. Čiže asi pán námestník, keď bude faktickou alebo 

teraz chce reagovať? Faktickou, nech sa páči, to bude vysvetľovať. Pán poslanec 

Matoušek, nech sa páči. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán demagóg, primátor a pridám ešte 

ďalšie pejoratívum, autokrat, ako sa vlastne vyjadrujete a ako vediete to zastupiteľstvo, 

ale ja chcem len povedať jednu vec, že uvedomme si, že my sme teraz v návrhu rozpočtu 

na rok 2025 a vy tu rozprávať o nejakom splnomocnení pre rok 2024, ktorý je samostatný 

bod, čiže aj to je asi vašou vizitkou, že neviete, v ktorom bode sa nachádzame. Ale vráťme 

sa k tomu rozpočtu pre rok 2025, tzn. tu sa jedná o splnomocnenie pre rok 2025 a to 

splnomocnenie, ktoré spomínal pán viceprimátor, je splnomocnenie pre rok 2024 na 

presun finančných prostriedkov. Čiže zase ste pomiešali košíky jabĺčka s hruškami, tak 

ako vy viete pán viceprimátor pán Gibóda. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Dajte si aj slivku do košíka. Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. To ma mrzí kolegovia, len ja som 

reagoval na predrečníka a on rozprával o obidvoch rokoch, takže keď si to jeho kolega 

sediac v tej istej lavici nevie vypočuť, ale tak vieme ako funguje jeho finančné komisie. 

Ja len chcem upriamiť jednu pozornosť, pán poslanec Horenský, spomenul ste tu záväzok 

mesta vo výške cca 1,4 mil. EUR, ktorý mal byť zahrnutý uznesením z mája alebo júna 

tohto roku vo výške 50 % pre rok 2025 a 2026. Čiže 50 % je 705 550 EUR a v rozpočte 

je 414 886 EUR. Ale viete prečo tam nie je tá plná suma, ale 290 tis.? Lebo v tom 

uznesení, ktoré sme prijali, kolegovia, sa píše, že bude navýšená táto položka o tých 50 % 

rozdielu a to v závislosti od vývoja príjmov rozpočtu. A my máme znížený rozpočet. 

Preto tá položka nie je na 100 %, ale je tam, tzn. primátor si ctí záväzok, len rozpočet 

nedovoľuje na plnú sumu. Takže prosím, nechoďme na to demagogicky, ako na to 

poukazuje pán predseda finančnej komisie pri svojich vedeniach finančnej komisie. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S poslaneckým, pardon, s procedurálnym 

návrhom pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Počúvame tu už, by som povedal, že takú 

prestrelku a ja si myslím, že ten návrh by si zaslúžil lepšiu a takú internú diskusiu, aby to 

rokovanie na zastupiteľstve bolo možno také plynulejšie. A ja si dovolím predniesť 

procedurálny návrh na prerušenie rokovania o tomto bode. Koniec návrhu. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Len pán poslanec, to je marenie 4-mesačnej práce. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Tak evidentne nie je to dohodnuté. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 25 -  za: 12, proti: 12, zdržalo sa: 10 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol. Budeme pokračovať. Nech 

sa páči, do diskusie je s faktickou poznámkou prihlásený pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Okej, takže ja som sa bol práve pýtať 

zamestnancov, ale spýtam sa tak to priamo riaditeľa MMK, pána Čopa, vy ste nám tu 

pred chvíľkou s pánom primátorom prezentovali to, že je stav ľudí na MMK, koľko tam  

pracuje, koľko bude pracovať v prelome januára 2025, žeby to malo byť 479 ľudí a že 

momentálne je to nejakých 498 ľudí a mňa zaujíma, z koľkých ľudí ste vychádzali, keď 

ste kalkulovali bežné výdavky, mzdy 10,5 mil. + poistné 4,2 mil., čiže dokopy nejakých 

14,7 mil. Na koľko ľudí ste to rátali? Na 500? Na 480? Na 550? Jednoduchá otázka.  

Čo bol ten menovateľ, na koľkých ľudí ste rátali mzdové výdavky. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ bude reagovať. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Vzhľadom na to, že mám odborníkov na personálnom oddelení, tak 

vychádzali z tých čísel, ktoré sme vám takto prezentovali s tým, že tam je aj časová os 

nástupu, ukončovania a podobných záležitostí. Takže môžete sa spoľahnúť, ich 

excelovská tabuľka funguje. Čiže a ešte tu je otázka 480, áno, to sú čísla, z ktorých sme 

vychádzali. Keď zoberieme priemerný počet, áno, 480, priemerný počet, ale preto vám 

hovorím, že čo sa týka nákladových, tak kolegovia to majú v čas rozdelené aj čo sa týka 

ukončovania pracovných pomerov, kvôli dôchodkom, kvôli všetkým skutočnostiam, 

ktoré tam sú, čiže pri ich tabuľkách mi presne po dni, keď sa ukončia výplaty, presne mi 

zahlásia čerpanie mzdových prostriedkov, ktoré sú na toto určené. Práve preto, lebo majú 

to tak premakaný systém. Určite tam nie sú žiadne čierne duše, ak sa chcete takýmto 

spôsobom nejako smerovať diskusiu. Treba sa obrátiť, keď máte akékoľvek pochybnosti, 

my to opakovane hovoríme, kľudne príďte, my vás do problematiky personalistiky veľmi 

radi zaškolíme a ukážeme vám kompletné tabuľky tak, ako vypočítavajú vlastne jednak 

mzdové náklady, tak ako majú vypočítané odvodové náklady, ako počítajú PN-ky, ako 

počítajú všetky s tým spojené, spojené vlastne položky, ktoré spadajú pod agendu 

mzdových nákladov. Radi vás privítame na MMK. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže len aby sme to ešte uzrejmili, 480 ľudí 

bol to, s čím ste rátali mzdové výdavky na tento rok, pretože kolega pred chvíľkou 

vypovedal, že to bolo odhadované pozície, ktoré sú na pracovné pozície, ktoré sú 

vytvorené na MMK, kolegyňa potom povedala na základe nejakých priemerných... 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Zastavím vás, to je číslo na budúci rok. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Okej. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ale bavíme sa o rozpočte. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Čiže robíte rozpočet na rok 2025, 

predpokladáte.. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, bavíme sa o rozpočte na rok 2025. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno a teraz hovoríte, že to bude vyrátané  

na 480 ľudí, žiadnych 500+. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Nie. Áno, práve preto deklarujeme, áno, že budeme naďalej pokračovať 

v znižovaní stave, áno. Vychádzame z organizačnej štruktúry, ktorá by mala platiť  

od 01.01.2025. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže 14,7 mil. je na 480 zamestnancov.  

To je všetko. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Chcem 

povedať jednu vec, toto sa robí aj na MČ samozrejme, ako pán Fedoročko, ako rieši mzdy 

a rieši personalistiku a zasahuje do chodu úradu, vlastne dá sa povedať,  

do pracovnoprávnych vzťahov atď. Toto sa nerobí. Ako jednoducho, ja tiež takisto 

nezasahujem do pracovnoprávnych vzťahov napr. pána Trnku na KSK a tak ďalej, lebo 

za tie pracovnoprávne vzťahy je zodpovedný plne on. Ja rozpočet, keď bude hlasovanie 

o tomto rozpočte podporím, treba povedať vlastne máme tam peniaze z UMR-u ako, čiže 

138 mil. a majú byť dočerpané do roku 2027, to je programovacie obdobie 2021 – 2027, 

máme tam jeden veľký europark, to je fakt projekt, kde konečne cez pozemky sme prešli 

ako na Sídlisku Ťahanovce a máme už aj právoplatné územné rozhodnutie. Takže ako 

pustíme do tohto zámeru a podporím tento rozpočet, aby sme sa pohli vpred. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v diskusii. Pani poslankyňa 

Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Najskôr by som chcela poprosiť, aby keď 

bude rokovanie akejkoľvek komisie, aj kultúrnej, k rozpočtu, aby naozaj prišiel niekto 

kompetentný, kto nám je schopný vysvetliť ako bol ten rozpočet zostavený a čo 

znamenajú jednotlivé položky. Keďže sme to nevedeli, nikto tam neprišiel, diskutoval  

s nami pán Herrgott, hovoril, odpovedal na otázky, na ktoré odpoveď poznal. Bolo tu 

zopár kolóniek a položiek, ktoré sme nevedeli rozmeniť na drobné a na základe tohto 

vznikol pozmeňujúci návrh? Pozmeňujúci návrh, ktorý odhlasovala komisia kultúry. 

Priznám sa, že ja som sa zdržala práve kvôli tomu, že mi nebolo jasné, čo je obsahom 

tých jednotlivých kolóniek, takže najprv prednesiem pozmeňovací návrh, pod ktorý som 

podpísaná aj a pán Róbert Schwarcz, ktorý vlastne ten návrh predniesol. Pozmeňujúci 

návrh, Program 2: Mesto kultúry športu, na základe uznesenia komisie kultúry navrhujem 

presun finančných prostriedkov z položiek: Podprogram 1: Kalendár významných 

podujatí -30 000 EUR, Podprogram 3: Významné spoločenské kultúrne a športové 

udalosti -40 000 EUR, spolu 70 000 EUR presun do položky Podprogram 1, položka 0820 

Podpora v oblasti kultúrneho a duchovného rozvoja (dotácie VZN č. 190 Grantový 

program a ostatné subjekty). Znamená navýšenie týchto finančných prostriedkov  
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do grantového programu, v ktorom je v súčasnosti navrhnutých 116 tis. a keď som 

počúvala pozorne pána Horenského a predtým pána Schwarzca, viete, trošku sa mi to zdá 

rozporuplné, pán Horenský bojuje za subjekty ďalšie, aby im bola garantovaná nejaká 

dotácia a s týmto istým má problém pán Schwarcz, ktorý zase naozaj bojuje za to, aby 

všetky peniaze boli transparentne rozdeľované len na základe grantového programu. 

Takže nabudúce poprosím alebo ak sa dnes tento rozpočet neschváli,  aby nám boli tieto 

položky, presun ktorých teda dnes navrhujem, dovysvetlené. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bude reagovať pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja sa ospravedlňujem, že sme sa nezúčastnili, ale bohužiaľ kapacitné 

možnosti kolegov ani moje, čo sa týka ľudí, ktorí pracujú okolo rozpočtu, pri tom 

harmonograme, ako boli na naplánované tie komisie, nám neumožňovali zúčastniť sa  

na všetkých komisiách, áno, čo sa týka tohto. Preto sa ospravedlňujem a nemáme viacej 

ľudí, ktorí by dokázali, áno, keď sme sa zúčastnili na striedačku na ostatných komisiách, 

táto komisia už personálne nevyšla. Ospravedlňujem sa, ale do budúcna sme pripravení, 

keď treba, tak prípadne spraviť aj stretnutie pred komisiou tak, aby sme si tieto veci, ktoré 

vás budú nejakým spôsobom zaujímať ohľadne kultúry si prešli individuálne a vysvetlili 

ich. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje pani poslankyňa Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tiež nie som nejak stotožnená 

na 100 % s daným rozpočtom, chýba mi tam možno vyššie financovanie tej sociálnej 

oblasti. Rok 2024 bol veľmi ťažký na hrane aj pre MČ si myslím. Ani napr. so štatútom 

s prerozdelením tých % som nebola nejak stotožnená, ale ako mestská poslankyňa mám 

záujem, aby sa mesto rozvíjalo ako celok, preto tento rozpočet podporím. Je potrebné 

robiť kompromisy. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Som rád, pani 

poslankyňa, že hovoríte, že je potrebné byť zodpovedný a treba chcieť, aby sa mesto 

rozvíjalo. Otázka teda len znie, že či rozvoj mesta je založený na ceste zadlžovania, 

pretože v tom návrhu uznesenia k tomuto rozpočtu je uvedený aj bod 3, kde jednoducho 

hovorí, že mesto Košice si zoberie ďalších 8 mil. EUR úver. Škoda, že tu dnes nie je 

hlavný kontrolór mesta, ktorý by nám dal jasnú odpoveď na otázku, v akej finančnej 

situácii je mesto, ako je mesto a mestské podniky celkovo zadlžené, ale nemyslím si, že 

zobrať si ďalších 8 mil. EUR na úvere je tá cesta, akým spôsobom by sme mali 

hospodárne a zodpovedne hospodáriť do budúcna. A opäť pripomínam len ten fakt tých 

5 %, ktoré umožníme pánovi primátorovi mohol robiť rozpočtové presuny. To nie je 

zodpovedné zo strany poslancov, takto pristupovať k tomuto rozpočtu. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, máme nižšie zadlženie ako KSK a 

hlavné mesto Bratislava. Máme nižšie zadlženie ako mesto Bratislava. Pán riaditeľ má 

slovo. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja zareagujem vlastne na tú otázku vlastne toho zadlženia a pod. Pán 

poslanec, ja musím reagovať, áno, asi registrujte, že ja nereagujem v rámci sociálnych 

sietí a pod., ale zaujíma ma, čo sa deje v meste. A vy ste v tomto špecifický, pretože 
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vedenie MČ obháňate pri každej výzve, ktorá sa objaví a požadujete, aby sa MČ prihlásila 

do každej výzvy. A neviem či ste si prečítali vlastne náš programový rozpočet a či ste si 

pozreli rozpočet na rok 2025. Je tam 40 mil. externých zdrojov, ku ktorým si berieme 

úverové zdroje na to, aby sme sa mohli o tieto výzvy uchádzať a zabezpečiť 

spolufinancovanie. Sú to kapitálové výdavky. Samozrejme, môžme povedať, že úverové 

zdroje nechceme, ale tým pádom odmietneme aj 40 mil. externých zdrojov. Tak ako sa 

dostávate do takej schizofrénie? Na jednej strane hovoríte, že máme byť aktívni  

v externom financovaní, hlásiť sa do európskych zdrojov a na druhú stranu ako máme 

zabezpečiť spolufinancovanie? V tomto okamihu sú to tak veľké projekty, že z vlastných 

bežných prostriedkov to nie je možné zabezpečiť. Áno, časť finančných prostriedkov 

zabezpečujeme z bežných finančných prostriedkov, áno, rozpustíme vlastné zdroje, 

pretože celkové kapitálové výdavky sú na úrovni 60 mil. O tomto to je, áno, 40 mil. sú 

externé, 10 potrebujeme dofinancovať, preklenúť to časové obdobie, pretože teraz 

potrebujeme tie finančné zdroje a to sú investície na roky dopredu, ktoré budeme roky 

odpisovať a keď ich teraz nespravíme, keď teraz nespravíme električkové trate, tak už 

nikdy, lebo ich budeme musieť zavrieť a 10 mil. použijeme z vlastných finančných 

zdrojov, ktorými vlastne zabezpečíme kapitálové zdroje pre toto mesto. Takže poprosím 

vás, aj z tohto hľadiska potrebujeme rozpočet, pretože tu sú výzvy a mesto je v nich 

úspešné. Tak poprosím, podporíme tento trend, ktorý máme. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem. Ja ešte zareagujem na tie mzdy. 

Tu sme zabudli, pán riaditeľ, pravdepodobne tých potencionálnych 800 EUR alebo  

1 100 EUR v hrubom, to sme zabudli nejak, čo nás čaká vlastne, ako aj verejnú správu, 

aj v MČ. Čiže to mesto podľa toho všetkého to v rozpočte ani zarozpočtované nemá 

zatiaľ. Takže vlastne aj to sme zabudli. No a ďalej, čo sa týka ako pána Fedoročka, ja ako 

nechcem útočiť, ale pán Fedoročko veľmi často píše na sociálnych sieťach zaujímavé veci 

a to, že MČ sa nezapája do európskych výziev a je to veľmi dôležité a takéto európske 

výzvy hodil na stôl a ona to je tu, tá európska výzva a zabudol na to, že na to treba mať 

vysporiadané pozemky, aby sme sa potom o nejakú výzvu vlastne zaujímali. A ja som 

veľmi zvedavý ako pán poslanec Fedoročko zahlasuje realizačný projekt europarku, ktorý 

bude stať od 80 do100 tis. EUR na MČ. Ja som ale veľmi, ale veľmi zvedavý. Budem 

informovať občanov. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Do diskusie je prihlásená pani poslankyňa 

Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja som si vypočula viaceré diskusné príspevky a možno 

niektoré stáli za to, niektoré vlastne boli v jablkách, hruškách, slivkách, meraním si 

niečoho, neviem čoho, či rozumu alebo niečoho, čo je v nohaviciach. Kolegovia, ja mám 

doslova de javú, pretože takto sme sa naťahovali minulý rok a rozpočet mesta schvaľovali 

v máji. Pred nami sú veľké investičné rozvojové projekty, kapitola výdavky každý vie  

a sú dni, že mesto nemá v žiadnej pančuche, v ponožkách milióny zašmudlané a inak ako 

bez úverových zdrojov sa to nedá realizovať a takisto aj v MČ buď eurofondy, 

dofinancovanie úverových zdrojov alebo samostatne úverové zdroje. Čiže to je jedna 

zásadná vec. Keby bolo keby, život sa na keby nehrá, máme tu v podstate čísla, s ktorými 

dnes narábame, máme to na stole a reálne varíme z toho, čo je tu. Čiže tento materiál bol 

prerokovaný na RS, viackrát tu bolo spomínané aj z predsedníckeho stola, nie sú to 

ideálne čísla, najlepšie každý by chcel tie najlepšie čísla, ale ani tá ekonomika v štáte nie 
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je najlepšia a toto je vlastne priamo úmerné zrkadlenie. Mesto Košice potrebuje rozpočet. 

Myslím si, naťahovať sa do ďalších mesiacov január, február, je to jedna katastrofa. 

Videli sme to aj minulý rok ako nešťastné boli ako sú štatutári, zamestnanci jednotlivých 

organizácií, pretože život v jednotlivých inštitúciách mesta Košice je priamo naviazaný 

na rozpočet. Lepšie nejaký rozpočet, ktorý sa bude dať potom upraviť a na lepšie, pokiaľ 

tá ekonomika to pustí, pokiaľ príde dofinancovanie alebo sa to v procese zmení. Na RS 

rozpočet prešiel, bol prerokovaný, bol viackrát sme sa k nemu vracali a teda aj štatutári 

MČ mohli poslať svoje ešte nejaké pripomienky. Čiže, áno, ja kvitujem, že je na stole  

a že sa v novembri, nie v máji, týmito vecami zásadnými zaoberáme a čas ukáže, aký rok 

naozaj 2025 bude a čo ešte v rozpočte treba zmeniť. Čo sa týka rozpočtových opatrení, 

momentálne na stole máme čísla o nejakých 5 %. Viem, že v MČ určite sú štatutári, ktorí 

majú viac väčšie možnosti, čo sa týka rozpočtových opatrení na pomer k rozpočtu ako  

na úrovni mesta. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať na predrečníčku. Pani 

predrečníčka, vám nevadí, že budeme schvaľovať nevyrovnaný rozpočet a v podstate, že 

dávame bianko šek, že nám môže zobrať z hociktorej položky pán primátor a presunie 

ich na odpad a budeme zase dofinancovať ten daný odpad? Vám to vôbec nevadí? Akože 

ja som smutný z toho normálne, však ste hovorili, že ste ekonómka a zrazu dávate bianko 

šek. V poriadku, tak mu znížme aspoň kompetenciu, aby sme vedeli zareagovať na to, 

aby sa to schvaľovali, tieto zmeny, ktoré bude robiť pán primátor. Ale v tomto momente 

vy ste jednoznačne predniesli to, že mu dávate bianko šek, že á pán primátor, rob si čo 

chceš, máš 15 mil., môžeš si presúvať. Odpad si vyrieš, ako ty uznáš za vhodné, podľa 

toho, to ja takto vnímam. Čiže ja to považujem trošku za alibistické aj po tom, čo nám 

bolo spravené v roku 2023. Už si zabudla na to, ako sme boli v rámci jeho kompetencie 

oklamaní, domnievam sa, v rámci toho ako nám boli zobraté tie peniaze a spolu sme stáli 

za barikádami. Ja mám pocit, že veľmi rýchlo zabúdame a ma to mrzí naozaj, že tak 

alibisticky pristupujeme k tomuto návrhu rozpočtu pre rok 2025. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nedomnievate sa dobre. Ja vám len chcem 

pripomenúť, vy máte z toho strašnú radosť, keď ste na finančnej komisii sa stali razom 

uznášanianeschopnými, urobilo vám to radosť, lebo jednoducho zrazu sme ten rozpočet 

neschválili. Potom, keď komisia finančná rozhodla, aj tak si presadzujete svoje. Viete, 

pani poslankyňa Blaškovičová ako predsedkyňa komisie povedala, mám tu uznesenie 

z komisie, nie som s ním úplne stotožnená, povedala svoj osobný názor tu, lebo za neho 

nehlasovala, ale povedala aká je mienka komisie. Vy nepoviete všetkým, že finančná 

komisia to odsúhlasila. To je rozdiel, obrovský rozdiel. Prosím, ste predseda finančnej 

komisie. Ja očakávam, že začnete týmto. Komisia schválila, okej, bola nejaká diskusia 

okolo niečoho, s tým sa neviem stotožniť. Rozumiem, to je v poriadku, však ste poslanec, 

ale ani toľko. Nehovoriac, že prišli ďalšie a ďalšie. A vy sa tešiť aj z toho. Zrazu jeden  

z vás navrhne pozmeňováky, ako ešte viac zobrať. Vy tvrdíte, že sa to schváliť nedá, lebo 

už tam dosť peňazí nie je. Tak si aspoň v tom demagogickom klube dohodnite pravidlá. 

Nemôže jeden tvrdiť schváľme, ale chcem viac peňazí pre svoju MČ, druhý vraví, 

neschváľme, lebo nie je tam dosť peňazí. Skúste si, chcete prestávku, že sa dohodnete? 

Nie vpredu, tam vzadu, títo či nepotrebujú trošku podebatiť. Takže prosím, zlaďte sa, ale 

ja chápem a pochopili sme to tu mnohí, čím horšie, tým lepšie. Vy nechcete schváli 

rozpočet, lebo viete, že mesto potom ťahá za kratší povraz. Áno, s odpadom sa musím 

vysporiadať, musíme prísť s návrhom ako ešte škrtneme, kde zoptimalizujeme, fakt 
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neviem, za tých pár hodín, čo sa toto udialo tak odpovedať, aby som povedal, ako to 

budeme riešiť, ale musíme to riešiť, ak sme pri hoteloch a pri zaujatí rozhodli, že nie, tak 

sa musíme, musím sa stretnú s Visit-om a im povedať, okej, nedostanete 700 tis., 120 tis., 

čo ďalej. A využijem do najbližšieho zastupiteľstva tieto veci vyriešiť, ale môžu ostatné 

veci fungovať, lebo naši kolegovia už teraz v novembri tým, že majú schválený rozpočet 

a mohli by mať schválený rozpočet, môžu začať pracovať, môžu začať pracovať  

na prípravách, výzvach, môžu obstarávať, ak si vedia dohodnúť, že to finančné plnenie 

bude v budúcom roku, lebo už finančné krytie rozpočtom majú a môžu robiť. Toto je 

naším cieľom. Čiže áno, na úrovni odpadu, na úrovni tých položiek, ktoré sú inak, 

musíme si sadnúť a určite prídem s nejakým návrhom ako to nejak vyriešiť. Teraz vám 

to nedokáže na to odpovedať, bolo by to asi zbrklé, čiže iné veci sú a tu je to takto. Pán 

poslanec Matoušek. Môžete kľudne na mňa reagovať, nefunguje to, môžete, nech sa páči. 

Nechcem vás v tomto nejak hnevať. Dajte si kľudne, ak chcete na mňa, faktickú. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, demagóg, autokrat Polaček. Zase 

ste prejavili, v čom ste stále dobrý a to v... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Máte otázku? 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka.... ako sa idete tlačiť. Ja reagujem faktickou, 

ste mi dovolili teraz faktickou na vás.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja vám dám faktickú. Stačilo kývnuť hlavou. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. No tak ako, nemám komu sa rozprávať  

na faktickú, tak som sa prihlásil faktickou. Neskáčte mi do reči. Robíte to celý deň dneska 

a veľmi rád skáčete do reči. Ja sa len chcem vyjadriť na túto adresu. Viete, v roku 2023 

sa domnievam, že ste zneužil svoju právomoc a je to aj v správe kontrolóra, kde ste 

presunul 1,4 mil. EUR a tým pádom ste veľmi ublížil MČ. Občania, počúvajte to veľmi 

dobre ako pán primátor pristupuje k menejcenným občanom na MČ, že im berie peniaze 

stále a neustále a vizitkou je aj tento rozpočet, že budeme chváliť bianko šek, kde si bude 

môcť zobrať z hociktorých položiek na úpravu v rámci odpadu. My sme s tým naozaj 

stotožnení vážení kolegovia? Naozaj stotožnení, že mu dávame bianko šek. Veď mu 

dávame manipuláciu s 15 mil. EUR-ami. 15 mil. EUR. To je šialenstvo. Zoberie, sa 

rozhodne, zoberie z tejto položky, z tejto položky a my to normálne prijmeme? Veď je to 

totálna demagógia a totálna autokracia, to už nemá nič spoločné s demokraciou. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho. 

 

p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, dnešný materiál na dnešné 

zastupiteľstvo pozostáva z niekoľkých bodoch, ktoré boli veľmi dôležité a to VZN-ka,  

na ktoré bol naviazaný rozpočet a následne aj Štatút mesta Košice. Výsledok je 

momentálne taký, kde máme pred sebou návrh rozpočtu, ale vieme, že momentálne sme, 

resp. dnešný deň sme ponížili príjmovú časť zhruba na úrovni 3 mil. EUR. Rozpočet 

momentálne aký je nastavený je, sa tvári, že prebytkový, 2 mil. EUR, tzn. momentálne 

sme v schodku po dnešnom dni k tomuto času niekde na úrovni 1 mil. EUR. Správne 

povedal aj pán Matoušek, keď konštatoval, že nemali by sme schvaľovať rozpočet, aj keď 

nie dobrý, aj keď vieme si predstaviť, aby bol lepší, aby bol schodkový. Tzn. otázka znie 

prijať nejaký pozmeňujúci návrh pre dnešný deň, pretože zmeny sa budú robiť  

na najbližšom zastupiteľstve, kde tak ako pán primátor povedal, bude musieť si nejakým 
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spôsobom vysporiadať, ale rovnako si nemyslím, že my by sme mali schváliť dneska 

rozpočet, keď vieme, že máme -1 mil. To znamená, možno navrhujem nejakú prestávku, 

budeme akceptovať tie 2 mil., ktoré máme v rámci poplatku za rozvoj, ostáva nám 1 mil., 

jednoduchou matematikou klasicky tak ako to bolo, nehovorím, že sa to nezmení, ale aby 

sme boli komfortní s tým, čo chceme schváliť, lebo ten rozpočet chceme schváliť presné 

pre tie dôvody, ktoré boli povedané, treba v najjednoduchšie položkách ponížiť 

nákladovú časť a zákonom stanovené, ktoré môžme to robiť, sú dotácie, navrhujem 

dotácie šport, kultúra zatiaľ ponížiť o sumu 860 tis. + ponížiť chodníky, súvislé opravy  

z 950 o 140 tis., tým pádom bude rozpočet vyrovnaný. Podotýkam, že tieto položky sa 

môžu zmeniť, ak primátor, vedenie mesta a ekonomické oddelenie v spolupráci aj  

s poslancami a mojimi návrhmi, nájdeme možnosť ako z tejto zapeklitej situácie vyjsť, 

ale momentálne dnes je to môj návrh, aby sme neschvaľovali schodkový rozpočet. Treba 

sa aj nad týmto zamyslieť. Ja rozpočet podporím, ale myslím si, že bolo dobré tak, ako aj 

pán Matoušek povedal, aby sme neschvaľovali schodkový rozpočet, o ktorom vieme, že 

momentálne je schodkový, pretože máme -3 mil. EUR,  2 mil. prebytok, čiže 1 mil. EUR 

potrebujeme nájsť v tých najjednoduchších položkách, ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, pred týmto 

zastupiteľstvom tento rozpočet napr. na MČ, tiež nebol krytý. Lebo obava pána poslanca 

Matoušek je, že MČ zase nedostanú peniaze. Primátor, keďže financovanie MČ vychádza 

zo štatútu svojím rozpočtovým opatrením už nevie siahnuť na túto výdavkovú časť. A my 

sme to zmenili, navýšili sme to, aby MČ dostali viac ako je v rozpočte. A ja verím tomu, 

že rovnaké riešenie nájdeme aj na decembrovom zastupiteľstve a upozorňujem kolegov, 

že zasadáme aj v decembri, kde môžme vyriešiť tú príjmovú časť. A myslím si, že po tej 

diskusii, ktorá teraz predbehla, by sme mali prijať tento rozpočet a doriešiť príjmovú časť 

v decembri. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Aj dnes sme svedkami útokov na klub, kedy 

dehumanizuje pán primátor klub, ktorého som členom a hovorí o demagogickom klube. 

Takto začínali všetci autokrati a nedemokratické režimy a ja chcem povedať, že neviem, 

prečo strašíte pán Krcho občanov tým, že napr. musíme zobrať športu alebo z chodníkov 

a neviem, prečo vám nevadí napr. že bolo tu povedané, že MsP sme osekali 

a racionalizovali, pritom MsP má vyšší rozpočet ako za minulý rok. Neviem prečo nikto 

z poslancov nepovie, že MMK ide na položku 2 mil. EUR vyššie na sumu 19,3 mil. Prečo 

potom, keď potrebujeme teraz šetriť, neškrtneme MMK na 18 mil. a ten 1 mil. doriešme 

potom, ako vy hovoríte. Prečo strašíte ľudí tým, že nebude na základné core aktivity, 

ktoré musíme vykonávať ako mesto a vám nevadí, že je tam 400 tis. na marketing, ktorý 

nepotrebujeme, na noviny, ktoré nemusíme vydávať, na úrad, ktorý nám pohltí skoro  

20 mil. Čo opäť tu bola povedaná lož, že MČ majú viacej ako má MMK. Lebo MČ majú 

17 mil., MMK 19 mil. Prečo nepoviete, že škrtať tam, kde sa dá na položkách, ktoré 

občania nepocítia. Všetci tu strašíte z primátorovej skupiny, že budete škrtať len na tých 

položkách, kde to občan pocíti. A to je, podľa mňa, neférové. Ja ešte poviem, že tie 

dôvody, ktoré pán primátor uviedol chápem, z 80 % rozpočtu by som ani nemal problém 

a 20 % sú veci, ktoré podľa mňa sú teraz v tejto čase zbytočné, ale vy ich nevidíte  

a nechcete o nich diskutovať, nikto s nami o nich ani nediskutoval. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, predtým ako sme zverejnili rozpočet, tuším skoro  

2 týždne, ste i vy boli pozvaný na stretnutie. Prosím, odpusťte si prívlastky, že s vami 

nikto nechce diskutovať. Vy ste neprišli. Váš kolega, predseda finančnej komisii na tomto 

„tajnom“ rokovaní bol požiadaný, aby nám napísal, zosumarizoval otázky, požiadavky, 

požiadavky vášho klubu, návrhy, dodnes neprišli. Opäť demagogicky klub. A ešte k vašej 

demagógii na MsP v položke mzdy v roku 2024, 6 201 00  a teraz 6,2 mil. O 1 tis. EUR 

menej. Áno, potrebujú aj na výkon svojich vecí, príslušenstvo. Žiaľ, keď autá potrebujú, 

keď žiaľ potrebujú niektoré veci, aby fungovali, musíme ich zaplatiť, ale prosím, pán 

riaditeľ mi šepká, 2 roky sme nekúpili na MsP ani jedno auto, ale prosím, na mzdách 

policajtov máme menej. Menej. Pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vážený pán primátor, demokrat, autokrat. 

Chcem vám povedať jednu vec, že zase zavádzate, lebo návrh, ktorý prišiel z našej dielne, 

o ktorom ste vôbec nechceli diskutovať, resp. ste ho hneď dávali dole, bol jednoznačne 

aj zaslaný poslancom a ten návrh bol o zmene štatútu a navýšení podielu % pre jednotlivé 

MČ. To znamená, zase klamete, že sme vám nepredložili návrh. Toto bola naša 

požiadavka v rámci tohto nášho klubu. A ja by som bol rád, keby sme si naozaj uvedomili, 

aké to bude mať dopad na ďalšie zastupiteľstvá, vážení kolegovia. Tým pádom, že 

schválite rozpočet, sami si vytvárate záväzok, že potom navýšiť odpad. Naozaj sa 

zamyslite nad tým. V rámci toho ostala položka na príjme na odpad stanovená na danú 

sumu, ktorá je predložená aj napriek tomu, že sme VZN o odpadoch, VZN o poplatkoch 

za ubytovanie a poplatok za terasy nepriali, sami si dávate ako sa hovorí, reťaz na krk, že 

budete to musieť schváliť. Ale bohužiaľ, bez nás. Uvedomte si to naozaj kolegovia, že 

týmto, takýmto spôsobom, ako pristupujeme teraz, je to autokratický spôsob nátlaku  

zo strany vedenia tohto daného mesta. A naozaj občania, pozrite sa na to ako autokraticky 

a nesystémovo riadi tento demagóg, autokrat toto dané mesto. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, už prestaňte plakať, ste úplne trápny. Na našom 

stretnutí vaša požiadavka bola súhlasím, aby sme dali viac MČ. Pred stretnutím tam bola 

suma 15,3 mil. Teraz tam je 15,6 plus v programe 7 ďalších 412 tis. EUR. To ste tam 

nemali pred naším stretnutím. Ja som si vás veľmi pozorne vypočul, rozmýšľali sme, 

akým spôsobom, aj keď nie 100 %, aj keď sumy žiadne nepadli, ale nájsť spôsob, aby 

sme vyhoveli, aby sme naozaj to nenechali bez toho, aby sa neplnili alebo aby sme vyšli 

v ústrety. Čiže opäť si nepamätáte. Začínam rozmýšľať, či náhodou nemáte problém  

s pamäťou, ale ja nie som lekár a nechcem vyhadzovať žiadne diagnózy, ale mne už 

začína pripadať tak, že ako keby úmyselne, prípadne ak neúmyselne, tak potom prosím, 

pán predseda finančnej komisie, začnite sa zamýšľať a vyslovím to teraz poslednýkrát, či 

svoju úlohu predsedu zvládate. Pán poslanec Vrchota. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Keďže aj tak máme schodkový rozpočet  

z tej diskusie, ktorá prebehla, sú aj ďalšie priority, ktoré ešte neboli úplne doriešené. Ja 

považujem za takéto priority jednak sociálnu politiku alebo sociálnu starostlivosť a to sú 

konkrétne opatrovateľské služby v MČ. Opätovne sme to s pani starostkou, poslankyňou 

z Juhu spomínali na viacerých komisiách, na viacerých fórach. Ďalšou vecou, ktorú 

dlhodobo neriešime sú, a ktorá by si zaslúžila trošku financií aspoň ako gesto sú medzi 

garážové priestory. No a tak ako sme sa predtým už pánom primátorom rozprávali v rámci 

zastupiteľstva, tak aj tá MsP naozaj potrebuje viacej financií. Preto mi dovoľte predniesť 

pozmeňujúci návrh. Takže pozmeňujúci návrh k bodu Programový rozpočet mesta 

Košice na roky 2024-2026. Predložený návrh programového rozpočtu na rok 2024 sa  

v časti bežných výdavkov mení nasledovne: bežné výdavky za 1) zvýšenie sumy  
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v položke: Program 1: Sociálne mesto, Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 10.1.2 - 

Terénna služba - opatrovateľská služba, bod 1 - Opatrovateľská služba v mestských 

častiach o 300 tis. EUR. Bod 2) zvýšenie sumy v položke: Program 5: Doprava, 

Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 04.5.1 - Dopravná infraštruktúra - bežná údržba 

komunikácií, nový bod 13 – medzi garážové priestory o 20 tis. EUR. Bod 3) zvýšenie 

sumy v položke: Program 6: Bezpečnosť, Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 03.1.0 -

Verejný poriadok a bezpečnosť, bod 1 - Mestská polícia o 100 tis. EUR. 4) zníženie sumy 

v položke: Program 9: Interné služby, Podprogram 2, Funkčná klasifikácia 01.1.1 -

Hospodárenie s majetkom mesta, bod 9: Nákup pozemkov a budov za účelom 

majetkovoprávneho vysporiadania o 420 tis. EUR. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci, nech sa páči, máte faktickú na pána poslanca 

Vrchotu. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pán primátor. Kolegyne, 

kolegovia, neviem, nestihnem to si v tejto minúte. Všetci tu plačeme asi nad nesprávnym 

hrobom, lebo nerozumiem úplne celkom tej vašej politike, že keď na jednej strane tvrdíte, 

že rozpočet je nekrytý a rozpočet je kvázi, nazvime ho, na nejakej vode, prečo sa snažíte 

realizovať ďalšie rozpočtové opatrenia týmito pozmeňujúcimi návrhmi. Keď nemám 

krytý rozpočet, nebudem mať naňho žiadne nároky. Logické? Či zle sa pýtam? Keď 

tvrdíte, že je nekrytý, tak nebudem v ňom presúvať položky a nahrádzať ich inými 

položkami. To je len tak na margo. Čo sa týka sociálnej oblasti, viackrát to tu už bolo 

spomínané, viackrát to bolo predebatované. Pán starosta, ste 1 z 3 MČ, 1 z 3 MČ, resp.  

2 MČ a 1 obec na celom Slovensku, ktoré sa neprihlásili do projektovej výzvy, ktorá bola 

vyhlásená príslušným ministerstvom. Celé Slovensko, ktoré rieši sociálnu politiku  

a sociálnu oblasť, všetci to stihli, len 2 MČ v Košiciach nie a 1 obec. Ja ako teraz 

nerozumiem, že čo vlastne chcete. Tak buď si plním povinnosti ako starosta alebo si 

neplním a poviem, že to nezvládam a to nebudem robiť. Ale raz, keď je výzva a raz, keď 

vám niekto núka 800 tis. na 4 roky, tak budem nocovať na úrade a pobežím do Bratislavy 

s papiermi a nebudem sa tváriť, že, keď, ja neviem, náhodou to nevyjde, však mesto to 

zaplatí. A zaplatiť to z čoho? Presne z týchto iných položiek, ktoré ste chceli zmeniť. To 

znamená z kultúry, zo športu. Sedíme, pán primátor, ospravedlňujem sa, ale vás 

poprosím, lebo už, ešte minútku. Ja viem, uvedomujem si. No prihlásim sa, ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedúru. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Poprosil by som aj o aplikáciu 

procedúry až, keďže som sa prihlásil, nebol ešte prihlásený ani pán Vrchota, ani pán 

poslanec Géci a z toho dôvodu, že niektorým to emócie, píšu mi televízni diváci, že už 

vidia aj, že niektorým navierajú žily na čele atď. Trochu, trochu sa ukľudnime, aj voda je 

tu v zberných zariadeniach, jednoducho poprosím kolegov, aby ma nechali hovoriť, nie 

je tu konzistentný názor, že či schváliť rozpočet v takom znení ako je predložený alebo 

urobiť úpravy, aby sme neschvaľovali schodkový, aby sme sa chovali ako zodpovední 

poslanci, takže po pánovi Karaffovi a pánovi Ihnátovi navrhujem, teda po faktických 

poznámkach, navrhujem 5 min alebo 10 min. pauzu, aby sme sa dohodli na ďalšom 

postupe, lebo schvaľujeme na a samozrejme, že na ďalší rečníci po pauze dostanú slovo 

a schvaľujeme najdôležitejší dokument roka. Procedúra je... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči hlasujte o... 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: ...10 min. po faktických poznámkach. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 26 -  za: 23, proti: 8, zdržali sa: 7 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čiže po týchto diskutujúcich, ktorí sú teraz zapísaní, bude 

nasledovať krátka prestávka. Aha, nech sa páči, pán poslanec Karaffa, pán poslanec Ihnát, 

nasleduje potom prestávka. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. No ja sa nestačím diviť a ja 

už som viackrát o takých príkladoch hovoril, že ono v korporáte to funguje, tak že 

materská firma má dcérske firmy a kontroluje hospodárenie a keď to niekde nejde, tak 

niektorú z nich potom zareže, tá ktorá má problém a buď tam teda peniaze naleje alebo 

ju zareže. 2 MČ v Košiciach v podstate nepodali žiadosti, nezískali externé zdroje  

a namiesto vyvodenia politickej zodpovednosti, vlastnej, nastrkujú ruku a chcú peniaze 

od mesta. Na úkor čoho? Na úkor tých šikovnejších, ktoré si splnili svoju povinnosť?  

Ja si myslím, že toto správne nie je a videli sme, veď kolovali aj odmeny, na Západe sa 

rozdávali odmeny, no tak asi potom tie peniaze boli. Na základné veci, ktoré ako poslanci 

chceme presadiť sa peniaze nenájdu, tu ste nechali letieť dole Hornádom v podstate 

obrovské množstvo peňazí a teraz si to pýtate z mesta, ktoré nemá krytie na bežné 

výdavky, na svoju činnosť. Toto nepodporím. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne pán primátor. 

Samozrejme, že takýto návrh pána Vrchotu nemôžem podporiť, lebo mám informáciu 

vlastne, že táto výzva nimi na MČ Košice - Západ spísaná bola, že bola spísaná, čiže bola 

spísaná, ale nebola odoslaná. To je trestuhodné. To je trestuhodné. Tak, ako hovorí tu 

kolega Géci, ako kolega Patrik Géci, letel by som do Bratislavy, aj prvým by som 

samaľotom alebo čímkoľvek by som letel do tej Bratislavy a jednoducho na schodoch by 

som riešil a spal by som tam, ale doriešil by som tú výzvu. Jednoducho bez výsledku by 

som sa do Košíc nevracal. Ja si neviem predstaviť Špaka, ja si neviem predstaviť 

Fedoročka, čo by urobili so mnou, keby som ja sa zameškal a zaspal takúto výzvu. Pán 

kolega Vrchota, ty si to nevieš predstaviť. Však ja by som sa do Košíc nemohol ukázať. 

Pochop ma. Všetko, ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Je 17:29, čiže17:40. Prosím, nevzďaľujte sa  

z rokovacej miestnosti, maximálne tak, aby sme mohli hneď pokračovať. 

 

---po prestávke--- 

 

p. Polaček, primátor mesta: Prezentovaných je 25 poslancov MZ. Vážené kolegyne, kolegovia, 

budeme pokračovať. Poprosím technikov, aby som videl, kto nasleduje v rozprave. 

Rozprava stále beží. Pán poslanec Ténai má procedúru či, len...? Okej. Pán poslanec 

Vrchota, nech sa páči. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Akurát, nemal som možnosť  

pred tým reagovať na faktické mojich kolegov, aktuálne som im rozdal potvrdenie o tom, 

že MČ sa zapojila do projektu a to konkrétne 21.03. V tento deň bola aj výzva uzatvorená 
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s tým, že na nás finančné prostriedky nevyšli. Takže poprosím všetkých 3 pánov, ktorí 

ma kritizovali za nejaké nesplnenie domácej úlohy, o ospravedlnenie. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tam nebol totižto termín. Alokácia bola urobená tak, do vyčerpania, 

čiže posledného nezvýšilo, súhlasím, ale ten čas niekde ostal. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Presne na to chcem nadviazať. Výzva bola 

napísaná tak, že do vyčerpania a v podstate koľko bola otvorená? Keby ste to podali, tu 

je napísané 21.03., kedy bola otvorená? A vedelo sa už v roku 2023, že taká výzva bude, 

tak? To znamená, že bolo potrebné sa pripraviť. Zo 4 MČ 2 to zvládli a 2 to nezvládli  

a teraz je spravodlivé, aby celé mesto doplácalo na tie 2 MČ, ktoré to nedofinancovali? 

Ja si myslím, že nie. To je môj názor ako poslanca MZ. Takže ja nevidím dôvod, aby som 

sa ospravedlňoval, skôr bude potom otázka, keď tie finančné prostriedky neprídu, akým 

spôsobom to budeme my, ako MČ nejakým spôsobom sanovať a kto ponesie 

zodpovednosť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Pán kolega Vrchota ma vyzval, aby som 

sa verejne ospravedlnil pred Košičanmi, takže vlastne ja sa ospravedlňujem za to, že som 

nebol ešte viacej tvrdší, ako som povedal. Veľmi sa ospravedlňujem, to naozaj pán 

kolega, lebo výsledok je jednoznačný. Žiadne peniaze vlastne Západu neprídu a toto je 

hlavný výsledok. Takže sa ospravedlňujem, že som nebol oveľa, ale oveľa tvrdší. 

A naozaj som bol slušný, ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja už nebudem ohľadom výzvy reagovať, lebo pán 

kolega Karaffa už povedal všetko a presne, takže ja, keď vieme pol roka dopredu, čo sa 

chystá, tak tak ako my v našej MČ máme kopec projektových dokumentácií, aj sme 

pripravení na kopec výziev, niekedy máme smolu, lebo nie vždy tie výzvy nakoniec budú, 

ale sme pripravení. To znamená, keď viem, že budú očakávať v budúcom roku nejaké 

finančné nároky na nejakú činnosť, ktorá mi vyplýva zo, teraz ja vo všeobecnosti, teraz 

o Jazere hovorím, o Jazere hovorím, tak sa pripravím a čakám. A viete, stále sa hovorí, 

že pripraveným šťastie praje, tak je mi to ľúto, ale mali ste byť pripravení viac. K tomu, 

čo som chcel pokračovať ohľadom rozpočtu, kolegovia, kolegyne, veľmi ma mrzí a pán 

primátor vás poprosím potom ma spojte s ďalšími 3 min., veľmi ma mrzí, že beží tu debata 

ohľadom rozpočtu už skoro 2 hod. a vôbec sa nevenujeme jednotlivým programom, ktoré 

máme, nevenujeme sa kultúre ako takej, nevenujeme sa športu, nevenujeme sa doprave, 

tak, ako po iné roky všetci sme mali problém s DPMK, dnes si ho akosi nikto nevšíma, 

nevenujeme sa školstvu. Myslím si, že mali by sme sa aj školstvu venovať, minimálne  

v tom rozsahu, že na základe mojich takých úplne jednoduchých prepočtov mám pocit, 

že ešte školstvu budú chýbať peniaze aj napriek tomu, že štát si zobral pod svoje krídla 

MŠ, ale akosi všetci zabúdajú na to množstvo budov v počte asi 100, kde máme aj MŠ aj 

ZŠ, kde je neskutočná potreba investícií, ktoré sú, no ja neviem, ako môžem ďalej 

hovoriť, čiže nevenujeme sa, nevenujeme sa tomuto, ale venujeme sa v podstate len 

rozpočtovým opatreniam zo strany primátora ktoré, ktoré má v návrhu uznesenia. Nemám 

s tým problém, nedajme tam tých 15 %, povedzme si poďme, poďme tým spôsobom ako 

minulého roku a keď bude potreba, opäť sa upraví rozpočet a to schválime takýmto 

spôsobom. Len mám pocit, už nebudem o tomto ďalej hovorí, len viete politika, politika 
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je umením kompromisov a mám pocit, že my dnes fungujeme len na úrovni, ja neviem, 

osočovania a urážok navzájom. Tak vás chcem pekne poprosiť, venujeme sa rozpočtu, 

prejdeme si ešte tie položky ktoré, ktoré si vyžadujú minimálnu, minimálne si ich všimnúť 

a poďme ďalej, lebo naozaj tu budeme do rána. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát a pán poslanec Špak, nech sa páči, faktická  

na pána poslanca Géciho. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor, ako nedá mi to, ale 

znovu ešte zareagujem. Máme o tom hlasovať vlastne o návrhu pána Vrchotu máme 

zahlasovať, hej ako potom. Takže vlastne znížil nejaké položky v iných položkách  

a jednoducho máme za to zahlasovať. Treba podľa napr. keď na Sídlisku Ťahanovce 

budeme mať realizačný projekt spracovaný Europarku, tak neexistuje, že nebudem, ako 

prepáčte mi to, vážení diváci, čuchať každý deň a sa budem pýtať z UMR a ďalších ako 

možnosti výziev EÚ alebo SR, aby sme získali tie 2,5-3 mil. EUR na ten Europark, lebo 

je to jediná možnosť ako zabezpečiť riadny a poriadny rozvoj, najväčší zámer tejto MČ 

vôbec v histórii tohto sídliska. Čiže zámer, opakujem ešte raz, nie cesty, chodníky atď., 

ale zámer. Takže vlastne budem naozaj pozerať a každý deň budem kontrolovať, či takáto 

možnosť je, aby sme mohli tieto peniaze stiahnuť. Ale určite, že by som nezanedbal. 

Hanbil by som sa sám pred sebou. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ono to bude vyzerať ako reakcia na predrečníka, 

ale strašne mi nahráva, keďže na žiadnu výzvu doteraz nereagoval, ale bude reagovať, 

lebo máme Europark. Takže aj taká pravda je, že radšej niekto nič nerobí, aby nič 

nepokazil, aby mu nemohli vyčítať, že mu to nevyšlo a tak to je na našom Sídlisku 

Ťahanovce a tak si tam žijeme. Ešte doodpovedám jednu odpoveď, ktorú som dal a úplne 

jednoduchú otázku som dal, koľko peňazí minie na platy a koľko peňazí dostane  

z podielových daní. Nedokázal odpovedať na túto otázku, tak to poviem za pána starostu. 

1 mil. pýtate a 800 tis. prepapkáte na úrade a z tých 200 tis., čo ide vonku, ešte urobíte 

nešťastné súťaže, ktoré sa do 2 rokov rozpadnú, ale už po záruke, tak to neriešite. To 

znamená, reálne je pravdu to, čo vravím, zo 100 EUR-ovky od občana mu dáte na ulicu 

8 EUR. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže kolegovia, chcela by som, aby sme sa počúvali. Keďže 

mali sme aj a teda bol tu návrh, aby sa vysporiadali a usporiadali teda v príjmovej časti 

položky, vo výdavkovej položky, aby teda sa nejaký mínus nuloval, keďže aj  

v predchádzajúcich rozpravách, pán primátor, ste bol vyzvaný teda, aby sa odpadové 

hospodárstvo teda vyrovnalo, keďže VZN nebolo schválené teda, tak že pozmeňujúci 

návrh v Návrhu Programového rozpočtu mesta Košice na roky 2025-2027 v tomto znení. 

Po 1. Vo výdavkovej časti v programe 3 Zelené mesto, v podprograme 3 Odpadové 

hospodárstvo, v aktivite 1 Zber, preprava, zneškodňovanie komunálneho odpadu sa suma 

„18 090 000“ nahrádza sumou „16 090 000“. V príjmovej časti sa Daňové príjmy  

v položke číslo 133 013 Poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady sa 

suma „18 500 000“ nahrádza sumou „16 500 000“. Po 2. Za písm. C. sa dopĺňajú písmená 

D. a E. v znení: po „D. žiada primátora na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva 

v Košiciach predložiť potrebnú optimalizáciu služieb v odpadovom hospodárstve,  
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po E. žiada primátora po vykonaní rozpočtových opatrení informovať Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach na najbližšom zasadnutí o vykonaných zmenách.“. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Budem reagovať na svoju predrečníčku. My 

už máme platné uznesenie, že pán informátor, pán primátor, pán primátor nás má 

informovať, má nás informovať o každej zmene, ktorú vlastne urobí, čiže myslím si, že 

len duplikujeme to uznesenie, ktoré je tam, ale ja len chcem zareagovať na to, lebo všetci 

tuná si navzájom vyčítame, že na poslednú chvíľu predkladané materiály. Ja, kolegovia, 

poviem jednu vec. Právo poslanca je predkladať materiály. Či ich predkladá hodinu  

pred zastupiteľstvom, či ich predkladá pred týmto, prosím, zabudnime na túto dogmu, že 

poslanec nemôže predložiť na zastupiteľstve materiál. Tu vidíme krásny príklad toho, ako 

sa predložilo teraz ako daný materiál a ideme o ňom hlasovať. Čiže naozaj zabudnime  

na tieto dané veci a nevyčítajme si, keď materiál príde deň predtým alebo hodinu predtým 

alebo 2 min. predtým. Vidíme ako za 5 min. prišiel tu nový materiál. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Konečne, aby som povedal, ten priestor sa 

vyjadriť poriadne a pravdivo. Pán poslanec Špak hovoril tu teraz vlastne, že na MČ 

spotrebujeme 80 % nejakých nákladov. Nie, nie je to. 65 % je to. Čiže 650 tis., nie je to 

800 tis., čiže 80 %. Znovu kecal, o 150 tis. sa len zmýlil. To je tak, ako u pána Fedoročka, 

keď o dve nuly sa mýli v Exceli, takže je to ok. A teraz by som chcel ako k pánovi 

poslancovi Špakovi. Je naozaj drzosťou, totálnou drzosťou, keď on si dovolí vlastne 

dehonestovať činnosť práce a vedenia samosprávy MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce tak, 

aby v priamom prenose túto naša verejnosť zo Sídliska Ťahanovce vedela, pri každom 

hlasovaní o pozemkoch pán poslanec Špak hlasuje zásadne proti kúpnym zmluvám, kde 

naša samospráva prvá v histórii vôbec rieši pozemky a naozaj spolupracuje s mestom 

Košice veľmi úzko aj v rámci iných projektov. 3,5 roka sme vypsporiadavali pozemky, 

celkovo vysporiadali pozemky aj s urbariátom a nie je to jednoduché, výkup pozemkov... 

neskáčte mi, prosím vás, do reči pán poslanec Špak, majte trošku úcty sám pred sebou. 

Buďte tak láskavý. Ďakujem pekne. Treba povedať, nie nie som primátor, som starostom 

MČ... no, znovu mi skáče do reči. Čiže chcem povedať... no vzal mi šnúru, ale musím 

ďalej pokračovať, čo sa týka výjazdu vonku zo Sídliska Ťahanovce a to je z Hanojskej  

na Európsku triedu, tak sme vysporiadavali pozemky 3,5 roka. To verejnosť asi nevie,  

s Urbariátom tam ako je možný len nájom, nie je možná kúpa, čiže len prenájom  

na 99 rokov tam máme a zároveň sme vykupovali pozemky, atď. Áno, je tam panelová 

cesta, ale bude tam aj asfalt. Čiže počítame aj s asfaltom. Nuž, to je tá jedna vec.  

S Europarkom sme takisto vysporiadavali pozemky 3,5 roka a máme tam právoplatné 

územné rozhodnutie, kde teraz poslanci miestneho zastupiteľstva, aj pán poslanec Špak 

budú hlasovať o realizačnom projekte za 80-100 tis. EUR a som zvedavý, ako hlasovať 

budú, aby sme sa pohli do UMR a celkovo aby sme sa pohli vlastne do toho udržateľného 

mestského rozvoja a samozrejme do nejakej výzvy EÚ za 2,5-3 mil. EUR. To je najväčší 

zámer MČ. Treba povedať, pán poslanec Špak, nepodporuje rozvoj.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Zásadne hlasuje proti rozpočtu MČ. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, prosím, vráťme sa k rozpočtu, aby som vám nemusel 

zobrať slovo. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: A chcem dohovoriť. Hlasuje proti rozpočtu MČ a jednoducho 

nepodporuje. Ja som úplne prekvapený, čo to za nezmysly .. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Skúsme k rozpočtu. Posledná výzva. K rozpočtu. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ku rozpočtu som vám povedal pán primátor. Ja rozpočet podporím, 

máme tam chodníky, máme tam cesty, máme tam ďalšie náležitosti, ktoré sú  

a niekoľkokrát sme komunikovali spolu, ak sa nemýlim. Ja. Áno, čiže ste kývol hlavou, 

takže beriem to na vedomie a jednoducho ako vidíte, málokedy vstúpim dnes do tohto 

rozhovoru, ale čo už je veľa, to je veľa a drzosť naozaj nemusím, ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Vzhľadom na to, že už od KVP-čka 

sme prešli na problémy Sídliska Ťahanovce a na vzájomné vzťahy mestských poslancov, 

navrhujem a vyzývam zároveň toho, kto ešte chce predložiť nejaký pozmeňujúci návrh 

rozpočtu, navrhujem procedúrou po aktuálne prihlásených, ukončiť debatu alebo 

rozpravu, samozrejme s možnosťou, keď bude niečo pán Géci hovoriť, naň ho jedine 

reagovať faktickou poznámkou, ale už ukončenie debaty. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 27 -  za: 29, proti: 2, zdržalo sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Teda dobehnú faktické, následne v diskusii 

pán poslanec Géci, naňho je možné reagovať a tak už ukončujeme rozpravu. Pán poslanec 

Špak, nech sa páči. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja si myslím, že nemusím reagovať, bolo povedané 

všetko. My nemáme ešte ani len projekt, takže tieto krásne sny, čo tu padli od pána Ihnáta 

sú ešte len snami. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže pán starosta Ihnát, aj keď budete  

10 rokov tvrdiť klamstvo, nestane sa pravdou. Vychádzam z údajov záverečného účtu 

MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce, rok 2021, celkové mzdové náklady MČ na starostu, 

zástupcu, kontrolóra, zamestnancov úradu, poslancom a prednostov 617 500 EUR, 

podielová daň pre MČ 656 tis. To je 81%. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nepomýlil ste si... 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja reagujem na tohto. Hovorím ďalej. 

 

p. Polaček, primátor mesta: My sme mesto, nie MČ. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Rok 2022, 650 tis. 
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p. Polaček, primátor mesta: Naozaj ste veľmi ďaleko od MČ. Pán poslanec Géci, nech sa páči. 

Už sme si niekoľkokrát povedali, držme sa témy, prosím. Nech sa páči. Pán poslanec, ja 

vás prvýkrát vidím takto rozčúleného. Pán poslanec Fedoročko, Ježiši, pardon za výraz, 

ale, no. Aha, vraj to nie je prvýkrát, kľud. Pánovi poslancovi Gécimu vráťme čas, aby 

mohol začať rozprávať. Nech sa páči. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Pred chvíľkou som hovoril o kultúre a prosil som 

kolegov poslancov, ale vidím, že to je ako s deťmi v MŠ, čiže odporúčam potom  

na komisiu školstva možno vás tam niečo područia, aby ste sa správali normálne, ja len 

pán primátor otázka na vás. Nejak mi chýba v celom materiáli, pýtal by som sa kolegu 

hlavného kontrolóra, chýba mi jeho stanovisko. Preto by som vás chcel poprosiť teraz  

o vaše stanovisko, že prečo tento materiál sa tu nenachádza a viete, lebo jednak je to 

jednou z jeho povinností vyplývajúcich zo zákona a zase naším právom poslancov sa aj 

minimálne vnútorne riadiť nie pri hlasovaní, ale aspoň pri rozhodovaní a pohľadu nášho 

na rozpočet. Tak len chýba mi stanovisko, tak kvôli čomu. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Stanovisko nášho právneho oddelenia, prečítam 

mail, ktorý bol zaslaný od našich kolegov. K predloženej otázke, či absencia odborného 

stanoviska hlavného kontrola k návrhu rozpočtu je prekážkou na jeho schválenie znie, že 

nie je, teda, že rozpočet možno schváliť aj bez odborného stanoviska hlavného kontrolóra 

a to z nasledujúcich dôvodov. Zostavovanie a členenie rozpočtu upravuje § 10 zákona 

č. 583/2004 Z. z. zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, pričom všetky 

zákonné podmienky boli splnené. Z administratívneho hľadiska tieto podmienky 

zabezpečuje Ekonomické oddelenie ako príslušný odborný útvar MMK, pričom ani  

v minulosti voči jeho činnosti v tejto oblasti neboli nikdy vznesené námietky. Podľa § 9 

ods. 2 zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení skorších predpisov obec zverejní 

návrh rozpočtu obce najmenej 15 dní pred rokovaním obecného zastupiteľstva na úradnej 

tabuli a na svojom webovom sídle obce, pričom sa primerane použijú ustanovenia  

o pripomienkovaní návrhu VZN. Tieto formálne podmienky boli splnené, návrh rozpočtu 

bol v ústavnej lehote zverejnený na pripomienkovanie, pričom mestu neboli doručené 

žiadne pripomienky. Kompetencia hlavného kontrolóra v rozpočtovom proces je daná len 

všeobecným ustanovením 18 ods. 1 písm. c) zákona pri 369 Zb., podľa ktorého hlavný 

kontrolór vypracúva odborné stanoviská k návrhu rozpočtu obce pred jeho schválením  

v obecnom zastupiteľstve. Ido o jednu základných úloh hlavného kontrolóra, pričom  

v prípade nenaplnenia tejto úlohy však zákon nezakazuje a ani nijak neobmedzuje 

zastupiteľstvo o schválení návrhu rozpočtu. Čiže to je základné stanovisko ešte je 

rozvinuté, ale myslím, že v tejto chvíli asi nie, lebo už diskusia sa nám uzavrela. Tiež ešte 

tu mi kolegovia napísali ešte niekoľko ďalších dôvodov, prečo to je v poriadku. Rozprava 

bola uzavretá. Mne návrhová komisia doručila niekoľko návrhov, ktoré si dovolím ešte 

pripomenúť. Zároveň sú v ňom aj nejaké nedostatky, čím chcem, aby sme o nich vedeli. 

Predtým však, ako budeme hlasovať o rozpočte, dovolím si ešte povedať niekoľko faktov, 

ktoré rozpočet má v sebe zahrnutých a to sú veci, ktoré vlastne naozaj sú o tom, aby 

Košičania v našom meste žili lepšie. V zastupiteľstve nájdete inovatívne riešenia 

zadržiavania vody pre zlepšenie kvality, teda v rozpočte, Ťahanovská vodná záhrada, 

energetické nabíjacie stanice z Plánu obnovy, úprava okolia športová hala Stará jazdiareň, 

revitalizácia parku Vysokoškolská, revitalizácia verejného priestranstva Clementisova, 

projekt revitalizácia verejného priestranstva Baštovanského a Clementisova, revitalizácia 

verejného priestranstva Baštovanského, projekt revitalizácia verejného priestranstva 

Baštovanského a Clementisova, regenerácia vnútroblokového priestoru na Pasteurovom 

námestí, zníženie energetickej náročnosti budovy Kalinovská 9, inovatívne elektronické 
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formuláre mesta Košice, to je program Slovensko, pasportizácia mestskej infraštruktúry 

a zelene, inteligentné mesto Košice, platobné stanice inteligentné riadenie križovatiek, 

riadiaca centrála na stavbách dopravnej ústredí na modelovanie dopravy pomocou umelej 

inteligencie, kamery, energetický manažment odborných miest mesta Košice, prekrytie 

archeológie Dolná brána, na to sa ja veľmi teším, rekonštrukcia evanjelickej pohrebnej 

kaplnky Pohle-Roth, zníženie energetickej náročnosti budov MMK projektová 

dokumentácia, aktualizácia dopracovania projektovej dokumentácie zelené strechy 

z programu Slovensko, technická pomoc na zabezpečenie výkonu činnosti 

administratívnych kapacít udržateľného mestského rozvoja. V rozpočte zároveň nájdete 

financovanie územného plánu, ktorý chceme v budúcom roku mať ukončený a to sú veľké 

veci, aby sa mohol územný plán dotiahnuť, lebo to je o našom ďalšom rozvoji, 

rekonštrukcia modernizácia cesty Slanecká, ktorá ešte dobiehajú niektoré ukončenia.  

Je tu plán dopravnej obslužnosti pre mesto, rekonštrukcia Jazero obratisko Važecká, 

rekonštrukcia mosta Hlinkova ulica, úprava Kavečianskej cesty tzv. esíčko, most 

Slovenskej jednoty, cyklistický chodník Čermeľ a Alpinka, etapa cyklistická cestička 

Cvičná skala Alpinka,  spoločná cestička pre chodcov a cyklistov Gemerská – 

Rastislavová, cyklistická cestička Popradská – Toryská, rekonštrukcie združeného 

chodníku prameň Gajdovka Košice – Anička, modernizácia zastávok III. etapa a príprava 

projektovej dokumentácie na modernizáciu zastávok IV. etapy. Zároveň v rozpočte sme 

sa vrátili k starým tradíciám a to tu nebolo povedané, keby sme plníme dohodu spolu  

ku športovej verejnosti, kedy sme sa vrátili k financovaniu z minulých období, nie na 

polovicu, nie na nule, ale tých sumách, ktoré boli historicky zvyknutí. O Gerlachovskej 

som vo svojom úvode hovoril, kedy chceme stavať pre seniorov, resp. Centrum  

pre seniorov tak ako máme v Krásnej. V zelenom meste je kopec projektov v rámci 

environmentálnej politiky. V doprave, ja som veľmi hrdý, že sme našli riešenie  

a odpovede na to, ako opraviť chodníky, ak to bol v minulosti 200 tis., tento rok 600, 

zrazu je tu takmer 1 mil., ale takisto stavebné úpravy komunikácií v rozpočte si našli svoje 

stabilné miesto v rámci súvislých opráv, verejné osvetlenie bolo v katastrofálnom stave. 

V tomto roku sa urobilo veľa pokračujeme vo výmene svetelných bodov, výmene 

stožiarov, takisto v oprave bezpečných inteligentných priechodov pre chodcov  

a rozvádzačov pre verejné osvetlenie. V ostatných službách aj mestské časti, aj keď to nie 

to, čo sa očakáva, ale tam pribudli peniaze, takmer pol milióna, 414 tis. Áno, prezentácia 

a propagácia mesta sa zdvihla na dvojnásobok na sumu 280 tis. EUR, pretože mesačník  

V SKRATKE má v tomto meste svoje miesto. Potrebujeme informovať o tom, keď sa 

bude robiť rekonštrukcia električkovej trate, potrebujeme informovať tak, ako sami ste 

dnes rozprávali, o odpadovom hospodárstve o tom, čo robíme, ako robíme, ako to je, 

potrebujeme podporovať akcie, ktoré v Košiciach budú a chcú, aby sme informovali tieto 

medzinárodné podujatia cez tento mesačník. Územný plán je veľká vec, kedy 

potrebujeme komunikovať s verejnosťou. Toto nás čaká v rámci nášho mesačníka okrem 

iných vecí, ktoré dávajú zmysel. Strategické oddelenie pripravuje ďalšie projekty v rámci 

eurofondov a podpory strategického rozvoja. To je len niekoľko vecí, ktoré sme akosi 

opomenuli v tej našej diskusii pripomenúť, pretože je to toľko projektov, koľko  

v minulosti jednoducho mesto nedokázalo mať nastavené, pripravené a mohlo ďalej 

pokračovať. Chcem poďakovať kolegom, že dlhodobo toto je, toto je práca na niekoľko 

rokov ktorú, ktorú majú za sebou, aby pripravili projektové dokumentácie, aby 

odkomunikovali s eurofondami, s ministerstvami, s riadiacimi orgánmi všetko to, aby 

s tou, čo plánujeme v budúcom roku, realizovať. Preto sa tak ponáhľame. Ak som  

na nejaký pekný projekt zabudol, sa ospravedlňujem, ale verím, že to gro som povedal. 

Máme návrhy na pozmeňujúce návrhy, tých máme v tejto chvíli 5. Prvým pozmeňujúcim 

návrhom je návrh pána poslanca Lörinca, ktorý namiesto sumy 434 tis. EUR približne 
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žiada pre MČ Sídlisko KVP o 100 tis. EUR viac, 100 tis., pardon, ja trošku som, koľko 

to je? No, pán riaditeľ, poprosím pána riaditeľa, aby vysvetlil nezhodu, ktorá v tomto 

uznesení je, kde nezafungovali základné matematické princípy. Pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Máme tuná nezrovnalosť, pretože vlastne pán poslanec navrhuje vlastne, 

aby sme zobrali 40 tis. za prezentácie a propagácie mesta a 11 945 z položky mzdy MMK, 

ale zároveň požaduje navýšenie položky vlastne MČ o 51.945 a zároveň zvýšenie 

výdavkov v Programe 7 o ďalších 51 945. To nie sú tie isté peniaze. To sú 2 rôzne 

projekty, programy, áno, čo sa týka tohto, čiže nám to tu nesedí. Nie sú to tie isté, pretože 

si treba povedať, že vlastne to, čo je vlastne v Programe 5, to je transfer a vy zároveň 

navyšujete vlastne v príjmovej časti, áno, základného rozpočtu 15,6 mil. na 15 651 945 

áno, čiže nesedia tieto veci. To len upozorňujem na skutočnosť, ktorá je zásadná. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čiže tento návrh, ktorý je prvý, má svoje nedostatky. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Preto je dobré si to konzultovať dopredu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: To je to, čo ste vyčítali kolegovi, že sa spýtal slušne MMK, aby mu 

pomohli zoštylizovať požiadavku, ale niekedy to nejde, keď je človek samouk. V rámci 

druhého z 2. návrhu, je tu návrh pána poslanca Fedoročka, ktorý chce zmenu textovej 

časti v rámci splnomocnenia, kde z 5 % chce túto sumu na 2 mil. EUR. Je to potom tretie, 

3. pozmeňovací návrh, ktorý hovorí, ktorý predkladá pán Schwarcz, pán poslanec 

Schwarcz a pani poslankyňa Blaškovičová, kedy presúvajú peniaze zo športu, pardon, 

presun finančných prostriedkov z položiek Kalendár významných podujatí a významné 

spoločné kultúrne a spoločenské udalosti do položky Podpora v oblasti kultúrneho a 

duchovného dedičstva, som to trošku zjednodušil, ale aby som vysvetlil, toto je 3. návrh. 

4. návrh je návrh pána poslanca Vrchotu, ten žiada pre opatrovateľskú službu sumu  

o 300 tis. viac a berie ich, aha, 300 tis. na opatrovateľskú službu, 20 tis. na medzi garážové 

priestory, 100 tis. na mestskú políciu a berie ich sumou 420 tis., čo korešponduje s týmito 

číslami z nákupu pozemku a budov za účelom majetkovoprávneho vysporiadania. Ja len 

malá, nekonzultovali ste to pán poslanec, nechcem nijakým spôsobom, ale treba si 

uvedomiť, že majetkové pomery potrebujeme vysporiadať hlavne pre Volvo. Takže, 

prosím zvážme, či chceme vstupovať do položky, ktoré potrebujeme riešiť, lebo máme 

tam záväzky. Na Program 5, teda pozmeňujúci návrh 5. je pani poslankyne 

Kovačevičovej, ktorá reaguje na, myslím, že to bol pán poslanec Krcho a pán poslanec 

Géci, kde reaguje na to, aby sme zosúladili aktuálny stav rozpočtu, kedy tým, že nám  

vo VZN-ku sme neschválili navýšenie o 2 mil. EUR, tak prirodzene v rozpočte reaguje 

na to, aby z príjmovej časti 2 mil. EUR dali znížili a zároveň ich znížili nielen v príjmovej, 

aj výdavkovej časti a + tu má ešte 2 požiadavky a to je, že primátora na zasadnutie MZ 

predložiť potrebnú optimalizáciu služieb v odpadovom hospodárstve, čo je asi 

nevyhnutné pri takejto zmene a tretí a druhou požiadavkou je, žiada primátora  

po vykonaní rozpočtových opatrení informovať Mestské zastupiteľstva v Košiciach  

na najbližšom zasadnutí o vykonaných zmenách, čo technicky robíme tým, že to 

zverejňujeme, ale ak chceme, aby to odznelo na zastupiteľstve, aj keď to odznieva v rámci 

splnenia uznesení, tak môžeme o tom informovať na každom zastupiteľstve tak, ako 

žiadate. A ešte ma kolegyne upozorňujú, že v tej položke nákup pozemkov a budov je 

zároveň aj, sú zámenné zmluvy, teda bilancia niečo príde, niečo odíde, tam, kde vlastne 

máme vyrovnané tieto záujmy. Čiže tá položka nie v poriadku. Toľko k tým návrhom, 

ktoré boli aj s komentárom, ktoré majú vady. Ja to návrhovej komisii odovzdávam. 

Návrhová komisia, je to vo vašich rukách. Poprosím, aby ste jednotlivo prezentovali 
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návrhy, ktoré vám boli predložené. Sme na už čítaní uznesení. Takže sa páči. Ale už sme 

ukončili diskusiu, už sme v procese schvaľovania uznesenia. Nech sa páči. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Takže pristúpime  

ku hlasovaniu o jednotlivých predložených návrhoch ako boli zosumarizované. Je ich 5. 

1. pozmeňujúci návrh dal pán poslanec Lörinc. Ako bolo upozornené, v časti 3, keďže sa 

jedná o 2-násobnú sumu, pán poslanec to opravil, čiže vyškrtol túto časť. Takže zvážte či 

to podporíte alebo nie. Takže prvý pozmeňujúci návrh, hovorím zvážte, pretože opravil 

to až teraz, hej, takže čítam. Konštatoval som, nekomentoval som. Buďte takí láskaví, 

nekomentuje ani vy. Ďakujem pekne. Prednesiem návrh. Mestské zastupiteľstvo, Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje 

pozmeňujúci návrh k bodu č. 6, ktorý predkladá pán poslanec Lörinc nasledovne. Návrh 

programového rozpočtu mesta Košice na roky 2025-2027 sa mení nasledovne: Bod 1.  

V časti A). bod 6. návrhu na uznesenie sa tabuľka nahrádza novou tabuľkou nasledovne: 

Mestská časť Košice-Západ úhrada v roku 2025, 60 053, nárok na 2025 50 %, 113.307, 

celkový nárok na roky 2025-2026, 226 616. Mestská časť Dargovských hrdinov úhrada 

v roku 2025, 39 159, nárok na 2025 50 %, 73 886, celkový nárok 2025-2026, 147 774. 

Budem čítať už iba čísla. Košice Sídlisko KVP, 110 521, 100 %, 110 521 a 221 042. 

Mestská časť Košice - Nad jazerom, 38 989, 53 %, 73 564, celkový nárok 147 129. 

Mestská časť Juh, 34 617, 53 %, 65 316, 130 633. Košice Sídlisko Ťahanovce, 33 374, 

53 %, 62 971, celkový nárok 125 943. Mestská časť Košice - Staré Mesto 32 035, 53 %, 

60 443, celkový nárok 120 885. Mestská časť Košice - Sever, 30 964, 53 %, 58 423, 

celkový nárok 116 846. Košice Luník IX, 7 261 , 100 %, 7 261, celkový nárok 14 522. 

Košice Šaca, 15 107, 100 %, 15 607, 31 213. Košice Krásna 15 785, 100 %, 15 785, 

celkový nárok 31 569. Mestská časť Košice - Barca 9 704, 100 %, 9 704, celkový nárok 

19 407. Košická Nová Ves 7 708, 100 %, 7 708, 15 416. Košice Ťahanovce 6 632, 100 %, 

6 632, celkový nárok 13 264. Košice Myslava, 6 637, 100 %, 6 637, celkový nárok  

13 273. Vyšné Opátske, 7 015, 100 %, 7 015, celkový nárok 14 029. Košice Pereš 5 474, 

100 %, 5 474, 10 947. Košice Poľov 3 238, 100 %, 3 238, celkový nárok 6 475. Košice 

Kavečany 0, Košice Šebastovce 2 059, 100 %, 2 059, celkový nárok 4 017. Džungľa, 

Lorinčík 0. Spolu 466 831, nárok 2025, 705 550, celkový nárok 1 411 100. V bode 2. 

časti C. bod c) v návrhu na uznesenie sa navrhované znenie nahrádza novým znením 

nasledovne: písmeno a) nevyhnutné aktualizácie rozpočtovaných prostriedkov 

maximálne do výšky 2 000 000 EUR z celkových príjmov, výdavkov a finančných 

operácií za rozpočtový rok s výnimkou položky 111 003 Mestské časti, v príjmovej časti 

rozpočtu. V čísle 3. V tabuľkovej časti Programového rozpočtu na rok 2025 sa upravujú 

príjmy a výdavky nasledovne: a) zníženie výdavkov v Programe 8, Podprogram 4: 

Marketing mesta, položka 1: Prezentácie a propagácia mesta zo sumy 280 tis. na sumu 

240 tis. Bod b) zníženie výdavkov v Programe 10: Podporná činnosť, Podprogram 1: 

Správa mestského úradu - MMK, položka 1: Mzdy zo sumy 10 515 000 na sumu  

10 503 055, po c) zvýšenie výdavkov Programe 7: Ostatné služby, Podprogram 5: 

Mestské časti, položka 1: Mestské časti - uznesenie MZ č. 448 zo sumy 414 886 EUR  

na sumu 466 831. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Teda z 5 pozmeňujúcich návrhoch ideme hlasovať 

o 1. Je to pozmeňujúci návrh pána poslanca Lörinca o navýšení dotácie pre KVP. Nech 

sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 28 -  za: 19, proti: 3, zdržali sa: 16 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Pokračujte návrhová komisia. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh č. 2, ktorý predložil pán poslanec 

Fedoročko. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov 

schvaľuje zmenu textovej časti v bode C. splnomocnenie, odrážka c) text „do výšky 5 %“ 

novým textom „do výšky max. 2 mil. EUR ročne“. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Budeme teda o 2. pozmeňujúcom návrhu pána 

poslanca Fedoročka. Nech sa páči. Pán poslanec Fedoročko teraz. 

 

Hlasovanie č. 29 -  za: 15, proti: 4, zdržali sa: 18 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh nebol prijatý. Pokračujte 3. pozmeňujúcim návrhom. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh č. 3 predložený pani poslankyňou 

Blaškovičovou a pánom Schwarczom. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle 

príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu rozpočtu Program 2 Mesto kultúry 

a športu, podprogram 1: Kalendár významných podujatí -30 000 EUR a podprogram 3: 

Významné spoločenské kultúrne a športové udalosti -40 000, spolu 70 000 EUR  

do položky podprogram 1, položka 0820 Podpora v oblasti kultúrneho a duchovného 

rozvoja (dotácie VZN č. 190 grantový program a ostatné projekty). Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Jedná sa o pozmeňujúci návrh pána poslanca Schwarcza o presune 

finančných financií zo športu na kultúru. Nech sa páči, hlasujme o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie č. 30 -  za: 15, proti: 3, zdržali sa: 19 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento pozmeňujúci návrh prijatý nebol. Prosím o 4. pozmeňujúci 

návrh. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pozmeňujúci návrh č.4 od pána poslanca 

Vrchotu znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 

predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh, ktorý znie: bežné výdavky bod 1) zvýšenie sumy 

v položke: Program 1: Sociálne mesto, Podprogram 1, Funkčná klasifikácia 10.1.2 -

Terénna služba - opatrovateľská služba, bod 1 - Opatrovateľská služba v mestských 

častiach o 300 tis. Bod 2) zvýšenie sumy v položke Program 5: Doprava, Podprogram 1, 

Funkčná klasifikácia 04.5.1 - Dopravná infraštruktúra - bežná údržba komunikácií, nový 

bod 13 - medzi garážové priestory o 20 tis. EUR. Bod 3) zvýšenie sumy v položke 

Program 6: Bezpečnosť, Podprogram 1,  Funkčná klasifikácia 03.1.0 - Verejný poriadok 

a bezpečnosť, bod 1 - Mestská polícia o 100 tis. EUR. Bod 4) zníženie sumy v položke 

Program 9: Interné služby, Podprogram 2, Funkčná klasifikácia 01.1.1 - Hospodárenie  

s majetkom mesta, bod 9 - Nákup pozemkov a budov za účelom majetkovoprávneho 

vysporiadania o 420 tis. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme o 4. pozmeňovacom návrhu pána poslanca Vrchotu. 

 

Hlasovanie č. 31 -  za: 13, proti: 13, zdržali sa: 10 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh nebol prijatý. 5. pozmeňujúci návrh. 
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p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pozmeňujúci návrh č. 5 a pani poslankyne 

Kovačevičovej. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 

predpisov schvaľuje pozmeňujúci návrh k návrhu programového rozpočtu nasledovne: 

Bod 1. Vo výdavkovej časti v programe 3 Zelené mesto, v podprograme 3 Odpadové 

hospodárstvo, aktivite 1. Zber a preprava a zneškodňovanie komunálneho odpadu sa 

suma „18 090 000“ nahrádza sumou „16 090 000“. V príjmovej časti v časti Daňové 

príjmy v položke č. 133 013 Poplatok za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

sa suma „18 500 000“ nahrádza sumou „16 500 000“. Číslo 2. Za písm. C. sa dopĺňajú 

písmená D. a E. v znení: „D. žiada primátora na najbližšie zasadnutie Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach predložiť potrebnú optimalizáciu služieb v odpadovom 

hospodárstve, bod E. žiada primátora po vykonaní rozpočtových opatrení informovať 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach na najbližšom zasadnutí o vykonaných zmenách.“ 

Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Jedná sa o pozmeňujúci návrh pani poslankyne 

Kovačevičovej o optimalizácii rozpočtu z dôvodu zmeny VZN. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 32 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 8 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol a teraz poprosím o pôvodný návrh. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Pôvodný návrh uznesenia. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov po A. schvaľuje bod 

1. Programový rozpočet mesta Košice na rok 2025 podľa predloženého návrhu, v bodoch 

2, 3, 4 a 5 a 6. Potom pod bodom B. berie na vedomie programový rozpočet mesta Košice 

na roky 2026 a 2027 podľa predloženého návrhu a písmeno C. splnomocňuje primátora 

mesta Košice podľa predloženého návrhu v zmysle schválených pozmeňujúcich návrhov. 

Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujeme o rozpočte v pôvodnom znení s prijatými 

zmenami. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 33 -  za: 31, proti: 1, zdržali sa: 5 

 

p. Polaček, primátor mesta: Rozpočet mesta Košice je schválený. Všetkým vám ďakujem  

a gratulujem a verím, že všetko negatívne, čo sme si povedali, je vymazané týmto 

schválením. 

- - - 

 

Bod č. 7 presunutý ako bod č. 5/1 

Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice – prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské 

časti 

- - - 

 

Bod č. 8 

Splnomocnenie pre primátora na vykonanie zmien v Programovom rozpočte mesta 

Košice na rok 2024 v programe 4 Vzdelávanie a programe 7 Ostatné služby 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom číslo 8, ktorým je Splnomocnenie  

pre primátora na vykonanie zmien v Programovom rozpočte mesta Košice na rok 2024  
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v programe 4 Vzdelávanie a programe 7 Ostatné služby. Jedná sa o viac-menej 

jednoduchú zmenu, nakoľko na pozícii programu 4 kde Vzdelávanie potrebujeme 

vykonať zmeny v rámci transferov v rámci všetkých ZŠ a MŠ a v programe 7 Ostatné 

služby chceme vykonať transfer, na ktorý nemám oprávnenie pre MČ z dotácie, ktorú štát 

mestu Košice zaslal v sume 2,4 mil. EUR a táto dotácia pomerom zo štatútu sa schválením 

preposiela pre MČ. Keď sú nejaké otázky, nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec 

Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Mám otázočku na vás jednu, že prečo 

tento spôsob návrhu uznesenia je takto koncipovaný a je nevyhnutný v tomto rozsahu, 

lebo skôr si viem predstaviť, že by sme to realizovali nie cez splnomocnenie  

pre primátora, ale jednoduchšie by to bolo cez a myslím si, že aj prehľadnejšie  

a do budúcna transparentnejšie, aby sme to mali cez rozpočtové, nie cez rozpočtové 

opatrenie, ale rozpočtové opatrenie zastupiteľstva, kde by sme pristúpili k zmene tejto 

položky v programovom rozpočte a v podstate by nám bolo jasné, že v akom rozsahu, 

ktoré položky rozpočtu. Z tohto mne vyplýva len je to program 4 Vzdelávanie v objeme 

2 mil., ale neviem a rád by som vedel, keby ste mi vedeli povedať a myslím si, že aj 

kolegov by to zaujímalo, že čoho sa týka táto zmena. Ďakujem pekne zatiaľ. 

 

p. Polaček, primátor mesta: V rámci týchto 2 mil. EUR sa jedná o záverečné zúčtovanie, ktoré 

postupne prichádza transfermi pre samotné mesto, kolegyňa prípadne môže doplniť viac, 

to znamená v niektorých položkách to ešte nie je úplne definitívne jasné, ale rozprávame 

sa len o programe 4, len o školách, o peniazoch, ktoré potrebujeme navzájom presunúť 

tak, aby to školstvo fungovalo. Preto to nie urobené, napísané jednoznačne, ktorá škola 

koľko, pretože toto sa vlastne bude tvoriť a tvorí sa to najmä v závere roka a je to dosť 

veľa vyjednávania, veľa stretávania na úrovni všetkých 98 škôl. A pri 314,  

pri programe 7 tu mala byť, tu je tabuľka alebo bola v nejakom inom bode, ktorá...tomu 

rozumieme. Pán riaditeľ prípadne vám ešte tie 2 mil. doplní. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Sa tam jedná vlastne o transakcie, ktoré sú smerované k tomu, aby 

vlastne boli zúčtované, keď to tak poviem, havarijné stavy, ktoré sme riešili v priebehu 

roka a vlastne teraz to dávame si do poriadku so skutočnosťami, pretože my na začiatku 

roka to nevieme presne zadefinovať tieto skutočnosti a v tomto prípade sa jedná aj  

o vytvorenie určitej finančnej rezervy v nadväznosti na zmeny v rozpočte, ktoré budú, 

aby sme vedeli v januári vyplatiť mzdy ešte v MŠ za december. Čiže to sú práve to aj 

takéto transakcie, ktoré tam sú. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje splnomocnenie pre primátora  

na vykonanie zmien v Programovom rozpočte mesta Košice na rok 2024 podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 

Hlasovanie č. 34 -  za: 25, proti: 0, zdržali sa: 8 
 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
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Bod č. 8/1 

Správa o možnostiach trvalého odstránenia komunistických symbolov a premiestnenie 

pamätníka na Nám. osloboditeľov 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 8/1 otváram bod Správa o možnostiach trvalého 

odstránenia komunistických symbolov a premiestnenie pamätníka na Nám. 

osloboditeľov. Poprosím pani poslankyňu Blaškovičovú, aby dala tomu úvod. Následne 

ja mám pripravené tiež podklady, aby som vysvetlil ako vlastne celý tento proces funguje, 

kde sú záväzky mesta a teda poďme spolu tvoriť. Nech sa páči pani poslankyňa. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Na úvod by som len chcela povedať 

kolegyniam a kolegom, že naozaj som túto tému diskutovala aj s pánom primátorom,  

s pánom Berberichom, a aby naozaj nikto z vás nemal pocit, že som niekoho predbehla, 

prosím verím, že ste sa viacerí tejto téme venovali nie 3 dni, ja som sa venovala 35 rokov, 

tak verím, že som nikoho nepredbehla, ale budem veľmi veľmi rada, ak tento návrh 

budeme predkladať naozaj viacerí, takže prosím, dám kolovať návrh tohto uznesenia, 

kým budem hovoriť, kto má záujem, prosím, pripojte sa pod môj návrh. Návrh uznesenia 

bude hovoriť o tom, aby pán primátor preskúmal možnosti aké sú zákonné, ako sú 

zákonné povinnosti mesta, že tento pamätník musí zotrvať na svojom mieste, ale aké sú 

možnosti, aby teda boli od neho odstránené minimálne, čím skôr, tie komunistické 

symboly, ktoré myslím si, že naozaj vyvolávajú vášne a emócie. A nech sa na mňa nikto 

nehnevá a myslím si, že aj hanbu 35 rokov po Nežnej revolúcii. Je to téma, ktorú 

spomínali mnohí rečníci na nedeľnom mítingu a  rezonovala veľmi veľmi hlavne  

v súvislosti s obnovou kosákov a kladív práve počas výročia nežnej revolúcie a všetkých 

spomienkových udalostí. Myslím si, že naozaj sa nás nájde viacero, ktorý majú záujem 

sa zbaviť takto tejto našej viditeľnej, viditeľnej nešťastnej minulosti a ja verím, že sa 

jednoducho dožijem toho že, že to tam nebude a že sa nedožijem toho, že to niekto tam 

opätovne s pionierskymi šatkami na krku bude raz osadzovať. Takže ďakujem. To bol 

môj úvod a pán primátor už medzitým niečo zistil, takže buďte takí láskaví. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Na úvod mi dovoľte sa za mesto aj Správu 

mestskej zelene ospravedlniť, že to načasovanie v období, kedy oslavujeme výročia, kedy 

sa snažíme poukázať na odkaz novembra sa niekoľko dní pred takýmto niečím udeje to, 

že sa pristúpi ku niečomu, čo v poriadku ani v mojom svedomí nie. Ale na druhej strane 

chcem pripomenúť, že všetci ako sme tu stáli a prevzali sme si dekréty, tak tých dekrétov 

a resp. pri sľube, ktorí sme ako poslanci a primátor a všetci, ktorí máme verejné funkcie 

dali, hovorí, že budeme dodržiavať ústavu, zákony, vyhlášky, nariadenia. Čiže sú chvíle, 

kedy jednoducho ja ako primátor mám potrebu zavrieť oči a tak podpísať zmluvu, lebo 

sa niekedy inak nedá. Na druhej strane v tomto prípade som ja zmluvu nepodpisoval, 

pretože pamätník, ktorý máme síce patrí mestu Košice, ale spravuje ho zároveň mestská 

zeleň, aby sme vedeli aká genéza takýchto postupov, tak skúsim vám ich nejakým 

spôsobom priblížiť. Čiže názov tohto pamätníka je Pamätník sovietskej armády  

na Námestí osloboditeľov evidovaný na Ministerstve vnútra Slovenskej republiky.  

Mesto Košice eviduje názov Pomník padlým II. Svetovej vojny - Sovietski vojaci. Tento 

pomník alebo pamätník štatút vojnového hrobu. Riadi sa podľa zákona č. 130/2005  

o vojnových hroboch, § 4 ods. 2 písm. e) konkrétne je to o potrebách opravy v národnej 

kultúrnej pamiatky z dôvodu, v tomto prípade, odstránenia následkov vandalstva  

na vojnovom hrobe, ale aj ženevským dohovorom o ochrane obetí vojnových konfliktov 

z roku 1949. Je to zároveň národná kultúrna pamiatka a riadi sa v zmysle zákona, 

zákonom 49/2002 Z. z. zákona o ochrane pamiatkového fondu, § 34. Už som povedal, 
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majiteľom tohto pomníka je mesto Košice, ale správu dlhé roky na ňom vykonáva 

mestská zeleň a je zodpovedná v zmysle štatútu o tento majetok. Škodové udalosti boli  

v roku 2002 nahlásené na Okresnom riaditeľstve polície dokopy 5-krát, 28.06., 29.06.,  

01.07., 20.04. a 02.01.2022. Najväčšie poškodenie bolo 19.05.2023. To neostalo, tento 

vandalistický čin hluchým. Samotné ministerstvo, ktoré nás vyzvalo 22.08.2023, aby sme 

poškodenie odstránili. Zároveň nám Veľvyslanectvo Ruskej federácie dalo verbálnu nótu 

týkajúce sa tohto úmyselného poškodenia a vyzvalo nás a zároveň aj Ministerstvo vnútra, 

aby v zmysle všetkých ženevských dohôd, zákonov, ktoré tu máme, tento pamätník nás 

donútilo alebo vyzvalo opraviť. Túto výzvu nám ministerstvo zaslalo teda 22.08. Krajský 

pamiatkový úrad v liste zo dňa 05.10.2023 vo veci Námestia osloboditeľov - Pomník 

padlým II. Svetovej vojny sovietski vojaci, odborná a metodická pomoc vlastníkovi  

pre opravy a udržovanie premiestnenia pomníka z hľadiska záujmov ochrany 

pamiatkového fondu po odpovedi medziiným uvádza: Krajský pamiatkový úrad Košice 

si vysoko cení rozvážny prístup mesta Košice, ktorý sa usiluje ako vlastník a správca 

predmetnej vykonať jej údržby a úprimne sa usiluje o spoločenský konsenzus. Ja vám 

ešte z toho listu potom prečítam viac. Dňa 22.02.2024 Ministerstvo vnútra SR nás 

požiadalo, teda nie nás, ale príspevkovú organizáciu Správa mestskej zelene v Košiciach, 

aby ich informovalo o technickom stave pomníka a odstránení jeho poškodenia najmä  

z obdobia mája 2023. 13.06.2024 dostávame príspevok zo štátneho rozpočtu na rok 2024 

na výkon prác na vojnových hroboch, na reštaurátorské práce, pomník (plastické prvky 

kosák, kladivo) 9 700 EUR a zároveň na reštaurátorské práce, pomník, kamenné tabule. 

Správa mestskej zelene vysúťažila reštaurátora, akademického sochára, Ľubomíra Saba, 

s ktorým bola podpísaná zmluva o dielo dňa 02.10.2024 s nešťastným termínom plnenia 

z 15.11.2024 na práce, ktoré som menoval. V zmysle zákona č. 125/1996 Z. z. zákona  

o nemorálnosti a protiprávnosti komunistického systému, § 7 ods. c) na pamätníky, 

pomníky a pamätné tabule podľa § 7 a) umiestnené do 30. novembra 2020 sa vzťahujú 

doterajšie predpisy, čiže tento zákaz o komunistických symboloch sa na tento pamätník 

nevzťahuje. Toto sú fakty, o ktorých ja nechcem polemizovať, ale takto to máme. Zároveň 

ja vám prečítam jeden odsek s veľmi dlhého listu, ktorý nám zaslal Krajský pamiatkový 

úrad: „Historické pomníky a pamätníky si v súčasnej novej dobe vyžadujú aktualizované 

didaktické predstavenie svojho príbehu pre nasledujúce generácie. Predmetná NKP je 

dokumentom svetových vojnových udalostí, ktoré sa tu udiali, dokumentuje spletité 

príbehy konkrétnych ľudí, je vojnovým hrobom, ktorý si zasluhuje úctu, ale je aj miestom 

spontánneho odporu občanov proti totalitnému režimu. Mementom aj otázkou  

pre budúcnosť. Nedoriešené otázky našej minulosti sú výzvou na zamyslenie ako sa bude 

vyvíjať samotná spoločnosť.“. O tom by mala byť aj dnešná debata. „Krajský pamiatkový 

úrad Košice preto v súlade s odsúhlasenou projektovou dokumentáciou obnovy NKP 

podľa stavebného povolenia odporúča mestu Košice predmetu NKP oplotiť vrátane 

prehľadného informačného systému pre verejnosť a takto ju chrániť pred vandalizmom 

do doby, kým bude môcť mesto začať s vykonaním jej obnovy a naďalej sa pritom 

usilovať o skvalitnenie a údržby verejnej parkovnej zelene v jej okolí, ktorá môže  

do určitej miery zmeniť vizuálne pôsobenie symbolov, ktorých prítomnosť vo verejnom 

priestore môže vyvolávať zbytočné napätia v spoločnosti.“. Toľko sú fakty, 

dokumentácia. Tých dokumentov, ktoré máme medzi sebou Ministerstva vnútra je 

niekoľko, tie som sa pokúsil zhrnúť v tom úvode, aké sú vlastne fakty, aby sme si povedali 

tu na MZ ako ďalej. Pri diskusii i s pani poslankyňou i s klubom, ktorý vedie pani 

námestníčka, i s pánom Berberichom, sme všetci toho názoru, že poďme sa pozrieť, teraz 

ani nie na históriu alebo vôbec na možnosti, že v tej spletitosti zákonov, ktoré som 

vymenoval, aké možnosti mesto Košice má a či vieme jednoznačne povedať, akým 

spôsobom vieme symboly, ktoré si nepraje obrovská skupina ľudí buď odstrániť, buď 
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premiestniť, buď nájsť také riešenie, ktoré bude nielen spoločensky možné, ale hlavne, 

aby bolo zákonné. Čiže ešte raz mrzí ma, že nielen mesto Košice, mestská zeleň, ale vy 

mnohí ste boli napádaní a ste asi napádaní ohľadom týchto vecí, ale verím, že dáta 

a informácie, ktoré som dal, trošku zmierenia napätie, dôvody a úsilia, ktoré konkrétni 

ľudia museli vykonať v tejto veci. Toľko keď môžem. S faktickými pán poslanec Karabin 

a pán poslanec Lörinc. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Mňa by len zaujímalo,  keďže 

mesto peniaze nemá, predpokladám, že nebude to platiť MČ Staré Mesto, kto to pani 

kolegynka zaplatí a koľko to bude stáť takéto niečo? Ak by sa aj dalo premiestniť, ideme 

premiestniť pamätník. Máte vyčíslené náklady alebo viete, za všetkým musím hľadať 

nejaký náklad. Mesto má nejaký rozpočet, mesto nie je dojná krava, prídem, daj, lebo ja 

to chcem. Niečím to musí byť vykryté. Potom dostane MČ Staré Mesto menej peňazí, 

lebo je tu plno priorít, ja nehovorím, že toto nemá byť nejakou prioritou, ale tu plno iných 

vecí, mesto má úplne iné finančné problémy a tu narážame na nejaké zákony, ale keď to 

bude vyriešené, že áno dá sa to, fajn, potom to treba fyzicky premiestniť. A to už stojí 

nejaké financie. By som rád vedel odkiaľ. 

 

p. Polaček, primátor mesta: S faktickou pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vzhľadom na znenie toho uznesenia, ja len taká 

rečnícka otázka, lebo ja keď som to videl, tak som sa veľmi hanbil, jednak to načasovanie 

a jednak už len keď sa bavíme o tom, že mesto Košice nemá peniaze, že prečo sme dali 

tých necelých 3 tis. na to. Keď si to chce robiť ministerstvo, nech si to robí, keď to chcelo 

Veľvyslanectvo Ruskej federácie, tak nech si to robí za svoje, takže prečo my sme 

prispeli. Myslím si, že nikto nemôže nútiť nikoho, aby robil to, čo nechce a tá rečnícka 

otázka je aj, že máme tu v podstate 6. rok aj pani námestníčku, aj pána primátora, aj my 

tu sedíme niektorí 6. rok, že prečo teraz ideme vôbec zisťovať možnosti. Už sme to mali 

asi dávno mať zistené a už sme tu mali povedať reálne veci, možno aj s vyčíslením 

nákladov, ktoré hovorí pán Karabin, ale je tam viacero možností pán Karabin, ako také 

niečo financovať. Za mňa tie symboly pri všetkej úcte k obetiam, lebo tam neboli len 

obete z Ruskej federácie, to si povedzme, vo všetkej úcte k obetiam tam treba zachovať 

veškeré dekórum, ale tie symboly nemajú čo hľadať na námestí a bola tu aj petícia  

za premenovanie námestia, ktorú tiež sme uhrali do outu, čo je podľa mňa tiež veľká 

hanba.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie je celkom pravda, že sa nezaoberali týmto, pretože niektorí si 

z vás možno pamätajú bola tu práve, že debata, dokonca tu bolo aj nejaké vyčíslenie, 

ktoré hovorilo o niekoľko 100 tis. EUR-ách a tá debata potom niekde zaspala. Takže 

takáto debata tu bola, pravdupovediac si neviem úplne vybaviť, pán námestník ma na to 

upozornil, možno to ešte vyhľadá a nájde ešte nejaké. Čiže áno, zaoberali sme sa tým a 

nejakým spôsobom pri iných povinnostiach, iných dôležitých veciach nám práve možno 

novembrové udalosti ukázali, že tieto veci sú stále živé a treba sa k nim vrátiť. Pán 

poslanec Berberich. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Tak ako jeden 

z predkladateľov si dovolím takú krátku aspoň poznámku. Myslím si, že áno, môžeme 

sme si položiť otázku, že prečo sme to neriešili skôr, ale to si ju položme potom všetci 

a netýkame si tu, že niekto to mal a niekto to neurobil. Druhá moja poznámočka je, že 

uznesenie znie, aby sa preverili možnosti, čiže naozaj pri zachovaní všetkých zákonných 
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vecí, ktoré jednoducho dodržať treba. Máme snahu o premiestnenie a o odstránenie tých 

symbolov. Čiže ak je, ak je všeobecná vôľa, tak poďme to riešiť. No a ešte jedna možno 

poznámočka, že práve preto, že to 35. výročie a možno aj ďalšie iné udalosti, ktoré sa 

dejú, nás primäli k tomu, aby sme sa niečím takýmto zaoberali. Ja som ten návrh teraz 

obdržal a pripojilo sa tu zopár poslancov, ktorých potom, keď to bude predkladať návrh, 

tak prečítam, aby to bolo kompletné. Takže ďakujem pekne zatiaľ za podporu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 

 

p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Začnem svoj predslov skôr veľkým, veľkým 

ospravedlnením sa všetkým rodinným príslušníkom, všetkým obetiam komunistického 

režimu v Košiciach v histórii, ktoré sú nespočetné. Chcem samozrejme sa ospravedlniť 

ako starosta MČ, ktorej sa tento problém týka a verejne deklarovať, ako som aj deklaroval 

mediálne, že so mnou nikto tento postup a túto inštaláciu kosákov a kladív nekonzultoval. 

Hovorí starosta Starého mesta MČ, v ktorej sa tento pomník nachádza. Takže ja len aby 

bolo jasné a som a nebudem teraz, nechcem tu politizovať a nič nikomu vyčítať, ja som 

nestál na pódiu teraz k 35. výročiu, stál som dole medzi občanmi a počúval som ich názory 

a hlavne výtky a sa pýtali ako som toto mohol dopustiť. A ja som už im tam vysvetľoval, 

prepáčte, ospravedlňujem sa, urobím všetko preto a nie za 35 rokov, keď treba aj  

za 3 mesiace poďme spoločne všetci poslankyne, poslanci a poďme, urobme maximum 

v tejto veci, aby sme čo najskôr tieto symboly, ktoré aj príslušný §, príslušnosť zákona 

hovorí, že sa nesmú propagovať. Takže ja prepáčte, nerozlišujem medzi kosákom  

a kladivom a nacistickým krížom ako vy a práve preto ma až udivuje, že aj správa 

mestskej zelene takto promptne a time-ingovo veľmi zle načasovala túto opravu 

a rekonštrukciu. Zvlášť, keď ako my starostovia, ktorí tu sedíme vieme ako niekedy tento 

podnik vie byť v úvodzovkách „akčný“. Ale hovorím, nechcem nikomu nič vyčítať, skôr 

sa poďme a vyjadríme týmto uznesením, všeobecne deklarujme, že nie sme stotožnení  

s tým, čo sa udialo pred pár dňami na tomto námestí a čo sa tam nainštalovalo a poďme 

spoločne to vyjadriť hlasovaním, lebo neviem ako vy, ale ja by som nerád sa tu za pár 

týždňov, mesiacov, rokov opäť zdravili česť práci. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec po prvé, by som nerád, aby ste dehonestovali mestský 

podnik. Po druhé možno vám len ušlo, my sme to viac ako 2 roky odkladali, hľadali sme 

spôsoby ako to neurobiť. A ja som vám prečítal predpisy. Čiže nevyhovárajme sa jeden 

na druhého. Toto je fakt, takto to je. Robili sme všetko pre to, aby sme to nemuseli robiť, 

aby sme zbytočne netraumatizovali. Áno, vyšlo to na hlúpy čas, ale je to tu, všetkých nás 

to mrzí, môžeme sa ospravedlniť, ale prosím, nevyhovárajme sa. Všetci sme dali nejaký 

zákonný sľub a musíme ho dodržať. Nápad je dobrý, ktorý sem prišiel, poďme hĺbkovo 

sa pozrieť na to, čo je možné a to, čo je možné, čo by to stálo. A potom budeme, si možno 

povieme, že ak máme priority takéto, tak akú inú dôležitú vec z rozpočtu možno 

ponížime, aby sme našli. Ja si myslím, na tomto na tomto nie je nič zlé a nám to môže 

nás to posunúť a môže aj spojiť. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. No v prvom 

rade ja som vás počúval, neviem jak ostatní kolega poslanec Starého mesta, ale hovorili 

ste, že zakázané symboly neplatia pre pamätníky, ktoré sú osadené do roku 2020. Čiže 

hovoríme tu o obnove. Toto uznesenie, ja, keď som sa vyjadroval k téme Námestia 

osloboditeľov, dnes nevidím na návrhu kolegyne, aj keď ten dôvetok, ktorý hovorí o tom, 

že do času realizácie je prioritná možnosť trvalého odstránenia, ale nezaväzuje k ničomu. 

Čiže ona len hľadá možnosti a zaväzuje mesto, verím tomu, že to nebudeme teraz musieť 
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žiadať nejaké inštitúcie alebo univerzity, ale listom sa obrátime na kompetentné orgány, 

ale už dosť načrtlo to, čo pán primátor hovoril, že možnosti mesta možno budú 

obmedzené. Čiže by som aj vyzval kolegu, aby bol striedmy v tom, že on za 3 mesiace 

vyrieši, no lebo nevyrieši asi. Ale poďme sa tým zaoberať ako pani kolegyňa povedala. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Len si pre istotu ešte overujem, máme tam aj nejaké 

termíny pani Blaškovičová? Máme tam určené termíny dokedy majú reagovať na tú prvú 

aj druhú našu požiadavku v meste? Dobre, výborne, ďakujem veľmi pekne. Tak poprosím 

možno poďme hlasovať, lebo je to vec, ktorú musíme odhlasovať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, dámy a páni, ako už povedal aj pán primátor, 

mesto Košice požiadalo už v roku 2023 o vyjadrenie Krajský pamiatkový úrad, 

Ministerstvo zahraničných vecí a európskych záležitostí SR, ako aj Ministerstvo  

vnútra SR nielen s otázkou vo veci opravenia poškodeného pamätníka, ale zároveň aj  

s otázkou vo veci potenciálneho premiestnenia pamätníka sovietskej armády na Námestí 

osloboditeľov v Košiciach. Ja osobne vnímam veľmi citlivo túto tému a rovnako nie som 

stotožnený s tým, že sme ako mesto, bohužiaľ, pristúpili k oprave týchto kosákov a kladív 

predvečer 35. výročia Nežnej revolúcie. Ale aj my musíme napĺňať ako v samospráve 

zákonné požiadavky. To ale neznamená s tým, neznamená to, že si nemáme ctiť, ako 

zaznelo v nedeľu na proteste, aj ducha zákona. A v duchu zákona by sme mali rešpektovať 

obete, ktoré v tomto meste komunistický režim priniesol, máme tu v Košiciach dokonca 

aj Múzeum obetí komunizmu, ktoré zdokumentovalo na území celého Slovenska obete  

a to, čo to znamenalo pre rodiny. Máme po Prahe 2. najväčší počet priamych obetí augusta 

1968, ale bohužiaľ asi nesprávne a málo si pripomíname tieto udalosti a málo ich 

vštepujeme aj mladej generácii. Vo veci riešenia tohto pamätníka som ja osobne teda 

inicioval tieto dopyty na jednotlivé ministerstvá a musím s ľútosťou povedať, že 

Ministerstvo zahraničných vecí dodnes mestu Košice neodpovedalo. A ak sa pýtate  

na náklady pán poslanec Špak alebo pán poslanec Karabin, nie som si istý, ale keby ma 

kolegovia skúsili počúvať aj pán poslanec Lörinc, Kundrát a ostatní, lebo hovorím  

ku vám, keďže ste sa pýtali koľko by to stálo, v meste Rzeszów, v našom partnerskom 

meste za poľskými hranicami už dávnejšie prijali záver v MZ, že chcú premiestniť 

podobný pamätník. Dokonca sa uchádzajú v rámci poľskej schémy o financie od poľskej 

vlády. Odhadované náklady na premiestnenie pamätníka sú 3 mil. poľských zlotých, to 

je 687 tis. EUR. Opäť, jedná sa o premiestnenie trošku menšieho pamätníka ako je náš  

na iný cintorín vojakov sovietskej armády. Preto ja vás chcem len požiadať, ja som za to, 

ale keď tu vedieme takéto ťažké diskusie o rozpočte mesta a o tom ako nechceme 

zvyšovať dane a tu a tam, ste naozaj všetci ochotní dať na to peniaze? Ja som za to. Poďme 

o tom hlasovať, ale keď máme o tom hlasovať a nájsť na to zdroje, tak ich nehľadajme 

iba na položkách mesta. Hľadajme ich aj na položkách MČ, aj tej najkrajšej v Košiciach, 

v ktorej pán starosta hovorí, že s tým nič nemá. Samozrejme, že s tým nič nemá, pán 

starosta, pretože to nespadá do vašej kompetencie. Prosím, ale starostu, takže sa 

alibisticky z toho nevyviňujte a keď chcete dať na ten návrh na premiestnenie, tak ho 

dajte a povedzte, odkiaľ chceme na to zobrať podľa poľského vzoru, možno 700, možno 

viacej tisíc eur. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Poslankyňa Blaškovičová, pán poslanec Petrovčik. 
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p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Pán 

námestník, vďaka za vašu aktivitu, ktorú ste ako zástupca mesta prejavili, ale bola to 

aktivita vaša, mesta. Doteraz sa nebola žiadna aktivita a žiadna žiadne echo nešlo  

od občanov tohto mesta, ktorých tu my dnes zastupujeme. Neviem koľkí kolegovia  

a kolegyne sa podpísali pod ten návrh na uznesenie, verím, že ich je dosť. Takže myslím 

si, že naozaj treba, aby počuli aj v Bratislave, aj na veľvyslanectve, aj na Ministerstve 

vnútra to, že občania tohto mesta, ktorý zastupujeme, majú záujem, aby sa tento problém 

vyriešil. Naozaj, nech prvotne nech sa riešia tie fašistické symboly, ktoré na pomníku sú 

a premiestnenie môžeme potom uvažovať o tom, možnože ten pamätník keby to bol 

pamätník, pamätník obetí totalitných režimov, že by tam mohol ďalej stáť, lebo tých obetí 

totalitných režimov sme mali dosť. Ale naozaj treba začať a treba začať od nás už, aby sa 

vyjadrili poslanci a občania. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 

 

p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja ešte raz sa ospravedlňujem 

všetkým a hlavne tým obetiam, že vážne pán námestník, ja nechcem ísť do konfliktu,  

ja neviem prečo opäť sa snažíš tu podsúvať, že MČ či zaplatí, nezaplatí. Ja hovorím  

za občanov, ktorí už a videl som, že zhromažďujú podpisy a ma oslovili, ja to nehovorím 

len tak do vetra. A prepáč, aby si hádzal argumenty, že kto tých 600 tis. zaplatí. Veď tu 

ide o nejaký akt, o nejaký signál do sveta, či ozaj ideme sa tu baviť zase o peniazoch?  

Tu teraz snáď nejde o peniaze, tu snáď ide o niečo iné a verím, že to všetci pochopili, čo 

tým chceme povedať a ďakujem aj predrečníčke a sme asi sa neporozumeli pán 

námestník, ja žiadam čo najskôr zhodiť symboly komunistického režimu, kosák 

a kladivo, nie pamätník odstrániť za 600 tis. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Krcho  

s procedurálnym návrhom. 

 

p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Naschvál som čakal do konca, že už nikto nebol 

prihlásený, ale ešte pán námestník, nemám procedúru, skôr taká otázka do pléna, nakoľko 

sme pri bode 8, máme viac než 40. 32 bodov ešte pred sebou, chcel by som sa spýtať, 

dokedy dneska budeme rokovať, aby sme vedeli, že dneska zvládneme, či bude všeobecná 

zhoda, či budeme uznášaniaschopní. Čiže taká otázka, či je súhlas, že dneska budeme 

rokovať až do ukončenia všetkých bodov alebo ešte budeme rokovať aj zajtra. Čiže tak 

všeobecne, neviem, či je súhlas, či nie je súhlas.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, môžem dať za to hlasovať? Dajte 

to ako procedúru. 

 

p. Krcho, poslanec MZ: Tak dávam procedúru, aby sme rokovali až do ukončenia programu, 

ktorý bol schválený. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, hlasujeme za návrh pána Krcha, či budeme 

rokovať do vyčerpania celého programu. To je návrh. Teraz hlasujeme. 

 

Hlasovanie č. 35 -  za: 31+1 (p. poslanec Lasky), proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže za poprosím zaznamenať aj na pána 

poslanca Laskyho. A konštatujem teda, že na základe tohto hlasovania budeme dnes 
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rokovať do vyčerpania programu a tak ako bolo schválený. Pokračujeme v diskusii  

a nasleduje procedúrou pán poslanec Špak? 

 

p. Špak, poslanec MZ: Áno. Prosím, ja mám pocit, že obidvaja idete hlasovať za, tak sa už 

nenaťahujme, ukončime diskusiu, vôbec si tu nevytýkajme, potom sa porozprávate. 

Ukončujem diskusiu, navrhujem týmto vymazať všetky veci a ísť k hlasovaniu. Áno, 

všetci, aj prihlásení. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Čiže rozumiem tomu správne, že je to procedúra 

ukončiť diskusiu okamžite a hlasovať? Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 36 -  za: 28, proti: 2, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže diskusiu ukončujeme a poprosím teraz 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo, takže  

k pôvodným predkladateľom pani Blaškovičovej a pánovi Berberichovi pribudli ďalšie 

podpisy a to poslanec Berinšter,  poslanec Šaňa, poslanec Vasok, poslanec Špak, 

poslankyňa Adamčíková, poslanec Lörinc, poslanec Krcho, poslanec Weiss, poslanec 

Matoušek, poslanec Saxa, poslanec Seman, poslanec Bačinský, poslanec Babušík, 

poslanec Fedoročko, poslankyňa Slivenská, Zemková, Kundrát, Horenský, Petrovčik, 

Múdry a Štefan Lasky. Takže to sú všetci prekladatelia a návrh znie: Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov žiada primátora 

mesta Košice, aby preveril možnosti mesta Košice smerujúce k premiestneniu alebo 

odstráneniu Pamätníka vojakov sovietskej armády so znakmi bývalého ZSSR  

a pamätnými tabuľami, ktoré sa nachádzajú na Námestí osloboditeľov v Košiciach.  

Do času realizácie je prioritná možnosť trvalého odstránenia komunistických symbolov 

z pamätníka. Termín: prvé riadne MZ v roku 2025. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 37 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 3 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 9 

Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja  

a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, 

kód výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať v rokovaní bodom č. 9 

Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja  

a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, kód 

výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST. Nech sa páči, otváram k predkladanému 

materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu  

o prednesenie návrhu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
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podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje po a) zapojenia mesta Košice ako 

partnera do projektu „Vývoj a výroba udržateľných bio-vláknových uhlíkových anód  

pre vysokovýkonné lítium-iónové batérie na podporu dekarbonizácie a energetickej 

nezávislosti Košíc a Košického kraja, podľa predloženého návrhu. Po b) osnovu 

projektového zámeru projektu podľa predloženého návrhu, po c) zabezpečenie realizácie 

projektu v súlade s pripomienkami poskytnutia pomoci a po d) financovanie prípadných 

neoprávnených nákladov projektov z rozpočtu mesta. Koniec návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 38 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 10 

Informácia o podaní projektovej žiadosti financovanej z Fondu malých projektov 

zriadeného v rámci Programu Interreg VI-A Maďarsko-Slovensko, kód výzvy HUSK-

SPF-2401 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 10 Informácia o podaní 

projektovej žiadosti financovanej z Fondu malých projektov zriadeného v rámci 

Programu Interreg VI-A Maďarsko-Slovensko, kód výzvy HUSK-SPF-2401.Otváram  

k predkladanému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok, oprávneným žiadateľom mesto Košice, za účelom realizácie projektu  

s názvom „Dni mesta Košice“ v bodoch b), c), d) podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 39 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 11 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Pasportizácia mestskej 

infraštruktúry a zelene mesta Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, 

spracovania, využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre inteligentné 

rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita Veda, výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 

Podpora budovania inteligentných miest a regiónov 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 11 Informácia o príprave  

a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Pasportizácia mestskej infraštruktúry a zelene mesta 

Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, využívania a prepájania 

dát v rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita 

Veda, výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest 
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a regiónov. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram 

diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti „Pasportizácia 

mestskej infraštruktúry a zelene mesta Košice“ pod písmenami a), b), c), d) e) podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 40 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 12 

Predloženie Žiadosti o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027, Priorita 2P3. 

Udržateľná mestská mobilita, Špecifický cieľ RSO 2.8 Podpora udržateľnej 

multimodálnej mestskej mobility ako súčasti prechodu na hospodárstvo s nulovou 

bilanciou uhlíka (EFRR), za účelom realizácie projektu: „Modernizácia zastávok verejnej 

dopravy a informačných systémov, III. etapa“ 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 12 Predloženie Žiadosti  

o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027, Priorita 2P3. Udržateľná mestská 

mobilita, Špecifický cieľ RSO 2.8 Podpora udržateľnej multimodálnej mestskej mobility 

ako súčasti prechodu na hospodárstvo s nulovou bilanciou uhlíka (EFRR), za účelom 

realizácie projektu: „Modernizácia zastávok verejnej dopravy a informačných systémov, 

III. etapa“. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Modernizácia zastávok verejnej 

dopravy a informačných systémov, III. etapa“ podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 41 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 13 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Obnova národnej kultúrnej 

pamiatky – Archeologické múzeum Dolná Brána, Hlavná ulica, Košice“ v rámci Výzvy 

na predkladanie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na investície 

do kultúry, prírodného dedičstva a cestovného ruchu, Priorita Moderné regióny, 

Opatrenie 5.1.5 Investície do kultúrneho a prírodného dedičstva, miestnej a regionálnej 

kultúry, manažmentu, služieb a infraštruktúry podporujúcich komunitný rozvoj a 

udržateľný cestovný ruch 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 13 predkladáme materiál Informácia 

o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Obnova národnej kultúrnej  

pamiatky – Archeologické múzeum Dolná Brána, Hlavná ulica, Košice“ v rámci Výzvy 

na predkladanie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na investície 

do kultúry, prírodného dedičstva a cestovného ruchu, Priorita Moderné regióny, 

Opatrenie 5.1.5 Investície do kultúrneho a prírodného dedičstva, miestnej a regionálnej 

kultúry, manažmentu, služieb a infraštruktúry podporujúcich komunitný rozvoj  

a udržateľný cestovný ruch  Otváram k predkladanému materiálu diskusiu. Ak sa  

do diskusie nikto nehlási, návrhová komisia, nech sa páči. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok na projekt „Obnova národnej kultúrnej pamiatky archeologické 

múzeum Dolná brána, Hlavná ulica Košice“, pod písmenami a), b), c), d), e) podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 42 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 14 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Inteligentné mesto Košice“ 

v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, využívania a prepájania dát v 

rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita Veda, 

výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest a regiónov 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 14 Informácia o príprave a podaní Žiadosti 

o NFP pre projekt „Inteligentné mesto Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, 

spracovania, využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre inteligentné 

rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita Veda, výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 

Podpora budovania inteligentných miest a regiónov. Otváram k predkladanému materiálu 

diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok, oprávneným žiadateľom mesto Košice, za účelom realizácie projektu 

s názvom „Inteligentné mesto Košice“, podľa predloženého návrhu. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 43 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 15 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Inovatívne elektronické 

formuláre mesta Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, 

využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, 

plánovanie a správu, Priorita Veda, výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 Podpora 

budovania inteligentných miest a regiónov 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 15 Informácia o príprave 

a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Inovatívne elektronické formuláre mesta Košice“  

v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, využívania a prepájania dát  

v rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita 

Veda, výskum a inovácie, Opatrenie 1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest 

a regiónov. Otváram k predkladanému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie Žiadosti o nenávratný 

finančný prospech príspevok za účelom realizácie projektu s názvom „Inovatívne 

elektronické formuláre mesta Košice“ pod písmenami a), b), c), d) podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 44 -  za: 34, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol teda prijatý, 

- - - 
 

Bod č. 16 

Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v radách škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať ďalej bodom č. 16 Návrh  

na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v radách škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 

Košice. Otváram diskusiu, nech sa páči. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov deleguje do Rady školy ZŠ Laca 

Novomeského, Richarda Kočiša, do Rady školy Masarykova 19, Ľubomíra Gregu,  

do Rady školy Park Angelinum, Martina Konečného, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 45 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, ďakujem. 

- - - 
 

Bod č. 17 

Personálne otázky 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme rokovaním v bode č. 17 Personálne 

otázky. Poprosím predkladateľov uznesení, nech sa páči, odovzdávam slovo, pán 

poslanec Matoušek. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Dobrý deň prajem. Mám na 2 návrhy uznesení pre našu komisiu. 

Dovolím si predniesť prvý. Naša komisia, mestské zastupiteľstvo odvoláva z finančnej 

komisie Patrika Ivanišina a 2. uznesenie je finančná komisia, mestské zastupiteľstvo volí 

do finančnej komisie neposlanca pána Pavla Mutafova. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja som si myslel, že pán predseda finančnej 

komisie chcete vyvodiť zodpovednosť za svoje negatívne slová k rozpočtu, za to, že ho 

nechcete, za to, že je zlý a za to, že finančná komisia bola za, poslanci nakoniec sme ich 

presvedčili, ale vy ste furt negatívne. Zvážte. Zvážte. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Ja nemám nič 

proti nominácii pána Mutafova, dokonca ju aj podporím, ale len chcem pripomenúť, že 

pán Mutafov sa mi zdá, že keďže som bol vtedy už ja tiež zvolený za člena komisie abo 

som bol členom finančnej komisie, že on pred 2 rokmi chcel byť členom komisie, že 

vtedy ste ho ako nechceli, lebo bol predložený, nebol potvrdený a dneska. Čiže bol ako 

bol pretlak, teraz je akože náhradník, hej? Dobre, toto som chcel vedieť, som chcel vedieť, 

že či došlo k nejakej názorovej zmene, ale že čakal v poradí. A potom prečo potom ho 

pán Eperješi predbehol, odborník na ekonomiku. Viete, čo znamená nečlen, neposlanec? 

Že má byť odborník v danej oblasti. Čiže náš pán umelecký kováč je odborník  

na ekonomiku. Tak viete jak sa hovorí, aký predseda, takí členovia, no. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som po prvé poprosiť, ak by môj 

príspevok presiahol 3 min., aby mi bol rovno zarátaný ďalší. Chcel by som sa v tejto,  

v tomto bode Personálne otázky vyjadriť k nedávnym udalostiam, ktoré došli v redakčnej 

rade periodika V SKRATKE a síce, redakčná rada periodika V SKRATKE bola zvolaná 

pomerne narýchlo, čo mi v zásade až tak nevadilo, zúčastnili sme sa niektorí členovia 

tohto rokovania s tým, že pred rokovaním periodika V SKRATKE nám bol zaslaný návrh 

na to, ako má vyzerať nasledujúce číslo a následne sme o tom, o ňom rokovali. 

Vypichnem 2 body, ktorými sme sa jednohlasne všetci prítomní členovia redakčnej rady 

zhodli, že navrhneme vypustenie týchto článkov z periodika V SKRATKE. Jedná sa  

o článok o Gerlachovskej, teda o zariadení pre seniorov. To sme sa uzniesli na základe 

toho, že to ešte nebolo v rozpočte, rozpočet nebol v tom čase schválený a je zbytočné 

prezentovať niečo, čo zatiaľ nie je dohodnuté. Ja rozumiem, že ono je to tak pekné a tlačiť 

na poslancov, keď už je niečo odprezentované, že bude, aby sa potom o tom nemuselo 

rokovať. Druhú vec, ktorú sme žiadali stiahnuť z tohto periodika, bol rozhovor pána 

primátora s pánom režisérom. Je to hlavne kvôli tomu, že je to, vnímali sme to  
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na redakčnej rade alebo teda aspoň ja, ako nejakú aktivitu politickú pána primátora, čo je 

v poriadku, na druhej strane periodikum V SKRATKE by malo byť viacej neutrálne, mali 

by tam byť skôr články, ktoré píšu ľudia, ktorí alebo rozhovory, ktoré robia novinári, nie 

pán primátor, ktorý aj tak, si myslím, má celkom štedrý priestor v tomto, v tomto 

periodiku. Dohodli sme sa teda jednohlasne o stiahnutí týchto 2 článkov v rámci 

redakčnej rady. Všetci prítomní členovia redakčnej rady boli za stiahnutie. Neskôr nám 

prišiel od predsedu redakčnej rady email, kde teda bolo povedané, že rozhovor s pánom 

režisérom, pána primátora s pánom režisérom bude len upravený a nebudú tam pôvodné 

fotky a k článku na Gerlachovskej nedostal reakciu. Keď som si neskôr prečítal a teda 

zobral periodikum alebo teda časopis Košice V SKRATKE, samozrejme aj teda článok 

o Gerlachovskej tak, ako bol nám zaslaný bez toho, aby sa čokoľvek zmenilo alebo 

vypustilo, jednoducho ostal tam. Ja som upozornil prítomných, že v prípade, že sa tieto 

články neschvália alebo nestiahnu alebo že niečo nebude, nebude podniknuté v tejto veci, 

ja zvážim svoje zotrvanie v redakčnej rade, lebo momentálne to nie je úplne, nesúhlasím 

s tým výrokom pán primátor, ako si vravel, že ideme informovať a chceme odprezentovať 

ľuďom, aké veci sa podarili, mne skôr ide o to, že ideme tlačiť na poslancov, aby schválili 

to, čo chceme a ideme prezentovať sami seba. A to mi robí problém. A najväčší možno 

problém je ten, že redakčná rada tým pádom sa stala štatistom bez akejkoľvek možnosti 

zasiahnuť do obsahu. Možno trošku z histórie. Časopis V SKRATKE bol oceňovaným 

časopisov v čase, keď na ňom pracoval pán Jesenský, ktorý bohužiaľ kvôli chorobe 

nemohol pokračovať alebo momentálne má výpadok, nepracuje a needituje tento časopis. 

Dve čísla následne prebral pán Holéczy a myslím si, že títo páni držali nejaký štandard 

tomu časopisu. Teraz som dostal informáciu, že daný časopis robilo tlačové oddelenie 

MMK a myslím si, že tým, že tento časopis stratil akéhokoľvek pána, človeka, ktorý by 

zodpovedal za obsah a ktorý by možno aj povedal, že nie je dobrý nápad tam dávať to, čo 

redakčná rada vyslovene povedala, že si tam nepraje, tak v tom prípade stratil akúkoľvek 

váhu. Za mňa je redakčná rada úplne zbytočná, pretože čokoľvek rozhodne a čokoľvek 

povie, akokoľvek sa rozhodne redakčná rada takisto ako k tomu bolo tentokrát, nebude 

sa to brať do úvahy a jednoducho sa rozhodnutie redakčnej rady odignoruje.  

V tom prípade ja teda sa vzdávam členstva v redakčnej rade a predkladám uznesenie 

v znení: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov berie 

na vedomie vzdanie sa členstva Mgr. Mateja Kundráta v redakčnej rade periodika Košice 

V SKRATKE. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: To, čo popísal kolega Kundrát ma mrzí, ale deklaruje len to, že časopis  

V SKRATKE sa zneužíva na politickú propagandu pána primátora, poskytuje len 

jednostranné informácie verejnosti a vôbec tam sa nenachádzajú informácie o činnosti 

poslancov. Ak sa tam vôbec nejakí poslanci nachádzajú, tak len poslanci, ktorí pravidelne 

hlasujú za všetky veci pána primátora. Čiže politická opozícia, ktorá má možno iný, ale 

demokratický názor, nemá žiadny priestor v týchto novinách. To chcem, aby ste si všimli, 

pozrite si vydania do minulosti. Po tom ako to tento časopis získal ocenenie, čo bolo 

výsledkom práce niektorých ľudí, tak to išlo úplne dole vodou a teraz poskytuje len 

jednostranné PR. A poslanci to ocenili tým, že v položke marketing mesta namiesto 

197 tis. v minulom roku, schválili 400 tis. Čiže dvojnásobne o 200 tis. sme išli hore. 

Spomeňte si na to, keď sa tu budeme baviť, že nie je na opravu chodníka. 

 

p. Polaček, primátor mesta: No, pán Lörinc, podpredseda župy, ja mám pre vás len jednu 

informáciu, že KSK na marketing, priamy marketing z rozpočtu dáva 1,8 mil. EUR, je 
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tam 2-krát suma 900 tis. a zároveň mňa strašne zaujalo a musím to povedať všetkým, 

zrazu sa oháňate ocenením, ktoré V SKRATKE dostalo, pričom vy ste tu osobne tvrdili, 

že to je také zbytočné, že to dáva Transparency International, ak sa nemýlim, že proste to 

je také nejaké nijaké. A teraz zrazu sa oháňate týmto ocenením, za ktoré my sme veľmi 

hrdí, čiže chcem poďakovať, že ste nám pripomenuli a chcem ešte povedať jednu vec. 

Možno nech aj pani poslankyňa Blaškovičová počuje, požiadavka bola, že článok, ktorý 

spomína pani poslankyňu, máme dať preč. Áno, áno, áno. Potom tam bolo, že rozhovor, 

ktorý som urobil ako svoju možno nadprácu, lebo jednoducho dostal som sa ľuďom, ktorí 

proste chcú rozprávať o meste, lebo okrem toho, že mojou úlohou je zháňať peniaze, som 

presvedčený, že mojou úlohou je aj budovať lokálpatriotizmus, rozprávať o tom, aké naše 

mesto úžasné a v ľuďoch túto hrdosť budovať. A keď viem urobiť rozhovor s ľuďmi, 

ktorí to chcú rozprávať, ktorí sa tešia z nášho mesta, ja si myslím, že nič lepšie nemám 

robiť ako toto, aby sme o našom meste rozprávali. A bola tam ešte tretia požiadavka, 

ktorá má zaskočila. Tá bola, aha, aby sme odstránili článok, ktorý hovorí o tom, že mesto 

Košice ide vybudovať na Gerlachovskej stacionár alebo dom pre seniorov. Tak podľa 

mňa to sú vážne veci, aby sme nerozprávali o... Tu sme boli múdri pri pamätníku ako ten 

november je fantastický, ako všetci sme naňho hrdí a zrazu my máme medzi sebou 

človeka, ktorý to nielenže zažil, ale tam bol, ktorý videl veci, ktoré my sme spod pódia 

nevideli a som o tom presvedčený a zrazu je požiadavka preč, lebo je politicky aktívna  

a tam nepatrí. Tak aby bolo jasné, že opäť bolo niečo vytrhnuté z kontextu a niečo 

nedopovedané, niečo nedopovedané, čo zároveň odznelo na tejto komisii. Pán poslanec 

Kundrát má procedurálny návrh, stále sme neopravili toto tu faktickú, ale kľudne položte 

otázku.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem, kľudne mi to prepnite na faktickú, ako však už som sa... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...stotožnil s tým, že to môžem ako procedurálny 

návrh. Myslím si, že si sa zamotal trošku, pán primátor, lebo si chcel niečo povedať o tej 

Gerlachovskej a si preskočil na 17. november, že nedopovedal si. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Povedal som tú Gerlachovskú. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Že ste nechceli, aby tam tento článok bol. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno. Áno, to je pravda a nemá to nič spoločné 

s tým, či sme chceli alebo nechceli zaradiť do rozpočtu Gerlachovskú. Ide o to, že pokiaľ 

nemáme schválený rozpočet a pokiaľ to nie je čierne na bielom naplánované a schválené, 

tak prezentovať to ako hotovú vec je podľa mňa absolútne neprípustné. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale... 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Môžem dopovedať? Ďakujem. Kľudne môžeš 

reagovať potom, hoci na faktickú. Myslím si, že to je ďalší tlak na poslancov, aby robili 

to, čo chceš ty. Ďalší problém, ktorý vnímam a ktorý teda bol s článkom s pánom 

režisérom je, že ty si myslíš, že je to v poriadku a že máš takto prezentovať mesto. Lenže 

tam bola redakčná rada, ktorá sa jednohlasne zhodla na tom, že toto by nemalo byť  
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v periodiku V SKRATKE. Kľudne nech to bude niekde inde, poprípade s pánom 

režisérom nech si spravia rozhovor redaktori, ktorí V SKRATKE pripravujú. To je celé.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Viete, to čaro je práve o tom, že ten rozhovor som robil ja, ale pán 

poslanec vy ste, ak sa nemýlim, z MČ Sever. Vám vadí dom, zariadenie, kde budú bývať 

seniori, ktorí potrebujú pomoc? A teraz k tým faktom. Vôbec nie sme závislí v tomto 

prípade od schváleného rozpočtu v rámci Gerlachovskej, pretože v UMR-u, pardon 

v UMR-i v sociálnej oblasti máme tento dom naprojektovaný, na základe úplne inej 

udalosti uznesenia, keď sme sa tu uzniesli, že to chceme a táto požiadavka je v zásobníku. 

My len rozpočtom spôsobíme to, že túto budovu, tento komplex postavíme o rok skôr  

za predpokladané nižšie náklady, pretože tá inflácia a všetko okolo toho je proste, je toho 

veľmi veľa a keď ste ma aj počúvali v rozpočte, ja som to tam spomenul, následne bude 

táto stavba prefinancovateľná. Čiže ona je nezvratná na základe iných uznesení, ktoré tu 

máme a len sme urobili to, že to zrýchlime. Lebo nie je jasné, či sa nám podarí tieto 

peniažky získať pred letom alebo po lete a bojíme sa, že keď to bude po lete, stavbu 

založíme až budúci rok. Lebo máme stavebné povolenie. A o to sme už rozprávali 

mnohokrát. Pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán primátor, nepočúvame sa. 

Mrzí ma to. Keď sa opýtaš ľudí, ktorí boli na redakčnej rade a z poslancov som tam bol 

ja, pán Petrovčík, pán Schwarcz a bol tam aj predseda redakčnej rady pán Fabián, keď 

sme sa rozprávali o Gerlachovskej, ja som vyslovene povedal, že tým, že poznám aj 

pomery na Ťahanovských riadkoch, ja budem za to, aby sa Gerlachovská robila. To však 

neznamená, že si myslím, že je v poriadku komunikovať to pred tým, než je to všetko 

dohodnuté. Toto je problém. Poďme to odkomunikovať v ďalšom čísle, nič by sa 

nezmenilo. Akurát to, že budeme komunikovať férovo. To je celé. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale ono to je dohodnuté, je to férové a vy nechcete, aby sme 

informovali, že na Severe, kde pôsobíte, bude niečo nové a pekné. Mimochodom 

Podhradovčania sa ma pýtali prednedávnom, prečo nič na Podhradovej. Veď buďme radi, 

tešme sa, nefilozofujme, nerobme si zle. Pán poslanec Špak, nech sa páči, na mňa kľudne. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. No je to aj na teba. Ja som mal návrh, že súhlasím 

s tým, aby si predrečníci prečítali bod rokovania, dvojbodka, Personálne otázky, túto vetu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Okej.  

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Máte pravdu. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 

 

p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja mám uznesenie za sociálnu a bytovú 

komisiu. Mestské zastupiteľstvo odvoláva členov neposlancov z Komisie sociálnej 

a bytovej a to MUDr. Zuzanu Katreniakovú a Mgr. Lukáčovú Ingrid. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja by som tiež chcela navrhnúť ako predsedníčka majetkovej 

komisie za člena majetkovej komisie pána Miroslava Špaka. Čiže tiež mám návrh  

na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo volí za člena majetkovej komisie pána Miroslava 

Špaka. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. A teda pán Špak, bude v ktorej 

komisii v poradí? Že v koľkých bude Miro? V piatej, šiestej? Hej, že si to mám googliť. 

No lebo ja som hovoril na ostatnom zastupiteľstve, že nie som v žiadnej komisii, ja som 

ochotný aj počkať, jak som si uznal na rozdiel od iných kolegov, čo si nevedia uznať 

pochybenia, ja som povedal, že som ochotný aj rok počkať. A viete, budete mi potom 

niekedy vykrikovať, že nemám záujem pracovať pre mesto a toto je taká možno aj 

stranícka nominácia, však nevadí, však predseda klubu si má svojich zastať, len hovorím, 

že budete to stíhať pán predseda, toto? Budete. Dobre. Dobre bude stíhať, dobre. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja vnímam 

pripomienku pána poslanca Špaka, že v akom sme bode, ale musím zareagovať na to, čo 

hovorili kolegovia, hlavne pán poslanec Kundrát a ostatní. Prepáčte pán poslanec, lebo tu 

sa oháňame magazínom V SKRATKE a hlavne to hovoria kolegovia, ktorí sú z klubu, 

resp. aj z Košického kraja. A ja som si tak otvoril posledné číslo, keď prepáčte, keď pán, 

keď pán poslanec povie, že nemáme dávať do magazínu neexistujúce investície, tak tu 

som sa objavil, že tradičná kultúra čakajú ju lepšie časy. Umelou inteligenciou pánom 

Lörincom vyprodukovaný nejaký neexistujúci jeho sen? Namiesto toho, aby sme sa 

starali o to, čo tu máme v tomto meste a tak by sme mohli pokračovať. Čiže ak niekomu 

niečo vadí na časopise V SKRATKE a zároveň sedí na stoličke KSK, tak by sa mal 

pozrieť na to, čo vlastne produkuje kraj a ako to je veľmi podobné a rovnaké. A keď 

niekomu vadí uverejnený prepis rozhovoru pána primátora s oceňovaným celosvetovým, 

no známym režisérom, ktorý si našiel čas na rozhovor a mal ho málo a má naozaj 

významné úspechy a natočil o Košiciach a Košickom maratóne skvelý dokument, tak mňa 

to mrzí, že takýto máme, poviem to, malý pohľad na to, čo tu prinášame. Ale dobre. 

V rámci personálnych otázok, keďže sa uvoľnilo miesto v redakčnej rade časopisu 

V SKRATKE, tak mi dovoľte za klub, poslanecký klub Spolupráca pre Košice predniesť 

tento návrh. Mestské zastupiteľstvo Košice schvaľuje za člena redakčnej rady časopisu  

V SKRATKE z radov poslancov poslankyňu Luciu Gurbáľovú. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, pán poslanec Špak. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Marcel, nesedím v KSK a ani 

tam nie som v tom zastupiteľstve. Neviem sa ti vyjadriť na to, čo si vravel, ale sedel som 

donedávna v redakčnej rade časopisu V SKRATKE, ktorá nejako rozhodla a to 

rozhodnutie, nieže sa nerešpektovalo, sa odignorovalo. V tom prípade, prepáč, zhodnotil 

som, že redakčná rada je absolútne zbytočný orgán, pretože jej rozhodnutia sú veľmi 

orientačné pre vydavateľa alebo pre mesto a tým pádom som uznal za vhodné odísť  

z tejto redakčnej rady, pretože ja viem si čas stráviť aj efektívnejšie ako sedením  

na redakčnej rade, kde keď sa niečo dohodne, tak to neplatí. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. No, to tam nemá svietiť, lebo to už tam svieti asi  

4 min., má to byť faktická. 

 

p. Polaček, primátor mesta: To je procedúra? 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Faktická. Chcem vás poprosiť. Takmer som sa 

pristihol, že vás pochválim dnes tam hore, ale vy ste všetky tie argumenty, čo ste mali 

dnes pripravené, ste stále spláchli tým, že ste spomenuli kraj. Fakt. Ako vážne, takto to 

vnímam ja z mojej pozície, čo nie som vlastne nikde v podstate, ani tam, ani tam, ani tam, 

ja si môžem robiť, čo chcem. Slobodne a vlastným svedomím. Takže fakt to nerobme, 

prosím. Nevyťahujte to vôbec a možno by som vám to nemal radiť, ale budete úspešnejší, 

keď to nebudete robiť. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, pán poslanec Vrchota. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán námestník, vy dlhodobo dokazujete tými 

svojimi vystúpeniami, kedy svoj temperament nedokážete udržať, že ste nedorástli na tú 

funkciu, kde ste. Ani som myslel, že sa to zmenilo, ale nedorastiete dlhodobo, lebo 

niekedy sa treba aj prekusnúť. Bohužiaľ. Chcem povedať, že tu nie sme na úrovni kraja. 

Vy konkrétne vždy, keď vám dochádzajú argumenty, tak začnite riešiť s krajom. Tu sme 

na MZ. Ja na úrovni kraja, keď som predsedal, som neútočil osobne na pána Polačeka, 

nevyťahoval mesto, to je ten rozdiel medzi nami. Neútočil som na vás. Vy ste tak isto 

kandidovali na KSK, bohužiaľ, ste sa nedostali, predpokladám, že sa nedostanete ešte 

viackrát v budúcnosti na základe takéhoto správania. Vždy, keď ste v koncoch, ste 

osobný. Dajte argumenty a prosím, ako hovorí pán primátor, pre prácu sa nehádajme.  

Tak prečo ste osobný, prečo tu hovoríte o demagogickom klube, prečo Lörinc? Áno, ja 

som veľmi zlý, voliči to vyhodnotia, ale voliči to vyhodnotili oveľa viac ako u vás, pán 

Gibóda. Ja som získal oveľa viac hlasov ako vy a to, že som klamár, čo ste teraz povedali, 

za to podám žalobu, dobre? A som zvedavý, ako to dokážete. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, pán námestník kľud. Pán poslanec to nepodá, on sa 

tu vyhráža veľmi často. Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Naozaj mali by 

sme ukľudniť všetci vášne, čaká nás ešte niekoľko bodov. Skúsme čo najviac 

konštruktívne rokovať, skúsme sa naozaj vyhnúť tomu ačohentizmu a odkazovať župu  

na mesto, mesto na župu a podobne. Toto nikam naozaj nevedie. A ja len poviem  

na margo toho, čo hovoril kolega Kundrát, resp. pán námestník Gibóda, tak pán kolega 

Kundrát sa jednoducho rozhodol, že má výhrady k niektorým článkom, svoj čas, ktorý 

tomu venoval, keďže jeho pripomienky neboli absolútne zohľadnené, neboli 

rešpektované, tak to jednoducho vyhodnotil, že nechce byť viacej súčasťou redakčnej 

rady. Toľko asi k tomu. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja sa ospravedlňujem, ja som chcela faktickou 

reagovať na pána Kundráta, nestihla som. Pán Kundrát, je mi osobne veľmi ľúto, ak som 

bola kontroverznou osobou pri kreovaní posledného časopisu. Dostala som túto ponuku 

od šéfredaktora a mala som pocit že, že to nebude moje PR ako to, ako mi bolo povedané, 

že vraj bolo moje PR. Ja si skutočne nemyslím že, že takéto PR ja potrebujem, že to  
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o mne ľudia nevedia a ďakujem, že sa tam mohol odprezentovať program 35 rokov 

slobody, ktorý sme robili v spolupráci s mestom. To bolo ďaleko dôležitejšie ako 

rozhovor so mnou a ešte by som chcela povedať len toľko, že na komisii kultúry som sa 

pýtala osobne pána Herrgotta, že či existujú pozvánky špeciálne na Dni mesta, na Košické 

Vianoce, na Sakrálny festival tak, ako kedysi existovali. Nie. Všetky tieto programy sa 

uverejňujú už len v časopise V SKRATKE, takže si myslím, že ušetrili sa nejaké iné 

náklady, aj za poštovné a myslím si, že minimálne toto, čo sa do tohto časopisu dostáva, 

je veľmi veľmi dôležité pre ľudí, ktorí nemajú internet a inak sa k tým informáciám, čo 

sa v meste deje, aké aktivity, nevedia dostať. Takže toľko za mňa a sľubujem vám, že už 

len nekrológ o mne bude. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Petrovčik. 

 

p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja mám tiež poslanecký návrh doplňujúci. 

Už myslím 3-krát sme o tom rozprávali na redakčnej rade, aj sme to schválili, hlasovali 

sme o tom a aj teraz na ostatnom zasadnutí redakčnej rady V SKRATKE sme dostali 

prísľub od pána Fabiána, ktorý tomu poverený dočasne velil, lebo pán šéfredaktor  

zo zdravotných dôvodov už vlastne pol roka sme ho tam nevideli. Tak on nám prisľúbil, 

že to dorieši, lebo sme sa opakovane do dožadovali, prečo nie je nominovaná, už dávno 

schválená, renomovaná novinárka Katarína Čižmáriková za členku redakčnej rady, ktorá 

by bola veľkým prínosom v súvislosti s tým, že pán Miki Jesenský v podstate  

zo zdravotných dôvodov nemôže byť účastný v rozhodnutí tak, že môj poslanecký návrh 

znie, že Mestské zastupiteľstvo schvaľuje za člena redakčnej rady V SKRATKE pani 

Katarínu Čižmárikovú.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. K téme Personálne otázky ako predseda komisie 

dávam návrh uznesenia: mestské zastupiteľstvo volí Michal Djordjeviča za člena komisie 

dopravy a výstavby. Odovzdávam návrhovej komisii. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Pán Špak si asi 

pomýlil zastupiteľstvo s reality šou a má teraz pocit alebo sa cíti dotknutý, že som sa 

pýtal, že či zvláda túto úlohu, ale vôbec ma nepýtal, že či mám záujem o túto komisiu.  

Ja osobne som odstúpil z predstavenstva DPMK, myslím, že v marci a by som tak 

navrhol, že si dám taký trest rok nebyť týchto nejakých inštitúciách a na jar by som zvážil 

nejakú nomináciu. Mal som záujem o majetkovú komisiu na začiatku mandátu, pán 

Karaffa ma tam nezaradil, pani Kovačevičová povedala, že ona sa musí dohodnúť, ako 

bude komisia fungovať, čiže to bolo asi pred 2 mesiacmi a ja si myslím, že poslanci by si 

mali vyberať, kde chcú pracovať a kde nie. Ale hovorím, že áno, budem mať záujem  

o nejakú komisiu, ale zatiaľ túto nomináciu neprijímam. Takže vôbec, si myslím, že by 

sa ani hlasovať nemalo, lebo pán Špak ma neoslovil, ja neviem, čo toto má znamenať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vyjadrím sa k jednému návrhu, ktorý tu padol. 

Predsedu majetkovej komisie som vykonával od roku 2000 - konca roka 2018 a za ten 

čas sme nejakým spôsobom prerokovali množstvo materiálu, resp. stretávali sme sa  
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s rôznymi otázkami a s rôznymi postojmi. V roku 2019, ak sa dobre pamätám, prosím 

vás, počúvajte ma kolegovia, došlo k odvolaniu práve pána, prosím vás, počúvajme sa, 

aby sme vedeli, že o čom sa hovorí. Došlo k odvolaniu práve poslanca, pána poslanca 

Špaka a to preto, že informácie, ktoré sa preberali na komisii, z komisie vyniesol a práve 

ich oznámil a konzultoval ich s niekým, koho sa týkali priamo a dlhodobo razil aj teóriu, 

že ceny za predaj mestského majetku majú byť nízke, aby sa nám to potom nejako 

nevrátilo. Tento človek sa má znovu po tom, čo ste mňa odvolali pre vyjadrenie, sa má 

znovu vrátiť do komisie a napriek tomu, že ja som dlhodobo upozorňoval na to, akým 

spôsobom by sme mali aj v tejto ťažkej ekonomickej situácii pristupovať k predaju 

majetku, tak do komisie alebo teda celkovo do jej vedenia a celkovo do jej riadenia 

začínajú vstupovať ľudia, ktorí majú presne opačný názor. A ja si kladiem otázku, či je 

toto tá správna cesta, ktorou sa chceme vydať a predávať, ak už teda dôjde k predaju 

majetku, tak ich predávať za nejaký lacný peniaz a tým nehájiť samotné záujmy mesta. 

Je to veľmi smutné a  rešpektujem aktuálnu politickú situáciu, len vstúpte si prosím vás 

do svedomia aj tí, s ktorými sme pred nejakými 6 rokmi spolu kandidovali, čo sme ľuďom 

sľubovali a za aké hodnoty sme bojovali a čo sme vyčítali tým našim predchodcom  

a myslite na to, keď budete hlasovať o tomto návrhu. Pretože ja si myslím a ja som sa 

snažil tú funkciu vykonávať poctivo za ten čas, čo som tam bol, ja si myslím, že pán 

poslanec nemá na to morálne predpoklady, aby rozhodoval o prevodoch a prenájmoch 

majetku mesta. To je všetko. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ani neviem, Dominik, ako na to reagovať, ale 

myslím, že tu morálku z tvojich úst a po tom, čo ti poslanci bohužiaľ zatvorili všetky 

dvere, je naozaj až taký, ani neviem, ako to nazvať, ale ani smiať sa tomu už nechcem.  

Ja ti len pripomeniem jednu vec Dominik, ty si využil vec, ktorá začala byť platná už 

mesiac na to uznesenie, čím si ma vylúčil z komisie a ty si zabudol po jednej veci povedať. 

Komisia po tvojom uznesení 3 mesiace nato začala byť verejná. Takže neviem, o čom 

rozprávaš vôbec v tejto situácii a či si zabudol na to, že my sme práveže občanom otvorili 

dvere a nieže by sme si tu hrali nejaké tvoje hry, ktoré bohužiaľ skončili tak, že ťa vylúčili 

zo všetkých pozícií. Takže nemám sa k tomu čo vyjadrovať, kolegovia to zvážia sami  

a budú hlasovať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem povedať, že aktuálne je 

19. novembra 2024, je absolútne iná situácia, pán poslanec Špak má záujem, oslovil ma 

pracovať v tejto komisii, čiže myslím si, že všetko ostatné na tom, aby som ako 

predsedníčka vyhodnotila v budúcnosti jeho prácu, nerobme strašiaka bubáka tam, kde 

nie je. Nie je záujmom a ešte raz chcem vyvrátiť všelijaké nezmysly, fabulácie, klamstvá, 

že teda je cieľom alebo že by ma niekto chcel niečo nejakým spôsobom predávať alebo 

zbavovať sa majetku, je na to legislatíva, zákon, akým mesto môže postupovať, ako má 

postupovať pri neupotrebiteľnom, nepotrebnom majetku, ak by takáto skutočnosť bola, 

sú tam ďalší členovia, čiže ktorí sú, myslím, že kompetentní, zodpovední a na konci dňa 

je tu vždy MZ, 41 poslancov, ktorí rozhodujú. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. Ďakujem. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Takže k nominácii, ktorú som dal na pána Michala Djordjeviča, ktorý 
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má veľký záujem pracovať pre naše mesto a ktorú práve odmietol, ja nemôžem zaňho 

rozhodovať, ja som mu ponúkol túto pozíciu a k informáciám, ktoré tu šíril pán 

Djordjevič, treba si otvoriť stránku košice.sk, pozrieť si členov komisie, v koľkých 

komisiách som. Ja som predsedom komisie dopravy, výstavby a to je všetko, čo mám 

v rámci mesta na starosti. Ďakujem pekne, že si si to uvedomil a že tieto tvoje ťahy, že či 

to stíham, robím to, čo stíham a robím to na 100 %. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. Prosím, nech to nie sú osobné útoky. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ale, prečo by boli pán primátor osobný, už  

z toho sme vyrástli, aspoň teda ja. Žiadne ťahy. Myslel som, že si viacej zaangažovaný, 

lebo taký som mal pocit, ale okej, keď si len v jednej, tak sa ospravedlňujem, ja som 

myslel, že si taký multifunkčný a takých je tu viacej ako v poriadku, ale hovorím, že 

počkajme času, ja dokážem ľuďom, že som sa zmenil, že mám nielenže záujem pracovať, 

lebo záujem môže mať aj Lolek aj Bolek, ale že osobnostne spĺňam predpoklady na to, 

aby som bol riadnym členom od budúceho roka majetkovej komisie. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vasok. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Prečítam vám teraz návrh na uznesenie k bodu  

č. 17 v Personálnych otázkach. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 

písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, v § 12 

písm. d) a f) Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení Obchodného zákonníka  

v obchodnej spoločnosti Mestské lesy Košice a. s., Južná trieda 11, 040 01 Košice,  

IČO: 31672981, v ktorej mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného 

zhromaždenia rozhodlo po A. odvoláva z funkcie člena predstavenstva Ing. Františka 

Beliho, po B. menuje do funkcie člena predstavenstva Ing. Františka Beliho, ktoré určuje 

za predsedu predstavenstva. V Košiciach dňa 19.11.2024. Odôvodnenie: Pán František 

Beli bol mestským zastupiteľstvom zvolený za člena predstavenstva v spoločnosti 

Mestské lesy Košice a. s. vo februári 2024 z dôvodu uplynutia funkčného obdobia. Pritom 

sa však nezobralo do úvahy, že v roku 2019 bol po absolvovaní výberového konania 

opätovne zvolený v novembri 2019 a teda jeho funkčné obdobie malo uplynúť až teraz  

v novembri 2024. Preto z dôvodu odstránenia akýchkoľvek pochybností o plynutí nového 

funkčného obdobia sa navrhuje opätovné prevolenie člena predstavenstva a zároveň jeho 

explicitne určenia ako predsedu predstavenstva. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Budem reagovať na tie 

nezmysly, ktoré odzneli zo zadných radov. Pán poslanec Špak, vy ste ma odvolali preto, 

aby ste si prerozdelili moje funkcie, v živote ste nič poriadne nerobili, tak ste teraz 

predseda dozornej rady, aby sme nejak niečo mali... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nemoralizujme, už moralizovania bolo... 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Mám slovo a toto sú Personálne otázky, budem 

pokračovať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Bez moralizácie, urážania. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. To nie je moralizácia, to sú fakty. Urobili ste to 

len preto a zahlasovali za to len preto, lebo vy osobne ste z toho niečo mali a mnohí iní 

tiež. To je fakt. Keby jeden človek ...  

 

p. Polaček, primátor mesta: Keby taký fakt máte, tak ho, prosím, dokážte, nerobte z ľudí 

zlodejov.  

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ako nehnevajte sa, ale nevstupujte mi do tohto 

vstupu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Neurážajte, naozaj už toho bolo dosť. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Beží mi čas a budem rozprávať ešte dlhšie. Keby 

jeden človek vytiahol kartu, nie ste schopní ma ani len odhlasovať. Toľko k tomu ako to 

prebiehalo a ľudia menili názor 24 hod. pred hlasovaním, čo je pre mňa prekvapivé, ale 

dobre no, tak aj taký je život. Čiže nehovorte ani vy nehovorte o morálke, pretože máte 

problém parkovať v súlade so zákonom a ešte sa na tom zabávate a koluje to po celom 

internete a zároveň a to si nechám potom ešte na ďalej, keď to bude pokračovať, lebo sú 

tam aj ďalšie veci a komisia... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Má to prvky vyhrážania pán poslanec, zastavte sa prosím. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nie, ešte pokračujem. Komisia na ochranu 

verejného záujmu mala riešiť jeden podnet, na čo som upozornil a aj z toho dôvodu vám 

pán poslanec Špak vyhovuje, že tam už nesedím, však? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dominik, stále som sa snažil byť tvojim dobrým 

mentorom, bohužiaľ nevyšlo mi to. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme tento bod, rozprava je uzavretá. 

Poprosím navrhujú komisiu, aby prečítala návrhy, poslancov, ktorí nie sú na svojich 

miestach, aby ich zaujali, aby sme mohli hlasovať. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia v tomto bode 

obdržala 8 návrhov. 1. je od pána poslanca Romana Matoušeka. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach odvoláva z finančnej komisie Patrika Ivanišina s účinnosťou od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 46 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh opäť od pána poslanca 

Romana Matoušeka. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí za člena finančnej komisie 

neposlanca Pavla Mutafova s účinnosťou od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 47 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: 3. návrh je od pána poslanca Mateja 

Kundráta. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach berie na vedomie vzdanie sa členstva Mgr. 

Mateja Kundráta v redakčnej rade periodika „Košice V SKRATKE“ s účinnosťou od 

01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 48 -  za: 34, proti: 1, zdržal sa:1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Môžeme pokračovať. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: 4. návrh od pani poslankyne 

Adamčíkovej. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach odvoláva zo sociálnej a bytovej 

komisie členov neposlancov MUDr. Zuzanu Katreniakovú a Mgr. Ingrid Lukáčovú  

s účinnosťou od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 49 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh od pani poslankyne Lenky 

Kovačevičovej. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí za člena majetkovej komisie 

Miroslava Špaka s účinnosťou od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 50 -  za: 29, proti: 2, zdržali sa: 3 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh je od pána poslanca 

Marcela Gibódu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje za člena redakčnej rady 

časopisu V SKRATKE z radov poslancov poslankyňu Luciu Gurbáľovú s účinnosťou  

od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 51 -  za: 27, proti: 3, zdržali sa: 5 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, pokračujeme ďalej. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh je pána poslanca Špaka, 

avšak tu upozorňujem, že nevyjadril súhlas pán poslanec Djordjevič s touto nomináciou, 

ale návrh nebol doposiaľ stiahnutý. Stiahol? Neviem. Nestiahol. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak.  

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie. Hlasuje sa, lebo si nestiahol. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže hlasujeme za pôvodne predložený návrh. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Čiže, Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach volí Michala Djordjeviča za člena komisie dopravy a výstavby s účinnosťou 

od 01.12.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 52 -  za: 15, proti: 8, zdržalo sa: 9 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý nebol. Pokračujeme? Ešte máme 

návrhy? Nech sa páči. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Posledný návrh pána poslanca Vasoka, 

personálne otázky. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 

predpisov v obchodnej spoločnosti Mestské lesy a. s. ako jediný akcionár vykonáva 

pôsobnosť valného zhromaždenia rozhodlo po A. odvoláva z funkcie člena 

predstavenstva Ing. Františka Beliho,  po B. menuje do funkcie člena predstavenstva  

Ing. Františka Beliho, ktorého určuje za predsedu predstavenstva. V Košiciach 

19.11.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 53 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Odzneli všetky návrhy v tomto 

bode a pokračujeme v rokovaní ďalším bodom.  

- - - 
 

Bod č. 18 

Zverenie a odňatie nehnuteľného majetku mesta Košice do/zo správy Základnej školy, 

Užhorodská 39 Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bodom č. 18 Zverenie a odňatie nehnuteľného 

majetku mesta Košice do/zo správy Základnej školy, Užhorodská 39 Košice. Otváram  

k danému materiálu diskusiu. Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Chcela by sa len kolegom poslancom oznámiť, že všetky 

body od teraz, čo ideme od 18 po 35 prešli rokovaním majetkovej komisie s odporúčaním 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Ďakujem 

pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem. Ak sa nikto viac do diskusie nehlási, 

uzatváram diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  
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v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje po A. zverenie nehnuteľného 

majetku vo vlastníctve mesta Košice do správy Základnej školy, Užhorodská 39 a po B. 

odňatie nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice zo správy Základnej školy, 

Užhorodská 39, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 54 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č.19 

Zmena uznesenia MZ v Košiciach č. 517 zo dňa 27.08.2024 - aktualizácia predmetu 

výpožičky pre YOUNG ANGELS ACADEMY, o. z. Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 19 Zmena uznesenia MZ 

v Košiciach č. 517 zo dňa 27.08.2024 - aktualizácia predmetu výpožičky pre YOUNG 

ANGELS ACADEMY, o. z. Košice. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa  

do diskusie nikto nehlási, nech sa páči, návrhová komisia. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku veľkej telocvične v objekte 

ZŠ Starozagorská Košice pre YOUNG ANGELS ACADEMY, o.z., podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 55 -  za: 30, proti: 0 zdržali sa: 4 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 20 

Výpožička telocviční v objekte ZŠ Belehradská 21 a ZŠ Bruselská 18 pre CBK 

Minibuseuropa Ťahanovce Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 20 predkladáme materiál Výpožička 

telocviční v objekte ZŠ Belehradská 21 a ZŠ Bruselská 18 pre CBK Minibuseuropa 

Ťahanovce Košice. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu. 

  

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov schvaľuje pre CBK Minibuseuropa Ťahanovce Košice, 

Juhoslovanská 2 po A) výpožičku telocvične ZŠ Belehradská 21, po B) výpožičku 

telocvične v objekte ZŠ Bruselská 18, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 56 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 3 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Ďakujem pekne. 

- - - 
 

Bod č. 21 

Výpožička telocvične v objekte ZŠ Belehradská 21 v Košiciach pre Školský basketbalový 

klub GALAXY Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračovať budeme bodom č. 22 Výpožička 

veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Slovenskú asociáciu 

taekwondo WT...áno, ospravedlňujem sa, vedela som, že niečo mi nesedí. Takže ešte raz. 

Pod bodom č. 21 predkladáme materiál Výpožička telocvične v objekte ZŠ Belehradská 

21 v Košiciach pre Školský basketbalový klub GALAXY Košice. Otváram k danému 

materiálu diskusiu. Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pri tomto bode by som chcel povedať, že som 

v konflikte záujmov, ale budem hlasovať. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa nikto viac do diskusie 

nehlási, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku veľkej telocvične v objekte 

ZŠ Belehradská v Košiciach pre Školský basketbalový klub GALAXY Košice, podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 57 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 22 

Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Slovenskú 

asociáciu taekwondo WT 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 22 predkladáme materiál  

Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Slovenskú 

asociáciu taekwondo WT. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, uzatváram diskusiu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku veľkej telocvične v objekte bývalej 

ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach, účel: podpora športových aktivít detí a mládeže organizácie 

tréningového procesu klubu, doba výpožičky: určitá, pre: Slovenskú asociáciu taekwondo 

WT, Hlavná 68, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 58 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 23 

Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre JUDO 

Academy Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 23 Výpožička veľkej 

telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre JUDO Academy Košice. 

Otváram k predkladanému materiálu diskusiu. Nech sa páči. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku veľkej telocvične v objekte 

bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre JUDO Academy Košice, podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 59 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
 

Bod č. 24 

Výpožička telocviční v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Futbalový klub 

Košická Nová Ves 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 24 predkladáme materiál Výpožička 

telocviční v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Futbalový klub Košická Nová 

Ves. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie, pán Krcho, nech sa páči. 
 

p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som povedať tak isto, že pri tomto 

bode som v konflikte záujmov, ale budem hlasovať. Ďakujem. 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne. Ak sa nikto viac do diskusie 

nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu o návrh. 
 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku malej a veľkej telocvične 

v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 pre Futbalový klub Košická Nová Ves, Agátová č. 1, 

podľa predloženého návrhu. 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta:  Hlasujme. 
 

Hlasovanie č. 60 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 2 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 25 

Návrh na výpožičku športového areálu pri ZŠ Starozagorská 8 v Košiciach pre FC,  

Košice a. s. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 25 predkladáme materiál Návrh  

na výpožičku športového areálu pri ZŠ Starozagorská 8 v Košiciach pre FC, Košice a. s. 

Otváram k materiálu diskusiou. Nech sa páči, pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len jedna poznámka. Bol by som rád, aby to pán riaditeľ tlmočil 

zodpovedným pracovníkom, že okej, schváľme to, ale prosím neurobme rovnakú chybu, 

ako sa stala pri ihrisku Janigová, kedy je len jedna hodina pre verejnosť. My máme  

od občanov plno podnetov, že by radi využívali nielen atletickú dráhu, vďaka za to, ale 

aj to ihrisko, že keby aspoň sa našla jedna hodina poobede pre verejnosť a nevybookujme 

to úplne klubmi, tak by to bolo úplne win-win, lebo mám trošku obavu, že keď schválime 

aj tento nájom, už tie najlukratívnejšie časy medzi 14:00 a 21:00 budú plne obsadené 

športovými klubmi a to by zase nevyhovovalo verejnosti. Čiže len prosím, skúsme nájsť 

nejaké hodiny pre verejnosť, ktoré si otec pôjde zakopať s dieťaťom a nebudú plne 

obsadené tie timesloty. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja len pre upresnenie. Bavíme sa o futbalovom ihrisku na Janigovej? 

A príklad. Dobre, lebo to ihrisko nemáme pod kontrolou, tak to len preto hovorím. Áno, 

ale áno dobre, rozumiem, chceme aby, ale to je náš záujem pri všetkých športoviskách, 

preto je tam vlastne ten automatický rezervačný systém, ktorý má zabezpečiť, aby si aj 

rodičia, resp. partie vedeli zarezervovať. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Taktiež by som chcel poprosiť vedenie, aby 

kontrolovalo správanie sa jednotlivých nájomcov, lebo aj teraz bolo finále Košickej novej 

ligy. Ja chápem, že šlo o finále a tak ďalej, lebo bol tam aj ohňostroj, ktorý si myslím, že 

o 21:30 alebo 21:45 asi nebol vhodným elementom v rámci toho, že ihrisko sa nachádza 

medzi blokmi a podobne. Ďakujem. A ešte keď môžeme poprosiť, keby sa dalo 

zabezpečiť v tomto ihrisku už len nejaké stojiská na elektro kolobežky alebo podobne. 

Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

prosím návrhovú komisiu. 
 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku športového areálu o výmere 

6922 m², pri ZŠ Starozagorská v Košiciach, pre žiadateľa FC Košice a. s., podľa 

predloženého návrhu. 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 

Hlasovanie č. 61 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 2 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 26 

Návrh na výpožičku telocvične pri ZŠ a MŠ Želiarska 4 v Košiciach pre MFK  

Ťahanovce, o. z., Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme rokovaním s bodom č. 26 Návrh na 

výpožičku telocvične pri ZŠ a MŠ Želiarska 4 v Košiciach pre MFK Ťahanovce, o. z., 

Košice. Nech sa páči, hlasujte. Pardon. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku telocvične v objekte ZŠ a 

MŠ Želiarska 4 pre žiadateľa MFK Ťahanovce, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujeme. 

 

Hlasovanie č. 62 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 

Bod č. 27 

Návrh na výpožičku tréningového futbalového ihriska pri ZŠ Užhorodská 39 v Košiciach 

pre ZŠ Užhorodská 39, Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 27 Návrh na výpožičku 

tréningového futbalového ihriska pri ZŠ Užhorodská 39 v Košiciach pre ZŠ Užhorodská 

39, Košice. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku tréningového  

futbalového ihriska o výmere 8353 m² pri objekte ZŠ Užhorodská 39 pre žiadateľa  

ZŠ Užhorodská 39, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 63 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 

Bod č. 28 

Zriadenie vecného bremena na pozemkoch vo vlastníctve mesta Košice, dotknutých 

stavbou „Košice, ul. Mliečna, ul. Sv. Ladislava – rekonštrukcia vodovodu“ v prospech 

Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 28 Zriadenie vecného bremena 

na pozemkoch vo vlastníctve mesta Košice, dotknutých stavbou „Košice, ul. Mliečna,  

ul. Sv. Ladislava – rekonštrukcia vodovodu“ v prospech Východoslovenskej vodárenskej 

spoločnosti, a. s. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, odovzdávam  
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slovo návrhovej komisii. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje zriadenie vecného bremena práva 

uloženia údržby rekonštrukcie inžinierskych sietí na pozemkoch vo vlastníctve mesta 

Košice v prospech Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 64 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 29 

Odňatie majetku v k. ú. Krásna zo správy Mestskej časti Košice – Krásna a zverenie  

do správy Stredisku sociálnej pomoci mesta Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 29 Odňatie majetku v k. ú. 

Krásna zo správy Mestskej časti Košice – Krásna a zverenie do správy Stredisku sociálnej 

pomoci mesta Košice. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje a) odňatie nehnuteľného majetku  

vo vlastníctve mesta Košice podľa prílohy č. 1 zo správy Mestskej časti Košice - Krásna 

podľa predloženého návrhu, b) zverejnenie hnuteľného majetku vo vlastníctve mesta 

Košice podľa prílohy č. 2 do správy Strediska sociálnej pomoci mesta Košice  

Garbiarska 4, podľa predloženého návrhu, c) zverenie hnuteľného majetku vo vlastníctve 

mesta Košice podľa prílohy č. 3 do správy Strediska sociálnej pomoci mesta Košice 

Garbiarska 4, podľa predloženého návrhu.. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 65 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 30 

Nájom pozemkov v k. ú. Južné mesto na dobu určitú 30 rokov pre Košickú Futbalovú 

Arénu, a. s. z dôvodu hodného osobitného zreteľa a zrušenie niektorých uznesení 

mestského zastupiteľstva 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 30 Nájom pozemkov  

v k. ú. Južné mesto na dobu určitú 30 rokov pre Košickú Futbalovú Arénu, a. s. z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa a zrušenie niektorých uznesení mestského zastupiteľstva. 

Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu  

o prednesenie návrhu. 



115 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov A. schvaľuje 1. prenájom pozemkov  

pre obchodnú spoločnosť KFA, 2. vzájomné usporiadanie vzťahov, 3. následné 

podmienky nájomnej zmluvy, B. ruší uznesenia Mestského zastupiteľstva, C. súhlasí  

s ukončením Memoranda o spoločnom zámere a porozumení medzi mestom Košice, 

Košickou futbalovou arénou a SLOVAK SPORT DEVELOPMENT, s. r. o. a FC Košice, 

podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 66 -  za: 33, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Vzhľadom na to, že bol potrebný osobitný zreteľ, 

návrh schválený bol. Ďakujem.  

- - - 
 

Bod č. 31 

Nájom z dôvodov hodných osobitného zreteľa medzi Správou mestskej zelene v Košiciach 

a Mestskou časťou Košice – Juh, parcela C KN č. 3660/28 a 3660/53, k. ú. Južné Mesto 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pod bodom č. 31 predkladáme 

materiál Nájom z dôvodov hodných osobitného zreteľa medzi Správou mestskej zelene  

v Košiciach a Mestskou časťou Košice – Juh, parcela C KN č. 3660/28 a 3660/53,  

k. ú. Južné Mesto. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje uzavretie Nájomnej zmluvy medzi 

Správou mestskej zelene v Košiciach a Mestskou časťou Košice - Juh, predmetom bude 

nájom časti parcely v k. ú. Južné mesto, v celkovej výmere 600 m2, na dobu neurčitú  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 67 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 32 

Prenájom častí pozemkov v k. ú. Luník na výstavbu rodinného domu v rámci projektu 

„Budujeme nádej na Luníku IX v Košiciach“ pre p. M. G. a R. G. na dobu 20 rokov  

za 1 EUR/rok z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 32 Prenájom častí pozemkov v k. ú. Luník 

na výstavbu rodinného domu v rámci projektu „Budujeme nádej na Luníku IX  

v Košiciach“ pre p. M. G. a R. G. na dobu 20 rokov za 1 EUR/rok z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 
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p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom častí pozemkov  

v k. ú. Luník vedených na LV č. 12576 pre Moniku Gažiovú a Róberta Garbara z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 68 -  za: 32, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 33 

Prenájom lesného majetku, lesnej a ostatnej pôdy z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

pre Mestské lesy Košice a. s. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 33 Prenájom lesného majetku, lesnej  

a ostatnej pôdy z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Mestské lesy Košice a. s. 

Otváram diskusiu k predkladanému materiálu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím 

návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom lesného majetku, lesnej  

a ostatnej pôdy a výšku nájmu 900 000 EUR/ročne za celú prenajatú výmeru pre: Mestské 

lesy Košice a. s. z dôvodov hodných osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 69 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 34 

Prenájom pozemku v k. ú. Južné Mesto pre MČ Košice – Juh na účelom zriadenia výbehu 

pre psov z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 34 Prenájom pozemku  

v k. ú. Južné Mesto pre MČ Košice – Juh na účelom zriadenia výbehu pre psov z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca. Nechcem zdržiavať, mám len 

pár otázok, ktoré v kontexte budúcnosti možnože mi niekto za nich bude vďačný. 

Neviem, či to bude otázka na vás, ako na predkladateľov alebo na kolegyňu pani 

poslankyňu v súčasnosti aj starostku MČ. Michal, nesmej sa. Mám pár otázok a to je 

ohľadom pozemku, ktorý je vo vlastníctve Železníc SR, že či už k tomuto pozemku máme 

nejaký právny vzťah. To by bola jedna otázka. Druhá otázka, to by bola pravdepodobne 

na predkladateľa, kde na tomto pozemku momentálne, v súčasnosti už prebiehajú nejaké, 

nazvime to udržiavacie práce, ktoré by ma veľmi zaujímalo, lebo síce sú tam náletové 

dreviny, ale tie sú takého rozsahu trošičku väčšieho, že či existuje k tomu výrubové 
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konanie a následné povolenie. To by bola druhá otázočka. A tretia, tá by ma zaujímala 

najviac, lebo na danej ulici na Jantárovej už jeden výbeh pre psov je. Toto bude druhý, 

zhruba nejakých 300 m vzdialený, ale bude na opačnej strane, ako sú bloky  

pri 4-prúdovej premávke. V tejto danej lokalite nie je prechod pre chodcov, čiže to by ma 

zaujímalo, či do budúcna to tam niekto bude riešiť alebo nie. A potom v kontexte toho 

celého, že či MČ už má vyčlenené takisto vo svojom alebo aspoň prípravu  

na budúcoročný rozpočet, či ráta s tými nákladmi, ktoré sa týkajú údržby takto veľkého 

venčoviska pre psov, lebo to je dosť veľké venčovisko pre psov. A že aby sme si neušili 

na seba ešte väčšiu búdu s tým, že viem si predstaviť aj iné lokality v MČ, kde by sme to 

vedeli umiestniť, nie na ulici, na ktorej už jedno veľké venčovisko máme. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pani poslankyňa 

Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Doteraz 

ten pozemok nikoho nezaujímal, boli tam náletové dreviny, prespávali tam bezdomovci 

a nikto o to nemal záujem, tak nerozumiem, prečo by sme tam nemohli zriadiť výbeh  

pre psov, ktorý bude len jedna ohrada s pokoseným trávnikom, tak neviem, aké tam budú 

zvýšené financie na údržbu. Je tam priechod pre chodcov pri malej stanici a v rozpočte 

mám vyčlenené financie aj na zriadenie tohto výbehu a dokonca projektová dokumentácia 

je odovzdaná na Železniciach SR, kde je už pripravená aj nájomná zmluva. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobrá odpoveď. Ja som možno chcel kolegovi 

Gécimu ho pozvať na naše venčovisko pod Metro, ktoré určite videl z auta, keď išiel 

okolo a tam neviem, možno balónom sa tam chodí so psíkom.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Myslím si, že veľmi dobrá odpoveď pani starostky 

a chcem vás povzbudiť, že keď máte takýto dobrý plán, choďte si do toho pani starostka. 

Ja určite vás podporím, treba vymýšľať nové veci, doteraz to nikoho nezaujímalo. A pán 

Géci aj pri Sídlisku KVP tak zvykne akože mať podrývačné otázky a nikdy nepodporí 

žiadnu vec a teraz nepodporí ani Juh. Len pôsobí aj na MČ Jazero, kde ide výplata z tohto 

rozpočtu, aj na MČ Juh, kde ide výplata z tohto rozpočtu, čiže pán Géci potom, čo chcete 

podporovať.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo, ako s náletovými drevinami  

MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce má veľké skúsenosti, aj s výrubom. Čiže ešte raz. Je ma  

počuť, hej?  Čiže MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce má s výrubom náletových drevín 

veľké skúsenosti, tam treba, ako je potrebné vlastne získať súhlas Železníc SR a plus tam 

do 20 cm, neviem, hrúbky presne v zmysle zákona je, že či sa dá rúbať, nedá rúbať, alebo 

či výrubové konanie je potrebné. To je jedna vec. A druhá vec k tomu nezmyslu pána 

poslanca Špaka. Či balónom nejakým, ako sa dá dostať na to. Pán poslanec Špak, ani 

prstom si nepohol čo sa týka vzniku tohto venčoviska alebo výbehu pre psíky. Naozaj 

boli tam obrovské problémy. S pozemkom vlastne som vybehal, prenajatie pozemku 
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s Metrom a sme teraz ako predložili zmluvu nájomnú, aby sme vedeli. To je tá prvá vec. 

Ani o tom si nevedel pán kolega. A druhá vec, obrovské problémy so sieťami, kde sme 

dávali oplotenie a obrovské problémy so sieťami boli. Podmienkou bolo, že tam bude 

verejné osvetlenie, čo sme vlastne aj splnili a čo sa týka toho balónu. Je tam vyšliapaný 

chodník, kde stavebný úrad pri ohlásení stavby súhlasil s týmto, s touto možnosťou. 

Možno, že tam dáme, keď budeš súhlasiť pán poslanec, aj kachlice nakoniec, lebo sa dajú 

odobrať kedykoľvek, čiže nebola by to čierna stavba. Takže ako naozaj vyrývať takýmto 

spôsobom a jednoducho dehonestovať, bagatelizovať prácu iných ľudí a nepohnúť 

prstom, brať poslanecké odmeny, sa nehodí. A nie je to čestné, nie je to seriózne. Pán 

poslanec žiaden balón, ale chodia tam normálne, ich vidíš, keď chodíš okolo, tak večer 

tam občania sú so psíkmi. A jednoducho staráme sa o to. Ešte chcem povedať, ani o tom 

nevieš pán kolega, dohodnuté s Metrom máme to, že kosíme celé okolie aj vrátane toho 

venčoviska, okolo až hore potom tak vyššie a tým pádom vlastne máme za 1 EUR-o 

vlastne máme od Metra, od matky z Nemecka, máme prenajatý tento pozemok. Ani to si 

nevedel pán kolega. Hanba ti. Všetko. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou na pána poslanca Ihnáta 

pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Neviem, nie na pána Ihnáta. Chcel som reagovať 

na kolegu, ale môžem aj na kolegu Ihnáta. Myslím si, že v dnešnej dobe všetci máme plné 

ústa rečí o demokracii a zrazu tu má niekto problém, keď sa niekto legitímne opýta, len 

opýta, netvrdí, že nebude hlasovať a nepodporí aktivitu. Legitímne som sa opýtal, či 

prebehlo výrubové konanie v rámci súčasného stavu. Netvrdím, že sa to nemá čistiť len, 

či je to všetko v poriadku. Jedna vec. Či máme právny vzťah k pozemkom Železnice, nie 

že vedia o našom zámere, ale či  máme už nejaký právny vzťah. To je druhá vec. A pán 

poslanec, z MČ Košice - Juh nepoberám žiadnu výplatu. V MČ Košice - Nad jazerom 

som riadne zamestnaný a myslím si, že tých verejných zdrojov a výplat máš viac o dosť, 

ako ja. Ďakujem pekne.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som tiež len faktickou oznámil pánovi 

Gécimu, že môže prísť ku nám. Neviem, prečo sa toho chytil pán starosta a popri tom sa 

ešte priznal, že kosí cudzie pozemky za naše peniaze. Ale dobre, keď si tak vybral, nech 

sa páči. Základ však je, to čo vieme všetci, u nás na Sídlisku, nevrieskajte. Ja vám 

prenajmem za euro, keď ho budete kosiť. S radosťou, lebo to kosenie ma viac stojí, ako 

toto, čo by som na vás zarobil. Neskáčte mi do príhovoru. Chcem len oznámiť to, čo vie 

každý, kto sedel na zastupiteľstve, kedy a kto s kým vyjednával s Metrom a bola to stále 

Zuzana Slivenská, nie vy. Len. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do diskusie viac nikto nehlási, odovzdávam 

slovo návrhovej komisii.  

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom časti pozemku v k. ú. Južné 

mesto pre Mestskú časť Košice - Juh z dôvodov hodných osobitného zreteľa, podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
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Hlasovanie č. 70 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 35 

Prenájom pozemku v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Mestskú 

časť Košice – Myslava – komunikácia na Brežku 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 36, pardon, č. 35 

Prenájom pozemku v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Mestskú 

časť Košice – Myslava – komunikácia na Brežku. Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje 1. odňatie správy časti pozemku KN C 

v k. ú. Myslava zo správy Mestskej časti Košice - Myslava, 2. prenájom pozemkov časti 

pozemku KN C, podľa predloženého návrhu v k. ú. Myslava z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa za cenu 1 EUR/ročne na dobu neurčitú za účelom realizácie 

komunikácie na Brežku a to za 1 EUR za celý predmet nájmu za rok podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 71 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
 

Bod č. 36 

Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Pod bodom č. 36 predkladám materiál Správa  

o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice. Otváram k danému materiálu 

diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. Pardon, pán 

poslanec, dobre. Pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa vrátiť, pani námestníčka, ešte pán 

primátor mi neumožnil sa vyjadriť ku kolegovi kontrolórovi a jeho stanovisku k rozpočtu. 

To je všetko v poriadku, čo povedal pán primátor, že nie je súčasťou takzvaného 

legislatívneho procesu, ale je to jedna z jeho povinností a mne tu teraz z tohto vychádza, 

ako keby ste mu bránili v plnení si svojich povinností a neumožnili predložiť stanovisko. 

Neviem, ako ja sa len pýtam zatiaľ, lebo mám ten pocit, že to stanovisko, ktoré mal 

spracované pán primátor, tak áno, je pravdivé, korešponduje s tým daným právnym 

stavom, ale na druhej strane aj kontrolór ako kontrolný orgán obce, ktorý má dbať  

na hospodárenie, na nakladanie s príjmami, výdavkami a efektívnym hospodárením, má 

povinnosť predložiť stanovisko k rozpočtu a my ako poslanci zase máme právo sa s týmto 

stanoviskom oboznámiť. Ja netvrdím, že je súčasťou následne procesu hlasovania  

a súčasťou celého procesu, ale ja mám právo, ako poslanec to stanovisko vidieť, 

oboznámiť sa s ním a možno aj na základe neho sa rozhodnúť, keď nie a malo by byť 



120 

súčasťou podkladov a len nerozumiem kvôli čomu ho nemáme. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Bude reagovať pán riaditeľ.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Pardon. No poviem tak ako, my sme ho nepredložili práve preto, lebo 

Útvar hlavného kontrolóra nám toto stanovisko nepredložil, áno? Čiže my sme nemali, 

bohužiaľ, čo predložiť. Vnímam to tak, že pán kontrolór je na dovolenke a nepoveril alebo 

na Útvare hlavného kontrolóra, pardon, nie je osoba, ktorú by poveril touto funkciou, čo 

sa týka tohto. To je organizačná otázka skôr na Útvar hlavného kontrolóra, áno? Čiže 

zisťovali sme, či nám predložia, nepredložia, bohužiaľ, k tomuto úkonu nedošlo, my sme 

si splnili všetky náležitosti, ktoré ako mesto sme mali. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Čiže mám tomu, ďakujem veľmi pekne. Čiže mám 

tomuto rozumieť, že prvýkrát v histórii mesta Košice, čo tak sledujem zbežne posledných 

20 rokov, kontrolór si nesplnil svoju zákonnú povinnosť. Nie len ako nič tým nesledujem, 

len je minimálne zvláštne, že ten proces prijímania, schvaľovania, vyvesenia rozpočtu, 

ako základného nástroja hospodárenia mesta trvá nejaký čas, predpokladám, že bol 

oboznámený takisto so všetkými východiskami rozpočtu a všetkými nástrojmi, ktoré sa 

tohoto týkajú, tak mi je zvláštne, že vlastne nemám tu stanovisko, lebo dosť ma zaujímalo 

jeho stanovisko k rozpočtu a ho tu nemám, tak keď je to tak, tak ďakujem pekne  

za odpoveď.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Bohužiaľ, neprináleží nám to komentovať, áno, toto je skutkový stav. 

Spýtali ste sa ma na to, ja som odpovedal, áno. Nebolo mestu doručené k dnešnému dňu.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Chcem sa opýtať ohľadne kontroly dodržiavania 

VZN-ka 225 o miestnej dani, kde sa okrem iného píše, že zamestnanec nebol oprávnený 

vydávať povolenia na vjazd motorových vozidiel do historickej časti mesta a taktiež nebol 

oprávnený podpisovať takto vydané povolenia pod hlavičkou referátu parkovania. Tu sa 

len chcem opýtať, môže sa stať, že občania, ktorí zaplatili túto daň, sa môžu domáhať 

vrátenia tejto dane na základe toho, že im bolo vydané povolenie osobou, ktorá na to 

nemala oprávnenie? Vďaka. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Pán riaditeľ. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: To je skôr otázka na právne, ale nemám ten dojem, pretože službu 

využili a bola im v plnom rozsahu poskytnutá.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie viac nikto 

nehlási, tak prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o činnosti  

a výsledkoch kontrol od XXIII. riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva 

v Košiciach, podľa predloženého návrhu. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 72 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátor mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 

Bod č. 37 

Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 

boli prednesené v rámci XXIII. Zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach  

dňa 12. septembra 2024 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 37 Správa o odpovediach na interpelácie a 

dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené v rámci XXIII. 

Zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa 12. septembra 2024. Otváram 

diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o odpovediach  

na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené  

na XXIII. zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa 12.09.2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 73 -  za: 34+1 (p. poslanec Vrchota), proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uznesenie bolo prijaté. 

- - - 
 

Bod č. 38 

Informácia o činnosti a aktivitách mestských častí 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 38. Pán poslanec Vrchota, 

hej? Takže poprosím zaznamenať, že pán poslanec Vrchota bol za. Ďakujem pekne. 

Pokračujeme bodom č. 38 Informácia o činnosti a aktivitách mestských častí. Prosím pani 

poslankyňu Kovačevičovú, aby predložila materiál. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Vzhľadom na vysokú pokročilú hodinu a keďže materiál je 

rozsiahly, tak ma požiadali kolegovia vlastne, ktorí boli prihlásení, sa odhlásili z diskusie, 

keďže dnešné rokovanie zastupiteľstva bolo veľmi náročné, nepredpokladalo sa, že 

budeme rokovať takmer 13, 14 hod. Takže vzhľadom na dĺžku tohto bodu, budú 

vystupovať, keďže aj starostovia poodchádzali, na nasledujúcom zastupiteľstve. Čiže 

neprijímame, pokračujeme ďalším bodom rokovania, žiadne uznesenie. Sú odhlásení. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Uzatváram rokovanie  

v bode č. 38 

- - - 
 

 

 



122 

Bod č. 39 

Interpelácie poslancov MZ 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: A pokračovať budeme bodom č. 39. Otváram bod 

Interpelácie poslancov MZ. Nech sa páči. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ. Ďakujem veľmi pekne. Vážené kolegyne, kolegovia, mám interpeláciu 

ohľadom cestného mostu v MČ Košice - Krásna a takisto stave rekonštrukcie, resp. jej 

prípravy Ukrajinskej ulice. Dám to písomne. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám interpeláciu ohľadne obnovy exteriéru v MŠ 

Šafárikova. Žiadosť, resp. interpeláciu dám tiež písomne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Moja interpelácia sa týka veci, ktorú som 

interpeloval na posledných 2 zastupiteľstvách, čiže chcem poprosiť pána riaditeľa, aby 

sme mali takú výmenu informácií a už je to 3. zastupiteľstvo, pol roka ubehlo. Týka sa to 

mostného telesa na Moskovskej triede medzi ulicami Wuppertálska a Diamantová, ako je 

budova Apoštolskej cirkvi. To mostné teleso je výrazne poškodené, prehnité, zachytávače 

dažďových vôd vo vnútri telesa sú prehnité, tým pádom voda steká do telesa mosta. 

Takisto je vidno armovanie z vrchu. Ak sa tieto veci neopravia, opakujem do tretice, 

zhruba za nejakých 10-20-30 tis. EUR, tak hrozí, že ten most degraduje výrazne a budeme 

musieť opravovať za milióny. Lebo ten most je veľký a ste mi tvrdili už 2-krát, pán 

riaditeľ, že robíme na tom, že uvidíme, ale nič sa neudialo v tejto veci. Čiže chcem 

v rámci interpelácie, nebudem ju celú čítať, ale poprosiť, keďže ste povinní zabezpečiť 

jednak obhliadku raz za rok s certifikovaným prehliadkárom alebo osobou zodpovednou, 

ktorá má certifikáciu na toto, odborne spôsobilá osoba a tak isto minimálne raz za 4 roky 

máte robiť takzvanú hlavnú prehliadku. Čiže chcem vidieť zápisnice z tých všetkých 

prehliadok, aby ste mi ich doložili, v akom stupni je tento most klasifikovaný.  

To posielam pani Nagyovej na email. Ďakujem.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Ja sa len chcem opýtať kolegov, lebo som rád, že s tým prišli tu. Podľa 

mňa je to najvhodnejšie fórum zatiaľ. Preberali sme to na komisii dopravy a výstavby 

a len sa ich chcem opýtať... 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak prihláste sa normálne. Dobre, 

takže pán poslanec Ténai. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem. Téma, okružná križovatka pri Crow aréne. Získanie 

stavebného povolenia, by sme poprosili aktuálny stav, keďže sa termín nejak posúva,  

či už máme stavebné povolenie alebo nemáme alebo v akom je to stave. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: A teraz môže pán poslanec Špak, nech sa páči. 

Pán poslanec Špak.  
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p. Špak, poslanec MZ: Nie som si istý, či kolega Saxa spomenul aj Ukrajinskú. Áno, super, 

dobre. Takže vlastne máme Ukrajinskú, máme most, máme ďalší most. Ak tu je ešte, 

vlastne sme tu všetci, nejaká téma z komisie dopravy a výstavby, tak ju prosím dajme  

do tej interpelácie, je to najrýchlejšia vec podľa mňa, čo môžeme získať informácie  

od mesta.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, pán poslanec Karabin. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Začala zimná údržba. Chcem sa opýtať, kto má  

na starosť, kto má na zodpovednosť chodníky v lokalite Vyšný Lorinčík. Nie Lorinčík 

Háje, nie Lorinčík, Vyšný Lorinčík. Kto? MČ Košice - Lorinčík alebo vlastníci týchto 

priľahlých stavieb k týmto chodníkom. Tam je to trošičku iné. Preto by som robil právny 

stav.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosíme, aby nám to bolo zaslané, aby sme to 

vedeli lepšie identifikovať, ktoré konkrétne, áno? To sú. Dobre. Ďakujem pekne. Pán 

poslanec Babušík.   

 

p. Babušík, poslanec MZ: Dobrý deň, ďakujem pekne. Ja by som sa chcel opýtať, v akom stave 

pripravenosti je oprava podchodov v MČ Košice - Dargovských hrdinov, keďže vieme, 

že je to dlhodobý problém a jednotlivé opravy sa odsúvali. Jedná sa o podchod 

 na Fábryho, na Zúpkovej a na Postupimskej. Dám to písomne. Ďakujem.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Petrovčik. 

 

p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem. Ja ešte chcem pripojiť 3. most, keď už riešime mosty, 

takže most Slovenskej jednoty, v akej sa nachádzame fáze a kedy sa pristúpi k realizácii 

prác, by ma zaujímalo. Čiže tiež dám písomne. Ďakujem.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Ja by som tiež chcel poprosiť, lebo dnes tu padli 3 rôzne čísla odo mňa, 

od pána Fedoročka, od pána Ihnáta, aby som to mal od mesta naozaj čierne na bielom,  

od zodpovedných, ktorí nám povedia pravdu, aké sú náklady verejnej správy na Sídlisku 

Ťahanovce a koľko im mesto posiela peňazí. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa nikto nehlási, tak uzatváram bod 

Interpelácie. 

- - - 
 

Bod č. 40 

Dopyty poslancov MZ 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: A pokračovať budeme bodom č. 40. Dávam 

priestor na vaše dopyty. Nech sa páči. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Pán riaditeľ, chcel by som sa opýtať, lebo je to vážna vec, dostali sme 

listom oznámenie mesta Košice, že mesto Košice ruší zimnú údržbu na zastávkach MHD. 

Čo trošku ma opäť zaráža a pán primátor by povedal, že opäť plačkám, ale nechápem 

tomu, že v iných MČ mesto zabezpečuje zimnú údržbu, plus ste rozširovali teraz 
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aplikáciu, aby si mohli adoptovať chodníky, tým pádom bude mesto platiť ešte viacej 

v týchto MČ a v MČ KVP táto služba nie je. Zabezpečujeme si zimnú údržbu sami. 

Vyhlásili ste to ako vedenie, že ju viete robiť lacnejšie. My sme v rámci VO-čka, ktoré 

sme robili na túto zimnú údržbu poslali dopyt aj na KOSIT, aj na mesto Košice, ponuka 

neprišla žiadna. V rámci verejného obstarávania vysúťažili sme najlacnejšiu možnú 

ponuku. Ale zastávky vždy čistilo mesto Košice do dĺžky desať metrov a do šírky meter, 

aby ľudia, ktorí využívajú MHD, ktorá je kompetencia mesta Košice, vedeli vystúpiť 

a nezabiť sa pri vystupovaní. MČ mala v zimnej údržbe zastávky, ale my sme dočisťovali 

od toho metra celú plochu nástupišťa. Čiže nečistili sme to isté. Vy nám v liste píšete, že 

my to máme v zimnej údržbe, tak vy to rušíte. A ja si myslím, že to je veľmi zlé, lebo 

ohrozujeme týmto občanov a mali by sme pokračovať v tom, čo platilo 30 rokov.  

Vy čistíte meter, my čistíme ďalej. Ale prečo došlo k takémuto zrušeniu a ako to mám 

chápať? Prečo nám to bolo len oznámené a či neviete túto službu proste zabezpečiť.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Na to viem odpovedať len tú informáciu, čo mám, že to bolo riešené 

v rámci operačného programu zimnej údržby. Áno, viem, že ste ako starosta boli pozvaní 

aj na rokovanie na mesto, kde vám to chceli vysvetliť, bohužiaľ, ste neprišli. Bolo to 

komunikované so zástupcami vašej MČ, áno, čiže tam to bolo jasne vysvetlené, že podľa 

dokumentov, ktoré máme na meste, áno a podľa toho, ako sú rozdelené kompetencie, aj 

starostlivosť o zastávky vlastne v rámci MČ KVP je vo vašej kompetencii. Takže ak sa 

bavíme o tom, že máme robiť každý svoje kompetencie, tak toto je v kompetencii MČ 

a preto je potrebné, aby to robila MČ. Keďže vlastne neschvaľujeme alebo resp. hovoríme 

o tom, že mesto má robiť len tie činnosti, za ktoré je zodpovedné a na ktoré má finančné 

prostriedky, bohužiaľ tento luxus si nemôžeme dovoliť, áno, robiť za MČ veci, ktoré  

nemáme my v kompetencii. To je všetko. Boli ste na to dopredu upozorňovaní, čiže 

zbytočne krútite hlavou, pretože viem, že ste telefonovali na Správu mestskej zelene, 

telefonovali ste na KOSIT, áno, čiže dopredu bola MČ o týchto skutočnostiach 

upozornená, ako zástupca MČ ste boli pozvaní na prerokovanie operačného plánu, 

bohužiaľ ste neprišli. Ale to takéto veci sa opakujú. Bohužiaľ. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Nie je pravdou, že som bol pozvaný ja ako štatutár MČ na prerokovanie 

zimnej údržby. Dokážte to a ja sa vám kľudne ospravedlním. Ale nie je to pravda, 

nedostal som žiadnu pozvánku, opäť zavádzate a klamete. Bol som za riaditeľkou Správy 

mestskej zelene, tá mi povedala rozhodnutie mesta, tak sa vás teraz pýtam. A opäť 

opakujem, že nie je kompetenciou MČ MHD. Nie sú kompetenciou MČ zastávky 

a nástupištia zastávok. Aj v rámci eurofondov, ktoré sme dneska schvaľovali, veď vy 

idete prerábať nástupištia zastávok. Čo to hovoríte, to vôbec o nehovorí o tejto 

kompetencii v štatúte pán riaditeľ. Čiže prosím vás, pristúpme k tomu konštruktívne, lebo 

zase sa vyhovárate. My sme neschvaľovali zimnú údržbu, na zimnú údržbu ste mali 

schválené toľko peňazí, koľko ste chceli. Čiže prosím, bol by som rád, keby táto služba 

pokračovala, lebo sú tu Košičania, ktorí tam vystupujú. To nie je o Lörincovi. Vy takto 

môžete ohroziť a poškodiť Košičanov, len preto aby mne ste sa mstili na niečom. Mne sa 

to nepáči. A teraz všetci poslanci majú dole hlavy, ale veď sme tu pre Košičanov. Všetci. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: No pán starosta zbytočne si zosobňujete veci, ktoré sa týkajú MČ, áno? 

Druhá vec je, ja chápem, že máte určitý štatút, áno a bohužiaľ alebo máte záujem mať 

určitý štatút a bežní zamestnanci MMK sa majú problém nakontaktovať na vašu osobu, 

áno? Máte tam svojich zástupcov, máte svoju mailovú schránku, tak je potrebné, aby ste 



125 

osoby, ktoré sú poverené vás zastupovať, vám tieto informácie odovzdávali. Čiže môžete 

brať tak, že vlastne každá MČ v pozícii starostu bola oslovená o prerokovaní vlastne 

operačného plánu, je už na tom starostovi, koho poverí, či príde osobne pán starosta alebo 

príde ním poverená osoba. Pri mnohých MČ to bolo tak, že bola aj poverená osoba, aj 

pán starosta, lebo všetci sa zaujímali alebo väčšina sa zaujímala, naozaj mali maximálny 

záujem o správne nastavenie zimnej údržby. O tom viem, že tento rok sa začiatok zimnej 

údržby posúval, pripravovali sme sa na zmeny, ktoré sú, čiže je to v takýchto 

záležitostiach, áno. A druhá vec je, operačný plán je schválený, doteraz som nemal pocit, 

že by ste to chceli riešiť, že by ste mi volali v tejto záležitosti alebo ma nejakým spôsobom 

kontaktovali. Čiže vyťahovať to teraz cez interpelácie apod., to je dosť trošku neskoro 

nemyslite? 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ešte raz. Nebol som pozvaný na stretnutie, nekontaktovali ma 

zamestnanci v tejto veci. Dozvedel som sa to listom, ktorý prišiel na MČ a v tom momente 

som konal, išiel som na Správu mestskej zelene. A ja akože neriešim čo bolo, ja vás 

kontaktujem teraz. A hovorím, že nie je to dobré riešenie a nesúhlasíme s tým a bol by 

som rád, keby sme zmenili naspäť operačný plán zimnej údržby. Nie je to VZN-ko, nie 

je to vytesané do kameňa. Prosím, vieme to teda zmeniť? Čo na to potrebujete? Mám 

napísať list? Mám prísť ja osobne za vami? Povedzte mi, ja chcem vyriešiť problém.  

Vy hľadáte ako sa nedá. Čiže prosím, povedzte mi, čo mám urobiť, ja to urobím. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Laco, čo sa divíš, nespolupracuješ, tak toto je proste dôsledok, že ti 

budú robiť všade možne zle. Náš primátor je extrémne pomstychtivý človek, čiže robí 

presne to, kde ti vie uškodiť a potom povie, že ty si za to zodpovedný. Namiesto toho, 

aby sa tu hľadali spôsoby, tak sa len hľadajú nejaké dôvody, výhovorky. Ja to vidím takto, 

takže uvidíme, či sa niečo zmení. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ténai. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Ja len jednu poznámku. Pán poslanec a pán starosta Lörinc, keby ste 

boli na RS, bol zodpovedný zamestnanec mesta, bol predstavený operačný plán zimnej 

údržby, takže v podstate mohli ste sa už tam pýtať, dozvedieť sa podrobnosti. Ostatné 

MČ boli súčinné, boli sme aj na KOSIT-e, riešili sa veci a tu môžu ďalší starostovia MČ 

potvrdiť, že vlastne majú informácie o zimnej údržbe, o pláne a ja musím povedať, že 

som rád, že máme aj aplikáciu a ľudia sami sa hlásia, že chcú upratovať, chcú urobiť túto 

zimnú údržbu a že takto sme sa posunuli. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Nejako si nepozývam stretnutia, lebo nemáte zimnú údržbu, tú 

nezabezpečuje KOSIT ani mesto Košice, okrem zastávok MHD. Čiže ma nepozývajú  

na tie stretnutia pravidelne každý rok, vždy pozývajú 7 starostov veľkých MČ, ale aj keby 

som to nestihol, čo sa deje na tom? Čo sa deje? Však teraz vás žiadam, že je problém, 

ktorý identifikovali, nikoho nevidím, chcem ho riešiť. Namiesto toho tu opäť dostávam 

osobné invektívy a hate. Čiže mi vysvetlite, ako mám riešiť veci. Zaujímavé je napr. pán 

Karaffa, keď na vás nadviažem, že na skejt parku sme vybavili peniaze z dotácie  
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na kamery, na kamerový systém. Chceli sme sa napojiť na MsP. Už 5 mesiacov čakám 

na papier a údajne musím ísť osobne k pánovi primátorovi, aby mi podpísal, že za vlastné 

peniaze môžeme kúpiť kamery a napojiť na mestský systém, kedy my platíme komplet 

prenos a my sme MsP kúpili dáta disk, aby vôbec mali priestor, čiže povedzte mi, či toto 

je normálne v meste Košice, že mesiace čakám na podpis papiera, aby sme všetko spravili 

za mesto Košice. Pán riaditeľ, je toto normálne? Ja chcem len podpis z papiera, že 

môžeme napojiť kamery, ktoré my zaplatíme, my osadíme a dáme benefit MsP v podobe 

nového harddisku a v podobe zapojenia dátového pripojenia. Neviem sa k tomu dostať, 

lebo musím ísť osobne k pánovi primátorovi.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bude reagovať pán riaditeľ.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja sa vrátim len k tým zastávkam, áno? Tak keď hovoríte pán starosta, 

že dostali ste list, tak ste už určite dostali list ohľadne nakladania zvereného majetku, keď 

sa tuná bavíme o tých zastávkach, tak zastávky sú zverené do majetku alebo do správy 

MČ, áno? Tak aj tam vyplýva, že by ste sa o ne mali starať a aj upozornenie o tom, že 

svojho času ste spravili súťaž na prenájom týchto zastávok, áno? A upozorňujeme vás  

na to, že ste nepostupovali v súlade so štatútom mesta, čiže nevyžiadali ste si na to súhlas 

mesta, áno? Čiže toto sú skutočnosti, takže keď sa bavíme o tom, že ste dostali list, tak 

áno, išiel vám list, upozornili sme vás a tuná je presne tá istá skutočnosť. Tak sa bavíme 

o tom, že máte ich v správe alebo ich nemáte v správe? Tak ako, som tehotný, nie som 

tehotný?  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ja naozaj sa nestíham diviť, ako prekrúcate. Pán riaditeľ, vy ste nám 

poslali list a my vám na neho odpovieme, len dať dokopy fakty je trošku dlhé. My sme 

vás vyzvali pred koncom zmluvy, aby ste si zobrali tie zastávky. Vy ste nás odignorovali 

a vy ste ma osobne vysmial, že je to vaša starosť. Po druhé, my máme súhlas mesta 

Košice. Po tretie tie všetky prístrešky, ktoré boli osadené išli cez stavebný úrad, cez 

mestský stavebný úrad. Čiže vy vyslovene klamete aj teraz a celý ten list je klamstvo a ja 

som vás prosil o pomoc. Ste nás nechali v štichu. My sme to vyriešili pre občanov 

a poďakovanie je, že prišiel anonym na NKÚ na MČ, ktorý používa rovnaké argumenty 

ako vy. Čiže ďakujeme za to, že mesto posiela NKÚ na MČ. To je vynikajúca spolupráca. 

Fakt si môžete zatlieskať.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Za mesto môžem povedať, že mesto neposiela anonymy. Mesto, keď 

posiela listy, tak posiela na hlavičkovom papieri s podpisom riaditeľa, resp. odborných 

pracovníkov, takže toto by sme si mali ujasniť, aké máte zvyky u vás v MČ, to si prosím 

vás nechajte vy.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel v tomto bode opýtať, kedy už 

bude vyhlásená súťaž na údržbu mesta, zimnú a letnú údržbu, ktorú vykonáva KOSIT aj 

napriek tomu, že tá zmluva dlhoročná, ktorá bola, tak jej platnosť skončila, teraz je to asi 

na základe objednávok. Prečo to robí stále KOSIT? Prečo to nesúťažíme? Prečo nemáme 

možno záujem rozdeliť mesto do nejakých samostatných celkov? Prečo je to tak? Tá 

aplikácia zimná, to som sa aj trošku pobavil, tak predražená aplikácia. Teraz sme zase 

našli nejakú ďalšiu firmu, to ešte bude zaujímavé, tomu sa povenujem, lebo toto určite 



127 

v poriadku nie je. Som na to už pre pár rokmi upozorňoval, takže to určite ešte o tom si 

podebatujeme. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Nechcel som reagovať v interpeláciách, tak sa 

opýtam v tomto bode programu, interpeloval som pána primátora vo vzťahu 

k Lomonosovej k parkovaniu. Viem, že pani starostka a MČ podniká kroky súvisiace  

s parkovacou politikou a malo by to týkať aj tejto ulice. Chválim ju za túto aktivitu, ale 

predpokladám tak, ako aj ostatné procesy v rámci mesta, ktoré trvajú dlho, bude aj toto 

trvať dlho, predsa by som vás len chcel poprosiť, poďte sa tam pozrieť, ja prídem pre vás, 

pre niektorého z vás, prídem pre vás, auto bude vyhriate, vykúrené, sadnete do sedadla 

teplého, naspäť vás doveziem, kohokoľvek z vedenia mesta. Príďte sa pozrieť hore  

na Lomonosku, čo spôsobujú zamestnanci T-systému, ktorí majú prázdne parkovisko, 

kde mesto v zastúpení stavebného úradu, predpokladám, malo podmienku a musí ju mať 

zo zákona ohľadom parkovacích miest. Tie parkovacie miesta sú tam, sú prázdne a je 

zatrieskaná celá Lomonosová od začiatku po koniec. Po spodku, po vrchu, na súkromných 

pozemkoch, v T-čkovej križovatke, v jednej, v druhej, v tretej. MČ so súhlasom mesta 

pred rokmi tam osadila tie značky, o ktorých sme sa minule bavili, ktoré sú vo vlastníctve 

MČ. BPMK ich odrezal a doniesol ich MČ nech si ich nechá. Viete, ako pokiaľ 

nevyriešime stav, neponáhľal by som sa s nejakými, ja neviem, urýchlenými a nejakými 

náhlymi riešeniami, ktoré myslím si, že spôsobia ešte horší stav, ako bol dovtedy, lebo 

dovtedy na tých jednotlivých častiach parkovísk boli dopravné značky, zákaz vjazdu 

okrem dopravnej obsluhy a aspoň tých pár obyvateľov, lebo aj tak tie miesta sú 

nedostačujúce, malo istotu zaparkovania. Dnes vám hovorím, odíde niekto o 9:00 

k lekárovi, nemá sa kde vrátiť, za 10 min. nemáte kde zaparkovať a tento stav tam trvá 

do 17-tej, do 18-tej na celej ulici, ktorú ste opravili z prostriedkov mesta. Pekná cesta, 

pekný chodník, len bohužiaľ na jednej strane sme ten život obyvateľom Lomonosovej 

skrášlili, ale na druhej strane sme ho znepríjemnili neskutočným spôsobom. Ďakujem 

pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán riaditeľ. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem za tú interpeláciu. Vieme o tomto probléme. S MČ na tom 

intenzívne pracujeme. Bohužiaľ, pri uvádzaní cesty po oprave do prevádzkového 

poriadku bolo potrebné odstrániť vlastne dopravné značenie, ktoré tam bolo osadené 

v nesúlade s dopravným projektom. Momentálne sa pracuje na aktualizácii dopravného 

projektu, čo mám informácie tak, aby vlastne boli zosúladené tieto veci a mohli sme tam 

osadiť práve tie značky v súlade s dopravným projektom a zároveň sa pracuje vlastne  

na zóne, áno, ktorá by vlastne ošetrila a dala by výhody práve obyvateľom s trvalým 

pobytom v tejto lokalite alebo na území mesta, keď to tak poviem. Využiť tento inštitút, 

začať so zónou a následne potom s rozšírením na rezidentské parkovanie.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Nadviažem na pána Géciho. Súhlasím s tým, čo povedal a chcel by 

som upriamiť pozornosť na jeden detail a to je plánovanie mesta. Lebo reálna príčina toho 

je, že my sme mali 1. administratívnu budovu, ktorá vyrástla a bolo tam, neberte ma 

doslova, ale 1 tis. parkovacích miest. Zrazu mala vyrásť druhá budova, ktorá mala tiež 

priniesť tisíc parkovacích miest, ale nepriniesla, lebo vyrástla na tých tisíc parkovacích 
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miestach. Tesla 1, Tesla 2. A teraz už čítam noviny, že vznikne rezidencia Tesla. Opäť 

kde? Na parkoviskách, ktoré predtým boli skolaudované k administratívnym budovám, 

Čiže obyvatelia sa hnevajú, že tam chodia zamestnanci. Zamestnanci sa hnevajú, že 

nemajú kde parkovať a my reálne namiesto toho, aby sme mali 3 budovy s 3x500 

parkovacími miestami, tak my máme 3 budovy, ktoré sú postavené na tých parkovacích 

miestach, na ktoré už boli skolaudované a máme tých parkovacích miest 200 alebo 300. 

A toto je podľa mňa chyba stavebného úradu, ÚHA a plánovania mesta ako takého. Toto 

by sme nemali dopúšťať a potom nebudeme mať také výsledky, ako upozorňuje pán 

poslanec Géci. Čiže pre mňa je zázrakom, ako my to tu dokážeme púšťať a sa tváriť, že 

už keď niekto skolaudoval, že nič neplatí a môže sa robiť ďalej. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poslankyňa Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Áno, na ulici Lomonosovová je dopravný 

projekt, ktorý je v štádiu riešenia. Do konca novembra by mal byť odovzdaný na MČ, 

tým pádom ide to na MMK, KDI, keď sa vyjadria, predpokladám, že začiatok roka by 

mohli byť označené zóny. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Babušík. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja môžem len potvrdiť slová pána Lörinca, čo sa 

týka kamier, nakoľko sme tiež boli žiadateľmi a dozvedel som sa, že na porade veliteľov 

jednotlivých staníc s náčelníkom prišla informácia, že to musí schváliť pán primátor 

a mám ísť najprv tam, že či sa vôbec môžeme následne po tom ako zafinancujeme 

kamery, doplníme nejaké úložné miesto, napojiť vôbec na centrálny pult ochrany. Ale 

mňa by zaujímalo, riešili sme tu pána Beliho, ktorého sme prevoľovali do funkcie, ale 

pokiaľ viem, máme tu ešte 2 neobsadené miesta, resp. v rámci mestských podnikov,  

resp. mestského podniku a zariadenia opatrovateľskej služby, kde sú dočasne poverení 

zastupovaním, že kedy teda plánuje mesto nejaké výberové konanie v tomto smere.  

To znamená, DPMK a Garbiarska. Ďakujem. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: V obidvoch podnikov máme momentálne rozbehnuté, povedal by som, 

veľké europrojekty alebo projekty financované z europrojektov, čiže v tomto okamihu 

vidím, ako za prioritu práve dokončiť tieto projekty, ktoré tam sú, či už je to v rámci 

DPMK rekonštrukcia depa a rekonštrukcia depa v rámci Strediska sociálnej pomoci je to 

vlastne, v rámci strediska tam máme rozpracovaný hospic, áno. Čiže to sú projekty, kde 

vlastne práve títo poverení riaditelia sú práve tými styčnými dôstojníkmi pre komunikáciu 

a zabezpečenie týchto projektov s riadiacimi orgánmi. Čiže v tomto okamihu by to bolo 

skôr kontraproduktívne a mohlo by to ohroziť realizáciu a dokončenie, zdarné 

dokončenie týchto projektov, čiže preto by som tieto veci momentálne asi neotváral.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Géci. Chcem vás upozorniť, aby sme 

veľmi neodchádzali, aby sme nemuseli pred koncom v bode Rôzne prerušovať 

zastupiteľstvo a odročovať ho. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Verím, že iniciatíva zo strany mestskej je v dobrej 

viere a robia všetko pre to, aby to bolo čo najrýchlejšie, preto by som chcel poprosiť 

potom zo strany mesta Košice, keď už budú splnené všetky podmienky zo strany MČ, 

aby sa to zbytočne nenaťahovalo, ale na druhej strane by som chcel poprosiť tak, ako 

povedal kolega Lörinc ohľadom plánovania. Viete my sme vedeli, že ideme realizovať 
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rekonštrukciu, vedeli sme, že bude potrebný k tomu nejaký dopravný projekt a mohli sme 

predpokladať, že keď tie značky zrežeme dole, že tento problém tam vznikne, hej a tento 

problém naozaj je neúnosný. Ja vás vezmem aj na obed, zaplatím, poďte sa pozrieť, to sa 

proste, tam sa nedá žiť a toto je nielen, netýka sa to len KVP, Juhu, určite aj Staré Mesto 

nájde takúto lokalitu, aj iné MČ. Proste nedá sa tam fungovať. Či by nebolo alebo nestálo 

by za zmienku, ja neviem, nejaké dočasné dopravné značenie, kým sa to zosúladí s tým 

dopravným projektom, ktorý sa chystá. Neviem, lebo keď to bude trvať február, marec, 

apríl, tak stále to bude o tom istom, ďakujem pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Tak myslím, že rokovanie v bode 

č. 40 sme vyčerpali. 

- - - 
 

Bod č. 41 

Rôzne 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžeme pokračovať bodom č. 41. Otváram bod 

Rôzne. Ak sa do bodu Rôzne nikto nehlási, do diskusie, tak uzatváram bod č. 41. Otváram 

bod č. 42 a tým je záver. Aha, pardon. Nech sa páči, pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre. Ďakujem. Veľmi rýchlo. Dnes prebehlo rokovanie na Mestskom 

súde v Košiciach, čo sa týka tých žltých tabúľ, ako na Ťahanovciach Sídlisku. Neustále 

sa občania pýtajú, majú právo sa pýtať a správne sa pýtajú. Bolo prerušené toto rokovanie 

a prebieha ešte jedno súdne konanie, ktoré bude okolo 17. decembra, takže vlastne, ja 

verím tomu, že tam by sa to aj mohlo pohnúť. A toto dnešné konanie čaká na tamto súdne 

konanie, vlastne, pokiaľ nebude doriešené. Takže to je tá prvá informácia. A druhá 

informácia, dňa 13.12. sa na Ťahanovciach Sídlisku budú konať vianočné trhy a zároveň 

bude Mikuláš a Starostovský punč, to je tá ďalšia informácia aj pre Ťahanovčanov 

a okolí. A teraz ako pánovi poslancovi Špakovi som chcel vysvetliť veci, ale pán poslanec 

Špak už tu nie je. Takže on sa už vykašlal a odišiel preč. Takže mu poviem na miestnom 

zastupiteľstve potom, že celkove máme náš rozpočet cez 1 mil. EUR a 65 % sú náklady 

na réžiu, vlastne toho úradu, čo sú vlastne v každej veľkej MČ zhruba také isté a robí to 

650 tis. cca. Takže toto som mu chcel povedať. Čo sa týka potom tej zmluvy, nájomnej 

zmluvy na výbeh pre psíky pod Metrom, tak to som vybavoval ja osobne, čiže táto zmluva 

bola vybavená, bola tam podmienka naozaj, že keď chceme za 1 EUR-o nájmu, tak 

musíme potom vykosiť tie pozemky vrátane toho výbežiska, s čím som samozrejme 

súhlasil, lebo k pozemku by sme sa inak nedopracovali. A boli tam problémy naozaj aj 

so sieťami. Takže takáto je pravdivá informácia okolo toho a je tam predĺžená nájomná 

zmluva vlastne, opätovne som ju predlžoval s pánom riaditeľom. Nebolo to jednoduché, 

ale podarilo sa. Ďakujem pekne. Všetko. Krásny príjemný večer.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uzatváram bod č. 41. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Námestníčka primátora mesta Košice Mgr. Lucia Gurbáľová skonštatovala, že program  

XXVI. zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvorila a vyhlásila  

XXVI. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. Poďakovala sa všetkým 

za účasť a zaželala všetkým mužom krásny Medzinárodný deň mužov.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Mgr. Marcel Čop  Ing. Jaroslav Polaček 

riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
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